

១. សំ- តើអ្វីគឺជាគោលបំណងចម្បងរបស់មនុស្ស?

ចំ គោលបំណងចម្បងរបស់មនុស្សគឺ ថ្វាយសិរីរុងរឿងដល់ព្រះ^១ និងអរសប្បាយ ជាមួយទ្រង់ជារៀងដរាបតទៅ^២។

^១ ទំនុកតម្កើង ៨៦:៩ ឱ ព្រះអម្ចាស់អើយ អស់ទាំងសាសន៍ដែលព្រះអង្គបានបង្កើត នឹងនាំគ្នា មក ក្រាបថ្វាយបង្គំព្រះអង្គ ហើយនឹងលើកតម្កើងព្រះនាមព្រះអង្គ។ អេសាយ ៦០:២១ ពួកអ្នកនៅក្នុង អ្នកនឹងបានជាមនុស្សសុចរិតទាំងអស់គេនឹងគ្រងបានស្រុកជាមរតកនៅជាដរាប គេជាមែកដែល យើងបានផ្សាំ ជាការដែលដៃយើងបានធ្វើ ដើម្បីឲ្យយើងបានតម្កើងឡើង។ រ៉ូម ១១:៣៦ ដ្បិតអ្វីៗ ទាំងអស់សុទ្ធតែមកពីព្រះអង្គ ដោយសារព្រះអង្គ ហើយសម្រាប់ព្រះអង្គ។ សូមលើកតម្កើងសិរីល្អ របស់ព្រះអង្គ អស់កល្បជានិច្ច! អាម៉ែន!។ ១កូរិនថូស ៦:២០ ដ្បិតព្រះបានចេញថ្លៃលោះអ្នករាល់ គ្នាហើយ ដូច្នោះ ចូរលើកតម្កើងព្រះនៅក្នុងរូបកាយរបស់អ្នករាល់គ្នាចុះ។ ១កូរិនថូស ១០:៣១ ដូច្នោះ ទោះបីអ្នកបរិភោគ ឬផឹក ឬធ្វើអ្វីក៏ដោយ ចូរធ្វើអ្វីៗទាំងអស់សម្រាប់ជាសិរីល្អដល់ព្រះចុះ។ វិវរណៈ ៤:១១ «ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ទ្រង់ស័ក្តិសមនឹងទទួលសិរីល្អ ព្រះកិត្តិនាម និងព្រះចេស្តា ដ្បិតព្រះអង្គបានបង្កើតរបស់សព្វសារពើមក ហើយរបស់ទាំងនោះសុទ្ធតែបានកើតមក និងស្ថិតស្ថេរ នៅ ដោយសារព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គ»។

^២ ទំនុកតម្កើង ១៦:៥-១១ ព្រះយេហូវ៉ាជាចំណែកមរតករបស់ទូលបង្គំ ហើយជាពែងរបស់ទូលបង្គំ អនាគតរបស់ទូលបង្គំស្ថិតក្នុងព្រះហស្តព្រះអង្គ។ ខ្សែរង្វាស់បានធ្លាក់នៅកន្លែងគាប់ចិត្តដល់ទូល បង្គំ អើ ទូលបង្គំបានទទួលមរតកល្អណាស់។ ទូលបង្គំសូមថ្វាយព្រះពរព្រះយេហូវ៉ា ដែលទ្រង់ជួយ គំនិតទូលបង្គំ ចិត្តទូលបង្គំដាស់តឿនទូលបង្គំនៅពេលយប់។ ទូលបង្គំបានតាំងព្រះយេហូវ៉ានៅមុខ ទូលបង្គំជានិច្ច ព្រោះព្រះអង្គគង់នៅខាងស្តាំទូលបង្គំ ទូលបង្គំនឹងមិនរងឡើយ។ ហេតុនេះហើយ បានជាចិត្តទូលបង្គំអរសប្បាយ ហើយកិត្តិយសនៃទូលបង្គំបានរីករាយឡើង រូបសាច់នៃទូលបង្គំក៏ នឹងនៅដោយសាន្តត្រាណដែរ។ ដ្បិតព្រះអង្គមិនបោះបង់ព្រលឹងទូលបង្គំនៅក្នុងស្ថានឃុំព្រលឹង មនុស្សស្លាប់ឡើយក៏មិនឲ្យអ្នកបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គឃើញសេចក្តីពុករលួយដែរ។ ព្រះអង្គនឹង បង្ហាញឲ្យទូលបង្គំឃើញផ្លូវជីវិត នៅចំពោះព្រះអង្គមានអំណរពោរពេញនៅព្រះហស្តស្តាំរបស់ព្រះ អង្គមានសេចក្តីរីករាយ ជាដរាបតទៅ។ ទំនុកតម្កើង ១១៤:១៥ មានពរហើយប្រជាជនណាដែល មានព្រះពរដូច្នោះធ្លាក់មក! មានពរហើយប្រជាជនណាដែលយកព្រះយេហូវ៉ាទុកជាព្រះរបស់ខ្លួន។

អេសាយ ១២:២ មើល! ព្រះអង្គជាសេចក្តីសង្គ្រោះរបស់ខ្ញុំ ខ្ញុំនឹងទុកចិត្តឥតមានសេចក្តីខ្លាចឡើយ
ដ្បិតព្រះដ៏ជាព្រះយេហូវ៉ា ជាកម្លាំង ហើយជាបទចម្រៀងរបស់ខ្ញុំ គឺព្រះអង្គដែលបានសង្គ្រោះខ្ញុំ។
លូកា ២:១០ ប៉ុន្តែ ទេវតាពោលទៅគេថា៖ «កុំខ្លាចអី ដ្បិតមើល! ខ្ញុំមកប្រាប់ដំណឹងល្អដល់អ្នករាល់
គ្នា ពីអំណរយ៉ាងអស្ចារ្យសម្រាប់មនុស្សទាំងអស់។ ភីលីព ៤:៤ ចូរអរសប្បាយក្នុងព្រះអម្ចាស់
ជានិច្ច ខ្ញុំប្រាប់ម្តងទៀតថា ចូរអរសប្បាយឡើង! វិវរណៈ ២១:៣-៤ ខ្ញុំឮសំឡេងមួយយ៉ាងខ្លាំង
ចេញពីស្ថានសួគ៌មកថា៖ «មើល! រោងឧបោសថរបស់ព្រះស្ថិតនៅជាមួយមនុស្សហើយ ព្រះអង្គនឹង
គង់នៅជាមួយគេ គេនឹងធ្វើជាប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះអង្គ ហើយព្រះអង្គផ្ទាល់គង់នៅជាព្រះដល់គេ។
ព្រះអង្គនឹងជូតអស់ទាំងទឹកភ្នែក ចេញពីភ្នែករបស់គេ សេចក្តីស្លាប់នឹងលែងមានទៀតហើយ ការ
កាន់ទុក្ខ ការយំសោក ឬការឈឺចាប់ ក៏នឹងលែងមានទៀតដែរ ដ្បិតអ្វីៗពីមុនទាំងប៉ុន្មានបានកន្លង
បាត់ទៅហើយ»។

២. សំ- តើអំណាចអ្វីដែលព្រះជាម្ចាស់បានប្រទានមកដើម្បីបង្ហាញយើងអំពីរបៀបថ្វាយសិរីរុងរឿងដល់ព្រះ និងអរសប្បាយ ជាមួយទ្រង់ជារៀងរាល់ថ្ងៃ ?

ចំ- អំណាចតែមួយដែលបង្ហាញយើង អំពីរបៀបថ្វាយសិរីរុងរឿងដល់ព្រះ និងអរសប្បាយជាមួយទ្រង់ជារៀងរាល់ថ្ងៃនោះ^៧ គឺព្រះគម្ពីរបរិសុទ្ធ ដែលជាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ ហើយព្រះបន្ទូលនេះត្រូវបានចែងទុកនៅក្នុង ព្រះគម្ពីរសញ្ញាចាស់ និងព្រះគម្ពីរសញ្ញាថ្មី^៨ ។

^៧ ចោទិយកថា ៤:២ អ្នករាល់គ្នាមិនត្រូវបន្ថែមអ្វីមួយទៅលើសេចក្តីដែលខ្ញុំបង្ហាត់អ្នករាល់គ្នា ឬកាត់ចោលអ្វីណាមួយឡើយ ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានកាន់តាមអស់ទាំងបញ្ញត្តិរបស់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នករាល់គ្នាដែលខ្ញុំបង្ហាត់អ្នករាល់គ្នា។ ទំនុកតម្កើង ១៩:៧-១១ ក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះយេហូវ៉ាល្អគ្រប់លក្ខណ៍ ក៏កែព្រលឹងឡើងវិញ បន្ទាល់របស់ព្រះយេហូវ៉ានោះពិតប្រាកដ ក៏ធ្វើឲ្យមនុស្សខ្លោលរងមានប្រាជ្ញា ព្រះឱវាទរបស់ព្រះយេហូវ៉ាសុទ្ធតែត្រឹមត្រូវ ក៏ធ្វើឲ្យចិត្តរីករាយសប្បាយ បទបញ្ជារបស់ព្រះយេហូវ៉ាស្អាតបរិសុទ្ធក៏បំភ្លឺភ្នែក ការកោតខ្លាចដល់ព្រះយេហូវ៉ា នោះស្អាតបរិសុទ្ធ ក៏ស្ថិតស្ថេរនៅជាដរាប។ វិន័យរបស់ព្រះយេហូវ៉ាសុទ្ធតែពិតត្រង់ ហើយសុចរិតគ្រប់ជំពូក។ សេចក្តីទាំងនោះគួរប្រាថ្នា ចង់បានលើសជាងមាស អើ លើសជាងមាសសុទ្ធជាច្រើនទៅទៀត ក៏ផ្អែមជាងទឹកឃ្មុំ ហើយជាងដំណក់ស្រក់ពីសំណុំផង។ មួយទៀត ទូលបង្គំជាអ្នកបម្រើព្រះអង្គ ក៏ចេះប្រយ័ត្ន ដោយសារសេចក្តីទាំងនោះ ហើយដែលកាន់តាមនោះមានរង្វាន់យ៉ាងធំ។ អេសាយ ៨:២០ ចូរទៅបើកគម្ពីរបញ្ញត្តិ និងសេចក្តីបន្ទាល់មើល បើគេនិយាយមិនត្រូវនឹងព្រះបន្ទូលនោះ នោះគ្មានពន្លឺរះឡើងនៅក្នុងខ្លួនទេ។ យ៉ូហាន ១៥:១១ ខ្ញុំនិយាយសេចក្តីទាំងនេះប្រាប់អ្នករាល់គ្នា ដើម្បីឲ្យអំណររបស់ខ្ញុំបាននៅជាប់ក្នុងអ្នករាល់គ្នា ហើយឲ្យអំណររបស់អ្នករាល់គ្នាបានពោរពេញផង។ យ៉ូហាន ២០:៣០-៣១ ព្រះយេស៊ូវបានធ្វើទិសម្តាល់ជាច្រើនទៀតនៅមុខពួកសិស្ស ដែលមិនបានកត់ត្រាទុកក្នុងសៀវភៅនេះ តែសេចក្តីដែលបានកត់ត្រាទុកនេះ គឺដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានជឿថា ព្រះយេស៊ូវពិតជាព្រះគ្រីស្ទ ជាព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះមែន ហើយឲ្យអ្នករាល់គ្នាដែលជឿបានជឿវិញ ដោយសារព្រះនាមព្រះអង្គ។ កិច្ចការ ១៧:១១ សាសន៍យូដានៅក្រុងនេះ មានចិត្តល្អជាងសាសន៍យូដានៅក្រុងថៃស្យាឡូនីច ដ្បិតគេទទួលព្រះបន្ទូលដោយចិត្តសង្វាត ទាំងពិចារណាមើលគម្ពីររាល់ថ្ងៃ ដើម្បីឲ្យដឹងថា សេចក្តីទាំងនេះត្រឹមត្រូវ ឬមិនត្រឹមត្រូវ។ ២ជីម៉ូថេ ៣:១៥-១៧ ...ហើយថា តាំងពីក្មេងមក អ្នកបាន

ស្គាល់បទគម្ពីរវិសុទ្ធ ដែលអាចធ្វើឲ្យអ្នកមានប្រាជ្ញាដើម្បីទទួលបានការសង្គ្រោះ តាមរយៈជំនឿដល់ព្រះ គ្រីស្ទយេស៊ូវ។ គ្រប់ទាំងបទគម្ពីរ ព្រះទ្រង់បានបញ្ចេញព្រះវិញ្ញាណបណ្តាលឲ្យតែង ហើយមានប្រយោជន៍ សម្រាប់ការបង្រៀន ការរំលឹកឲ្យដឹងខ្លួន ការកែតម្រូវ និងការបង្ហាត់ខាងឯសេចក្តីសុចរិត ដើម្បីឲ្យអ្នក សំណព្វរបស់ព្រះបានគ្រប់លក្ខណ៍ ហើយមានចំណេះសម្រាប់ធ្វើការល្អគ្រប់ជំពូក។ ១យ៉ូហាន ១:៤ យើងសរសេរសេចក្តីទាំងនេះមកអ្នករាល់គ្នា ដើម្បីឲ្យអំណររបស់អ្នករាល់គ្នាបានពោរពេញឡើង។

“ម៉ាថាយ ១៩:៤-៥ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលតបថា៖ «តើអ្នករាល់គ្នាមិនបានអានទេឬថា ព្រះអង្គដែលបាន បង្កើតគេពីដំបូងមក "ទ្រង់បានបង្កើតគេជាប្រុសជាស្រី?" រួចក៏មានព្រះបន្ទូលថា "ដោយហេតុនេះ បុរស នឹងចាកចេញពីឪពុកម្តាយរបស់ខ្លួន ទៅនៅជាប់នឹងប្រពន្ធ ហើយអ្នកទាំងពីរនឹងត្រឡប់ជាសាច់តែ មួយ"។ នៅក្នុងកណ្តគម្ពីរ លោកុប្បត្តិ ២:២៤ ហេតុនេះហើយបានជាបុរសត្រូវចាកចេញពីឪពុកម្តាយ ទៅ នៅជាប់ជាមួយប្រពន្ធ ហើយអ្នកទាំងពីរនឹងត្រឡប់ទៅជាសាច់តែមួយ។ លូកា ២៤:៧, ៤៤ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គក៏ស្រាយន័យសេចក្តីដែលចែងអំពីព្រះអង្គនៅក្នុងគម្ពីរទាំងមូល ឲ្យគេស្តាប់ ចាប់ពីគម្ពីរលោកម៉ូសេ និងគម្ពីរហោរារៀងមក... បន្ទាប់មក ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលថា៖ «នេះហើយជាសេចក្តីដែលខ្ញុំបានប្រាប់ អ្នករាល់គ្នា កាលនៅជាមួយគ្នានៅឡើយ គឺថា ត្រូវតែសម្រេចគ្រប់ទាំងសេចក្តីដែលបានចែងទុកពីខ្ញុំ ទោះ ក្នុងក្រឹត្យវិន័យលោកម៉ូសេ ក្នុងទំនាយពួកហោរា ឬក្នុងបទទំនុកតម្កើងក្តី»។ ១កូរិនថូស ២:១៣ ...យើង និយាយសេចក្តីទាំងនេះ មិនមែនដោយពាក្យសម្តី ដែលប្រាជ្ញាមនុស្សបានបង្រៀនទេ គឺដោយពាក្យសម្តី ដែលព្រះវិញ្ញាណបង្រៀនវិញ ទាំងបកស្រាយសេចក្តីខាងវិញ្ញាណ ដល់អស់អ្នកដែលមានព្រះវិញ្ញាណ។ កូរិនថូស ១៤:៣៧ ប្រសិនបើអ្នកណាម្នាក់ស្មានថា ខ្លួនជាអ្នកថ្លែងទំនាយ ឬថា ខ្លួនជាអ្នកមានអំណោយ ទានខាងវិញ្ញាណ ត្រូវឲ្យអ្នកនោះទទួលស្គាល់ថា សេចក្តីដែលខ្ញុំសរសេរមកអ្នករាល់គ្នានេះ ជាព្រះឱវាទ របស់ព្រះអម្ចាស់។ ២ពេត្រុស ១:២០-២១ ដោយដឹងសេចក្តីនេះជាមុនដំបូងថា គ្មានពាក្យទំនាយណាក្នុង គម្ពីរ ដែលបកស្រាយបានតាមតែគំនិតរបស់មនុស្សឡើយ ដ្បិតសេចក្តីទំនាយមិនដែលចេញមកពីបំណង របស់មនុស្សទេ គឺមនុស្សថ្លែងព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ តាមដែលព្រះវិញ្ញាណវិសុទ្ធបណ្តាល។ ២ពេត្រុស ៣:២, ១៥-១៦ ...ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នានឹកចាំរាល់សេចក្តីដែលពួកហោរាវិសុទ្ធបានថ្លែងកាលពីដើម និង ពីបទបញ្ជារបស់ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះសង្គ្រោះ តាមរយៈពួកសាវ័ករបស់អ្នករាល់គ្នា... ត្រូវរាប់ព្រះហឫទ័យ អត់ធ្មត់របស់ព្រះអម្ចាស់នៃយើង ទុកជាការសង្គ្រោះ ដូចលោកប៉ុល ជាបងប្អូនស្នូលរបស់យើង ក៏បាន សរសេរមកអ្នករាល់គ្នា តាមប្រាជ្ញាដែលព្រះបានប្រទានមកលោក ដូចលោករៀបរាប់នៅក្នុងសំបុត្រទាំង ប៉ុន្មានរបស់លោក អំពីរឿងទាំងនេះដែរ។ មានសេចក្តីខ្លះនៅក្នុងសំបុត្រទាំងនោះដែលពិបាកយល់ ហើយ

អ្នកល្ងង់ខ្លៅ និងពួកមិនខ្ជាប់ខ្ជួន បង្វែរសេចក្តីទាំងនោះ ដូចជាគេបង្វែរបទគម្ពីរឯទៀតដែរ ដែលនាំឲ្យខ្លួន
គេត្រូវវិនាស។

៣. សំ- តើព្រះគម្ពីរហិស្តូរីយ៉ាបង្រៀនអំពីអ្វីជាចម្បង ?

ចំ- ព្រះគម្ពីរហិស្តូរីយ៉ាបង្រៀននូវអ្វីដែលមនុស្សត្រូវជឿអំពីព្រះ^៥ និងអ្វីដែលព្រះតម្រូវឲ្យមនុស្សធ្វើ^៦។

^៥ លោកុប្បត្តិ ១:១ កាលដើមដំបូងឡើយ ព្រះបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ និងផែនដី។ យ៉ូហាន ៥:៣៩ អ្នករាល់គ្នាសិក្សាគម្ពីរ ដោយស្មានថា បានជីវិតអស់កល្បជានិច្ចពីគម្ពីរនោះ ដ្បិតគម្ពីរនោះហើយ ដែលធ្វើបន្ទាល់អំពីខ្ញុំ។ យ៉ូហាន ២០:៣១ តែសេចក្តីដែលបានកត់ត្រាទុកនេះ គឺដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានជឿថា ព្រះយេស៊ូវពិតជាព្រះគ្រីស្ទ ជាព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះមែន ហើយឲ្យអ្នករាល់គ្នាដែលជឿបានជីវិត ដោយសារព្រះនាមព្រះអង្គ។ រ៉ូម ១០:១៧ ដូច្នោះ ជំនឿកើតឡើងដោយសេចក្តីដែលបានឮ ហើយសេចក្តីដែលបានឮនោះ គឺដោយសារព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។ ២ធីម៉ូថេ ៣:១៥ ...ហើយថា តាំងពីក្មេងមក អ្នកបានស្គាល់បទគម្ពីរហិស្តូរីយ៉ា ដែលអាចធ្វើឲ្យអ្នកមានប្រាជ្ញាដើម្បីទទួលការសង្គ្រោះ តាមរយៈជំនឿដល់ព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ។

^៦ ចោទិយកថា ១០:១២-១៣ ឥឡូវនេះ ឱអីស្រាអែលអើយ តើព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ទារចង់បានអ្វីពីអ្នក? គឺឲ្យអ្នកកោតខ្លាចដល់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក និងដើរតាមគ្រប់ទាំងផ្លូវរបស់ព្រះអង្គ ហើយឲ្យស្រឡាញ់ព្រះអង្គ ព្រមទាំងគោរពបម្រើព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ឲ្យអស់ពីចិត្ត អស់ពីព្រលឹងរបស់អ្នក ហើយឲ្យកាន់តាមបញ្ញត្តិ និងច្បាប់ទាំងប៉ុន្មានរបស់ព្រះយេហូវ៉ា ដែលខ្ញុំបង្គាប់អ្នកនៅថ្ងៃនេះ សម្រាប់ជាសេចក្តីល្អដល់អ្នក។ យ៉ូស្វេ ១:៨ មិនត្រូវឲ្យគម្ពីរក្រឹត្យវិន័យនេះភ្លេចបាត់ពីមាត់អ្នកឡើយ ត្រូវសញ្ជឹងគិតទាំងថ្ងៃទាំងយប់ ដើម្បីឲ្យអ្នកបានប្រយ័ត្ននឹងប្រព្រឹត្តតាមអស់ទាំងសេចក្តីដែលបានចែងទុកក្នុងគម្ពីរនេះ។ ដ្បិតយ៉ាងនោះ អ្នកនឹងធ្វើឲ្យផ្លូវរបស់អ្នកចម្រុងចម្រើន ហើយអ្នកនឹងមានជោគជ័យ។ ទំនុកតម្កើង ១១៩:១០៥ ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គ ជាចង្អៀងដល់ជើងទូលបង្គំ ហើយជាពន្លឺបំភ្លឺផ្លូវរបស់ទូលបង្គំ។ មីកា ៦:៨ ឱមនុស្សអើយ ព្រះបានបង្ហាញឲ្យឯងស្គាល់សេចក្តីដែលល្អ តើព្រះយេហូវ៉ាសព្វព្រះហឫទ័យឲ្យឯងប្រព្រឹត្តដូចម្តេច? បើមិនឲ្យប្រព្រឹត្តដោយសុចរិត ឲ្យស្រឡាញ់សេចក្តីសប្បុរស ហើយឲ្យដើរជាមួយព្រះរបស់ខ្លួនដោយសុភាពប៉ុណ្ណោះ។ ២ធីម៉ូថេ ៣:១៦-១៧ គ្រប់ទាំងបទគម្ពីរ ព្រះទ្រង់បានបញ្ចេញព្រះវិញ្ញាណបណ្ណាលឲ្យតែង ហើយមានប្រយោជន៍សម្រាប់ការបង្រៀន ការរំលឹកឲ្យដឹងខ្លួន ការកែតម្រង់ និងការបង្ហាត់ខាងសេចក្តីសុចរិត ដើម្បីឲ្យអ្នកសំណាញ់របស់ព្រះបានគ្រប់លក្ខណ៍ ហើយមានចំណេះសម្រាប់ធ្វើការល្អគ្រប់ជំពូក។

៤. សំ- តើព្រះជាម្ចាស់គឺជាអ្វី?

ចំ- ព្រះជាម្ចាស់ គឺជាវិញ្ញាណ^៧ ប្រកបដោយអនន្តភាព^៨ ស្ថិតនៅអស់
កល្បជានិច្ច^៩ ហើយមិនចេះប្រែប្រួល^{១០}។ នៅក្នុងទ្រង់មាន^{១១} ប្រាជ្ញា
ញាណ^{១២} តេជានុភាព^{១៣} ភាពបរិសុទ្ធ^{១៤} យុត្តិធម៌^{១៥} សោភ័ណភាព^{១៦} និង
សេចក្តីពិត^{១៧}។

(អនន្តភាព - ភាពដែលគ្មានដែនកំណត់ ដែលមិនមានទីបំផុត ដែលមិនចេះចប់)

(តេជានុភាព - តេជៈនិងអានុភាព កម្លាំងនៃអំណាច អំណាចដ៏ខ្លាំង)

^៧ ចោទិយកថា ៤:១៥-១៩ ដូច្នោះ ចូរប្រយ័ត្នខ្លួនឲ្យមែនទែន ដ្បិតអ្នករាល់គ្នាមិនបានឃើញរូបអង្គ
បែបយ៉ាងណា នៅថ្ងៃដែលព្រះយេហូវ៉ាមានព្រះបន្ទូលមកអ្នករាល់គ្នា ពីក្នុងភ្លើងនៅភ្នំហោរ៉ាបនោះ
ឡើយ ក្រែងអ្នករាល់គ្នាបង្កូចខ្លួន ដោយធ្លាក់ធ្វើរូបមានរាងដូចជាអង្គណាមួយ ទោះជាប្រុស ឬស្រីក្តី
ឬជារូបសត្វណាដែលនៅលើផែនដី ឬជារូបសត្វស្លាបណាដែលហើរនៅលើអាកាស ឬរូបសត្វណា
ដែលលូនវាលើដី ឬរូបត្រីណាដែលនៅក្នុងទឹកក្តី ហើយក្រែងអ្នករាល់គ្នាងើបភ្នែកទៅលើមេឃ
ហើយឃើញថ្ងៃ ខែ និងអស់ទាំងផ្កាយ គឺគ្រប់ទាំងអស់នៅលើមេឃ នោះមិនត្រូវបណ្តោយខ្លួនទៅ
ថ្វាយបង្គំ ហើយគោរពប្រតិបត្តិរបស់ទាំងនោះ ដែលព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នករាល់គ្នាបាន
បណ្តោយឲ្យគ្រប់ទាំងសាសន៍នៅក្រោមមេឃវិញ។ លូកា ២៤:៣៩ ចូរមើលមកដៃ និងជើងខ្ញុំ ឲ្យ
បានដឹងថា នេះគឺខ្ញុំពិតមែន។ ចូរពាល់ខ្ញុំមើល ដ្បិតខ្មោចគ្មានសាច់ឬឆ្អឹង ដូចជាឃើញខ្ញុំនេះទេ។
យ៉ូហាន ១:១៨ គ្មាននរណាដែលឃើញព្រះឡើយ មានតែព្រះរាជបុត្រាមួយព្រះអង្គប៉ុណ្ណោះ ដែល
គង់នៅក្នុងឱរាព្រះវរបិតា ទ្រង់បានសម្តែងឲ្យស្គាល់ព្រះអង្គ។ យ៉ូហាន ៤:២៤ ព្រះជាវិញ្ញាណ ហើយ
អ្នកណាដែលថ្វាយបង្គំព្រះអង្គ ត្រូវតែថ្វាយបង្គំដោយវិញ្ញាណ និងសេចក្តីពិត។ កិច្ចការ ១៧:២៩
ដូច្នោះ ប្រសិនបើយើងជាពូជរបស់ព្រះមែន យើងមិនគួរគិតថា ព្រះទ្រង់ដូចជាមាស ឬប្រាក់ ឬថ្ម ឬជា
របស់ធ្លាក់ តាមការរចនា តាមគំនិតរបស់មនុស្សនោះឡើយ។

^៨ ពង្សាវតារក្សត្រ ៨:២៧ តើព្រះនឹងគង់លើផែនដីប្រាកដឬ? មើល ផ្ទៃមេឃ និងអស់ទាំងជាន់នៃ
ផ្ទៃមេឃ នោះមិនល្មមឲ្យទ្រង់គង់ចុះទៅហើយ ចំណង់បើព្រះវិហារដែលទូលបង្គំបានស្តង់នេះ តើ
នឹងចង្អៀតអម្បាលម៉ានទៅទៀត។ ទំនុកតម្កើង ១៣៩:៧-១០ តើទូលបង្គំនឹងទៅណា ឲ្យផុតពី

ព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះអង្គបាន? តើទូលបង្គំនឹងរត់ទៅឯណា ឲ្យផុតពីព្រះវត្តមានរបស់ព្រះអង្គបាន? ប្រសិនបើទូលបង្គំឡើងទៅស្ថានសួគ៌ ព្រះអង្គគង់នៅទីនោះ ប្រសិនបើទូលបង្គំរៀបដំណែក នៅស្ថានយុំនៅព្រលឹងមនុស្សស្លាប់ ព្រះអង្គគង់នៅទីនោះ! ប្រសិនបើទូលបង្គំពាក់ស្លាបហោះទៅទិសព្រះអាទិត្យរះ ហើយទៅរស់នៅឯទីបំផុតនៃសមុទ្រ ក៏គង់តែព្រះហស្តរបស់ព្រះអង្គ នឹងនាំទូលបង្គំនៅទីនោះ ហើយព្រះហស្តស្តាំរបស់ព្រះអង្គនឹងក្តាប់ទូលបង្គំជាប់។ ទំនុកតម្កើង ១៤៥:៣ ព្រះយេហូវ៉ាធំ ហើយគួរសរសើរតម្កើងយ៉ាងក្រៃលែង ភាពធំអស្ចារ្យរបស់ព្រះអង្គ នោះរកយល់មិនបាន។ ទំនុកតម្កើង ១៤៧:៥ ព្រះអម្ចាស់របស់យើងធំអស្ចារ្យ ហើយមានពេញដោយព្រះចេស្ដា ប្រាជ្ញាញាណរបស់ព្រះអង្គ មិនអាចវាស់ស្ទង់បានឡើយ។ យេរេមា ២៣:២៤ ព្រះយេហូវ៉ាសួរដូច្នោះទៀតថា៖ តើមានអ្នកណានឹងពូននៅទីស្ងាត់ណា ដែលយើងមើលមិនឃើញបានឬ? តើយើងមិននៅពេញស្ថានសួគ៌ និងផែនដីផងទេឬ? នេះជាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេហូវ៉ា។ រ៉ូម ១១:៣៣-៣៦ អើប៉ូ ព្រះហឫទ័យទូលាយ ប្រាជ្ញា និងព្រះតម្រិះរបស់ព្រះជ្រៅណាស់ទេតើ! ការសម្រេចរបស់ព្រះអង្គតើអ្នកណាអាចស្វែងយល់បាន! ហើយផ្លូវរបស់ព្រះអង្គ តើអ្នកណាអាចស្វែងរកបាន! ដ្បិតតើអ្នកណាបានស្គាល់គំនិតរបស់ព្រះអម្ចាស់? ឬតើអ្នកណាបានធ្វើជាអ្នកជួយគំនិតដល់ព្រះអង្គ? តើអ្នកណាបានថ្វាយអ្វីមួយដល់ព្រះអង្គជាមុន ដើម្បីឲ្យព្រះអង្គតបស្នងវិញ? ដ្បិតអ្វីៗទាំងអស់សុទ្ធតែមកពីព្រះអង្គ ដោយសារព្រះអង្គ ហើយសម្រាប់ព្រះអង្គ។ សូមលើកតម្កើងសិរីល្អរបស់ព្រះអង្គ អស់កល្បជានិច្ច! អាម៉ែន!។

^៩ ចោទិយកថា ៣៣:២៧ ព្រះដ៏គង់នៅអស់កល្បជានិច្ច ជាលំនៅរបស់អ្នក ហើយព្រះពាហុដ៏ជាប់នៅអស់កល្បជានិច្ចក៏ទ្រអ្នក។ ព្រះអង្គបានច្រានខ្មាំងសត្រូវចេញពីមុខអ្នក ហើយមានព្រះបន្ទូលថា "វិនាសទៅ!"។ ទំនុកតម្កើង ៩០:២ មុនពេលភ្នំទាំងឡាយបានកើតឡើង ឬមុនពេលព្រះអង្គបង្កើតផែនដី និងពិភពលោកមក ចាប់តាំងពីអស់កល្ប រហូតដល់អស់កល្ប គឺព្រះអង្គហើយជាព្រះ។ ទំនុកតម្កើង ១០២:១២, ២៤-២៧ ប៉ុន្តែ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ ព្រះអង្គតាំងរាជ្យអស់កល្បជានិច្ច ហើយមនុស្សគ្រប់ជំនាន់ នឹកចាំពីព្រះអង្គតរៀងទៅ....ទូលបង្គំទូលថា «ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ ព្រះអង្គមានព្រះជន្មគង់នៅស្ថិតស្ថេរ ជារៀងរហូតគ្រប់ជំនាន់តទៅ សូមកុំដកជីវិតទូលបង្គំ នៅពាក់កណ្តាលអាយុឡើយ»។ កាលដើមដំបូង ព្រះអង្គបានចាក់គ្រឹះផែនដី ហើយផ្ទៃមេឃក៏ជាស្នាព្រះហស្ត របស់ព្រះអង្គដែរ។ ផ្ទៃមេឃ និងផែនដី នឹងវិនាសសូន្យទៅ តែព្រះអង្គនឹងគង់នៅស្ថិតស្ថេរ ផ្ទៃមេឃ និងផែនដី នឹងរិចរិលទៅ ដូចសម្លៀកបំពាក់។ ព្រះអង្គនឹងផ្លាស់វា ដូចផ្លាស់អាវ ហើយវានឹងបាត់សូន្យទៅ ប៉ុន្តែ ចំពោះព្រះអង្គវិញ ព្រះអង្គនៅតែដដែល ហើយព្រះជន្មរបស់ព្រះអង្គ គ្មាន

ទីបញ្ចប់ឡើយ។ វិវរណៈ ១:៤, ៨ យ៉ូហាន សូមជម្រាបមកក្រុមជំនុំទាំងប្រាំពីរ នៅស្រុកអាស៊ី សូម
ឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានប្រកបដោយព្រះគុណ និងសេចក្តីសុខសាន្តពីព្រះដែលគង់នៅសព្វថ្ងៃ គង់នៅពី
ដើម ហើយដែលត្រូវយាងមក និងពីព្រះវិញ្ញាណទាំងប្រាំពីរ ដែលនៅចំពោះបណ្តឹងរបស់ព្រះអង្គ....
ព្រះអម្ចាស់ជាព្រះ ដែលគង់នៅសព្វថ្ងៃ ក៏គង់នៅពីដើម ហើយដែលត្រូវយាងមក ជាព្រះដ៏មានព្រះ
ចេស្តាបំផុត ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលថា៖ «យើងជាអាលធា និងជាអូមេកា»។

^{១០} ទំនុកតម្កើង ៣៣:១១ រីឯដំបូន្មានរបស់ព្រះយេហូវ៉ាវិញ នៅស្ថិតស្ថេរជាងរហូត ហើយគម្រោង
ការក្នុងព្រះហឫទ័យព្រះអង្គនៅជាប់ជាដរាប គ្រប់ជំនាន់ត្រង់ទៅ។ ម៉ាឡាគី ៣:៦ ដ្បិតយើង គឺយេ
ហូវ៉ា យើងមិនប្រែប្រួលឡើយ ហេតុនោះ ឱពួកកូនចៅយ៉ាកុបអើយ អ្នករាល់គ្នាមិនត្រូវវិនាសទេ។
ហេព្រើរ ១:១២ ព្រះអង្គនឹងមូរបស់ទាំងនោះដូចជាមូរអាវ ហើយរបស់ទាំងនោះក៏នឹងត្រូវផ្លាស់ប្តូរ
ដូចសម្លៀកបំពាក់ តែព្រះអង្គមិនប្រែប្រួលឡើយ ហើយព្រះជន្មព្រះអង្គក៏មិនចេះផុតដែរ»។ ហេព្រើរ
៦:១៧-១៨ ដូច្នោះ នៅពេលព្រះសព្វព្រះហឫទ័យចង់បង្ហាញឲ្យបានរឹតតែច្បាស់ ដល់អស់អ្នកដែល
ត្រូវទទួលសេចក្តីសន្យាទុកជាមរតក អំពីបំណងដែលមិនចេះប្រែប្រួលរបស់ព្រះអង្គ ព្រះអង្គក៏ធានា
សេចក្តីសន្យានោះ ដោយពាក្យសម្បថ ដើម្បីឲ្យយើងដែលបានរត់មកជ្រកកោន បានទទួលការលើក
ចិត្តយ៉ាងខ្លាំង ប្រយោជន៍នឹងចាប់យកសេចក្តីសង្ឃឹម ដែលដាក់នៅមុខយើង តាមរយៈសេចក្តីពីរ
យ៉ាងដែលមិនចេះប្រែប្រួល ហើយព្រះទ្រង់មិនចេះកុហកឡើយ។ ហេព្រើរ ១៣:៨ ដ្បិតព្រះ
យេស៊ូវគ្រីស្ទទ្រង់នៅតែដដែល គឺថ្ងៃម្សិល ថ្ងៃនេះ និងរហូតអស់កល្បជានិច្ច។ យ៉ាកុប ១:១៧ គ្រប់
ទាំងអ្វីៗល្អដែលព្រះប្រទានមក និងគ្រប់ទាំងអំណោយទានដ៏គ្រប់លក្ខណ៍ នោះសុទ្ធតែមកពីស្ថាន
លើ គឺមកពីព្រះវរបិតានៃពន្លឺ ដែលព្រះអង្គមិនចេះប្រែប្រួល សូម្បីតែស្រមោលនៃការផ្លាស់ប្តូរក៏គ្មាន
ដែរ។

^{១១} និក្ខមនំ ៣:១៤ ព្រះទ្រង់មានព្រះបន្ទូលមកកាន់លោកម៉ូសេថា៖ «យើងជាព្រះដ៏ជាព្រះ» ព្រះអង្គ
មានព្រះបន្ទូលទៀតថា៖ «អ្នកត្រូវប្រាប់កូនចៅអីស្រាអែលដូច្នោះថា "ព្រះដ៏ជាព្រះទ្រង់បានចាត់ខ្ញុំឲ្យ
មកឯអ្នករាល់គ្នា"»។ ទំនុកតម្កើង ១១៥:២-៣ ហេតុអ្វីបានជាសាសន៍នានាពោលថា «តើព្រះរបស់
ពួកគេនៅឯណា ?» ព្រះនៃយើងខ្ញុំព្រះអង្គគង់នៅស្ថានសួគ៌ព្រះអង្គធ្វើគ្រប់កិច្ចការ ដែលព្រះអង្គសព្វ
ព្រះហឫទ័យ។ ១ធីម៉ូថេ ១:១៧ សូមព្រះមហាក្សត្រដ៏អស់កល្ប ដែលមានព្រះជន្មមិនចេះសាប
សូន្យ ហើយមនុស្សមិនអាចមើលឃើញ ជាព្រះតែមួយព្រះអង្គ បានប្រកបដោយព្រះកិត្តិនាម និង
សិរីល្អអស់កល្បជានិច្ចរៀងរាបតទៅ។ អាម៉ែន។ ១ធីម៉ូថេ ៦:១៥-១៦ ...ដែលព្រះអង្គនឹងបង្ហាញឲ្យ
ឃើញក្នុងវេលាកំណត់ ព្រះអង្គជាព្រះដ៏មានពរ ជាអធិបតីតែមួយគត់ ជាស្តេចលើអស់ទាំងស្តេច

និងជាព្រះអម្ចាស់លើអស់ទាំងព្រះអម្ចាស់ មានតែព្រះអង្គមួយគត់ដែលមានព្រះជន្មមិនចេះសាប សូន្យ ទ្រង់គង់នៅក្នុងពន្លឺដែលមិនអាចចូលទៅជិតបាន គ្មានអ្នកណាដែលឃើញព្រះអង្គឡើយ ក៏ មិនអាចមើលឃើញព្រះអង្គដែរ សូមលើកតម្កើងព្រះកិត្តិនាម និងព្រះចេស្ដារបស់ព្រះអង្គ អស់កល្ប ជានិច្ច។ អាម៉ែន។

^{១២} ទំនុកតម្កើង ១០៤:២៤ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ ស្នាព្រះហស្តរបស់ព្រះអង្គ មានច្រើនប្រការណាស់! ព្រះអង្គបានធ្វើការអស់នោះដោយព្រះប្រាជ្ញាញាណ ផែនដីមានពេញដោយអ្វីៗសព្វសារពើ ដែល ព្រះអង្គបានបង្កើតមក។ រ៉ូម ១១:៣៣-៣៤ អើហ្ន៎ ព្រះហឫទ័យទូលាយ ប្រាជ្ញា និងព្រះតម្រិះរបស់ ព្រះប្រោណាស់ទេតើ! ការសម្រេចរបស់ព្រះអង្គតើអ្នកណាអាចស្វែងយល់បាន! ហើយផ្លូវរបស់ព្រះ អង្គ តើអ្នកណាអាចស្វែងរកបាន! ដ្បិតតើអ្នកណាបានស្គាល់គំនិតរបស់ព្រះអម្ចាស់? ឬតើអ្នកណា បានធ្វើជាអ្នកជួយគំនិតដល់ព្រះអង្គ? ហេព្រើរ ៤:១៣ គ្មានសត្វលោកណាដែលអាចលាក់ពីព្រះ ភក្ត្រព្រះអង្គបានឡើយ គឺទាំងអស់នៅជាអាក្រាតចំពោះព្រះនេត្រព្រះអង្គ ដែលយើងត្រូវទូលរៀប រាប់ទូលថ្វាយព្រះអង្គ។ ១យ៉ូហាន ៣:២០ ដ្បិតពេលណាចិត្តរបស់យើងដាក់ទោសយើង នោះព្រះ ទ្រង់ធំជាងចិត្តរបស់យើងទៅទៀត ហើយទ្រង់ជ្រាបគ្រប់ទាំងអស់។

^{១៣} លោកុប្បត្តិ ១៧:១ ពេលលោកអាប៉ាមមានអាយុកៅសិបប្រាំបួនឆ្នាំ ព្រះយេហូវ៉ាបានលេចមក ឲ្យលោកអាប៉ាមឃើញ ហើយមានព្រះបន្ទូលមកកាន់លោកថា៖ «យើងជាព្រះដ៏មានគ្រប់ព្រះចេ ស្ដាចូរអ្នកដើរនៅចំពោះយើង ហើយឲ្យបានគ្រប់លក្ខណ៍ចុះ។ ទំនុកតម្កើង ៦២:១១ ខ្ញុំបានឮព្រះ ទ្រង់មានព្រះបន្ទូល មួយលើកជាពីរលើកថា ឬទ្ធិអំណាចជាបស់ព្រះ។ យេរេមា ៣២:១៧ ឱព្រះ អម្ចាស់យេហូវ៉ាអើយ ព្រះអង្គបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ និងផែនដី ដោយសារព្រះចេស្ដាដ៏ធំរបស់ព្រះអង្គ និងព្រះពាហុដ៏លើកសម្រេច គ្មានអ្វីដែលពិបាកសម្រាប់ព្រះអង្គទេ។ ម៉ាថាយ ១៩:២៦ ព្រះយេស៊ូវ ទតទៅគេ ហើយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «មនុស្សមិនអាចធ្វើការនេះបានទេ តែព្រះអាចធ្វើគ្រប់ការទាំង អស់បាន»។ វិវរណៈ ១:៨ ព្រះអម្ចាស់ជាព្រះ ដែលគង់នៅសព្វថ្ងៃ ក៏គង់នៅពីដើម ហើយដែលត្រូវ យាងមក ជាព្រះដ៏មានព្រះចេស្ដាបំផុត ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលថា៖ «យើងជាអាលជា និងជា អូមេកា»។

^{១៤} ហាបាកុក ១:១៣ ព្រះអង្គមានព្រះនេត្របរិសុទ្ធត្រែកលែង នឹងទតមើលការអាក្រក់មិនបាន ក៏នឹង ពិនិត្យមើលការទុច្ចរិតមិនបានដែរ។ ហេតុអ្វីបានជាព្រះអង្គទតមើល ពួកអ្នកដែលប្រព្រឹត្តក្បត់ ហើយនៅតែស្ងៀម ក្នុងកាលដែលពួកអ្នកអាក្រក់ លេបមនុស្សដែលសុចរិតជាងខ្លួនបាត់ទៅដូច្នោះ? ១ពេត្រុស ១:១៥-១៦ ផ្ទុយទៅវិញ ដូចព្រះអង្គដែលបានត្រាស់ហៅអ្នករាល់គ្នា ទ្រង់បរិសុទ្ធយ៉ាង

ណា ចូរឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានបរិសុទ្ធក្នុងគ្រប់កិរិយាទាំងអស់យ៉ាងនោះដែរ។ ដ្បិតមានចែងទុកមកថា៖ «អ្នករាល់គ្នាត្រូវបរិសុទ្ធ ដ្បិតយើងបរិសុទ្ធ»។ ១យ៉ូហាន ៣:៣, ៥ អស់អ្នកណាដែលមានសេចក្តីសង្ឃឹមយ៉ាងនេះដល់ព្រះអង្គ អ្នកនោះតែងជម្រះខ្លួនឲ្យបានស្អាត ដូចព្រះអង្គដែលស្អាតដែរ...អ្នករាល់គ្នាដឹងហើយថា ព្រះអង្គបានលេចមក ដើម្បីដកបាបយើងចេញ ហើយនៅក្នុងព្រះអង្គ គ្មានបាបសោះ។ វិវរណៈ ១៥:៤ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ តើមានអ្នកណាមិនកោតខ្លាច ហើយលើកតម្កើងព្រះនាមព្រះអង្គ? ដ្បិតមានតែព្រះអង្គមួយប៉ុណ្ណោះដែលបរិសុទ្ធ ហើយគ្រប់ទាំងសាសន៍នឹងមកក្រាបថ្វាយបង្គំព្រះអង្គ ដ្បិតការជំនុំជម្រះរបស់ព្រះអង្គ បានសម្តែងមកឲ្យឃើញហើយ»។

^{១៥} លោកុប្បត្តិ ១៨:២៥ ព្រះអង្គមិនគួរប្រព្រឹត្តដូច្នោះទេ សូមកុំប្រហារមនុស្សសុចរិតរួមជាមួយមនុស្សអាក្រក់ឡើយ យ៉ាងនោះឈ្មោះថា មនុស្សសុចរិតក៏ដូចជាមនុស្សអាក្រក់ដែរ សូមព្រះអង្គកុំធ្វើដូច្នោះឡើយ! ព្រះដ៏ជាចៅក្រមនៃផែនដីទាំងមូល តើព្រះអង្គនឹងមិនប្រព្រឹត្តដោយយុត្តិធម៌ទេឬ?» និក្ខមនំ ៣៤:៦-៧ ព្រះយេហូវ៉ាយាងកាត់នៅមុខលោក ហើយប្រកាសថា៖ «យេហូវ៉ា យេហូវ៉ា ជាព្រះប្រកបដោយព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណាប្រណីសន្តោស ព្រះអង្គយឺតនឹងខ្ចាស់ មានព្រះហឫទ័យសប្បុរស ហើយស្មោះត្រង់ជានិច្ច។ ព្រះអង្គមានព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណា ដល់មនុស្សទាំងពាន់ ក៏អត់ទោសចំពោះអំពើទុច្ចរិត អំពើរំលង និងអំពើបាប ប៉ុន្តែ ព្រះអង្គមិនរាប់មនុស្សមានទោសថា ជាឥតទោសឡើយព្រះអង្គដាក់ទោសចំពោះអំពើទុច្ចរិតរបស់ឪពុក រហូតដល់កូនចៅ ដល់បី ហើយបួនជំនាន់ផង»។ ចេទិយកថា ៣២:៤ ព្រះអង្គជាថ្មដា ការរបស់ព្រះអង្គសុទ្ធតែគ្រប់លក្ខណ៍ ដ្បិតអស់ទាំងផ្លូវរបស់ព្រះអង្គសុទ្ធតែយុត្តិធម៌ ព្រះអង្គជាព្រះដ៏ស្មោះត្រង់ ឥតមានសេចក្តីទុច្ចរិតណាឡើយ ព្រះអង្គក៏ត្រឹមត្រូវ ហើយទៀងត្រង់។ ទំនុកតម្កើង ៩៦:១៣ នៅចំពោះព្រះយេហូវ៉ា ដ្បិតព្រះអង្គយាងមក ដ្បិតព្រះអង្គយាងមកជំនុំជម្រះផែនដី។ ព្រះអង្គនឹងជំនុំជម្រះពិភពលោកដោយសេចក្តីសុចរិត ហើយជំនុំជម្រះប្រជាជនទាំងឡាយ ដោយព្រះហឫទ័យស្មោះត្រង់របស់ព្រះអង្គ។ រ៉ូម ៣:៥, ២៦ ប៉ុន្តែ បើសេចក្តីទុច្ចរិតរបស់យើង បង្ហាញឲ្យឃើញសេចក្តីសុចរិតរបស់ព្រះ តើយើងគួរនិយាយដូចម្តេច? ថាព្រះទុច្ចរិតឬ ដែលព្រះអង្គដាក់ទោសយើង? (នេះខ្ញុំនិយាយតាមរបៀបមនុស្សលោក)។...ដើម្បីសម្តែងឲ្យឃើញនៅគ្រានេះថា ព្រះអង្គសុចរិត ហើយថា ព្រះអង្គរាប់អ្នកដែលមានជំនឿដល់ព្រះយេស៊ូវ ជាសុចរិតផងដែរ។

^{១៦} ទំនុកតម្កើង ១០៣:៥ ព្រះអង្គប្រោសប្រទានឲ្យជីវិតឯងបានស្តាប់ស្តល់ដោយរបស់ល្អ ដើម្បីឲ្យវិយក្មេងរបស់ឯងបានកែឡើងជាថ្មីដូចសត្វត្រី។ ទំនុកតម្កើង ១០៧:៨ ត្រូវឲ្យគេអរព្រះគុណដល់ព្រះ

យេហូវ៉ា ដោយព្រោះព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ និងដោយព្រោះការដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះអង្គ ដល់មនុស្សជាតិ។ ម៉ាថាយ ១៩:១៧ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅគាត់ថា៖ «ហេតុអ្វីបានជាអ្នកសួរខ្ញុំ អំពីអ្វីដែលល្អដូច្នោះ? មានតែម្នាក់ប៉ុណ្ណោះដែលល្អ។ បើអ្នកចង់ចូលទៅក្នុងជីវិត ចូរកាន់តាមបទ បញ្ជាទៅ»។ រ៉ូម ២:៤ តើអ្នកមើលងាយសេចក្តីសប្បុរស សេចក្តីទ្រាំទ្រ និងសេចក្តីអត់ធ្មត់ដ៏បរិបូរ របស់ព្រះអង្គឬ? តើអ្នកមិនដឹងថា សេចក្តីសប្បុរសរបស់ព្រះ នាំអ្នកឲ្យប្រែចិត្តទេឬ?

^{១៧} និក្ខមនំ ៣៤:៦ ព្រះយេហូវ៉ាយាងកាត់នៅមុខលោក ហើយប្រកាសថា៖ «យេហូវ៉ា យេហូវ៉ា ជា ព្រះប្រកបដោយព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណា ប្រណីសន្តោស ព្រះអង្គយឺតនឹងខ្ចាស់មានព្រះហឫទ័យ សប្បុរស ហើយស្មោះត្រង់ជានិច្ច។ ចោទិយកថា ៣២:៤ ព្រះអង្គជាថ្មដា ការរបស់ព្រះអង្គសុទ្ធតែ គ្រប់លក្ខណ៍ ដ្បិតអស់ទាំងផ្លូវរបស់ព្រះអង្គសុទ្ធតែយុត្តិធម៌ ព្រះអង្គជាព្រះដ៏ស្មោះត្រង់ ឥតមាន សេចក្តីទុច្ចរិតណាឡើយ ព្រះអង្គក៏ត្រឹមត្រូវ ហើយទៀងត្រង់។ ទំនុកតម្កើង ៨៦:១៥ ប៉ុន្តែ ឱព្រះ អម្ចាស់អើយ ព្រះអង្គជាព្រះប្រកបដោយព្រះហឫទ័យមេត្តា និងប្រណីសន្តោស ព្រះអង្គយឺតនឹង ខ្ចាស់ ហើយមានព្រះហឫទ័យសប្បុរស និងព្រះហឫទ័យស្មោះត្រង់ជាបរិបូរ។ ទំនុកតម្កើង ១១៧:២ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គចំពោះយើង ធំធេងណាស់ ហើយព្រះហឫទ័យស្មោះត្រង់ របស់ព្រះយេហូវ៉ា ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច។ ហាលេលូយ៉ា! ហេព្រើរ ៦:១៨ ដើម្បីឲ្យយើងដែល បានរត់មកជ្រកកោន បានទទួលការលើកចិត្តយ៉ាងខ្លាំង ប្រយោជន៍នឹងចាប់យកសេចក្តីសង្ឃឹម ដែលដាក់នៅមុខយើង តាមរយៈសេចក្តីពីរយ៉ាងដែលមិនចេះប្រែប្រួល ហើយព្រះទ្រង់មិនចេះកុហក ឡើយ។

៥. សំ- តើមានព្រះច្រើនជាងមួយឬ?

ចំ- ទេ មានព្រះតែមួយប៉ុណ្ណោះ^{១៤} ដែលជាព្រះដ៏មានព្រះជន្មគង់នៅ និងជាព្រះដ៏ពិត^{១៥}។

^{១៤} ចោទិយកថា ៦:៤ ចូរស្តាប់ចុះ ឱអីស្រាអែលអើយ ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃយើង គឺព្រះយេហូវ៉ាតែមួយអង្គគត់។ អេសាយ ៤៤:៦ ព្រះយេហូវ៉ាដ៏ជាមហាក្សត្រនៃសាសន៍អីស្រាអែល ហើយជាអ្នកដែលប្រោសលោះ គឺព្រះយេហូវ៉ានៃពួកពលបរិវារ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលដូច្នេះថា យើងជាដើមហើយជាចុង ក្រៅពីយើងគ្មានព្រះណាទៀតឡើយ។ អេសាយ ៤៥:២១-២២ ចូរច្រឡំប្រាប់ ហើយសម្តែងហេតុចេញចុះ ត្រូវប្រឹក្សាគ្នា តើអ្នកណាបានប្រាប់ពីការនេះ តាំងពីចាស់បុរាណមក? តើអ្នកណាបានច្រើនទំនាយទុក តាំងពីយូរមកហើយ? តើមិនមែនយើងជាយេហូវ៉ាទេឬ? ក្រៅពីយើងគ្មានព្រះឯណាទៀត ដែលជាព្រះសុចរិត ហើយជាព្រះអង្គសង្គ្រោះទេ គ្មានណាមួយក្រៅពីយើងឡើយ។ មនុស្សទាំងអស់នៅចុងផែនដីអើយ ចូរមើលមកយើង ហើយទទួលសេចក្តីសង្គ្រោះចុះ ដ្បិតយើងនេះជាព្រះ ឥតមានព្រះណាទៀតឡើយ។ ១កូរិនថូស ៨:៤-៦ ដូច្នេះ ចំពោះការបរិភោគចំណីអាហារ ដែលគេបានសែនដល់រូបព្រះ នោះយើងដឹងថា «ក្នុងលោកនេះ រូបព្រះមិនមែនជាអ្វីទេ» ហើយថា «ក្រៅពីព្រះមួយព្រះអង្គ គ្មានព្រះឯណាទៀតសោះ»។ ដ្បិតទោះបីមានអ្វីដែលហៅថាព្រះនៅលើមេឃ ឬនៅផែនដីក៏ដោយ (ហើយទោះជាមានព្រះជាច្រើន និងម្ចាស់ជាច្រើនមែន) តែសម្រាប់យើង យើងមានព្រះតែមួយព្រះអង្គប៉ុណ្ណោះ គឺព្រះវរបិតា ដែលរបស់សព្វសារពើកើតមកពីព្រះអង្គ ហើយយើងមានជីវិតសម្រាប់ព្រះអង្គ យើងមានព្រះអម្ចាស់តែមួយ គឺព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ដែលរបស់សព្វសារពើកើតមកដោយសារព្រះអង្គ ហើយយើងមានជីវិតក៏ដោយសារព្រះអង្គដែរ។

^{១៥} យេរេមា ១០:១០ ប៉ុន្តែ ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះដ៏ពិត ព្រះអង្គជាព្រះដ៏មានព្រះជន្មរស់នៅក៏ជាមហាក្សត្រដ៏នៅអស់កល្បជានិច្ច ផែនដីក៏ញ័រចំពោះសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះអង្គ ហើយអស់ទាំងសាសន៍មិនអាចនឹងធន់នៅចំពោះសេចក្តីគ្មានក្តាញ់របស់ព្រះអង្គបានឡើយ។ យ៉ូហាន ១៧:៣ ឯជីវិតអស់កល្បជានិច្ចនោះគឺ ឲ្យគេបានស្គាល់ព្រះអង្គ ដែលជាព្រះពិតតែមួយ និងព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ដែលទ្រង់បានចាត់ឲ្យមក។ ១ថែស្សាឡូនីច ១:៩ មនុស្សជាច្រើនបានរៀបរាប់អំពីយើង ពីរបៀបដែលអ្នករាល់គ្នាបានទទួលយើង និងពីរបៀបដែលអ្នករាល់គ្នាបែរចេញពីរូបព្រះ មករកព្រះដ៏ពិត ដើម្បីគោរពប្រតិបត្តិដល់ព្រះដ៏មានព្រះជន្មរស់នៅ។ ១យ៉ូហាន ៥:២០ យើងដឹងថា ព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះបាន

យាងមកហើយ ក៏បានប្រទានឲ្យយើងមានប្រាជ្ញា ដើម្បីឲ្យយើងបានស្គាល់ព្រះអង្គដែលពិតប្រាកដ
ហើយយើងនៅក្នុងព្រះអង្គដែលពិតប្រាកដ គឺនៅក្នុងព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះរាជបុត្ររបស់ព្រះ
អង្គ។ ព្រះអង្គជាព្រះដ៏ពិតប្រាកដ និងជាជីវិតអស់កល្បជានិច្ច។

៦. សំ- តើព្រះពិតតែមួយនេះសម្តែងចេញជាប៉ុន្មានអង្គ ?

ចំ- ព្រះពិតតែមួយនេះសម្តែងចេញជា បីអង្គ គឺ ព្រះវរបិតា ព្រះរាជបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ^{២០}។ ទាំងបីអង្គនេះ គឺជាព្រះតែមួយ ដែលមានលក្ខណៈដូចគ្នា ហើយមានព្រះចេស្ដា និងសិរីរុងរឿងស្មើគ្នា^{២១}។

^{២០} ម៉ាថាយ ៣:១៦-១៧ ពេលព្រះយេស៊ូវទទួលពិធីជ្រមុជទឹកហើយ ទ្រង់ក៏យាងឡើងពីទឹក រំពេចនោះស្រាប់តែមេឃបើកចំហនៅចំពោះព្រះអង្គ ហើយព្រះអង្គឃើញព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះ យាងចុះមកសណ្ឋិតលើព្រះអង្គដូចសត្វព្រាប។ ពេលនោះ មានសំឡេងមួយពីស្ថានសួគ៌មកថា៖ «នេះជាកូនស្នូនភ្នារបស់យើង យើងពេញចិត្តនឹងព្រះអង្គណាស់»។ ២កូរិនថូស ១៣:១៤ សូមឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានប្រកបដោយព្រះគុណរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ និងសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះ ព្រមទាំងសេចក្តីប្រកបរបស់ព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។ អាម៉ែន។:២ ១ពេត្រុស ១:២ ជាអ្នកដែលព្រះ ជាព្រះវរបិតាបានជ្រើសរើស និងបានបម្រុងទុក ហើយព្រះវិញ្ញាណបានញែកជាបរិសុទ្ធ ដើម្បីឲ្យបានស្តាប់បង្គាប់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ព្រមទាំងបានព្រះលោហិតរបស់ព្រះអង្គបោះលើខ្លួន។ សូមឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានប្រកបដោយព្រះគុណ និងសេចក្តីសុខសាន្ត កាន់តែច្រើនឡើង។

^{២១} ទំនុកតម្កើង ៤៥:៦ ព្រះអើយ បង្គំរូបរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ចរៀងរាបតទៅ។ ដំបងរាជ្យនៃរាជ្យព្រះអង្គ ជាដំបងរាជ្យសុចរិត។ យ៉ូហាន ១៧:៥ ព្រះវរបិតាអើយ ឥឡូវនេះ សូមលើកតម្កើងទូលបង្គំជាមួយព្រះអង្គផង ដោយសិរីល្អដែលទូលបង្គំធ្លាប់មានជាមួយព្រះអង្គ តាំងពីមុនកំណើតពិភពលោកមក។ កិច្ចការ ៥:៣-៤ លោកពេត្រុសសួរថា៖ «អាណានាសអើយ ហេតុអ្វីបានជាអារក្សសាតាំងមកនៅពេញក្នុងចិត្តអ្នក ឲ្យកុហកព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ ដោយលាក់ប្រាក់លក់ដីមួយចំណែកសម្រាប់ខ្លួនឯងដូច្នោះ? កាលដីនោះមិនទាន់លក់នៅឡើយ តើដីនោះមិនមែនជារបស់អ្នកទេឬ? ហើយក្រោយពីលក់ទៅ តើប្រាក់នោះមិននៅក្នុងអំណាចរបស់អ្នកទេឬ? ហេតុអ្វីបានជាអ្នកសម្រេចចិត្តធ្វើដូច្នោះ? នេះមិនមែនកុហកមនុស្សទេ គឺកុហកព្រះទេតើ!»។ រ៉ូម ៩:៥ គេមានពួកបុព្វបុរស ហើយព្រះគ្រីស្ទបានកើតពីពួកគេខាងសាច់ឈាម។ សូមឲ្យព្រះដែលខ្ពស់លើសទាំងអស់ មានព្រះពរអស់កល្បជានិច្ច។ អាម៉ែន។ កូឡុស ២:៩ ដ្បិតគ្រប់ទាំងសេចក្តីពោរពេញរបស់ព្រះ សណ្ឋិតជាបូរាងនៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទ។ យូដាស ២៤-២៥ រីឯព្រះអង្គដែលអាចរក្សាអ្នករាល់គ្នា

មិនឲ្យជំពប់ដួល ហើយដាក់អ្នករាល់គ្នានៅចំពោះសិរីល្អរបស់ព្រះអង្គ ដោយឥតបន្ទោសបាន ទាំង
មានអំណរ គឺព្រះតែមួយព្រះអង្គ ជាព្រះសង្គ្រោះនៃយើង ដោយសារព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់
នៃយើង សូមថ្វាយសិរីល្អ ឬទ្ធានុភាព ព្រះចេស្ដា និងអំណាច តាំងពីមុនសម័យកាលទាំងអស់ នៅ
ពេលនេះ និងអស់កល្បជានិច្ចតរៀងទៅ។ អាម៉ែន។: ០

៧. សំ- តើអ្វីទៅដែលហៅថាព្រះរាជក្រឹត្យ?

ចំ- ព្រះរាជក្រឹត្យ គឺជាផែនការដ៏នៅអស់កល្បរបស់ព្រះដែលបានកំណត់ទុកហើយ ជាស្រេច ស្របទៅតាមបំណងព្រះហឫទ័យរបស់ទ្រង់ ហើយសម្រាប់ជាសិរីរុង រឿងរបស់ទ្រង់ផ្ទាល់ ដូច្នោះហើយបានជាទ្រង់កំណត់ទុកជាមុននូវអ្វីៗគ្រប់យ៉ាង ដែលត្រូវកើតឡើង^{២២}។

^{២២} ទំនុកតម្កើង ៣៣:១១ រីឯដំបូន្មានរបស់ព្រះយេហូវ៉ាវិញ នៅស្ថិតស្ថេរជារៀងរហូត ហើយគម្រោង ការក្នុងព្រះហឫទ័យព្រះអង្គ នៅជាប់ជាដរាប គ្រប់ជំនាន់តរៀងទៅ។ អេសាយ ១៤:២៤ ព្រះ យេហូវ៉ានៃពួកពលបរិវារ ព្រះអង្គបានស្បថថា៖ «ពិតប្រាកដជានឹងកើតមានដូចជាយើងបានគិត ហើយ ក៏នឹងសម្រេចដូចជាយើងបានកំណត់ទុក»។ កិច្ចការ ២:២៣ តាមរយៈគម្រោងការដែលបាន កំណត់ទុក និងបុព្វញ្ញាណរបស់ព្រះ ព្រះអង្គនោះត្រូវបញ្ជូនមកអ្នករាល់គ្នា ហើយអ្នករាល់គ្នាបាន ឆ្លាង និងធ្វើគុតព្រះអង្គ ដោយសារដៃមនុស្សទទឹងច្បាប់។ អេភេសូរ ១:១១-១២ ក្នុងព្រះគ្រីស្ទយើង ក៏បានមរតកដែរ ដោយព្រះអង្គបានតម្រូវយើងទុកជាមុន ស្របតាមគោលបំណងរបស់ព្រះអង្គ ដែលធ្វើឲ្យគ្រប់ការទាំងអស់បានសម្រេច ស្របតាមព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គ ដើម្បីឲ្យយើងខ្ញុំ ដែល បានសង្ឃឹមដល់ព្រះគ្រីស្ទមុនគេ បានសរសើរដល់សិរីល្អរបស់ព្រះអង្គ។

- ៨. សំ- តើព្រះសម្រេចនូវព្រះរាជក្រឹត្យរបស់ទ្រង់យ៉ាងដូចម្តេច ?
- ចំ- ព្រះសម្រេចនូវព្រះរាជក្រឹត្យរបស់ទ្រង់តាមរយៈការបង្កើតលោកនិងការអភិបាលលោក^{២៣}។

(ការអភិបាល - គ្រប់គ្រង បីបាច់រក្សា ថែរក្សា)

^{២៣} ទំនុកតម្កើង ១៤៨:៨ ភ្លើង និងព្រិល ហិមៈ និងចំហាយទឹក ខ្យល់ព្យុះដែលសម្រេចតាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គ។ អេសាយ ៤០:២៦ ចូរងើយភ្នែកអ្នកមើលទៅលើ ហើយពិចារណាពីអ្នកណាដែលបានបង្កើតរបស់ទាំងនេះ ដែលនាំឲ្យពួកពលបរិវារចេញមកតាមចំនួនដូច្នោះ ព្រះអង្គក៏ហៅរបស់ទាំងនោះតាមឈ្មោះរៀងរាល់តួ ដោយព្រះចេស្ដាដ៏ធំរបស់ព្រះអង្គ ហើយគ្មានណាមួយខានឡើយ ដោយព្រោះតែជានុភាពដ៏ខ្លាំងក្លាដែរ។ ដានីយ៉ែល ៤:៣៥ មនុស្សលោកទាំងអស់នៅផែនដីរាប់ដូចជាគ្មានអ្វីសោះ ព្រះអង្គធ្វើតាមតែព្រះហឫទ័យ ក្នុងចំណោមពលបរិវារនៅស្ថានសួគ៌ ហើយក្នុងចំណោមមនុស្សលោកនៅផែនដីគ្មានអ្នកណាអាចនឹងទប់ព្រះហស្តរបស់ព្រះអង្គ ឬពោលទៅព្រះអង្គថា "ទ្រង់ធ្វើអ្វីដូច្នោះ?" បានឡើយ។ កិច្ចការ ៤:២៤-២៨ កាលពួកគេបានឮដូច្នោះ គេក៏បន្លឺសម្លេងឡើងព្រមគ្នា ទូលព្រះថា «ឱព្រះជាម្ចាស់ដ៏ធំបំផុតអើយ ព្រះអង្គជាព្រះដែលបង្កើតផ្ទៃមេឃផែនដី សមុទ្រ និងអ្វីៗទាំងអស់នៅទីទាំងនោះ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូល ដោយសារមាត់របស់ព្រះបាទដាវីឌ បុព្វបុរសរបស់យើង ដែលជាអ្នកបម្រើរបស់ព្រះអង្គថា "ហេតុអ្វីបានជាអស់ទាំងសាសន៍ជ្រួលជ្រើមឡើង ហើយជនជាតិទាំងប៉ុន្មានមានគំនិតជាអសារឥតការដូច្នោះ? ពួកស្តេចនៅលើផែនដីបានប្រុងប្រៀបខ្លួន ឯពួកមេគ្រប់គ្រងបានប្រមូលគ្នាទាស់នឹងព្រះអម្ចាស់ ហើយទាស់នឹងព្រះគ្រីស្ទរបស់ព្រះអង្គ"។ ប្រាកដមែន នៅក្នុងក្រុងនេះ ស្តេចហ្វ្រែង និងលោកប៉ុនទាសពីឡាត់ បានប្រជុំគ្នាហើយពួកសាសន៍ដទៃ និងសាសន៍អ៊ីស្រាអែល ទាស់នឹងព្រះយេស៊ូវ ជាអ្នកបម្រើបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គ ដែលទ្រង់បានចាក់ប្រេងតាំង។ វិវរណៈ ៤:១១ «ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ទ្រង់ស័ក្តិសមនឹងទទួលសិរីល្អ ព្រះកិត្តិនាម និងព្រះចេស្ដា ដ្បិតព្រះអង្គបានបង្កើតរបស់សព្វសារពើមក ហើយរបស់ទាំងនោះសុទ្ធតែបានកើតមក និងស្ថិតស្ថេរនៅ ដោយសារព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គ»។

៩. សំ- តើការបង្កើតលោកមានអត្ថន័យយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ការបង្កើតលោក គឺជាការដែលព្រះបង្កើតរបស់សព្វសារពើនៅក្នុងរយៈពេល ៦ថ្ងៃ ចេញពីរបស់ដែលគ្មាន ដោយប្រើអំណាចនៃព្រះបន្ទូលទ្រង់^{២៤} ហើយ គ្រប់ទាំងរបស់ដែលទ្រង់បានបង្កើតឡើងនោះសុទ្ធសឹងតែល្អប្រពៃណាស់^{២៥}។

^{២៤} លោកុប្បត្តិ ១:១ កាលដើមដំបូងឡើយ ព្រះបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ និងផែនដី។ ទំនុកតម្កើង ៣៣:៦, ៩ ផ្ទៃមេឃកើតឡើងដោយសារព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេហូវ៉ា ហើយអ្វីៗទាំងអស់នៅលើមេឃ ក៏កើតឡើងដោយសារខ្យល់ដង្ហើម ចេញពីព្រះឱស្ឋរបស់ព្រះអង្គដែរ។...ដ្បិតព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូល នោះអ្វីៗក៏កើតមាន ព្រះអង្គបានបង្កាប់ នោះអ្វីៗក៏មាននៅ។ ហេព្រើរ ១១:៣ ដោយសារជំនឿ យើងយល់ថា ពិភពលោកបានកើតមកដោយសារព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ ដូច្នោះ អ្វីៗដែលមើលឃើញ មិនមែនកើតចេញពីរបស់ដែលមើលឃើញនោះឡើយ។

^{២៥} លោកុប្បត្តិ ១:៣១ ព្រះទ្រង់ទុកអ្វីៗទាំងអស់ដែលព្រះអង្គបានបង្កើតមក ឃើញថាល្អប្រពៃណាស់ នោះក៏មានល្ងាច មានព្រឹក ជាថ្ងៃទីប្រាំមួយ។

១០. សំ- តើព្រះបានបង្កើតមនុស្សឡើងយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ព្រះបានបង្កើតមនុស្សឡើង ជាប្រុស ជាស្រី ឲ្យចំនឹងរូបអង្គទ្រង់^{២៦} គឺ ឲ្យពួកគេ មាននូវចំណេះដឹង^{២៧}សេចក្តីសុចរិត និងសេចក្តីបរិសុទ្ធ^{២៨} ព្រមទាំងមាន អំណាចគ្រប់គ្រងលើសត្វផងទាំងឡាយដែលទ្រង់បានបង្កើតមក^{២៩}។

^{២៦} លោកុប្បត្តិ ១:២៧ ព្រះបានបង្កើតមនុស្សឲ្យដូចជារូបអង្គទ្រង់ គឺបានបង្កើតគេឲ្យចំនឹងរូបអង្គ ទ្រង់នោះឯង ព្រះអង្គបានបង្កើតគេជាប្រុសជាស្រី។

^{២៧} ភូឡូស ៣:១០ ចូរប្រដាប់ខ្លួនដោយមនុស្សថ្មី ដែលកំពុងតែកែឡើងខាងឯចំណេះដឹង ឲ្យត្រូវ នឹងរូបអង្គព្រះ ដែលបង្កើតមនុស្សថ្មីនោះមក។

^{២៨} អេភេសូរ ៤:២៤ ទាំងពាក់មនុស្សថ្មី ដែលព្រះបានបង្កើតមកឲ្យដូចព្រះអង្គក្នុងសេចក្តីសុចរិត និង ក្នុងសេចក្តីបរិសុទ្ធរបស់សេចក្តីពិត។

^{២៩} លោកុប្បត្តិ ១:២៨ ព្រះបានប្រទានពរគេ គឺព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ចូរបង្កើតកូនឲ្យចម្រើនជា ច្រើនឡើង ឲ្យមានពាសពេញលើផែនដីចុះ ត្រូវបង្ក្រាបផែនដី ហើយមានអំណាចលើត្រីសមុទ្រ សត្វ ហើរលើអាកាស និងជីវិតផងទាំងឡាយដែលកម្រើកនៅលើផែនដីផង»។ សូមមើលបន្ថែមនៅក្នុង ទំនុកតម្កើង ៨។

១១. សំ- តើអ្វីទៅដែលហៅថាការអភិបាលរបស់ព្រះ?

ចំ- ការអភិបាលរបស់ព្រះគឺជាការទ្រទ្រង់^{៣០} និងការគ្រប់គ្រង^{៣១} លើជីវិតផងទាំងឡាយដែលទ្រង់បានបង្កើតមកនិងគ្រប់សកម្មភាពទាំងអស់^{៣២} ប្រកបដោយភាពបរិសុទ្ធ^{៣៣} ព្រះប្រាជ្ញាញាណ^{៣៤} និងព្រះចេស្ដាដ៏លើសលប់ របស់ទ្រង់^{៣៥}។

^{៣០} នេហេមា ៩:៦ លោកអែស៊ីរ៉ាទូលថា៖ «ព្រះអង្គតែមួយដែលជាព្រះឯកអង្គ ព្រះអង្គបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ គឺអស់ទាំងជាន់នៃផ្ទៃមេឃ ព្រមទាំងពួកពលបរិវារនៅជាន់ទាំងនោះ ក៏បានបង្កើតផែនដី និងអ្វីៗទាំងអស់នៅលើផែនដី ហើយសមុទ្រ និងអ្វីៗទាំងអស់នៅក្នុងសមុទ្រ ព្រះអង្គប្រទានជីវិតឲ្យរបស់ទាំងអស់នោះ ហើយពួកពលបរិវារនៅលើមេឃ ថ្វាយបង្គំព្រះអង្គ។»

^{៣១} អេភេសូរ ១:១៩-២២ ហើយថា ព្រះចេស្ដាដ៏ខ្លាំងលើសលប់របស់ព្រះអង្គ ដល់យើងដែលជឿយ៉ាងណាដែរ ស្របតាមកម្លាំងនៃព្រះចេស្ដាដ៏ខ្លាំងពូកែរបស់ព្រះអង្គ ជាព្រះចេស្ដាដែលព្រះអង្គបានសម្តែងចេញ ដោយប្រោសព្រះគ្រីស្ទឲ្យមានព្រះជន្មរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ ហើយតាំងឲ្យគង់ខាងស្តាំព្រះអង្គនៅស្ថានសួគ៌ ឲ្យខ្ពស់ជាងអស់ទាំងពួកគ្រប់គ្រង ពួកមានអំណាច មានឫទ្ធិបារមី និងពួកមេទាំងប៉ុន្មាន ហើយគ្រប់ទាំងឈ្មោះដែលបានតាំងឡើងដែរ មិនមែនតែក្នុងសម័យនេះប៉ុណ្ណោះ តែនៅឯបរលោកផងដែរ។ ព្រះអង្គបានបង្ក្រាបគ្រប់ទាំងអស់ ឲ្យនៅក្រោមព្រះបាទារបស់ព្រះគ្រីស្ទ ទាំងតាំងព្រះអង្គជាសិរសាលើអ្វីៗទាំងអស់សម្រាប់ក្រុមជំនុំ។

^{៣២} ទំនុកតម្កើង ៣៦:៦ សេចក្តីសុចរិតរបស់ព្រះអង្គប្រៀបដូចជាភ្នំនៃព្រះ ការវិនិច្ឆ័យរបស់ព្រះអង្គប្រៀបដូចមហាសមុទ្រដ៏ជ្រៅ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ ព្រះអង្គសង្គ្រោះ ទាំងមនុស្សលោក ទាំងសត្វ។ សុភាសិត ១៦:៣៣ មនុស្សតែងបោះឆ្នោតទៅក្នុងថ្នក់អារ ប៉ុន្តែ ដែលសម្រេចទៅយ៉ាងណា នោះស្រេចនៅព្រះយេហូវ៉ា។ ម៉ាថាយ ១០:៣០ សូម្បីតែសក់របស់អ្នករាល់គ្នានៅលើក្បាល ក៏ព្រះអង្គរាប់ទាំងអស់ដែរ។

^{៣៣} ទំនុកតម្កើង ១៤៥:១៧ ព្រះយេហូវ៉ាសុចរិតក្នុងគ្រប់ទាំងផ្លូវរបស់ព្រះអង្គ ក៏សប្បុរសក្នុងគ្រប់ទាំងកិច្ចការរបស់ព្រះអង្គដែរ។

^{៣៤} ទំនុកតម្កើង ១០៤:២៤ ព្រះយេហូវ៉ាអើយ ស្នាព្រះហស្តរបស់ព្រះអង្គមានច្រើនប្រការណាស់! ព្រះអង្គបានធ្វើការអស់នោះដោយព្រះប្រាជ្ញាញាណ ផែនដីមានពេញដោយអ្វីៗសព្វសារពើដែលព្រះអង្គបានបង្កើតមក។

^{៣៥} ហេតុអ្វី ១:៣ ព្រះអង្គជាស្មើនៃសិរីល្អរបស់ព្រះ និងជាបុគ្គលអង្គព្រះសុទ្ធសាធ ហើយព្រះអង្គ ទ្រទ្រង់អ្វីៗទាំងអស់ ដោយសារព្រះបន្ទូលដ៏មានព្រះចេស្ដារបស់ព្រះអង្គ។ ក្រោយពីបានជម្រះអំពី បាបរបស់យើងរួចហើយ ព្រះអង្គក៏គង់នៅខាងស្តាំព្រះដ៏មានតេជានុភាពនៅលើស្ថានដ៏ខ្ពស់។

១២. សំ- តើអភិបាលកិច្ចពិសេសអ្វីដែលព្រះបានយកមកប្រើ ចំពោះមនុស្សដែលទ្រង់បាន
បង្កើត ?

ចំ- បន្ទាប់ពីព្រះបានបង្កើតមនុស្សរួច ព្រះបានតាំងសេចក្តីសញ្ញានៃជីវិតជាមួយ
មនុស្ស ដោយប្រទានឲ្យពួកគេមានជីវិត ប្រសិនបើពួកគេប្រព្រឹត្តយ៉ាងគ្រប់
លក្ខណ៍តាមបញ្ញត្តិរបស់ទ្រង់ ដែលទ្រង់បានហាមឃាត់មិនឲ្យពួកគេបរិភោគផ្លែ
ពីដើមដឹងខុសត្រូវ បើមិនដូច្នោះទេ ពួកគេនឹងត្រូវស្លាប់^{៣៦}។

^{៣៦} លោកុប្បត្តិ ២:១៦-១៧ ព្រះយេស៊ូវាដ៏ជាព្រះបង្គាប់មនុស្សថា៖ «អ្នកអាចបរិភោគផ្លែឈើទាំង
អស់ក្នុងសួនច្បារនេះបានដោយសេរី តែមិនត្រូវបរិភោគផ្លែពីដើមដឹងខុសត្រូវនោះឡើយ ដ្បិតនៅថ្ងៃ
ណាដែលអ្នកបរិភោគ នឹងត្រូវស្លាប់ជាមិនខាន»។ យ៉ាកុប ២:១០ ដ្បិតអ្នកណាដែលកាន់តាមក្រឹត្យ
វិន័យទាំងមូល តែភ្លាត់ជំពប់នឹងបទណាមួយ នោះក៏ត្រូវទ្រង់ជាមានកំហុសនឹងក្រឹត្យវិន័យទាំងមូល
ហើយ។

១៣. សំ- តើឪពុកម្តាយដើមដំបូងរបស់យើង រក្សាបាននូវសភាពដើមរបស់ពួកគេដែរ ឬទេ ?

ចំ- ទេ ឪពុកម្តាយដើមដំបូងរបស់យើងទទួលបាននូវសេរីភាពនៅក្នុងការសម្រេច ចិត្ត បានជ្រើសរើសធ្វើបាបទាស់នឹងព្រះ^{៣៧} ហើយបាត់បង់នូវសភាពដើមរបស់ ពួកគេ។

^{៣៧} លោកុប្បត្តិ ៣:៦-៨, ១៣ ដូច្នោះ ពេលស្រ្តីឃើញថា ផ្លែឈើនោះបរិភោគបាន ក៏ជាទីគាប់ដល់ ភ្នែក ហើយថា ដើមឈើនោះគួរឲ្យចង់បាន ដើម្បីឲ្យមានប្រាជ្ញា នាងក៏បេះផ្លែឈើនោះមកបរិភោគ ព្រមទាំងចែកឲ្យប្តីដែលនៅជាមួយ ហើយប្តីក៏បរិភោគដែរ។ ពេលនោះ ស្រាប់តែភ្នែករបស់អ្នកទាំង ពីរបានភ្លឺឡើង ហើយគេដឹងថា គេនៅខ្លួនទទេ ហើយគេក៏យកស្លឹកល្ងាមកខ្ចាស់ ធ្វើជាប៊ិមបិទបាំង កាយ។ ពួកគេបានឮសំឡេងព្រះយេហូវ៉ាដ៏ជាព្រះ ដែលយាងនៅក្នុងសួនច្បារ នៅពេលថ្ងៃល្ងើយ នោះបុរស និងប្រពន្ធគាត់ ក៏ពួនពីព្រះយេហូវ៉ាដ៏ជាព្រះ នៅកណ្តាលដើមឈើក្នុងសួនច្បារ។...ពេល នោះ ព្រះយេហូវ៉ាដ៏ជាព្រះទ្រង់មានព្រះបន្ទូលទៅកាន់ស្រ្តីថា៖ «ម្តេចបានជានាងធ្វើដូច្នោះ?»។ ស្រ្តី ឆ្លើយថា៖ «ពស់បានបញ្ឆោតខ្ញុំម្ចាស់ ហើយខ្ញុំម្ចាស់ក៏ទទួលទានទៅ»។ ២កូរិនថូស ១១:៣ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំ ខ្លាចក្រែងគំនិតរបស់អ្នករាល់គ្នា បានរង្វេងចេញពីចិត្តស្មោះត្រង់ និងចិត្តបរិសុទ្ធចំពោះព្រះគ្រីស្ទ ដូច ជាសត្វពស់បានបញ្ឆោតនាងអេវ៉ា ដោយឧបាយកលរបស់វាទេដែរ។

១៤. សំ- តើអំពើបាបជាអ្វី?

ចំ- អំពើបាបគឺជាចំណង់ចិត្តទាំងឡាយណាដែលមិនស្របតាមក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ឬជាការប្រព្រឹត្តរំលង ទាស់នឹងក្រឹត្យវិន័យរបស់ទ្រង់^{៣៨}។

^{៣៨} លេវីវិន័យ ៥:១៧ បើអ្នកណាធ្វើបាប ដោយប្រព្រឹត្តការអ្វីដែលព្រះយេស៊ូវបានហាមមិនឲ្យធ្វើ ទោះបីមិនបានដឹងក៏ដោយ គង់តែអ្នកនោះមានទោស ហើយត្រូវទ្រាំទ្រចំពោះអំពើទុច្ចរិតរបស់ខ្លួន។ យ៉ាកុប ៤:១៧ ដូច្នោះ អ្នកណាស្គាល់អំពើល្អដែលត្រូវធ្វើ តែមិនព្រមធ្វើ នោះរាប់ជាមានបាបដល់អ្នកនោះហើយ។ ១យ៉ូហាន ៣:៤ អស់អ្នកដែលប្រព្រឹត្តអំពើបាប អ្នកនោះក៏ប្រព្រឹត្តរំលងក្រឹត្យវិន័យដែរ ដ្បិតអំពើបាបជាការរំលងក្រឹត្យវិន័យ។

១៥. សំ- តើអំពើបាបណាមួយដែលឪពុកម្តាយដើមដំបូងរបស់យើងបានធ្វើ ដែល

បណ្តាលឲ្យពួកគេបាត់បង់នូវសភាពដើមរបស់ពួកគេ?

ចំ- អំពើបាបដែលឪពុកម្តាយដើមដំបូងរបស់យើងបានធ្វើ ដែលបណ្តាលឲ្យពួកគេបាត់បង់នូវសភាពដើមរបស់ពួកគេ គឺការបរិភោគផ្លែឈើដែលព្រះជាម្ចាស់បានហាមឃាត់^{៣៩}។

^{៣៩} លោកុប្បត្តិ ៣:៦ ដូច្នោះ ពេលស្រ្តីឃើញថា ផ្លែឈើនោះបរិភោគបាន ក៏ជាទីគាប់ដល់ភ្នែក ហើយថា ដើមឈើនោះគួរឲ្យចង់បាន ដើម្បីឲ្យមានប្រាជ្ញា នាងក៏បេះផ្លែឈើនោះមកបរិភោគ ព្រមទាំងចែកឲ្យប្តីដែលនៅជាមួយ ហើយប្តីក៏បរិភោគដែរ។

១៦. សំ- តើមនុស្សលោកទាំងអស់បានធ្លាក់ទៅក្នុងសេចក្តីរំលងដំបូងរបស់អំជាមដែរ
ឬទេ ?

ចំ- សេចក្តីសញ្ញាដែលព្រះជាម្ចាស់បានតាំងជាមួយអំជាម^{៤០} មិនមែនជាមួយគាត់
តែម្នាក់ឯងប៉ុណ្ណោះទេ តែជាមួយកូនចៅរបស់គាត់ដែរ ពោលជាមួយមនុស្ស
លោកគ្រប់ជំនាន់ទាំងអស់ដែលជាពូជពង្សរបស់គាត់ ដែលពួកគេបានជាប់នៅ
ក្នុងអំពើបាបដោយសារគាត់ ហើយបានធ្លាក់ទៅក្នុងអំពើបាប ជាមួយគាត់ក្នុង
សេចក្តីរំលងដំបូងរបស់គាត់^{៤១}។

^{៤០} លោកុប្បត្តិ ២:១៦-១៧ ព្រះយេស៊ូវដ៏ជាព្រះបង្គាប់មនុស្សថា៖ «អ្នកអាចបរិភោគផ្លែឈើទាំង
អស់ក្នុងសួនច្បារនេះបានដោយសេរី តែមិនត្រូវបរិភោគផ្លែពីដើមដឹងខុសត្រូវនោះឡើយ ដ្បិតនៅថ្ងៃ
ណាដែលអ្នកបរិភោគ នឹងត្រូវស្លាប់ជាមិនខាន»។ យ៉ាកុប ២:១០ ដ្បិតអ្នកណាដែលកាន់តាមក្រឹត្យ
វិន័យទាំងមូល តែភ្នាក់ដំពប់នឹងបទណាមួយ នោះក៏ត្រឡប់ជាមានកំហុសនឹងក្រឹត្យវិន័យទាំងមូល
ហើយ។

^{៤១} រ៉ូម ៥:១២-២១ ដូច្នោះ ដូចដែលបាបបានចូលមកក្នុងពិភពលោក តាមរយៈមនុស្សម្នាក់ ហើយ
សេចក្តីស្លាប់ចូលមកតាមរយៈបាបយ៉ាងណា នោះសេចក្តីស្លាប់ក៏រាលដាលដល់មនុស្សគ្រប់គ្នា
យ៉ាងនោះដែរ ដ្បិតគ្រប់គ្នាបានធ្វើបាប។ មុនពេលមានក្រឹត្យវិន័យ បាបមាននៅក្នុងពិភពលោករួច
ទៅហើយ តែពេលមិនទាន់មានក្រឹត្យវិន័យ បាបមិនទាន់រាប់ជាមានទោសទេ។ ប៉ុន្តែ ចាប់តាំងពី
លោកអំជាម រហូតមកដល់លោកម៉ូសេ សេចក្តីស្លាប់បានសោយរាជ្យលើមនុស្សទាំងអស់ សូម្បីតែ
ពួកអ្នកដែលមិនបានធ្វើបាប ដូចជាអំពើរំលងរបស់លោកអំជាមក៏ដោយ ដែលលោកជាគំរូពីព្រះអង្គ
ដែលត្រូវយាងមក។ ប៉ុន្តែ អំណោយទានមិនដូចជាអំពើរំលងទេ ដ្បិតបើមនុស្សជាច្រើនបានស្លាប់
ដោយព្រោះអំពើរំលងរបស់មនុស្សម្នាក់ទៅហើយ នោះចំណង់បើព្រះគុណរបស់ព្រះ និងអំណោយ
ទាននៃព្រះគុណនេះ ដែលមកដោយសារមនុស្សម្នាក់ គឺព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ប្រាកដជានឹងបានចម្រើន
ដល់មនុស្សជាច្រើន លើលជាងទៅទៀតមិនខាន។ ឯអំណោយទាននោះ ក៏មិនដូចជាលទ្ធផលនៃ
អំពើបាបរបស់មនុស្សម្នាក់នោះដែរ ដ្បិតការជំនុំជម្រះ ដែលកើតមកដោយព្រោះអំពើរំលងរបស់
មនុស្សម្នាក់ នាំឲ្យជាប់ទោស តែអំណោយទាន ដែលកើតមកដោយព្រោះអំពើរំលងជាច្រើន នោះនាំ

ឲ្យបានសុចរិតវិញ។ បើព្រោះតែអំពើវិលវល់របស់មនុស្សម្នាក់នោះ សេចក្តីស្លាប់បានសោយរាជ្យ តាម
រយៈមនុស្សម្នាក់នោះទៅហើយ នោះពួកអ្នកដែលទទួលព្រះគុណដ៏បរិបូរ និងអំណោយទាននៃសេ
ចក្តីសុចរិត ប្រាកដជានឹងបានសោយរាជ្យក្នុងជីវិត តាមរយៈមនុស្សម្នាក់នោះដែរ គឺព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ
លើសជាងទៅទៀតមិនខាន។ ដូច្នោះ ដូចដែលអំពើវិលវល់របស់មនុស្សម្នាក់ នាំឲ្យមនុស្សទាំងអស់
ត្រូវទោសយ៉ាងណា នោះអំពើសុចរិតរបស់មនុស្សម្នាក់ ក៏នាំឲ្យមនុស្សទាំងអស់បានសុចរិត និង
បានជីវិតយ៉ាងនោះដែរ។ ដ្បិត ដូចដែលមនុស្សជាច្រើនបានត្រឡប់ជាមានបាប ដោយសារការមិន
ស្តាប់បង្គាប់របស់មនុស្សម្នាក់យ៉ាងណា នោះមនុស្សជាច្រើន ក៏បានត្រឡប់ជាសុចរិត ដោយសារ
ការស្តាប់បង្គាប់របស់មនុស្សម្នាក់យ៉ាងនោះដែរ។ ក្រឹត្យវិន័យបានចូលមក ធ្វើឲ្យអំពើវិលវល់នោះកាន់
តែកើនឡើង តែនៅទីណាដែលបាបកើនឡើង នោះព្រះគុណក៏តែចម្រើនជាបរិបូរណ៍ឡើងដែរ។ ដូច
ដែលបាបបានសោយរាជ្យលើសេចក្តីស្លាប់យ៉ាងណា នោះព្រះគុណបានសោយរាជ្យ ដោយសារ
សេចក្តីសុចរិត ដែលនាំឲ្យមានជីវិតអស់កល្បជានិច្ច តាមរយៈព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់របស់
យើងយ៉ាងនោះដែរ។ ១កូរិនថូស ១៥:២២ ដ្បិតមនុស្សទាំងអស់ស្លាប់ក្នុងលោកអ័ដាមយ៉ាងណា
នោះមនុស្សទាំងអស់ក៏នឹងបានប្រោសឲ្យរស់ក្នុងព្រះគ្រីស្ទយ៉ាងនោះដែរ។

- ១៧. សំ- តើអំពើបាបដំបូង ធ្វើឲ្យមនុស្សលោកទាំងអស់ធ្លាក់ទៅក្នុងសភាពបែបណា ?
- ចំ- អំពើបាបដំបូង បាននាំឲ្យមនុស្សលោកទាំងអស់ធ្លាក់ទៅក្នុងអំពើបាបនិងសេចក្តីវេទនា^{៤២}។

^{៤២} លោកបុគ្គលិក ៣:១៦-១៩, ២៣ ព្រះអង្គក៏មានព្រះបន្ទូលទៅស្រ្តីថា៖ «យើងនឹងធ្វើឲ្យនាងមានសេចក្តីព្រួយលំបាកជាច្រើន នៅពេលមានផ្ទៃពោះ នាងនឹងសម្រាលកូនទាំងឈឺចុកចាប់ ចិត្តនាងនឹងប្រាថ្នាចង់បានប្តី ហើយប្តីនឹងត្រួតត្រាលើនាង»។ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅអ័ដាមថា៖ «ដោយព្រោះអ្នកបានស្តាប់តាមពាក្យប្រពន្ធរបស់អ្នក ហើយបរិភោគផ្លែឈើដែលយើងបានហាមអ្នកថា "មិនត្រូវបរិភោគផ្លែឈើនោះឡើយ" នោះដីនឹងត្រូវបណ្តាសាដោយសារអ្នក អ្នកនឹងរកស៊ីពីដីដោយនឿយហត់អស់មួយជីវិត។ ដីនឹងដុះចេញជាបន្លា និងអញ្ចាញឲ្យអ្នក ហើយអ្នកនឹងបរិភោគតិណជាតិទាំងឡាយ ដែលដុះនៅតាមទីវាល។ អ្នកនឹងបានអាហារបរិភោគដោយការបែកញើស រហូតដល់អ្នកត្រឡប់ទៅជាដីវិញ ដ្បិតយើងបានយកអ្នកពីដីមក អ្នកជាធូលីដី ហើយអ្នកនឹងត្រឡប់ ទៅជាធូលីដីវិញ»។...ដូច្នេះ ព្រះយេស៊ូវាងដ៏ជាព្រះ ក៏បណ្តេញគេចេញពីសួនច្បារអេដែន ឲ្យទៅភ្នំរាស់ដីដែលព្រះអង្គបានយកគេចេញមកនោះ។ រ៉ូម ៣:១៦ ផ្លូវរបស់គេមានសុទ្ធតែសេចក្តីវិនាស និងសេចក្តីវេទនា។ រ៉ូម ៥:១២ ដូច្នេះ ដូចដែលបាបបានចូលមកក្នុងពិភពលោក តាមរយៈមនុស្សម្នាក់ ហើយសេចក្តីស្លាប់ចូលមកតាមរយៈបាបយ៉ាងណា នោះសេចក្តីស្លាប់ក៏រាលដាលដល់មនុស្សគ្រប់គ្នាយ៉ាងនោះដែរ ដ្បិតគ្រប់គ្នាបានធ្វើបាប។ អេភេសូរ ២:១ ពីដើម អ្នករាល់គ្នាបានស្លាប់ក្នុងអំពើលង់និងក្នុងអំពើបាប។

១៨. សំ- តើអំពើបាបដែលមនុស្សលោកបានធ្លាក់ចូលទៅនោះរួមមានអ្វីខ្លះ?

ចំ- អំពើបាបដែលមនុស្សលោកបានធ្លាក់ចូលទៅនោះរួមមាន កំហុសនៃអំពើបាប ដំបូងរបស់អ័ដាម^{៤៣} កង្វះនៃសេចក្តីសុចរិតដើម^{៤៤} និងសេចក្តីពុករលួយខាងឯ និស្ស័យដើមទាំងស្រុងរបស់គាត់^{៤៥} ដែលត្រូវបានហៅជាទូទៅថា អំពើបាបដើម ព្រមទាំងការប្រព្រឹត្តរំលងទាំងឡាយណាដែលកើតចេញពី អំពើបាប ដើមនេះ^{៤៦}។

^{៤៣} រ៉ូម ៥:១២, ១៩ ដូច្នោះ ដូចដែលបាបបានចូលមកក្នុងពិភពលោក តាមរយៈមនុស្សម្នាក់ ហើយសេចក្តី ស្លាប់ចូលមកតាមរយៈបាបយ៉ាងណា នោះសេចក្តីស្លាប់ក៏រាលដាលដល់មនុស្សគ្រប់គ្នាយ៉ាងនោះដែរ ដ្បិតគ្រប់គ្នាបានធ្វើបាប។...ដ្បិត ដូចដែលមនុស្សជាច្រើនបានត្រឡប់ជាមានបាប ដោយសារការមិន ស្តាប់បង្គាប់របស់មនុស្សម្នាក់យ៉ាងណា នោះមនុស្សជាច្រើន ក៏បានត្រឡប់ជាសុចរិត ដោយសារការស្តាប់ បង្គាប់របស់មនុស្សម្នាក់យ៉ាងនោះដែរ។

^{៤៤} រ៉ូម ៣:១០ ដូចមានសេចក្តីចែងទុកមកថា៖ «គ្មានអ្នកណាសុចរិតឡើយ សូម្បីតែម្នាក់ក៏គ្មានផង។ កូឡូស ៣:១០ ចូរប្រដាប់ខ្លួនដោយមនុស្សថ្មី ដែលកំពុងតែកែឡើងខាងឯចំណេះដឹង ឲ្យត្រូវនឹងរូបអង្គព្រះ ដែលបង្កើតមនុស្សថ្មីនោះមក។ អេភេសូរ ៤:២៤ ទាំងពាក់មនុស្សថ្មី ដែលព្រះបានបង្កើតមកឲ្យដូចព្រះអង្គ ក្នុងសេចក្តីសុចរិត និងក្នុងសេចក្តីបរិសុទ្ធរបស់សេចក្តីពិត។

^{៤៥} ទំនុកតម្កើង ៥១:៥ មើល ទូលបង្គំកើតមកក្នុងអំពើទុច្ចរិត ហើយទូលបង្គំមានបាបតាំងពីនៅក្នុងផ្ទៃ ម្តាយ។ យ៉ូហាន ៣:៦ អ្វីដែលកើតពីសាច់ នោះជាសាច់ ហើយអ្វីដែលកើតពីព្រះវិញ្ញាណ នោះជា វិញ្ញាណ។ រ៉ូម ៣:១៨ «គ្មានការកោតខ្លាចព្រះ នៅចំពោះភ្នែកគេឡើយ»។ រ៉ូម ៨:៧-៨ ព្រោះគំនិតដែលគិត អំពីសាច់ឈាម នោះទាស់ទទឹងនឹងព្រះ ដ្បិតមិនចុះចូលនឹងក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះទេ ក៏ពុំអាចនឹងចុះចូល បានផង ហើយអស់អ្នកដែលរស់នៅខាងសាច់ឈាម ពុំអាចគាប់ព្រះហឫទ័យព្រះបានឡើយ។ អេភេសូរ ២:៣ ពីដើម យើងទាំងអស់គ្នាក៏បានរស់នៅតាមតណ្ហាខាងសាច់ឈាមរបស់យើង ក្នុងចំណោមអ្នកទាំង នោះដែរ ដោយប្រព្រឹត្តតាមសេចក្តីប៉ងប្រាថ្នារបស់គំនិតខាងសាច់ឈាម ហើយយើងជាប់នៅក្នុងសេចក្តី ក្រោធតាំងពីកំណើត ដូចជាមនុស្សឯទៀតដែរ។

^{៤៦} លោកុប្បត្តិ ៦:៥ ព្រះយេស៊ូវាទតឃើញថា អំពើអាក្រក់របស់មនុស្សបានចម្រើនជាច្រើនឡើងនៅផែនដី ហើយថា អស់ទាំងគំនិតក្នុងចិត្តរបស់គេចេះតែអាក្រក់ជានិច្ចដូច្នោះ។ ទំនុកតម្កើង ៥៣:១-៣ មនុស្សល្ងង់

ខ្មៅគិតក្នុងចិត្តថា «គ្មានព្រះទេ» គេជាមនុស្សខូចអាក្រក់ គេប្រព្រឹត្តអំពើដែលគួរស្អប់ខ្ពើម ឥតមានអ្នកណា ម្នាក់ដែលប្រព្រឹត្តល្អសោះ។ ព្រះទតមើលពីស្ថានសួគ៌ មកលើពួកកូនមនុស្ស ដើម្បីរកមើលក្រែងមានអ្នក ណាដែលមានប្រាជ្ញា គឺអ្នកដែលស្វែងរកព្រះ។ គេទាំងអស់គ្នាបានរង្វេងចេញ គេត្រឡប់ជាពុករលួយទាំង អស់គ្នា គ្មានអ្នកណាមួយដែលប្រព្រឹត្តល្អឡើយ សូម្បីតែម្នាក់ក៏គ្មានផង។ ម៉ាថាយ ១៥:១៩ ដ្បិតបំណង អាក្រក់ ការសម្លាប់មនុស្ស អំពើឆិតក្បត់ សហាយស្មន់ ការលួចប្លន់ ការធ្វើបន្ទាល់ក្លែងក្លាយ ពាក្យមូល បង្កាច់ សុទ្ធតែចេញមកពីក្នុងចិត្តទាំងអស់។ រ៉ូម ៣:១០-១៨, ២៣ ដូចមានសេចក្តីចែងទុកមកថា៖ «គ្មាន អ្នកណាសុចរិតឡើយ សូម្បីតែម្នាក់ក៏គ្មានផង គ្មានអ្នកណាម្នាក់ដែលយល់ គ្មានអ្នកណាម្នាក់ដែលស្វែង រកព្រះ។ គ្រប់គ្នាបានបែរចេញ ហើយទាំងអស់គ្នាត្រឡប់ជាឥតប្រយោជន៍ គ្មានអ្នកណាម្នាក់ដែលប្រព្រឹត្ត សប្បុរសឡើយ សូម្បីតែម្នាក់ក៏គ្មានផង»។ «បំពង់កគេជាផ្លូវខ្មោចនៅចំហ គេប្រើអណ្តាតរបស់គេដើម្បី បញ្ឆោត បបូរមាត់របស់គេបង្កប់ដោយពិសពស់វែក»។ «មាត់របស់គេមានពេញដោយពាក្យបណ្តាសា និង ពាក្យជូរចត់»។ «ជើងរបស់គេរហ័សតែនឹងបង្ហូរឈាម ផ្លូវរបស់គេមានសុទ្ធតែសេចក្តីវិនាស និងសេចក្តី វេទនា គេមិនបានស្គាល់ផ្លូវសុខសាន្តទេ»។ «គ្មានការកោតខ្លាចព្រះ នៅចំពោះភ្នែកគេឡើយ»។...ព្រោះ គ្រប់គ្នាបានធ្វើបាប ហើយខ្វះមិនដល់សិរីល្អរបស់ព្រះ។ កាឡាទី ៥:១៩-២១ រីឯកិច្ចការរបស់សាច់ឈាម នោះប្រាកដច្បាស់ហើយ គឺសហាយស្មន់ ស្មោកគ្រោក អាសអាភាស ថ្វាយបង្គំរូបព្រះ មន្តអាគម សម្លាប់ គ្នា ឈ្លោះប្រកែក ឈ្នានីស កំហឹង ទាស់ទែងគ្នា បាក់បែក បក្សពួក ច្រណែន [កាប់សម្លាប់] ប្រមឹក ស៊ីដឹក ជ្រុល និងអំពើផ្សេងៗទៀតដែលស្រដៀងការទាំងនេះ។ ខ្ញុំសូមប្រាប់អ្នករាល់គ្នាជាមុន ដូចខ្ញុំបានប្រាប់រួច មកហើយថា អស់អ្នកដែលប្រព្រឹត្តអំពើដូច្នោះ មិនអាចទទួលព្រះរាជ្យរបស់ព្រះទុកជាមរតកបានឡើយ។ យ៉ាកុប ១:១៤-១៥ ប៉ុន្តែ ដែលគ្រប់គ្នាជួបសេចក្តីល្អរុង នោះគឺដោយសារតែបំណងប្រាថ្នារបស់ខ្លួននាំ ប្រទាញ ហើយលួងលោមប៉ុណ្ណោះ រួចកាលណាបំណងប្រាថ្នាជាប់មានជាផ្ទៃ នោះសម្រាលចេញមកជា អំពើបាប ហើយកាលណាអំពើបាបបានពោរពេញឡើង នោះក៏បង្កើតជាសេចក្តីស្លាប់។

១៩. សំ- តើមនុស្សលោកទាំងអស់បានធ្លាក់ចូលទៅក្នុងសេចក្តីវេទនាអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ដោយសារតែអំពើបាបដំបូង មនុស្សលោកទាំងអស់បានបាត់បង់នូវទំនាក់ទំនងជាមួយព្រះ^{៤៧} ស្ថិតនៅក្រោមសេចក្តីក្រោធ^{៤៨} និងបណ្តាសាររបស់ទ្រង់^{៤៩} ហើយត្រូវរងទុក្ខវេទនាគ្រប់បែបយ៉ាងនៅក្នុងជីវិតនេះ^{៥០} រួចត្រូវស្លាប់^{៥១} និងទទួលនូវការឈឺចាប់អស់កល្បជានិច្ចនៅក្នុងឋាននរក^{៥២}។
(សេចក្តីក្រោធ - សេចក្តីខ្មាស់ កំហឹង)

^{៤៧} លោកុប្បត្តិ ៣:៨, ២៤ ពួកគេបានឮសំឡេងព្រះយេស៊ូវដ៏ជាព្រះ ដែលយាងនៅក្នុងសួនច្បារ នៅពេលថ្ងៃលឿយ នោះបុរស និងប្រពន្ធគាត់ ក៏ព្យួរព្រះយេស៊ូវដ៏ជាព្រះ នៅកណ្តាលដើមឈើក្នុងសួនច្បារ។...ព្រះអង្គបានបណ្តេញមនុស្សចេញ ហើយដាក់ចេ្បប៊ីននៅខាងកើតសួនច្បារអែដែន និងដាវជាអណ្តាតភ្លើង បែរទៅគ្រប់ទិស ដើម្បីការពារផ្លូវទៅដើមឈើជីវិត។ យ៉ូហាន ៨:៣៤, ៤២, ៤៤ ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ប្រាកដមែន ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាជាប្រាកដថា អស់អ្នកណាដែលប្រព្រឹត្តអំពើបាប គេជាបាវបម្រើរបស់អំពើបាបហើយ។...ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលទៅគេថា៖ «បើព្រះជាព្រះវរបិតារបស់អ្នករាល់គ្នាមែន នោះអ្នកនឹងស្រឡាញ់ខ្ញុំ ដ្បិតខ្ញុំចេញពីព្រះមកទីនេះ។ ខ្ញុំមិនបានមកដោយអាងខ្លួនខ្ញុំទេ គឺព្រះអង្គបានចាត់ខ្ញុំឲ្យមក។... អ្នករាល់គ្នាមានអារក្សសាតាំងជាឪពុក ហើយអ្នករាល់គ្នាចូលចិត្តធ្វើតាមតណ្ហា ដែលគាប់ចិត្តដល់ឪពុករបស់អ្នក វាជាអ្នកសម្លាប់គេតាំងពីដើមមក វាមិនឈរលើសេចក្តីពិតទេ ព្រោះគ្មានសេចក្តីពិតនៅក្នុងវាឡើយ កាលណាវាពោលពាក្យភូតភរ នោះដុះចេញពីចិត្តវាមក ដ្បិតវាជាអ្នកកុហក ហើយជាឪពុកនៃសេចក្តីកុហក។ អេភេសូរ ២:១២ នៅពេលនោះ អ្នករាល់គ្នាមិនមានព្រះគ្រីស្ទទេ ក៏ឃ្លាតចេញពីជនជាតិអ៊ីស្រាអែលផង ជាមនុស្សដទៃខាងសេចក្តីសញ្ញា ដែលព្រះអង្គបានសន្យាទុក គ្មានទីសង្ឃឹម ហើយក៏គ្មានព្រះនៅក្នុងពិភពលោកនេះដែរ។ អេភេសូរ ៤:១៨ គំនិតរបស់គេត្រូវរងដឹក ហើយគេដាច់ចេញពីព្រះជន្មរបស់ព្រះ ដោយសារសេចក្តីល្ងង់ខ្លៅ និងចិត្តរឹងរូសរបស់គេ។

^{៤៨} យ៉ូហាន ៣:៣៦ អ្នកណាដែលជឿដល់ព្រះរាជបុត្រា អ្នកនោះមានជីវិតអស់កល្បជានិច្ច តែអ្នកណាដែលមិនព្រមជឿដល់ព្រះរាជបុត្រាវិញ អ្នកនោះនឹងមិនឃើញជីវិតឡើយ គឺសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះ តែងនៅជាប់លើអ្នកនោះជានិច្ច»។ រ៉ូម ១:១៨ ដ្បិតសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះ បានសម្តែងពីស្ថានស្តីដ៏មក ទាស់នឹងគ្រប់ទាំងសេចក្តីទម្ងន់ល្មើស និងសេចក្តីទុច្ចរិតរបស់មនុស្ស ដែលបង្ហាងសេចក្តី

ពិត ដោយសេចក្តីទុច្ចរិតរបស់គេ។ អេភេសូរ ២:៣ ពីដើម យើងទាំងអស់គ្នាក៏បានរស់នៅតាមតណ្ហា ខាងសាច់ឈាមរបស់យើង ក្នុងចំណោមអ្នកទាំងនោះដែរ ដោយប្រព្រឹត្តតាមសេចក្តីប៉ងប្រាថ្នារបស់ គំនិតខាងសាច់ឈាម ហើយយើងជាប់នៅក្នុងសេចក្តីក្រោធតាំងពីកំណើត ដូចជាមនុស្សឯទៀត ដែរ។ អេភេសូរ ៥:៦ កុំឲ្យអ្នកណាម្នាក់បញ្ឆោតអ្នករាល់គ្នា ដោយពាក្យសម្តីឥតប្រយោជន៍ឡើយ ដ្បិតគឺដោយព្រោះសេចក្តីទាំងនេះហើយ ដែលសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះធ្លាក់មកលើអស់អ្នកដែលមិន ស្តាប់បង្គាប់។

៤៩ កាឡាទី ៣:១០ រីឯអស់អ្នកដែលអាងលើការប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យ គេត្រូវបណ្តាសាហើយ ដ្បិត មានសេចក្តីចែងទុកមកថា «ត្រូវបណ្តាសាហើយអស់អ្នកដែលមិនកាន់ខ្ជាប់ និងប្រព្រឹត្តតាមគ្រប់ ទាំងសេចក្តីដែលចែងទុកក្នុងគម្ពីរក្រឹត្យវិន័យ»។ វិវរណៈ ២២:៣ ក្រុងនោះលែងមានបណ្តាសាទៀត ហើយ បល្ល័ង្ករបស់ព្រះ និងបល្ល័ង្ករបស់កូនចៀមនឹងស្ថិតនៅក្នុងក្រុងនោះ ហើយពួកអ្នកបម្រើរបស់ ព្រះអង្គនឹងថ្វាយបង្គំព្រះអង្គ។

៤០ លោកុប្បត្តិ ៣:១៦-១៩ ព្រះអង្គក៏មានព្រះបន្ទូលទៅស្រ្តីថា៖ «យើងនឹងធ្វើឲ្យនាងមានសេចក្តី ព្រួយលំបាកជាច្រើននៅពេលមានផ្ទៃពោះ នាងនឹងសម្រាលកូនទាំងឈឺចុកចាប់ ចិត្តនាងនឹង ប្រាថ្នាចង់បានប្តី ហើយប្តីនឹងត្រួតត្រាលើនាង»។ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅ អ័ដាមថា៖ «ដោយ ព្រោះអ្នកបានស្តាប់តាមពាក្យ ប្រពន្ធរបស់អ្នក ហើយបរិភោគផ្លែឈើ ដែលយើងបានហាមអ្នកថា "មិនត្រូវបរិភោគផ្លែឈើនោះឡើយ" នោះដីនឹងត្រូវបណ្តាសាដោយសារអ្នក អ្នកនឹងរកស៊ីពីដីដោយ នឿយហត់អស់មួយជីវិត។ ដីនឹងដុះចេញជាបន្លា និងអញ្ចាញឲ្យអ្នក ហើយអ្នកនឹងបរិភោគគិណ ជាតិទាំងឡាយ ដែលដុះនៅតាមទីវាល។ អ្នកនឹងបានអាហារបរិភោគដោយការបែកញើសរហូត ដល់អ្នកត្រឡប់ទៅជាដីវិញ ដ្បិតយើងបានយកអ្នកពីដីមក អ្នកជាធូលីដី ហើយអ្នកនឹងត្រឡប់ទៅ ជាធូលីដីវិញ»។ យ៉ូប ៥:៧ មនុស្សកើតមកតែងមានសេចក្តីវេទនា ដូចជាផ្កាក្លើងដែលហើរទៅលើ។ សាស្តា ២:២២-២៣ ដ្បិតក្នុងកិច្ចការទាំងប៉ុន្មានដែលមនុស្សធ្វើ និងសេចក្តីដែលចិត្តខំបង្កើត គឺជា ការនឿយហត់ដែលខ្លួនខំធ្វើនៅក្រោមថ្ងៃ នោះតើមានផលអ្វីខ្លះ ពីព្រោះអស់ទាំងថ្ងៃនៃអ្នកនោះមាន សុទ្ធតែសេចក្តីទុក្ខព្រួយ ហើយកិច្ចធុរៈរបស់គេសុទ្ធតែលំបាកទទេ អើ ទោះទាំងពេលយប់ ចិត្តអ្នក នោះក៏មិនសម្រាកដែរ នេះជាការឥតមានទំនងដែរ។ រ៉ូម ៨:១៨-២៣ ខ្ញុំយល់ឃើញថា ទុក្ខលំបាក នៅពេលបច្ចុប្បន្ននេះ មិនអាចប្រៀបធៀបនឹងសិរីល្អ ដែលត្រូវបើកសម្តែងឲ្យយើងឃើញបានឡើយ។ ដ្បិតអ្វីៗសព្វសារពើដែលព្រះបង្កើតមក កំពុងអន្ទះអន្ទែង រង់ចាំពួកកូនរបស់ព្រះលេចមក ព្រោះអ្វីៗ សព្វសារពើដែលព្រះបង្កើតមក បែរទៅជាឥតប្រយោជន៍ មិនមែនដោយស្ម័គ្រចិត្ត តែដោយព្រះអង្គ

ដែលបានតម្រូវ ដោយសង្ឃឹមថា អ្វីៗសព្វសារពើដែលព្រះបង្កើតមក នឹងបានរួចពីចំណងនៃសេចក្តី
ពុករលួយ ហើយនឹងបានសេរីភាពនៃសិរីល្អរបស់ពួកកូនព្រះ។ យើងដឹងថា អ្វីៗសព្វសារពើទាំង
អស់ដែលព្រះបង្កើតមក កំពុងស្រែកថ្ងៃទាំងឈប់ដូចស្រ្តីហៀបសម្រាលកូន រហូតមកទល់ពេល
នេះ ហើយមិនត្រឹមតែប៉ុណ្ណោះ សូម្បីតែខ្លួនយើងផ្ទាល់ដែលមានផលដំបូងរបស់ព្រះវិញ្ញាណ ក៏ថ្ងៃ
ក្នុងខ្លួនដែរ ទាំងរង់ចាំការទទួលជាកូន គឺជាការប្រោសលោះរូបកាយរបស់យើង។

៤១ អេសេគាល ១៨:៤ មើល! ព្រលឹងទាំងអស់ជាប់របស់យើង ទោះទាំងព្រលឹងឪពុក និងព្រលឹងកូន
ផង ក៏ជាប់របស់យើងដូចគ្នា ឯព្រលឹងណាដែលធ្វើបាប គឺព្រលឹងនោះនឹងត្រូវស្លាប់។ រ៉ូម ៥:១២ ដូច្នេះ
ដូចដែលបាបបានចូលមកក្នុងពិភពលោក តាមរយៈមនុស្សម្នាក់ ហើយសេចក្តីស្លាប់ចូលមកតាម
រយៈបាបយ៉ាងណា នោះសេចក្តីស្លាប់ក៏រាលដាលដល់មនុស្សគ្រប់គ្នាយ៉ាងនោះដែរ ដ្បិតគ្រប់គ្នា
បានធ្វើបាប។ រ៉ូម ៦:២៣ ដ្បិតឈ្នួលរបស់បាបជាសេចក្តីស្លាប់ តែអំណោយទានរបស់ព្រះវិញ គឺ
ជីវិតអស់កល្បជានិច្ច នៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ ជាព្រះអម្ចាស់នៃយើង។

៤២ ម៉ាថាយ ២៥:៤១, ៤៦ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គនឹងមានព្រះបន្ទូលទៅកាន់អស់អ្នកដែលនៅខាងឆ្វេង
ថា "ពួកត្រូវបណ្តាសាអើយ! ចូរចេញពីយើង ទៅក្នុងភ្លើងដែលឆេះអស់កល្បជានិច្ច ដែលបាន
រៀបចំទុកសម្រាប់អារក្ស និងពួកទេវតារបស់វានោះទៅ! ...ពួកអ្នកទាំងនេះនឹងចេញទៅទទួល
ទោសអស់កល្បជានិច្ច រីឯពួកមនុស្សសុចរិតនឹងចូលទៅទទួលជីវិតអស់កល្បជានិច្ចវិញ»។
២ថៃស្សាឡូនីថ ១:៩ គេនឹងទទួលទោសជាសេចក្តីអន្តរាយអស់កល្បជានិច្ច គឺឃ្លាតពីព្រះភក្ត្រព្រះ
អម្ចាស់ និងពីសិរីល្អនៃប្រទានភាពរបស់ព្រះអង្គ។ វិវរណៈ ១៤:៩-១១ មានទេវតាមួយទៀត គឺទេវតា
ទីបី មកតាមក្រោយ បន្តិសំឡេងយ៉ាងខ្លាំងថា៖ «បើអ្នកណាក្រាបថ្វាយបង្គំសត្វនោះ និងរូបរបស់វា
ហើយទទួលទិសម្តាល់របស់វានៅលើថ្ងាស ឬនៅលើដៃ អ្នកនោះក៏នឹងត្រូវផឹកស្រាសនៃសេចក្តីយោរ
យោរបស់ព្រះ ជាស្រាឥតលាយ ដែលចាក់ទៅក្នុងពែងនៃសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះអង្គ ហើយគេនឹង
ត្រូវរងទុក្ខវេទនានៅក្នុងភ្លើង និងស្ពាន់ជ័រ នៅចំពោះមុខពួកទេវតាបរិសុទ្ធ និងនៅចំពោះមុខកូនចៀម
ផង។ ឯផ្សេងនៃទុក្ខវេទនារបស់គេ ហុយឡើងអស់កល្បជានិច្ចរៀងរាបតទៅ។ គេនឹងមិនមាន
សេចក្តីស្រាកស្រាន្តឡើយ ទាំងយប់ទាំងថ្ងៃ គឺពួកអ្នកដែលក្រាបថ្វាយបង្គំសត្វនោះ និងរូបរបស់វា
ព្រមទាំងអ្នកដែលទទួលទិសម្តាល់នៃឈ្មោះរបស់វាដែរ»។

២០. សំ- តើព្រះបានទុកឲ្យមនុស្សលោកទាំងអស់ត្រូវវិនាសនៅក្នុងអំពើបាប និងសេចក្តី វេទនាឬ?

ចំ- តាំងពីអស់កល្បរៀងមក ព្រះបានសព្វព្រះហឫទ័យជ្រើសតាំង មនុស្សខ្លះឲ្យ ទទួលនូវជីវិតអស់កល្បជានិច្ច^{៥៣} ដោយបានតាំងសេចក្តីសញ្ញានៃព្រះគុណ ដើម្បីដោះពួកគេឲ្យរួចពីអំពើបាប និងសេចក្តីវេទនា ហើយបាននាំពួកគេទៅ រកសេចក្តីសង្គ្រោះតាមរយៈព្រះដ៏ប្រោសលោះ^{៥៤}។

^{៥៣} កិច្ចការ ១៣:៤៨ កាលពួកសាសន៍ដទៃបានឮដូច្នោះ គេមានចិត្តរីករាយ ហើយលើកតម្កើងព្រះ បន្ទូលរបស់ព្រះអម្ចាស់។ រីឯអស់អ្នកដែលព្រះបានតម្រូវឲ្យទទួលជីវិតអស់កល្បជានិច្ច ក៏បានជឿ។ អេភេសូរ ១:៤-៥ តាមដែលព្រះអង្គបានជ្រើសរើសយើងក្នុងព្រះគ្រីស្ទ តាំងពីមុនកំណើតពិភព លោកមកម៉្លោះ ដើម្បីឲ្យយើងបានបរិសុទ្ធ ហើយឥតកន្លែងបន្ទោសបាននៅចំពោះព្រះអង្គ ដោយ សេចក្តីស្រឡាញ់។ ព្រះអង្គបានតម្រូវយើងទុកជាមុន សម្រាប់ឲ្យទ្រង់បានទទួលយើងជាកូន តាម រយៈព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ស្របតាមបំណងដែលព្រះអង្គសព្វព្រះហឫទ័យ។ ២ថៃស្យាឡូនីច ២:១៣- ១៤ រីឯយើងវិញ បងប្អូនស្នូនភ្នំរបស់ព្រះអម្ចាស់អើយ យើងត្រូវតែអរព្រះគុណដល់ព្រះជានិច្ច អំពី អ្នករាល់គ្នា ព្រោះព្រះបានជ្រើសរើសអ្នករាល់គ្នា ជាផលដំបូងដើម្បីឲ្យបានសង្គ្រោះ ដោយសារព្រះ វិញ្ញាណព្រៃកជាបរិសុទ្ធ និងដោយសារជំនឿតាមសេចក្តីពិត។ ព្រះអង្គបានត្រាស់ហៅអ្នករាល់គ្នា ដោយសារដំណឹងល្អរបស់យើង គឺសម្រាប់គោលបំណងនេះឯង ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានសិរីល្អ របស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់នៃយើង។

^{៥៤} លោកុប្បត្តិ ៣:១៥ យើងនឹងធ្វើឲ្យឯង និងស្រ្តី ព្រមទាំងពូជឯង និងពូជនាង ក្លាយជាសត្រូវនឹង គ្នា ពូជនាងនឹងកិនក្បាលឯង ហើយឯងនឹងចឹកកែងជើងពូជនាង»។ លោកុប្បត្តិ ១៧:៧ យើងនឹង តាំងសញ្ញាជាមួយអ្នក និងជាមួយពូជពង្សរបស់អ្នកគ្រប់តំណរបស់គេទៅ ទុកជាសេចក្តីសញ្ញា នៅអស់កល្បជានិច្ច ដើម្បីឲ្យយើងធ្វើជាព្រះដល់អ្នក និងដល់ពូជពង្សរបស់អ្នកដែលកើតមកតាម ក្រោយ។ និកូមនី ១៩:៥-៦ ដូច្នោះ បើអ្នករាល់គ្នាស្តាប់តាមពាក្យរបស់យើង ហើយកាន់តាមសេចក្តី សញ្ញារបស់យើង នោះអ្នករាល់គ្នានឹងបានជាប្រជារាស្ត្ររបស់យើងផ្ទាល់ ក្នុងចំណោមជាតិសាសន៍ ទាំងអស់ ដ្បិតផែនដីទាំងមូលជារបស់យើង អ្នករាល់គ្នានឹងបានជានគរនៃពួកសង្ឃ និងជាសាសន៍

បរិសុទ្ធដល់យើង"។ នេះជាពាក្យដែលអ្នកត្រូវប្រាប់កូនចៅអីស្រាអែល»។ យេរេមា ៣១:៣១-៣៤ ព្រះយេហូវ៉ាមានព្រះបន្ទូលថា៖ នឹងមានគ្រាមកដល់ ដែលយើងតាំងសញ្ញាថ្មីនឹងពួកវង្សអីស្រាអែល និងពួកវង្សយូដា មិនមែនតាមសេចក្តីសញ្ញាដែលយើងបានតាំងជាមួយបុព្វបុរសរបស់គេ នៅគ្រា ដែលយើងបានដឹកដៃគេ ចេញពីស្រុកអេស៊ីរ្យូមកនោះទេ ជាសេចក្តីសញ្ញាដែលគេបានផ្តាច់ចេញ ទោះបីយើងជាប្តីរបស់គេក៏ដោយ នេះជាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេហូវ៉ា។ គឺព្រះយេហូវ៉ាមានព្រះ បន្ទូលថា៖ សេចក្តីសញ្ញាដែលយើងតាំងចំពោះពួកវង្សអីស្រាអែល ក្នុងពេលក្រោយគ្រា គឺយ៉ាង ដូច្នោះ យើងនឹងដាក់ក្រឹត្យវិន័យរបស់យើង នៅខាងក្នុងខ្លួនគេ ទាំងចារឹកទុកក្នុងចិត្តគេ នោះយើងនឹង ធ្វើជាព្រះដល់គេ ហើយគេនឹងបានជាប្រជារាស្ត្ររបស់យើង។ បន្ទាប់មក គេនឹងលែងបង្រៀនអ្នកជិត ខាង ហើយបងប្អូនគេរៀងខ្លួនទៀតថា៖ ចូរឲ្យស្គាល់ព្រះយេហូវ៉ាចុះ ដ្បិតព្រះយេហូវ៉ាមានព្រះបន្ទូល ថា គេនឹងស្គាល់យើងគ្រប់ៗគ្នា តាំងពីអ្នកតូចបំផុត រហូតដល់អ្នកធំបំផុតក្នុងពួកគេ ព្រោះយើង នឹងអត់ទោសចំពោះអំពើទុច្ចរិតរបស់គេ ហើយលែងនឹកចាំអំពើបាបគេទៀតជាដាច់រហូតទៅ។ ម៉ាថាយ ២០:២៨ កូនមនុស្សក៏ដូច្នោះដែរ លោកបានមកមិនមែនឲ្យគេបម្រើលោកទេ គឺលោកមក បម្រើគេវិញ ព្រមទាំងប្រគល់ជីវិតលោកជាថ្លៃលោះដល់មនុស្សជាច្រើនផង»។ ១កូរិនថូស ១១:២៥ ក្រោយពីបរិភោគរួចហើយ ព្រះអង្គក៏យកពែងធ្វើបែបដូច្នោះដែរ ដោយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ពែងនេះ ជាសញ្ញាថ្មី តាំងឡើងដោយឈាមរបស់ខ្ញុំ។ ចូរធ្វើដូច្នោះរាល់ពេលដែលអ្នករាល់គ្នាផឹក ដើម្បីឲ្យពួកពី ខ្ញុំ»។ ហេព្រើរ ៩:១៥ ដោយហេតុនោះបានជាព្រះអង្គជាអ្នកកណ្តាលនៃសញ្ញាថ្មី ដើម្បីឲ្យពួកអ្នក ដែលព្រះអង្គហៅ បានទទួលព្រះបន្ទូលសន្យា ទុកជាមរតកដ៏នៅអស់កល្បជានិច្ច ដោយព្រះអង្គ សុគត ប្រយោជន៍នឹងប្រោសលោះគេ ឲ្យរួចពីអំពើរលង ដែលគេប្រព្រឹត្តកាលនៅក្រោមសញ្ញាចាស់ នៅឡើយ។

២១. សំ- តើអ្នកណាជាព្រះដ៏ប្រោសលោះរបស់រាស្ត្រជ្រើសតាំងនៃព្រះ ?

ចំ- ព្រះដ៏ប្រោសលោះតែមួយគត់របស់រាស្ត្រជ្រើសតាំងនៃព្រះ គឺព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ គ្រីស្ទ^{៥៥} ដែលជាព្រះរាជបុត្រាដ៏មានព្រះជន្មអស់កល្បជានិច្ចរបស់ព្រះ^{៥៦} បាន យាងមកយកនិស្ស័យជាមនុស្ស^{៥៧}។ តាំងពីគ្រានោះមកព្រះដ៏ប្រោសលោះមាន និស្ស័យពីរផ្សេងគ្នា គឺនិស្ស័យជាមនុស្ស និងនិស្ស័យជាព្រះនៅក្នុងរូបអង្គ តែមួយជារៀងដរាបតទៅ^{៥៨}។

(និស្ស័យជាព្រះ - និស្ស័យជាមនុស្សមួយរយភាគរយ និងនិស្ស័យជាព្រះមួយរយភាគរយ)

^{៥៥} យ៉ូហាន ១៤:៦ ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលទៅគាត់ថា៖ «ខ្ញុំជាផ្លូវ ជាសេចក្តីពិត និងជាជីវិត បើ មិនមកតាមខ្ញុំ នោះគ្មានអ្នកណាទៅឯព្រះវរបិតាបានឡើយ។ កិច្ចការ ៤:១២ គ្មានការសង្គ្រោះដោយ សារអ្នកណាទៀតសោះ ដ្បិតនៅក្រោមមេឃ គ្មាននាមណាទៀតដែលព្រះបានប្រទានមកមនុស្ស លោក ដើម្បីឲ្យយើងរាល់គ្នាបានសង្គ្រោះនោះឡើយ»។ ១ធីម៉ូថេ ២:៥-៦ ដ្បិតមានព្រះតែមួយ ហើយមានអ្នកកណ្តាលតែមួយ រវាងព្រះនឹងមនុស្ស គឺព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ ដែលជាមនុស្ស ព្រះអង្គបាន ថ្វាយព្រះអង្គទ្រង់ ជាថ្លៃលោះមនុស្សទាំងអស់ ជាទីបន្ទាល់ដែលបានប្រទានមកនៅពេលកំណត់។

^{៥៦} ទំនុកតម្កើង ២:៧ នឹងថ្លែងប្រាប់ពីច្បាប់នេះ គឺព្រះយេហូវ៉ា មានព្រះបន្ទូលមកកាន់ខ្ញុំថា៖ «អ្នកជា កូនរបស់យើង យើងបានបង្កើតអ្នកនៅថ្ងៃនេះ»។ ម៉ាថាយ ៣:១៧ ពេលនោះ មានសំឡេងមួយពី ស្ថានសួគ៌មកថា៖ «នេះជាកូនស្នូនភ្នារបស់យើង យើងពេញចិត្តនឹងព្រះអង្គណាស់»។ ម៉ាថាយ ១៧:៥ កាលលោកកំពុងតែមានប្រសាសន៍នៅឡើយ ស្រាប់តែមានពពកមួយផ្ទាំងដ៏ភ្លឺមកគ្របបាំង ពួកគេ ហើយមានសំឡេងមួយចេញពីពពកនោះថា៖ «នេះជាកូនស្នូនភ្នារបស់យើង យើងពេញចិត្ត នឹងព្រះអង្គណាស់ ចូរស្តាប់ព្រះអង្គចុះ!»។ យ៉ូហាន ១:១៨ គ្មាននរណាដែលឃើញព្រះឡើយ មាន តែព្រះរាជបុត្រាមួយព្រះអង្គប៉ុណ្ណោះ ដែលគង់នៅក្នុងឱរាព្រះវរបិតា ទ្រង់បានសម្តែងឲ្យស្គាល់ ព្រះអង្គ។

^{៥៧} អេសាយ ៩:៦ ដ្បិតមានបុត្រមួយកើតដល់យើង ព្រះទ្រង់ប្រទានបុត្រាមួយមកយើងហើយ ឯការ គ្រប់គ្រងនឹងនៅលើស្ថារបស់បុត្រនោះ ហើយគេនឹងហៅព្រះនាមព្រះអង្គថា ព្រះដ៏ជួយគំនិតយ៉ាង អស្ចារ្យ ព្រះដ៏មានព្រះចេស្ដា ព្រះវរបិតាដ៏គង់នៅអស់កល្ប និងជាម្ចាស់នៃមេត្រីភាព។

ម៉ាថាយ ១:២៣ «មើល! នាងព្រហ្មចារីនឹងមានគភ៌ ប្រសូតបានបុត្រាមួយ ហើយគេនឹងថ្វាយ ព្រះ
នាមបុត្រនោះថា "អេម៉ាញ៉ែល"» មានន័យថា «ព្រះគង់ជាមួយយើង»។ យ៉ូហាន ១:១៤ ព្រះ
បន្ទូលបានត្រឡប់ជាសាច់ឈាម ហើយគង់នៅក្នុងចំណោមយើង យើងបានឃើញសិរីល្អរបស់ព្រះ
អង្គ គឺជាសិរីល្អនៃព្រះរាជបុត្រាតែមួយ ដែលមកពីព្រះវរបិតា មានពេញដោយព្រះគុណ និងសេចក្តី
ពិត។ កាឡាទី ៤:៤ ប៉ុន្តែ លុះពេលកំណត់បានមកដល់ ព្រះបានចាត់ព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះអង្គ ឲ្យ
មកប្រសូតចេញពីស្ត្រី គឺប្រសូតក្រោមអំណាចរបស់ក្រីស្ទវិន័យ។

^{៥៥} កិច្ចការ ១:១១ ហើយពោលថា៖ «ពួកអ្នកស្រុកកាលឡើងទៅ ហេតុអ្វីបានជាឈរងើយមើលទៅ
លើមេឃដូច្នោះ? ព្រះយេស៊ូវនេះឯង ដែលព្រះបានលើកពីអ្នករាល់គ្នាឡើងទៅលើស្ថានសួគ៌ ព្រះអង្គ
នឹងយាងមកវិញ តាមបែបដដែល ដូចដែលអ្នករាល់គ្នាបានឃើញព្រះអង្គយាងទៅស្ថានសួគ៌នោះ
ដែរ»។ ហេព្រើរ ៧:២៤-២៥ តែព្រះយេស៊ូវមានមុខងារជាសង្ឃជាប់ជាអចិន្ត្រៃយ៍ ព្រោះព្រះអង្គនៅ
ជាប់អស់កល្បជានិច្ច។ ដោយហេតុនេះហើយបានជាព្រះអង្គអាចសង្គ្រោះ ដល់អស់អ្នកដែលចូល
ជិតព្រះតាមរយៈព្រះអង្គ ដ្បិតព្រះអង្គមានព្រះជន្មរស់នៅជានិច្ច ដើម្បីទូលអង្វរឲ្យពួកគេ។

២២. សំ- តើព្រះគ្រីស្ទដែលជាព្រះរាជបុត្រានៃព្រះ បានយកនិស្ស័យជាមនុស្សយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ - ព្រះគ្រីស្ទដែលជាព្រះរាជបុត្រានៃព្រះ បានយកនិស្ស័យជាមនុស្ស តាមរយៈការទទួលយករូបកាយព្រមទាំងសាច់ឈាមពិតៗ របស់មនុស្ស និងព្រលឹងដែលប្រកបដោយវិចារណញ្ញាណ^{៥៩} ដោយបានយាងចុះមកចាប់កំណើតក្នុងផ្ទៃនាងម៉ារីដែលជាស្ត្រីព្រហ្មចារី ដោយសារអំណាចនៃព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ រួច ប្រសូត្រពីនាងមក^{៦០} តែទ្រង់គ្មានបាបសោះ^{៦១}។

^{៥៩} ភីលីព ២:៧ ប៉ុន្តែ ព្រះអង្គបានលះបង់អង្គទ្រង់ មកយកសភាពជាអ្នកបម្រើវិញ ព្រមទាំងប្រសូតមកមានសភាពជាមនុស្សផង។ ហេព្រើរ ២:១៤, ១៧ ដូច្នោះ ដោយព្រោះកូនចៅនោះជាប់សាច់ឈាមនឹងគ្នា ព្រះអង្គក៏ទទួលចំណែកជាសាច់ឈាមដូច្នោះដែរ ដោយព្រះអង្គសុគត ដើម្បីបំផ្លាញអាណាចក្រដែលមានអំណាចលើសេចក្តីស្លាប់ គឺអារក្ស...ហេតុនេះហើយបានជាគួរឲ្យព្រះអង្គ មានលក្ខណៈដូចបងប្អូនរបស់ព្រះអង្គគ្រប់ជំពូកដែរ ដើម្បីធ្វើជាសម្តេចសង្ឃ ដែលមានព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណា ហើយក៏ស្មោះត្រង់ក្នុងការបម្រើព្រះ ដើម្បីថ្វាយយញ្ញបូជាសម្រាប់រំដោះប្រជាជនឲ្យរួចពីបាប។

^{៦០} លូកា ១:២៧, ៣១, ៣៥ ដើម្បីជួបនឹងស្ត្រីព្រហ្មចារីម្នាក់ ដែលជាគូដណ្តឹងរបស់បុរសម្នាក់ឈ្មោះយ៉ូសែប ជាពូជព្រះបាទដាវីឌ ហើយស្ត្រីព្រហ្មចារីនោះឈ្មោះម៉ារី។...មើល! នាងនឹងមានគភ៌ប្រសូតបានបុត្រាមួយ ហើយនាងត្រូវថ្វាយព្រះនាមថា "យេស៊ូវ"។...ទេវតាក៏ឆ្លើយទៅនាងថា៖ «ព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធនឹងយាងមកសណ្តិតលើនាង ហើយព្រះចេស្ដានៃព្រះដ៏ខ្ពស់បំផុតនឹងគ្របបាំងនាងដោយ ស្រមោល ហេតុនេះ បុត្រដែលនឹងប្រសូតមកនោះ ជាបុត្របរិសុទ្ធ គេនឹងហៅទ្រង់ថា "ព្រះរាជបុត្រានៃព្រះ"។

^{៦១} ២កូរិនថូស ៥:២១ ដ្បិតព្រះគ្រីស្ទដែលមិនបានស្គាល់បាបសោះ តែព្រះបានធ្វើឲ្យព្រះអង្គត្រឡប់ជាតូបាបជំនួសយើង ដើម្បីឲ្យយើងបានត្រឡប់ជាសេចក្តីសុចរិតរបស់ព្រះ នៅក្នុងព្រះអង្គ។ ហេព្រើរ ៤:១៥ ដ្បិតសម្តេចសង្ឃរបស់យើង មិនមែនព្រះអង្គមិនចេះអាណិតអាសូរ ដល់ភាពទន់ខ្សោយរបស់យើងនោះទេ គឺព្រះអង្គត្រូវរងការល្អៗល្មមគ្រប់បែបយ៉ាង ដូចយើងដែរ តែមិនបាន

ប្រព្រឹត្តិអំពើបាបឡើយ។ ហេព្រើរ ៧:២៦ ដ្បិតគួរឲ្យមានសម្តេចសង្ឃយ៉ាងនេះសម្រាប់យើង ដែល
ទ្រង់បរិសុទ្ធ ស្តុតត្រង់ ឥតសៅហ្មង បានញែកចេញពីមនុស្សបាប ហើយបានត្រឡប់ជាខ្ពស់ជាង
ស្ថានសួគ៌ទៅទៀត។ ១យ៉ូហាន ៣:៥ អ្នករាល់គ្នាដឹងហើយថា ព្រះអង្គបានលេចមក ដើម្បីដកបាប
យើងចេញ ហើយនៅក្នុងព្រះអង្គ គ្មានបាបសោះ។

២៣. សំ- ក្នុងនាមជាព្រះដ៏ប្រោសលោះ តើព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្នុងនាមជាព្រះដ៏ប្រោសលោះ ព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាហោរា^{៦២}
សម្តេចសង្ឃ^{៦៣}និងស្តេច^{៦៤} ទាំងនៅពេលដែលទ្រង់បានបន្ទាប
អង្គទ្រង់ចុះនិងនៅពេលដែលទ្រង់ត្រូវតម្កើងឡើង។

^{៦២} ចោទិយកថា ១៨:១៨ យើងនឹងលើកឲ្យមានហោរាម្នាក់កើតឡើងសម្រាប់គេ ដូចជាអ្នកដែរ ពី
ចំណោមពួកបងប្អូនរបស់គេ ហើយយើងនឹងដាក់ពាក្យរបស់យើងក្នុងមាត់ហោរានោះ រួចលោកនឹង
ថ្លែងប្រាប់គេ គ្រប់ទាំងសេចក្តីដែលយើងបង្គាប់ដល់លោក។ កិច្ចការ ២:៣៣ ដូច្នោះ ដែលព្រះបាន
តម្កើងព្រះយេស៊ូវឡើង ឲ្យគង់នៅខាងស្តាំព្រះហស្តនៃព្រះ ហើយបានទទួលសេចក្តីសន្យា ជាព្រះ
វិញ្ញាណបរិសុទ្ធពីព្រះវរបិតា នោះព្រះអង្គបានចាក់សេចក្តីនេះមក ដែលអ្នករាល់គ្នាបានឃើញ និងឮ
ស្រាប់។ កិច្ចការ ៣:២២-២៣ លោកម៉ូសេមានប្រសាសន៍ថា "ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះរបស់អ្នករាល់គ្នា
នឹងលើកឲ្យមានហោរាម្នាក់ដូចខ្ញុំ ពីចំណោមពួកបងប្អូនអ្នករាល់គ្នា។ អ្នករាល់គ្នាត្រូវស្តាប់តាម
សេចក្តីទាំងប៉ុន្មាន ដែលលោកប្រាប់អ្នករាល់គ្នាចុះ។ ចំណែកអស់អ្នកដែលមិនព្រមស្តាប់តាម
ហោរានោះ នឹងត្រូវវិនាសបាត់ពីចំណោមប្រជារាស្ត្រនេះ"។ ហេព្រើរ ១:១-២ កាលពីដើម ព្រះទ្រង់
មានព្រះបន្ទូលមកកាន់បុព្វបុរសរបស់យើង ជាច្រើនដងច្រើនបែប ដោយពួកហោរា ប៉ុន្តែ នៅគ្រា
ក្រោយបង្អស់នេះ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលមកកាន់យើង ដោយសារព្រះរាជបុត្រាវិញ ដែលព្រះអង្គ
បានតម្រូវឲ្យបានគ្រប់គ្រងរបស់ទាំងអស់ ទុកជាមរតក ព្រមទាំងបង្កើតពិភពលោក តាមរយៈព្រះ
រាជបុត្រានោះដែរ។

^{៦៣} ហេព្រើរ ៤:១៤-១៥ ដូច្នោះ ដោយយើងមានសម្តេចសង្ឃដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់មួយអង្គ ដែលបានយាងកាត់
អស់ទាំងជាន់ស្ថានសួគ៌ គឺព្រះយេស៊ូវ ជាព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះ នោះយើងត្រូវកាន់ជាប់តាមជំនឿ
ដែលយើងប្រកាសនោះចុះ។ ដ្បិតសម្តេចសង្ឃរបស់យើង មិនមែនព្រះអង្គមិនចេះអាណិតអាសូរ
ដល់ភាពទន់ខ្សោយរបស់យើងនោះទេ គឺព្រះអង្គត្រូវរងការល្បួងលគ្រប់បែបយ៉ាង ដូចយើងដែរ តែ
មិនបានប្រព្រឹត្តអំពើបាបឡើយ។ ហេព្រើរ ៥:៥-៦ ដូច្នោះ ព្រះគ្រីស្ទក៏មិនបានតម្កើងព្រះអង្គទ្រង់
ឡើងធ្វើជាសម្តេចសង្ឃដែរ គឺព្រះទេតីដែលមានព្រះបន្ទូលទៅព្រះអង្គថា៖ «អ្នកជាកូនរបស់យើង
យើងបានបង្កើតអ្នកនៅថ្ងៃនេះ» ហើយព្រះអង្គក៏មានព្រះបន្ទូលនៅកន្លែងមួយទៀតថា៖ «អ្នកជា
សង្ឃអស់កល្បជានិច្ច តាមរបៀបលោកម៉ូសេគឺស្យាដេក»។

៦៤ អេសាយ ៩:៦-៧ ដ្បិតមានបុត្រមួយកើតដល់យើង ព្រះទ្រង់ប្រទានបុត្រាមួយមកយើងហើយ ឯ ការគ្រប់គ្រងនឹងនៅលើស្មារបស់បុត្រនោះ ហើយគេនឹងហៅព្រះនាមព្រះអង្គថា ព្រះដ៏ជួយគំនិត យ៉ាងអស្ចារ្យ ព្រះដ៏មានព្រះចេស្ដា ព្រះវិបតាដ៏គង់នៅអស់កល្ប និងជាម្ចាស់នៃមេត្រីភាព។ ឯ សេចក្ដីចម្រើននៃរដ្ឋបាលព្រះអង្គ និងសេចក្ដីសុខសាន្តរបស់ព្រះអង្គ នោះនឹងមិនចេះផុតពីបង្គំ របស់ជាវីឌុ និងនគរនៃព្រះអង្គឡើយ ដើម្បីនឹងតាំងឡើង ហើយទប់ទល់ ដោយសេចក្ដីយុត្តិធម៌ និង សេចក្ដីសុចរិត ចាប់តាំងពីឥឡូវនេះ ជាងរាបដរាបទៅ គឺសេចក្ដីឧស្សាហ៍របស់ព្រះយេហូវ៉ា នៃពួក ពលបរិវារនឹងសម្រេចការនេះ។ លូកា ១:៣២-៣៣ បុត្រនោះនឹងបានជាធំឧត្ដម ហើយគេនឹងហៅ ទ្រង់ថា "ព្រះរាជបុត្រានៃព្រះដ៏ខ្ពស់បំផុត" ហើយព្រះអម្ចាស់ដ៏ជាព្រះ នឹងប្រទានរាជ្យបង្គំរបស់ព្រះ បាទជាវីឌុ ជាបុព្វបុរសរបស់ព្រះអង្គថ្វាយដល់ព្រះអង្គ។ ព្រះអង្គនឹងសោយរាជ្យលើពួកវង្សរបស់ យ៉ាកុបអស់កល្បជានិច្ច ហើយរាជ្យរបស់ព្រះអង្គនឹងមិនផុតឡើយ»។ យ៉ូហាន ១៨:៣៧ លោក ពីឡាត់ សួរព្រះអង្គថា៖ «ដូច្នេះ អ្នកជាស្ដេចមែនឬ?» ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលឆ្លើយថា៖ «លោក មានប្រសាសន៍ថា ខ្ញុំជាស្ដេច នោះត្រូវហើយ ខ្ញុំកើតមក ហើយចូលមកក្នុងលោកនេះសម្រាប់ការ នេះឯង ដើម្បីឲ្យខ្ញុំបានធ្វើបន្ទាល់ពីសេចក្ដីពិត។ អស់អ្នកណាដែលកើតពីសេចក្ដីពិត អ្នកនោះស្ដាប់ សម្លេងខ្ញុំ»។ ១កូរិនថូស ១៥:២៥ ដ្បិតព្រះគ្រីស្ទត្រូវសោយរាជ្យ រហូតទាល់តែព្រះបានដាក់ខ្មាំង សត្រូវទាំងអស់នៅក្រោមព្រះបាទរបស់ព្រះអង្គ។

២៤. សំ- តើព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាហោរាយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាហោរា ដោយបើកសម្តែងឲ្យយើងស្គាល់ព្រះរាជហឫទ័យរបស់ព្រះ ទាក់ទងនឹងសេចក្តីសង្គ្រោះរបស់យើង^{៦៥} តាមរយៈព្រះបន្ទូល^{៦៦} និងព្រះវិញ្ញាណទ្រង់^{៦៧}។

^{៦៥} យ៉ូហាន ៤:៤១-៤២ មានមនុស្សជាច្រើនទៀតបានជឿ ដោយព្រះព្រះបន្ទូលព្រះអង្គ។ ពួកគេនិយាយទៅស្រ្តីនោះថា៖ «ឥឡូវនេះ យើងជឿមិនមែនដោយព្រះពាក្យសម្តីរបស់នាងប៉ុណ្ណោះទេ យើងជឿដោយព្រះបានឮព្រះអង្គផ្ទាល់ ហើយយើងដឹងថា ព្រះអង្គពិតជាព្រះសង្គ្រោះមនុស្សលោកមែន»។ យ៉ូហាន ២០:៣០-៣១ ព្រះយេស៊ូវបានធ្វើទិសម្តាល់ជាច្រើនទៀតនៅមុខពួកសិស្សដែលមិនបានកត់ត្រាទុកក្នុងសៀវភៅនេះ តែសេចក្តីដែលបានកត់ត្រាទុកនេះ គឺដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានជឿថា ព្រះយេស៊ូវពិតជាព្រះគ្រីស្ទ ជាព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះមែន ហើយឲ្យអ្នករាល់គ្នាដែលជឿបានជឿត ដោយសារព្រះនាមព្រះអង្គ។

^{៦៦} លូកា ៤:១៨-១៩, ២១ «ព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះអម្ចាស់សណ្ឋិតលើខ្ញុំ ព្រះព្រះអង្គបានចាក់ប្រេងតាំងខ្ញុំឲ្យប្រកាសដំណឹងល្អដល់មនុស្សក្រីក្រ។ ព្រះអង្គបានចាត់ខ្ញុំឲ្យមក ដើម្បីប្រកាសពីការដោះលែងដល់ពួកឈឺយ និងសេចក្តីភ្លឺឡើងវិញដល់មនុស្សខ្វាក់ ហើយរំដោះមនុស្សដែលត្រូវគេសង្កត់សង្កិតឲ្យរួច ព្រមទាំងប្រកាសពីឆ្នាំដែលព្រះអម្ចាស់គាប់ព្រះហឫទ័យ»។...ពេលនោះ ព្រះអង្គចាប់ផ្តើមមានព្រះបន្ទូលទៅគេថា៖ «នៅថ្ងៃនេះ បទគម្ពីរនេះបានសម្រេចនៅត្រចៀកអ្នករាល់គ្នាហើយ»។ កិច្ចការ ១:១-២ ឱលោកថេរីកីលអើយ នៅក្នុងសៀវភៅទីមួយ ខ្ញុំបានសរសេររៀបរាប់ពីអស់ទាំងការដែលព្រះយេស៊ូវបានចាប់ផ្តើមធ្វើ និងបានបង្រៀន តាំងពីដំបូងមក រហូតដល់ថ្ងៃដែលព្រះបានលើកព្រះអង្គឡើងទៅ គឺបន្ទាប់ពីព្រះអង្គបានផ្តាំតាមរយៈព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ ដល់ពួកសាវ័កដែលព្រះអង្គបានជ្រើសរើស។ ហេព្រើរ ២:៣ ដូចម្តេចឲ្យយើងរួចខ្លួនបាន បើយើងធ្វេសប្រហែសនឹងការសង្គ្រោះដ៏ធំដូច្នោះ? ជាដំបូង ព្រះអម្ចាស់បានផ្សាយការសង្គ្រោះមក ហើយអស់អ្នកដែលបានឮ ក៏បានបញ្ជាក់ប្រាប់យើងដែរ។

^{៦៧} យ៉ូហាន ១៥:២៦-២៧ ប៉ុន្តែ ព្រះដ៏ជាជំនួយ គឺព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ ដែលព្រះវរបិតានឹងចាត់មកក្នុងនាមខ្ញុំ ទ្រង់នឹងបង្រៀនសេចក្តីទាំងអស់ដល់អ្នករាល់គ្នា ហើយរំព្រកអស់ទាំងអ្វីៗដែលខ្ញុំបានប្រាប់ដល់អ្នករាល់គ្នាផង។ ខ្ញុំទុកសេចក្តីសុខសាន្តឲ្យអ្នករាល់គ្នា គឺខ្ញុំឲ្យសេចក្តីសុខសាន្តរបស់ខ្ញុំ

ដល់អ្នករាល់គ្នា ហើយដែលខ្ញុំឲ្យ នោះមិនដូចមនុស្សលោកឲ្យទេ។ កុំឲ្យចិត្តអ្នករាល់គ្នាថប់បារម្ភ ឬ ភ័យខ្លាចឡើយ។ កិច្ចការ ១:៨ ប៉ុន្តែ អ្នករាល់គ្នានឹងទទួលព្រះចេស្ដា នៅពេលព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ យាងមកសណ្ឋិតលើអ្នករាល់គ្នា ហើយអ្នករាល់គ្នានឹងធ្វើបន្ទាល់ពីខ្ញុំ នៅក្រុងយេរូសាឡឹម នៅស្រុក យូដាទាំងមូល និងស្រុកសាម៉ារី ហើយរហូតដល់ចុងបំផុតនៃផែនដី»។ ១ពេត្រុស ១:១១ ទាំងស្រុង រកឲ្យដឹងពីអ្នកណា ឬពេលវេលាណា ដោយព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះគ្រីស្ទសណ្ឋិតក្នុងគេ ទ្រង់ធ្វើ បន្ទាល់ជាមុន អំពីព្រះគ្រីស្ទត្រូវរងទុក្ខលំបាក និងពីសិរីល្អដែលត្រូវមកតាមក្រោយ។

២៥. សំ- តើព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាសម្តេចសង្ឃយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាសម្តេចសង្ឃ តាមរយៈការថ្វាយរូបកាយទ្រង់ផ្ទាល់ ជាយញ្ញបូជា តែមួយដងជាសម្រេច ដើម្បីបំពេញនូវសេចក្តីយុត្តិធម៌របស់ព្រះ^{៦៨} ហើយផ្សះផ្សារយើងជាមួយនឹងព្រះវិញ្ញា^{៦៩} និងការអធិស្ឋានទូលអង្វរឥតឈប់ ឈរ នៅចំពោះព្រះសម្រាប់យើង^{៧០}។

^{៦៨} អេសាយ ៥៣ តើមានអ្នកណាបានជឿដំណឹងដែលយើងប្រាប់? ហើយតើអ្នកណាបានឃើញ ព្រះពហុនៃព្រះយេហូវ៉ាបានសម្តែង? ដ្បិតព្រះអង្គបានចម្រើនធំឡើងនៅចំពោះព្រះអង្គ ដូចជា លំពង់ទន់ខ្លី ហើយដូចជាបួសដែលពន្លកចេញពីដីហូតហែង ព្រះអង្គឥតមានទ្រង់ទ្រាយល្អ ឬ សណ្ឋានរុងរឿងទេ ហើយកាលយើង បានមើលព្រះអង្គ នោះក៏គ្មានភាពលម្អណា ដែលឲ្យយើងរីក រាយចិត្តដែរ។ ព្រះអង្គត្រូវគេមើលងាយ ហើយត្រូវមនុស្សបោះបង់ចោល ព្រះអង្គជាមនុស្សមានទុក្ខ ព្រួយហើយទទួលរងជំងឺរោគា ដូចជាអ្នកដែលមនុស្សគេចមុខចេញ ព្រះអង្គត្រូវគេមើលងាយ ហើយ យើងមិនបានរាប់អានព្រះអង្គសោះ។ ព្រះអង្គបានទ្រាំទ្រ រងអស់ទាំងសេចក្តីឈឺចាប់របស់យើង ហើយបានទទួលផ្ទុកអស់ទាំងសេចក្តីទុក្ខព្រួយរបស់យើងពិត ប៉ុន្តែ យើងរាល់គ្នាបានរាប់ព្រះអង្គ ទុកជាអ្នកមានទោសវិញ គឺជាអ្នកដែលព្រះបានវាយ ជាអ្នកដែលរងវេទនា។ ប៉ុន្តែ ព្រះអង្គត្រូវបួស ដោយព្រោះអំពើលងរបស់យើងក៏ត្រូវវាយជាំ ដោយព្រោះអំពើទុច្ចរិតរបស់យើងទេ ឯការវាយផ្ទាល់ ដែលនាំឲ្យយើងបានជាមេត្រី នោះបានធ្លាក់ទៅលើព្រះអង្គ ហើយយើងរាល់គ្នាបានប្រោសឲ្យជា ដោយសារស្នាមរំពាត់នៅអង្គទ្រង់។ យើងទាំងអស់គ្នាបានទាសចេញដូចជាចៀម គឺយើងបានបែរ ចេញទៅតាមផ្លូវយើងរៀងខ្លួន ហើយព្រះយេហូវ៉ាបានទម្លាក់អំពើទុច្ចរិត របស់យើងទាំងអស់គ្នាទៅ លើព្រះអង្គ។ ព្រះអង្គត្រូវគេសង្កត់សង្កិន ហើយធ្វើទុក្ខ តែព្រះអង្គមិនបានហើបព្រះឧស្ម័នសោះ គឺដូច ជាកូនចៀមដែលគេដឹកទៅសម្លាប់ ហើយដូចជាចៀមដែលគេនៅចំពោះ ពួកអ្នកកាត់ឆោមយ៉ាងណា ព្រះអង្គក៏មិនបានហើបព្រះឧស្ម័នសោះ។ ព្រះអង្គត្រូវដកចេញពីអំណាចការពារ និងពីសេចក្តីយុត្តិធម៌ តើមានអ្នកណាដែលគិតពង្សាវតាររបស់ព្រះអង្គ? ព្រះអង្គត្រូវកាត់ចេញពីស្ថានរបស់មនុស្សរស់ ហើយត្រូវគេវាយដោយព្រោះអំពើលងរបស់ជនជាតិខ្ញុំ។ គេធ្វើកន្លែងបញ្ចុះសាកសពរបស់ព្រះអង្គ នៅជាមួយពួកមនុស្សអាក្រក់ ហើយផ្ទុះរបស់ព្រះអង្គនៅជាមួយពួកអ្នកមាន ទោះបីព្រះអង្គមិនដែល ប្រព្រឹត្តអំពើឃោរឃៅណា ឬបោកបញ្ឆោតអ្នកណានៅក្នុងព្រះឧស្ម័នរបស់ព្រះអង្គក៏ដោយ។ ទោះបី

យ៉ាងនោះ ព្រះយេហូវ៉ាបានសព្វព្រះហឫទ័យនឹងវាយព្រះអង្គឲ្យជាំ ហើយឲ្យឈឺចាប់ កាលណាព្រះយេហូវ៉ាបានថ្វាយព្រះជន្មព្រះអង្គ ទុក្ខជាយញ្ញបូជាលោះបាបរួចហើយ ព្រះអង្គនឹងឃើញពូជពង្សរបស់ព្រះអង្គ ហើយនឹងធ្វើឲ្យព្រះជន្មព្រះអង្គយើងយូរតទៅ ឯបំណងព្រះហឫទ័យព្រះយេហូវ៉ា នឹងចម្រើនឡើងតាមរយៈព្រះអង្គ។ ក្រោយពីការរងទុក្ខលំបាកយ៉ាងខ្លាំងមក ព្រះអង្គនឹងឃើញពន្លឺ ព្រះអង្គនឹងបានស្តាប់ស្តល់ តាមរយៈព្រះតម្រិះរបស់ព្រះអង្គ។ អ្នកសុចរិត គឺជាអ្នកបម្រើរបស់យើង និងធ្វើឲ្យមនុស្សជាច្រើនបានសុចរិត ហើយព្រះអង្គនឹងទទួលរងអំពើទុច្ចរិតរបស់គេ។ ហេតុនោះ យើងនឹងឲ្យព្រះអង្គមានចំណែកជាមួយពួកអ្នកធំ ហើយព្រះអង្គនឹងចែករឹបជាមួយពួកអ្នកខ្លាំងពូកែ ព្រោះព្រះអង្គបានច្រូចព្រលឹងចេញ រហូតដល់ស្លាប់ គេបានរាប់ព្រះអង្គទុកជាអ្នកទទឹងច្បាប់ ប៉ុន្តែព្រះអង្គបានទទួលរងទោស នៃអំពើបាបរបស់មនុស្សជាច្រើន ហើយបានអង្វរជំនួសមនុស្សដែលទទឹងច្បាប់វិញ។ កិច្ចការ ៨:៣២-៣៥ បទគម្ពីរដែលលោកកំពុងអាននោះគឺ «ព្រះអង្គត្រូវគេនាំយកទៅសម្លាប់ដូចជាចៀម ដែលមិនបានហើបមាត់សោះ ដូចជាកូនចៀមដែលគេ នៅមុខអ្នកកាត់ឆាម។ ពេលព្រះអង្គត្រូវគេបន្ទាបបន្ថោក គេបានដកសេចក្តីយុត្តិធម៌ចេញពីព្រះអង្គទៅ។ តើអ្នកណាអាចតំណាលពីពូជពង្សរបស់ព្រះអង្គបាន ដ្បិតគេបានដកព្រះជន្មព្រះអង្គចេញពីផែនដីហើយ»។ អ្នកកម្រៀវនោះសួរលោកភីលីពថា៖ «ខ្ញុំសូមសួរលោក តើហោរាមានប្រសាសន៍ដូច្នោះ សំដៅលើអ្នកណា? អំពីលោកផ្ទាល់ ឬអំពីអ្នកណាម្នាក់ផ្សេងទៀត?» ពេលនោះ លោកភីលីពបើកមាត់ ហើយប្រាប់ដំណឹងល្អអំពីព្រះយេស៊ូវដល់លោក ដោយចាប់ផ្តើមជាមួយបទគម្ពីរនោះ។ ហេព្រើរ ៩:២៦-២៨ ដ្បិតបើដូច្នោះមែន ព្រះអង្គមុខជាត្រូវរងទុក្ខជាច្រើនដង តាំងពីកំណើតពិភពលោកមកម៉្លេះ។ ប៉ុន្តែ ឥឡូវនេះ ដែលជាចុងបំផុតអស់ទាំងកល្ប ព្រះអង្គបានលេចមកម្តងជាការស្រេច ដើម្បីដកយកអំពើបាបចោល ដោយថ្វាយព្រះអង្គទ្រង់ទុកជាយញ្ញបូជា ហើយដោយព្រោះបានតម្រូវឲ្យមនុស្សលោកទាំងអស់ស្លាប់ម្តង រួចមកត្រូវទទួលការជំនុំជម្រះយ៉ាងណា ព្រះគ្រីស្ទក៏យ៉ាងនោះដែរ គឺក្រោយពីបានថ្វាយព្រះអង្គទ្រង់តែមួយដង ដើម្បីដកបាបរបស់មនុស្សជាច្រើន នោះទ្រង់នឹងលេចមកម្តងទៀតជាលើកទីពីរ មិនមែនសម្រាប់អំពើបាប គឺដើម្បីសង្គ្រោះអស់អ្នកដែលរង់ចាំព្រះអង្គ។ ហេព្រើរ ១០:១២ រីឯព្រះគ្រីស្ទវិញ ក្រោយពីទ្រង់បានថ្វាយយញ្ញបូជាតែមួយសម្រាប់អំពើបាបជារៀងរហូតរួចមក ព្រះអង្គក៏បានគង់ខាងស្តាំនៃព្រះ។

^{៦៩} រ៉ូម ៥:១០-១១ ដ្បិតប្រសិនបើយើងនៅជាខ្លាំងសត្រូវនៅឡើយ យើងបានជានាជាមួយព្រះ តាមរយៈការសុគតរបស់ព្រះរាជបុត្រាព្រះអង្គទៅហើយ ចុះចំណង់បើឥឡូវនេះ ដែលយើងបានជានា

ហើយ នោះយើងប្រាកដជាបានសង្គ្រោះ ដោយសារព្រះជន្មរបស់ព្រះអង្គ លើសជាងទៅទៀតមិន
ខាន។ មិនតែប៉ុណ្ណោះសោត យើងថែមទាំងអ្នកនៅក្នុងព្រះផង តាមរយៈព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះ
អម្ចាស់របស់យើង ដែលឥឡូវនេះ យើងបានទទួលការផ្សះផ្សាតាមរយៈព្រះអង្គហើយ។ ២កូរិនថូស
៥:១៨ គ្រប់ទាំងអស់មកពីព្រះ ដែលទ្រង់បានផ្សះផ្សាយើងឲ្យជានានឹងព្រះអង្គវិញ តាមរយៈព្រះ
គ្រីស្ទ ហើយបានប្រទានការងារផ្សះផ្សានោះមកយើង។ កូឡូស ១:២១-២២ រីឯអ្នករាល់គ្នា ដែលពី
ដើមត្រូវឃ្នាតឆ្ងាយ ហើយជាខ្លាំងសត្រូវក្នុងគំនិត ដោយសារអំពើអាក្រក់ ឥឡូវនេះ ព្រះអង្គបាន
ផ្សះផ្សាក្នុងរូបសាច់ព្រះអង្គ ដោយបានទទួលសុគត ដើម្បីថ្វាយអ្នករាល់គ្នាជាតង្វាយបរិសុទ្ធ
ឥតសៅហ្មង ហើយឥតកន្លែងបន្ទោសបាន នៅចំពោះព្រះអង្គ។

^{៧០} រ៉ូម ៨:៣៤ តើអ្នកណាអាចកាត់ទោសគេបាន? ដ្បិតគឺព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវហើយដែលបានសុគត
មែនហើយ! ព្រះអង្គមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ ព្រះអង្គគង់នៅខាងស្តាំព្រះហស្តរបស់ព្រះ គឺព្រះអង្គ
ហើយជាអ្នកទូលអង្វរឲ្យយើង។ ហេព្រើរ ៧:២៥ ដោយហេតុនេះហើយបានជាព្រះអង្គអាចសង្គ្រោះ
ដល់អស់អ្នកដែលចូលជិតព្រះតាមរយៈព្រះអង្គ ដ្បិតព្រះអង្គមានព្រះជន្មរស់នៅជានិច្ច ដើម្បីទូល
អង្វរឲ្យពួកគេ។ ហេព្រើរ ៩:២៤ ដ្បិតព្រះគ្រីស្ទមិនបានយាងចូលទៅក្នុងទីបរិសុទ្ធជើដោយដៃមនុស្ស
ដែលជាគំរូពីអ្វីៗដ៏ពិតនោះទេ គឺចូលទៅក្នុងស្ថានសួគ៌តែម្តង ដើម្បីនឹងបង្ហាញព្រះអង្គទ្រង់នៅ
ចំពោះព្រះភក្ត្ររបស់ព្រះជំនួសយើង។

២៦. សំ- តើព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាស្តេចយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ព្រះគ្រីស្ទបំពេញមុខងារជាស្តេច តាមរយៈការបង្ក្រាប ការគ្រប់គ្រង និងការការពារយើង^{៧១} ព្រមទាំងការទប់ទល់ ហើយដណ្តើមយកជ័យជំនះលើខ្មាំងសត្រូវរបស់ទ្រង់ និងរបស់យើង^{៧២}។

^{៧១} ទំនុកតម្កើង ១១០:៣ ប្រជាពលរដ្ឋរបស់ព្រះករុណានឹងថ្វាយខ្លួនស្ម័គ្រពីចិត្តនៅថ្ងៃដែលព្រះករុណាដឹកនាំកូនទ័ពនៅលើភ្នំបរិសុទ្ធ។ ពួកយុវជនរបស់ព្រះករុណានឹងចូលមកគាល់ ព្រះករុណា ដូចទឹកសន្សើម ដែលចេញពីផ្ទៃនៃបច្ចុសកាល។ ម៉ាថាយ ២៨:១៨-២០ ព្រះយេស៊ូវយាងមកជិតគេ ហើយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «គ្រប់ទាំងអំណាចនៅស្ថានសួគ៌ និងនៅលើផែនដី បានប្រគល់មកខ្ញុំហើយ។ ដូច្នេះ ចូរទៅបង្កើតឲ្យមានសិស្សនៅគ្រប់ទាំងសាសន៍ ព្រមទាំងធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកឲ្យគេ ក្នុងព្រះនាមព្រះវរបិតា ព្រះរាជបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ ហើយបង្រៀនឲ្យគេកាន់តាមគ្រប់ទាំងសេចក្តីដែលខ្ញុំបានបង្គាប់អ្នករាល់គ្នា ហើយមើល ខ្ញុំក៏នៅជាមួយអ្នករាល់គ្នាជារៀងរាល់ថ្ងៃ រហូតដល់គ្រាចុងបំផុត»។ អាម៉ែន ១:២៣- យ៉ូហាន ១៧:២ ដ្បិតព្រះអង្គបានប្រទានឲ្យព្រះរាជបុត្រាមានអំណាចលើមនុស្សទាំងអស់ ដើម្បីប្រទានជីវិតអស់កល្បជានិច្ច ដល់អស់អ្នកដែលព្រះអង្គបានប្រទានមកព្រះរាជបុត្រា។ កូរិនថ្មី ១:១៣ ព្រះអង្គបានរំដោះយើងឲ្យរួចពីអំណាចនៃសេចក្តីងងឹត ហើយផ្លាស់យើងមកក្នុងព្រះរាជ្យនៃព្រះរាជបុត្រាស្ថានភាវរបស់ព្រះអង្គ។

^{៧២} ទំនុកតម្កើង ២:៦-៩ «យើងបានតាំងស្តេចរបស់យើងឡើងហើយ គឺនៅស៊ីយ៉ូន ជាភ្នំបរិសុទ្ធរបស់យើង»។^{១០} ខ្ញុំនឹងថ្លែងប្រាប់ពីច្បាប់នេះ គឺព្រះយេហូវ៉ា មានព្រះបន្ទូលមកកាន់ខ្ញុំថា៖ «អ្នកជាកូនរបស់យើង យើងបានបង្កើតអ្នកនៅថ្ងៃនេះ។ ចូរសូមពីយើងនោះយើងនឹងឲ្យសាសន៍ទាំងឡាយទៅអ្នកទុកជាមរតក និងចុងផែនដីទាំងមូលទុកជាកម្មសិទ្ធិរបស់អ្នក។ អ្នកនឹងបំបាក់គេដោយដំបងដែក ហើយបោកកម្ទេចដូចជាភាជនៈរបស់ជាងស្ទួន»។ ទំនុកតម្កើង ១១០:១-២ ព្រះយេហូវ៉ាមានព្រះបន្ទូល មកកាន់ព្រះអម្ចាស់របស់ទូលបង្គំថា «ចូរអង្គុយនៅខាងស្តាំយើងរហូតដល់យើងដាក់ខ្មាំងសត្រូវរបស់អ្នក ឲ្យធ្វើជាកំណល់កល់ជើងអ្នក»។ ១ ព្រះយេហូវ៉ាសន្ធឹងដំបងរាជ្យដ៏មានឥទ្ធិឫទ្ធិរបស់ព្រះករុណា ចេញពីក្រុងស៊ីយ៉ូន។ សូមគ្រប់គ្រងនៅកណ្តាលខ្មាំងសត្រូវរបស់ព្រះករុណា!។ ម៉ាថាយ ១២:២៨ ប៉ុន្តែ បើខ្ញុំដេញអារក្ស ដោយសារព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះ នោះបានសេចក្តីថា ព្រះរាជ្យរបស់ព្រះបានមកដល់អ្នករាល់គ្នាហើយ។ ១កូរិនថ្មី ១៥:២៤-២៦ ពេលនោះ

ចូលដល់ចុងបំផុតហើយ ជាពេលដែលព្រះអង្គប្រគល់ព្រះរាជ្យថ្វាយព្រះ ជាព្រះវរបិតា ក្រោយពីព្រះ
អង្គបានបំផ្លាញអស់ទាំងរាជ្យ អំណាច និងឥទ្ធិឫទ្ធិទាំងប៉ុន្មានរួចហើយ។ ដ្បិតព្រះគ្រីស្ទត្រូវសោយ
រាជ្យ រហូតទាល់តែព្រះបានដាក់ខ្មាំងសត្រូវទាំងអស់នៅក្រោមព្រះបាទរបស់ព្រះអង្គ។ ខ្មាំងសត្រូវ
ចុងក្រោយបង្អស់ ដែលត្រូវបំផ្លាញ គឺសេចក្តីស្លាប់។ កូឡុស ២:១៥ ព្រះអង្គបានដកអំណាចពីពួក
គ្រប់គ្រង និងពួកមានអំណាចចេញ ហើយបំបាក់មុខពួកវាជាសាធារណៈ ដោយមានជ័យជម្នះលើ
ពួកវាដោយឈើឆ្កាង។

២៧. សំ- តើព្រះគ្រីស្ទបានបន្ទាបអង្គទ្រង់ចុះយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ព្រះគ្រីស្ទបានបន្ទាបអង្គទ្រង់ចុះ តាមរយៈការយាងមកប្រសូត្រជាមនុស្ស គឺ ទ្រង់បានប្រសូត្រនៅក្នុងសណ្ឋានតូចទាប^{៧៣} ការស្ថិតនៅក្រោមបន្ទុកនៃក្រឹត្យ វិន័យ^{៧៤} ការរងទុក្ខវេទនាទាំងឡាយដែលមាននៅក្នុងជីវិតនេះ^{៧៥} ការស្ថិតនៅ ក្រោមសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះ^{៧៦} និងបណ្តាសារនៃសេចក្តីស្លាប់ដែលជាការ សុគតនៅលើឈើឆ្កាង^{៧៧} ត្រូវបានគេយកទៅបញ្ចុះ និងការបន្តស្ថិតនៅក្រោម អំណាច នៃសេចក្តីស្លាប់អស់រយៈពេលមួយគ្រា^{៧៨}។

^{៧៣} លូកា ២:៧ នាងប្រសូតបានបុត្រាចុងមក ហើយរុំបុត្រនោះនឹងសំពត់ រួចដាក់ឲ្យធ្លាក់ក្នុងស្នូកសត្វ ព្រោះក្នុងផ្ទះសំណាក់គ្មានកន្លែងសម្រាប់ពួកគេទេ។ ២កូរិនថូស ៨:៩ ដ្បិតអ្នករាល់គ្នាបានស្គាល់ ព្រះគុណរបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់របស់យើងហើយថា ទោះជាព្រះអង្គមានសម្បត្តិស្តុក ស្តមក៏ដោយ តែព្រះអង្គបានត្រឡប់ជាក្រ ដោយព្រះអ្នករាល់គ្នា ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាត្រឡប់ជាមាន ដោយសារភាពក្ររបស់ព្រះអង្គ។ កាឡាទី ៤:៤ ប៉ុន្តែ លុះពេលកំណត់បានមកដល់ ព្រះបានចាត់ ព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះអង្គ ឲ្យមកប្រសូតចេញពីស្រ្តី គឺប្រសូតក្រោមអំណាចរបស់ក្រឹត្យវិន័យ។

^{៧៤} កាឡាទី ៤:៤ ប៉ុន្តែ លុះពេលកំណត់បានមកដល់ ព្រះបានចាត់ព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះអង្គ ឲ្យមក ប្រសូតចេញពីស្រ្តី គឺប្រសូតក្រោមអំណាចរបស់ក្រឹត្យវិន័យ។

^{៧៥} កាឡាទី ៤:៤ ប៉ុន្តែ លុះពេលកំណត់បានមកដល់ ព្រះបានចាត់ព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះអង្គ ឲ្យមក ប្រសូតចេញពីស្រ្តី គឺប្រសូតក្រោមអំណាចរបស់ក្រឹត្យវិន័យ។

^{៧៦} ទំនុកតម្កើង ២២:១ ឱព្រះនៃទូលបង្គំ ព្រះនៃទូលបង្គំអើយ ហេតុអ្វីបានជាព្រះអង្គ បោះបង់ចោល ទូលបង្គំ ? ហេតុអ្វីបានជាព្រះអង្គគង់ន្ទាយមិនជួយទូលបង្គំ ឬស្តាប់ពាក្យស្រែកចម្រើនរបស់ទូលបង្គំ ដូច្នោះ ? (ម៉ាថាយ ២៧:៤៦ ហើយប្រហែលជាម៉ោងបី ព្រះយេស៊ូវស្រែកឡើងយ៉ាងខ្លាំងថា៖ «អេលី អេលី ឡាម៉ា សាបាច់ថានី!» មានន័យថា «ព្រះនៃទូលបង្គំ ព្រះនៃទូលបង្គំអើយ ! ហេតុអ្វីបានជាព្រះ អង្គបោះបង់ទូលបង្គំ ?») អេសាយ ៥៣:១០ ទោះបីយ៉ាងនោះ ព្រះយេហូវ៉ាបានសព្វព្រះហឫទ័យ នឹងវាយព្រះអង្គឲ្យជាំ ហើយឲ្យឈឺចាប់ កាលណាព្រះយេហូវ៉ាបានថ្វាយព្រះជន្មព្រះអង្គទុក្ខជាយញ្ញ បូជាលោះបាបរួចហើយ ព្រះអង្គនឹងឃើញពូជពង្សរបស់ព្រះអង្គ ហើយនឹងធ្វើឲ្យព្រះជន្មព្រះអង្គយឺន

យូរតទៅ ឯបំណងព្រះហឫទ័យព្រះយេហូវ៉ានឹងចម្រើនឡើងតាមរយៈព្រះអង្គ។ ១យ៉ូហាន ២:២
ព្រះអង្គជាតងាយលោះយើងឲ្យរួចពីបាប ហើយមិនត្រឹមតែលោះបាបរបស់យើងប៉ុណ្ណោះ គឺថែម
ទាំងលោះបាបមនុស្សលោកទាំងមូលផងដែរ។

^{៧៧} កាឡាទី ៣:១៣ ព្រះគ្រីស្ទបានលោះយើងឲ្យរួចពីបណ្តាសារបស់ក្រឹត្យវិន័យ ដោយទ្រង់ត្រឡប់
ជាត្រូវបណ្តាសាជំនួសយើង (ដ្បិតមានសេចក្តីចែងទុកមកថា «ត្រូវបណ្តាសាហើយអ្នកណាដែល
ត្រូវគេព្យួរនៅលើឈើ»)។ ភីលីព ២:៨ ដោយឃើញព្រះអង្គមានភាពជាមនុស្សដូច្នោះ នោះក៏បន្ទាប
អង្គទ្រង់ ទាំងចុះចូលស្តាប់បង្គាប់ រហូតដល់ទីមរណៈ គឺព្រះអង្គទទួលសុគតជាប់លើឈើឆ្កាងផង។

^{៧៨} ម៉ាថាយ ១២:៤០ ដ្បិតដែលលោកយ៉ូណាសបាននៅក្នុងពោះត្រីធំ អស់បីថ្ងៃបីយប់យ៉ាងណា
កូនមនុស្សក៏នឹងនៅក្នុងផ្ទៃផែនដី បីថ្ងៃបីយប់យ៉ាងនោះដែរ។ ១កូរិនថូស ១៥:៣-៤ ដ្បិតមុនដំបូង
ខ្ញុំបានប្រាប់មកអ្នករាល់គ្នា តាមសេចក្តីដែលខ្ញុំបានទទួលមក គឺថាព្រះគ្រីស្ទបានសុគត ដោយ
ព្រោះបាបរបស់យើង ស្របតាមបទគម្ពីរ ហើយថា ព្រះអង្គត្រូវគេបញ្ចុះក្នុងផ្ទៃ រួចព្រះអង្គមានព្រះជន្ម
រស់ឡើងវិញនៅថ្ងៃទីបី ស្របតាមបទគម្ពីរ។

២៨. សំ- តើព្រះគ្រីស្ទត្រូវបានតម្កើងឡើងយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ព្រះគ្រីស្ទត្រូវបានតម្កើងឡើង តាមរយៈការមានព្រះជន្មរស់ពីសុគតឡើងវិញ នៅថ្ងៃទីបី^{៧៩} ការយាងឡើងទៅស្ថានសួគ៌^{៨០} ការគង់នៅខាងស្តាំព្រះហស្ត ព្រះ វរបិតា^{៨១} និងការយាងត្រឡប់មកវិញនៅថ្ងៃចុងក្រោយ^{៨២} ដើម្បីជំនុំជម្រះពិភព លោក។

^{៧៩} ១កូរិនថូស ១៥:៤ ហើយថា ព្រះអង្គត្រូវគេបញ្ចុះក្នុងផ្នូរ រួចព្រះអង្គមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញនៅថ្ងៃ ទីបី ស្របតាមបទគម្ពីរ។

^{៨០} ទំនុកតម្កើង ៦៨:១៨ ព្រះអង្គបានយាងឡើងទៅទីខ្ពស់ទាំងនាំពួកឈ្លើយទៅជាមួយ ហើយ ទទួលសួយអាករពីប្រជាជន សូម្បីតែក្នុងចំណោមមនុស្សបះបោរ ដើម្បីឲ្យព្រះយេស៊ូវាជីជាព្រះ បានគង់នៅទីនោះ។ កិច្ចការ ១:១១ ហើយពោលថា៖ «ពួកអ្នកស្រុកកាលឡើង ហេតុអ្វីបានជា ឈរងើយមើលទៅលើមេឃដូច្នោះ? ព្រះយេស៊ូវនេះឯង ដែលព្រះបានលើកពីអ្នករាល់គ្នាឡើងទៅ លើស្ថានសួគ៌ ព្រះអង្គនឹងយាងមកវិញ តាមបែបដដែល ដូចដែលអ្នករាល់គ្នាបានឃើញព្រះអង្គ យាងទៅស្ថានសួគ៌នោះដែរ»។ អេភេសូរ ៤:៨ ហេតុនេះបានជាមានសេចក្តីថ្លែងទុកថា៖ «ពេលព្រះ អង្គបានយាងឡើងទៅស្ថានខ្ពស់ ព្រះអង្គបានចាប់ពួកឈ្លើយនាំទៅជាឈ្លើយ ហើយបានប្រទាន អំណោយទានដល់មនុស្ស»។

^{៨១} ទំនុកតម្កើង ១១០:១ ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលមកកាន់ព្រះអម្ចាស់របស់ទូលបង្គំថា «ចូរអង្គុយ នៅខាងស្តាំយើងរហូតដល់យើងដាក់ខ្នាំងសត្រូវរបស់អ្នកឲ្យធ្វើជាកំណល់កល់ជើងអ្នក»។ កិច្ចការ ២:៣៣-៣៤ ដូច្នោះ ដែលព្រះបានតម្កើងព្រះយេស៊ូវឡើង ឲ្យគង់នៅខាងស្តាំព្រះហស្តនៃព្រះ ហើយ បានទទួលសេចក្តីសន្យា ជាព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធពីព្រះវរបិតា នោះព្រះអង្គបានចាក់សេចក្តីនេះមក ដែលអ្នករាល់គ្នាបានឃើញ និងឮស្រាប់។ ដ្បិតព្រះបាទដាវីឌមិនបានឡើងទៅស្ថានសួគ៌ទេ តែ លោកបានថ្លែងថា "ព្រះអម្ចាស់មានព្រះបន្ទូលមកកាន់ព្រះអម្ចាស់របស់ខ្ញុំថា ចូរអង្គុយខាងស្តាំ យើង។ ហេព្រើរ ១:៣ ព្រះអង្គជាវស្មីនៃសិរីល្អរបស់ព្រះ និងជាបុរាណអង្គព្រះសុទ្ធសាធ ហើយព្រះ អង្គទ្រទ្រង់អ្វីៗទាំងអស់ ដោយសារព្រះបន្ទូលដ៏មានព្រះចេស្តារបស់ព្រះអង្គ។ ក្រោយពីបានជម្រះ អំពើបាបរបស់យើងរួចហើយ ព្រះអង្គក៏គង់នៅខាងស្តាំព្រះដ៏មានតេជានុភាពនៅលើស្ថានដ៏ខ្ពស់។

^{៨២} ម៉ាថាយ ១៦:២ ទ្រង់មានព្រះបន្ទូលតបទៅគេថា៖ «នៅពេលល្ងាច អ្នករាល់គ្នានិយាយថា "ច្បាស់ជាមានធាតុអាកាសល្អមិនខាន ព្រោះមេឃក្រហម"។ កិច្ចការ ១៧:៣១ ព្រោះព្រះអង្គបានកំណត់ថ្ងៃមួយទុក ដែលនឹងជំនុំជម្រះមនុស្សលោកដោយសុចរិត ដោយសារមនុស្សម្នាក់ ដែលព្រះអង្គបានតែងតាំង ហើយដើម្បីជាកស្ថតាងអំពីការនេះដល់មនុស្សទាំងអស់ ព្រោះអង្គប្រោសមនុស្សនោះឲ្យរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ»។

២៩. សំ- តើយើងបានក្លាយទៅជាអ្នកមានចំណែកនៅក្នុងសេចក្តីប្រោសលោះរបស់ព្រះ
គ្រីស្ទយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- យើងបានក្លាយទៅជាអ្នកមានចំណែកនៅក្នុងសេចក្តីប្រោសលោះរបស់
ព្រះគ្រីស្ទ តាមរយៈព្រះរាជកិច្ចដ៏ស័ក្តិសិទ្ធិរបស់ព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ
នៅក្នុងយើងរាល់គ្នា^{៤៣}។

^{៤៣} ទីតុល ៣:៤-៧ ប៉ុន្តែ កាលសេចក្តីសប្បុរស និងសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះ ជាព្រះសង្គ្រោះនៃ
យើងបានលេចមក ព្រះអង្គក៏បានសង្គ្រោះយើង មិនមែនដោយអំពើដែលយើងបានប្រព្រឹត្តសុចរិត
នោះទេ គឺដោយព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណារបស់ព្រះអង្គវិញ ដោយសារការលាងសម្អាតឲ្យបានកើត
ជាថ្មី និងការធ្វើឲ្យមានជីវិតជាថ្មីដោយសារព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។ ព្រះអង្គបានចាក់បង្ហូរមកលើយើង
ជាបរិបូរ ដោយសារព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះសង្គ្រោះនៃយើង ដើម្បីឲ្យយើងបានរាប់ជាសុចរិតដោយ
សារព្រះគុណរបស់ព្រះអង្គ ហើយឲ្យយើងបានត្រឡប់ជាអ្នកគ្រងមរតក តាមសេចក្តីសង្ឃឹមនៃជីវិត
ដ៏នៅអស់កល្បជានិច្ច។

៣០. សំ- តើព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធប្រទាននូវសេចក្តីប្រោសលោះរបស់ព្រះគ្រីស្ទដល់យើង
យ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធប្រទាននូវសេចក្តីប្រោសលោះរបស់ព្រះគ្រីស្ទដល់យើង តាម
រយៈការធ្វើឲ្យយើងមានសេចក្តីជំនឿ^{៤៤} ដើម្បីបង្រួបបង្រួមយើងនិងព្រះ គ្រីស្ទ
នៅក្នុងការត្រាស់ហៅដ៏ស័ក្តិសិទ្ធិរបស់ទ្រង់^{៤៥}។

^{៤៤} រ៉ូម ១០:១៧ ដូច្នោះ ជំនឿកើតឡើងដោយសេចក្តីដែលបានឮ ហើយសេចក្តីដែលបានឮនោះ គឺ
ដោយសារព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។ ១កូរិនថូស ២:១២-១៦ អស់អ្នកដែលមិនមានព្រះវិញ្ញាណ
មិនអាចទទួលអំណោយទានរបស់ព្រះវិញ្ញាណនៃព្រះបានទេ ដ្បិតជាសេចក្តីល្ងីល្ងីដល់គេ ហើយគេ
មិនអាចយល់បានឡើយ ព្រោះសេចក្តីទាំងនោះត្រូវពិចារណាយល់ខាងវិញ្ញាណ។ អស់អ្នកដែល
មានព្រះវិញ្ញាណ គេពិចារណាយល់គ្រប់ទាំងអស់ ហើយគ្មានអ្នកណាអាចពិចារណាយល់ពីអ្នក
នោះបានឡើយ។ «ដ្បិតតើអ្នកណាស្គាល់គំនិតរបស់ព្រះអម្ចាស់ ដើម្បីនឹងបង្រៀនព្រះអង្គបាន ?»
តែយើងមានគំនិតរបស់ព្រះគ្រីស្ទហើយ។ អេភេសូរ ២:៨ ដ្បិតដោយសារព្រះគុណ អ្នករាល់គ្នាបាន
សង្គ្រោះតាមរយៈជំនឿ ហើយសេចក្តីនេះមិនមែនមកពីអ្នករាល់គ្នាទេ គឺជាអំណោយទានរបស់ព្រះ
វិញ។ ភីលីព ១:២៩ ដ្បិតព្រះអង្គបានប្រោសប្រទានឲ្យអ្នករាល់គ្នាមានឱកាស ដែលមិនគ្រាន់តែឲ្យ
ជឿដល់ព្រះគ្រីស្ទប៉ុណ្ណោះ គឺឲ្យរងទុក្ខដោយព្រោះព្រះអង្គដែរ។

^{៤៥} យ៉ូហាន ១៥:៥ ខ្ញុំជាដើម អ្នករាល់គ្នាជាមែក អ្នកណាដែលនៅជាប់នឹងខ្ញុំ ហើយខ្ញុំនៅជាប់នឹង
អ្នកនោះ ទើបអ្នកនោះបង្កើតផលជាច្រើន ដ្បិតបើដាច់ពីខ្ញុំ អ្នករាល់គ្នាមិនអាចធ្វើអ្វីបានឡើយ។
១កូរិនថូស ១:៩ ព្រះទ្រង់មានព្រះហឫទ័យស្មោះត្រង់ ព្រះអង្គបានត្រាស់ហៅអ្នករាល់គ្នាមក ឲ្យមាន
សេចក្តីប្រកបជាមួយព្រះរាជបុត្រាព្រះអង្គ គឺព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់របស់យើង។ អេភេសូរ
៣:១៧ ហើយឲ្យព្រះគ្រីស្ទបានគង់ក្នុងចិត្តអ្នករាល់គ្នា តាមរយៈជំនឿ ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានចាក់
បូស ហើយតាំងមាំមួនក្នុងសេចក្តីស្រឡាញ់។

៣១. សំ- តើអ្វីទៅគឺជាការត្រាស់ហៅដ៏ស័ក្តិសិទ្ធិ?

ចំ- ការត្រាស់ហៅដ៏ស័ក្តិសិទ្ធិ គឺជាព្រះរាជកិច្ចរបស់ព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ ក្នុងការធ្វើឲ្យយើងជឿថា យើងគឺមនុស្សមានបាប ហើយរស់នៅក្នុងសេចក្តីវេទនា បំភ្លឺចិត្តគំនិតរបស់យើងឲ្យស្គាល់ព្រះគ្រីស្ទ^{៤៦} និងបំផ្លាស់ឆន្ទៈយើងជាថ្មី^{៤៧} ទ្រង់បានបញ្ចុះបញ្ចូលយើង ហើយជួយយើងឲ្យអាបក្រសោបព្រះគ្រីស្ទ^{៤៨} ដែលបានប្រទានមកដល់យើងរាល់គ្នាដោយឥតគិតថ្លៃនៅក្នុងដំណឹងល្អ^{៤៩}។

^{៤៦} កិច្ចការ ២៦:១៨ ដើម្បីបំភ្លឺភ្នែកគេ ឲ្យបានបែរចេញពីសេចក្តីងងឹត មករកពន្លឺ និងពីអំណាចរបស់អារក្សសាតាំង បែរមករកព្រះវិញ្ញាណ ដើម្បីឲ្យគេបានរួចពីបាប ហើយបានទទួលមរតករួមជាមួយអស់អ្នកដែលបានញែកជាបរិសុទ្ធ ដោយសារមានជំនឿដល់ខ្ញុំ។ ១កូរិនថូស២:១០, ១២ ព្រះបានសម្តែងឲ្យយើងឃើញសេចក្តីទាំងនេះ តាមរយៈព្រះវិញ្ញាណព្រះអង្គ ដ្បិតព្រះវិញ្ញាណទតមើលអ្វីៗទាំងអស់ សូម្បីតែជម្រៅព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះ។ ...ឥឡូវនេះ យើងមិនបានទទួលវិញ្ញាណរបស់លោកីយ៍ទេ គឺទទួលព្រះវិញ្ញាណដែលមកពីព្រះវិញ្ញាណ ដើម្បីឲ្យយើងស្គាល់អំណោយទានដែលព្រះបានប្រទានមកយើង។ ២កូរិនថូស ៤:៦ ដ្បិតព្រះដែលមានព្រះបន្ទូលថា «ចូរឲ្យមានពន្លឺភ្លឺចេញពីសេចក្តីងងឹត» ទ្រង់បានបំភ្លឺក្នុងចិត្តយើង ដើម្បីឲ្យយើងស្គាល់ពន្លឺសិរីល្អរបស់ព្រះ ដែលភ្លឺពីព្រះភក្ត្ររបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។ អេភេសូរ ១:១៧-១៨ សូមឲ្យព្រះរបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់នៃយើង ជាព្រះវរបិតាដ៏មានសិរីល្អ ប្រទានព្រះវិញ្ញាណ ដែលប្រោសឲ្យអ្នករាល់គ្នាមានប្រាជ្ញា និងការបើកសម្តែងឲ្យអ្នករាល់គ្នាស្គាល់ព្រះអង្គ ឲ្យភ្នែកចិត្តរបស់អ្នករាល់គ្នាបានភ្លឺឡើង ដើម្បីឲ្យបានដឹងថាសេចក្តីសង្ឃឹមដែលព្រះអង្គបានត្រាស់ហៅអ្នករាល់គ្នាជាយ៉ាងណា ហើយថា សម្បត្តិជាមរតកដ៏មានសិរីល្អរបស់ព្រះអង្គក្នុងចំណោមពួកបរិសុទ្ធជាម្យ៉ាងណា។

^{៤៧} ចោទិយកថា ៣០:៦ ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក នឹងកាត់ស្បែកចិត្តរបស់អ្នក ហើយចិត្តរបស់ពូជពង្សអ្នក ដើម្បីឲ្យអ្នកស្រឡាញ់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ឲ្យអស់ពីចិត្ត អស់ពីព្រលឹង ហើយឲ្យអ្នកបានរស់នៅ។ អេសេគាល ៣៦:២៦-២៧ យើងនឹងឲ្យអ្នកមានចិត្តថ្មី ហើយនឹងដាក់វិញ្ញាណថ្មីនៅក្នុងអ្នកដែរ យើងនឹងដកចិត្តដែលរឹងដូចថ្មចេញពីរូបសាច់អ្នក ហើយឲ្យមានចិត្តជាសាច់វិញ។ យើងនឹងដាក់វិញ្ញាណរបស់យើងនៅក្នុងអ្នករាល់គ្នា បណ្តាលឲ្យអ្នករាល់គ្នាដើរតាមក្រឹត្យក្រម

ហើយរក្សាបញ្ញត្តិច្បាប់របស់យើង ព្រមទាំងប្រព្រឹត្តតាមផង។ យ៉ូហាន ៣:៥ ព្រះយេស៊ូវមានព្រះ
បន្ទូលឆ្លើយថា៖ «ប្រាកដមែន ខ្ញុំសូមជម្រាបលោកជាប្រាកដថា បើមិនបានកើតពីទឹក និងពីព្រះ
វិញ្ញាណ អ្នកនោះមិនអាចចូលទៅក្នុងព្រះរាជ្យរបស់ព្រះបានឡើយ។ ទីតុស ៣:៥ ព្រះអង្គក៏បាន
សង្គ្រោះយើង មិនមែនដោយអំពើដែលយើងបានប្រព្រឹត្តសុចរិតនោះទេ គឺដោយព្រះហឫទ័យមេត្តា
ករុណារបស់ព្រះអង្គវិញ ដោយសារការលាងសម្អាតឲ្យបានកើតជាថ្មី និងការធ្វើឲ្យមានជីវិតជាថ្មី
ដោយសារព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។

^{៨៨} យ៉ូហាន ៦:៤៤-៤៥ គ្មានអ្នកណាអាចមករកខ្ញុំបានទេ លើកលែងតែព្រះវរបិតា ទាញនាំគេឲ្យ
មកប៉ុណ្ណោះ ហើយខ្ញុំនឹងឲ្យអ្នកនោះរស់ឡើងវិញ នៅថ្ងៃចុងបំផុត។ នៅក្នុងគម្ពីរហោរាមានសេចក្តី
ចែងទុកមកថា "ព្រះអង្គនឹងបង្រៀនគេទាំងអស់គ្នា" អស់អ្នកដែលបានឮ ហើយបានរៀនពីព្រះ
វរបិតា អ្នកនោះនឹងមករកខ្ញុំ។ កិច្ចការ ១៦:១៤ មានស្ត្រីម្នាក់ ឈ្មោះលីខា ពីស្រុកធាទេវ៉ា ជាអ្នក
ជំនួញក្រណាត់ពណ៌ស្វាយ នាងជាអ្នកថ្វាយបង្គំព្រះ។ ព្រះអម្ចាស់បានបើកចិត្តនាង ឲ្យយកចិត្តទុក
ដាក់នឹងសេចក្តីដែលលោកប៉ូលមានប្រសាសន៍។

^{៨៩} អេសាយ ៤៥:២២ មនុស្សទាំងអស់នៅចុងផែនដីអើយ ចូរមើលមកយើង ហើយទទួលសេចក្តី
សង្គ្រោះចុះ ដ្បិតយើងនេះជាព្រះ ឥតមានព្រះណាទៀតឡើយ។ ម៉ាថាយ ១១:២៨-៣០ «អស់អ្នក
ដែលនឿយព្រួយ ហើយផ្ទុកធ្ងន់អើយ! ចូរមករកខ្ញុំចុះ ខ្ញុំនឹងឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានសម្រាក។ ចូរយកនឹម
របស់ខ្ញុំដាក់លើអ្នករាល់គ្នា ហើយរៀនពីខ្ញុំទៅ នោះអ្នករាល់គ្នានឹងបានសេចក្តីសម្រាកដល់ព្រលឹង
ដ្បិតខ្ញុំស្ងួត ហើយមានចិត្តសុភាព។ ដ្បិតនឹមរបស់ខ្ញុំងាយ ហើយបន្ទុករបស់ខ្ញុំក៏ស្រាលដែរ»។
វិវរណៈ ២២:១៧ ព្រះវិញ្ញាណ និងកូនក្រមុំពោលថា៖ «សូមយាងមក!» សូមឲ្យអ្នកណាដែលឮ
ពោលឡើងដែរថា៖ «សូមយាងមក!»។ អ្នកណាដែលស្រេក សូមចូលមក! ហើយអ្នកណាដែល
ចង់បាន សូមមកយកទឹកជីវិតនេះចុះ ឥតបង់ថ្លៃទេ។

៣២. សំ- តើអ្នកដែលបានទទួលនូវការត្រាស់ហៅដ៏ស័ក្តិសិទ្ធិមានចំណែក បានទទួល
នូវផលប្រយោជន៍អ្វីខ្លះនៅក្នុងជីវិតនេះ ?

ចំ- នៅក្នុងជីវិតនេះ អ្នកដែលបានទទួលនូវការត្រាស់ហៅដ៏ស័ក្តិសិទ្ធិមាន
ចំណែកទទួលបាននូវការរាប់ជាសុចរិត ការក្លាយទៅជាកូនចិញ្ចឹមរបស់ព្រះ ការ
ញែកចេញជាបរិសុទ្ធ និងផលប្រយោជន៍ផ្សេងៗ ទៀតដែលមកជាមួយ ឬហូរ
ចេញពីផលប្រយោជន៍ធំៗ ទាំងប៉ុន្មានខាងលើនេះ^{៩០}។

^{៩០} រ៉ូម ៨:៣០ ឯអស់អ្នកដែលព្រះអង្គបានតម្រូវទុកជាមុន ទ្រង់ក៏បានត្រាស់ហៅ ហើយអស់អ្នក
ដែលព្រះអង្គបានត្រាស់ហៅ ទ្រង់ក៏រាប់ជាសុចរិត ហើយអស់អ្នកដែលព្រះអង្គបានរាប់ជាសុចរិត
ទ្រង់ក៏លើកតម្កើង។ ១កូរិនថូស ១:៣០ ព្រះអង្គជាប្រភពនៃជីវិតរបស់យើង ក្នុងព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ
ដែលទ្រង់បានត្រឡប់ជាប្រាជ្ញាមកពីព្រះ ជាសេចក្តីសុចរិត សេចក្តីបរិសុទ្ធ និងសេចក្តីប្រោសលោះ
ដល់យើង។ ១កូរិនថូស ៦:១១ ពីដើមអ្នករាល់គ្នាខ្លះក៏ធ្លាប់ជាមនុស្សបែបនោះដែរ តែព្រះបានលាង
សម្អាតអ្នករាល់គ្នា បានញែកអ្នករាល់គ្នាជាបរិសុទ្ធ បានរាប់អ្នករាល់គ្នាជាសុចរិត ក្នុងព្រះនាមព្រះ
អម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ និងដោយសារព្រះវិញ្ញាណនៃព្រះរបស់យើងរួចហើយ។ អេភេសូរ ១:៥ ព្រះអង្គ
បានតម្រូវយើងទុកជាមុន សម្រាប់ឲ្យទ្រង់បានទទួលយើងជាកូន តាមរយៈព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ស្រប
តាមបំណងដែលព្រះអង្គសព្វព្រះហឫទ័យ។

៣៣. សំ- តើអ្វីទៅដែលហៅថា ការរាប់ជាសុចរិត ?

ចំ- ការរាប់ជាសុចរិត គឺជាព្រះរាជកិច្ចប្រកបដោយព្រះគុណដែលព្រះបានប្រទាន ឲ្យយើងដោយឥតគិតថ្លៃ^{៩១} ដោយទ្រង់បានលើកលែងទោសបាបទាំងប៉ុន្មាន របស់យើង^{៩២} ហើយរាប់យើងជាសុចរិតនៅក្នុងព្រះនេត្រទ្រង់^{៩៣} ដោយសារ សេចក្តីសុចរិតរបស់ព្រះគ្រីស្ទដែលបានប្រទានមកយើងរាល់គ្នាតែប៉ុណ្ណោះ^{៩៤} ហើយតាមរយៈសេចក្តីជំនឿតែមួយមុខគត់^{៩៥}។

^{៩១} រ៉ូម ៣:២៤ តែដោយសារព្រះគុណរបស់ព្រះអង្គ ពួកគេបានរាប់ជាសុចរិតដោយឥតគិតថ្លៃ តាម រយៈការប្រោសលោះដែល នៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ។

^{៩២} រ៉ូម ៤:៦-៨ សូម្បីព្រះបាទដាវីឌក៏ថ្លែងអំពីព្រះពររបស់ពួកអ្នកដែលព្រះរាប់ជាសុចរិត ដោយមិន គិតពីការប្រព្រឹត្តិថា៖ «មានពរហើយ អ្នកណាដែលព្រះបានអត់ទោស ហើយគ្របបាំងសេចក្តីទទឹង ច្បាប់របស់ខ្លួន មានពរហើយ អ្នកណាដែលព្រះអម្ចាស់មិនរាប់ជាមានបាប»។ ២កូរិនថូស ៥:១៩ គឺ នៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទ ព្រះកំពុងផ្សះផ្សាមនុស្សលោកឲ្យជានានឹងព្រះអង្គ ដោយមិនប្រកាន់ទោសគេទៀត ហើយព្រះអង្គបានប្រគល់ព្រះបន្ទូលនៃការផ្សះផ្សានោះមកយើង។

^{៩៣} ២កូរិនថូស ៥:២១ ដ្បិតព្រះគ្រីស្ទដែលមិនបានស្គាល់បាបសោះ តែព្រះបានធ្វើឲ្យព្រះអង្គត្រឡប់ ជាតូបាបជំនួសយើង ដើម្បីឲ្យយើងបានត្រឡប់ជាសេចក្តីសុចរិតរបស់ព្រះ នៅក្នុងព្រះអង្គ។

^{៩៤} រ៉ូម ៤:៦, ១១ សូម្បីព្រះបាទដាវីឌក៏ថ្លែងអំពីព្រះពររបស់ពួកអ្នកដែលព្រះរាប់ជាសុចរិត ដោយ មិនគិតពីការប្រព្រឹត្តិថា៖...ហើយលោកបានទទួលទិសម្តាល់នៃការកាត់ស្បែកនេះ ទុកជាត្រានៃសេ ចក្តីសុចរិត ដែលលោកមានដោយសារជំនឿ កាលពីលោកមិនទាន់កាត់ស្បែកនៅឡើយ ដើម្បីឲ្យ លោកបានធ្វើជាឪពុកដល់មនុស្សទាំងអស់ដែលជឿ ដោយមិនបានកាត់ស្បែក ដើម្បីឲ្យព្រះរាប់អ្នក ទាំងនោះជាសុចរិត។ រ៉ូម ៥:១៩ ដ្បិត ដូចដែលមនុស្សជាច្រើនបានត្រឡប់ជាមានបាប ដោយសារ ការមិនស្តាប់បង្គាប់របស់មនុស្សម្នាក់យ៉ាងណា នោះមនុស្សជាច្រើន ក៏បានត្រឡប់ជាសុចរិត ដោយ សារការស្តាប់បង្គាប់របស់មនុស្សម្នាក់យ៉ាងនោះដែរ។

^{៩៥} កាឡាទី ២:១៦...តែយើងដឹងថា ព្រះមិនបានរាប់មនុស្សជាសុចរិត ដោយប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យ ឡើយ គឺដោយសារជំនឿដល់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទវិញ ហេតុនេះហើយបានយើងជឿដល់ព្រះគ្រីស្ទ

យេស៊ូវ ដើម្បីឲ្យព្រះបានរាប់យើងជាសុចរិតដោយសារជំនឿក្នុងព្រះគ្រីស្ទ មិនមែនដោយប្រព្រឹត្តតាម
ក្រឹត្យវិន័យទេ ព្រោះគ្មានអ្នកណាបានសុចរិតដោយប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យឡើយ។ ភីលីព ៣:៩...
និងឲ្យគេបានឃើញខ្ញុំនៅក្នុងព្រះអង្គ មិនមែនដោយសេចក្តីសុចរិតរបស់ខ្លួនខ្ញុំ ដែលមកពីក្រឹត្យ
វិន័យនោះទេ តែដោយសារជំនឿដល់ព្រះគ្រីស្ទ គឺជាសេចក្តីសុចរិតដែលមកពីព្រះ ដោយសារជំនឿ។

៣៤. សំ- តើអ្វីទៅដែលហៅថា ការទទួលជាកូនចិញ្ចឹមរបស់ព្រះ ?

ចំ- ការទទួលជាកូនចិញ្ចឹមរបស់ព្រះ គឺជាព្រះរាជកិច្ចប្រកបដោយព្រះគុណដែល
ព្រះបានប្រទានឲ្យយើងដោយឥតគិតថ្លៃ^{៩៦} ដោយទ្រង់បានទទួលយើងជាកូន
ទ្រង់ហើយបានប្រទានដល់យើងនូវឯកសិទ្ធិគ្រប់បែបយ៉ាងក្នុងនាមជា
កូនទ្រង់^{៩៧}។

^{៩៦} ១យ៉ូហាន ៣:១ មើល! ព្រះវរបិតាបានប្រទានសេចក្តីស្រឡាញ់យ៉ាងណាដល់យើង ដែលយើង
មានឈ្មោះថាជាកូនរបស់ព្រះ ហើយយើងពិតជាកូនរបស់ព្រះអង្គមែន។ នេះហើយជាហេតុដែល
លោកីយ៍មិនស្គាល់យើង ព្រោះលោកីយ៍មិនបានស្គាល់ព្រះអង្គទេ។

^{៩៧} យ៉ូហាន ១:១២ ប៉ុន្តែ អស់អ្នកដែលទទួលព្រះអង្គ គឺអស់អ្នកដែលជឿដល់ព្រះនាមព្រះអង្គ ព្រះ
អង្គប្រទានអំណាច ឲ្យបានត្រឡប់ជាកូនព្រះ។ រ៉ូម ៨:១៧ ...ហើយប្រសិនបើយើងពិតជាកូនមែន
នោះយើងជាអ្នកគ្រងមរតក គឺជាអ្នកគ្រងមរតករបស់ព្រះរួមជាមួយព្រះគ្រីស្ទ។ ពិតមែន បើយើងរង
ទុក្ខលំបាកជាមួយព្រះអង្គ នោះយើងក៏នឹងទទួលសិរីល្អជាមួយព្រះអង្គដែរ។

៣៥. សំ- តើអ្វីទៅដែលហៅថា ការញែកចេញជាបរិសុទ្ធ ?

ចំ- ការញែកចេញជាបរិសុទ្ធ គឺជាព្រះរាជកិច្ចប្រកបដោយព្រះគុណដែលព្រះបាន ធ្វើនៅក្នុងជីវិតយើងដោយឥតគិតថ្លៃ^{៩៨} ដោយទ្រង់បំផ្លាស់បំប្រែចិត្តគំនិតរបស់ យើងទាំងស្រុងជាថ្មីឡើងវិញ ដើម្បីឲ្យយើងមានលក្ខណៈដូចជាទ្រង់^{៩៩} ហើយ ជួយយើងឲ្យអាចស្លាប់ថែមទៀតខាងឯអំពើបាប ហើយរស់ឡើងវិញខាងឯ សេចក្តីសុចរិត^{១០០}។

^{៩៨} អេសេគាល ៣៦:២៧ យើងនឹងដាក់វិញ្ញាណរបស់យើងនៅក្នុងអ្នករាល់គ្នា បណ្តាលឲ្យអ្នករាល់ គ្នាដើរតាមក្រឹត្យក្រម ហើយរក្សាបញ្ញត្តិច្បាប់របស់យើង ព្រមទាំងប្រព្រឹត្តតាមផង។ ភីលីព ២:១៣ ដ្បិតគឺជាព្រះហើយ ដែលបណ្តាលចិត្តអ្នករាល់គ្នា ឲ្យមានទាំងចំណង់ចង់ធ្វើ និងឲ្យបានប្រព្រឹត្តតាម បំណងព្រះហឫទ័យទ្រង់ដែរ។ ២ថែស្យាឡូនីច ២:១៣ រីឯយើងវិញ បងប្អូនស្នូនភ្នារបស់ព្រះអម្ចាស់ អើយ យើងត្រូវតែអរព្រះគុណដល់ព្រះជានិច្ច អំពីអ្នករាល់គ្នា ព្រោះព្រះបានជ្រើសរើសអ្នករាល់គ្នា ជា ផលដំបូងដើម្បីឲ្យបានសង្គ្រោះ ដោយសារព្រះវិញ្ញាណញែកជាបរិសុទ្ធ និងដោយសារជំនឿតាម សេចក្តីពិត។

^{៩៩} ២កូរិនថូស ៥:១៧ ដូច្នោះ បើអ្នកណានៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទ អ្នកនោះកើតជាថ្មីហើយ អ្វីៗដែលចាស់ បានកន្លងផុតទៅ មើល អ្វីៗទាំងអស់បានត្រឡប់ជាថ្មីវិញ! អេភេសូរ ៤:២៣-២៤ ...ហើយឲ្យគំនិត ក្នុងចិត្តរបស់អ្នករាល់គ្នាបានកែប្រែជាថ្មីឡើង ទាំងពាក់មនុស្សថ្មី ដែលព្រះបានបង្កើតមកឲ្យដូចព្រះ អង្គក្នុងសេចក្តីសុចរិត និងក្នុងសេចក្តីបរិសុទ្ធរបស់សេចក្តីពិត។ ១ថែស្យាឡូនីច ៥:២៣ សូមព្រះនៃ សេចក្តីសុខសាន្ត ញែកអ្នករាល់គ្នាជាបរិសុទ្ធទាំងស្រុង ហើយសូមឲ្យវិញ្ញាណ ព្រលឹង និងរូបកាយ របស់អ្នករាល់គ្នាទាំងមូល បានបម្រុងទុកជាឥតសៅហ្មង រហូតដល់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់ នៃយើងយាងមក។

^{១០០} អេសេគាល ៣៦:២៥-២៧ យើងនឹងបោះទឹកស្អាតទៅលើអ្នករាល់គ្នា ដូច្នោះ អ្នកនឹងបានស្អាត យើងនឹងជម្រះអ្នករាល់គ្នាឲ្យស្អាត ពីគ្រប់សេចក្តីស្នេកគ្រោក និងពីអស់ទាំងរូបព្រះរបស់អ្នក។ យើងនឹងឲ្យអ្នកមានចិត្តថ្មី ហើយនឹងដាក់វិញ្ញាណថ្មីនៅក្នុងអ្នកដែរ យើងនឹងដកចិត្តដែលរឹងដូចថ្ម ចេញពីរូបសាច់អ្នក ហើយឲ្យមានចិត្តជាសាច់វិញ។ យើងនឹងដាក់វិញ្ញាណរបស់យើងនៅក្នុងអ្នក

រាល់គ្នា បណ្តាលឲ្យអ្នករាល់គ្នាដើរតាមក្រឹត្យក្រម ហើយរក្សាបញ្ញត្តិច្បាប់របស់យើង ព្រមទាំង
ប្រព្រឹត្តតាមផង។ រ៉ូម ៦:៤, ៦, ១២-១៤ ដូច្នោះ យើងត្រូវបានបញ្ចុះជាមួយព្រះអង្គហើយ ដោយការ
ជ្រមុជទៅក្នុងសេចក្តីស្លាប់ ដើម្បីឲ្យយើងបានដើរក្នុងជីវិតបែបថ្មី ដូចព្រះគ្រីស្ទមានព្រះជន្មរស់ពី
ស្លាប់ឡើងវិញ ដោយសារសិរីល្អរបស់ព្រះវរបិតាដែរ។ ...យើងដឹងថា មនុស្សចាស់របស់យើងបាន
ជាប់ឆ្កាងជាមួយព្រះអង្គហើយ ដើម្បីឲ្យរូបកាយដែលជាប់មានបាបនេះ ត្រូវវិនាសសាបសូន្យ ហើយ
កុំឲ្យយើងជាប់ជាអ្នកបម្រើរបស់បាបទៀត។...ដូច្នោះ កុំឲ្យបាបសោយរាជ្យក្នុងរូបកាយរបស់អ្នករាល់
គ្នា ដែលតែងតែស្លាប់ ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាស្តាប់តាមសេចក្តីប៉ងប្រាថ្នារបស់បាបនោះឡើយ។ មិន
ត្រូវប្រគល់អរិយវៈរបស់អ្នករាល់គ្នា ទៅក្នុងអំពើបាប ទុកដូចជាឧបករណ៍បម្រើឲ្យសេចក្តីទុច្ចរិតនោះ
ឡើយ តែត្រូវប្រគល់ខ្លួនទៅព្រះ ដូចពួកអ្នកដែលបានរស់ពីស្លាប់ ហើយថ្វាយអរិយវៈរបស់អ្នករាល់
គ្នាទៅព្រះ ទុកដូចជាឧបករណ៍បម្រើឲ្យសុចរិតវិញ។ ដ្បិតបាបនឹងគ្មានអំណាចលើអ្នករាល់គ្នាទៀត
ឡើយ ព្រោះអ្នករាល់គ្នាមិនស្ថិតនៅក្រោមក្រឹត្យវិន័យទេ គឺស្ថិតនៅក្រោមព្រះគុណវិញ។ ២កូរិនថូស
៧:១ ដូច្នោះ បងប្អូនស្នូនភ្នំអើយ ដោយមានសេចក្តីសន្យាទាំងនេះ ចូរយើងសម្អាតខ្លួនពីគ្រប់ទាំង
សេចក្តីស្នេកត្រាកខាងសាច់ឈាម និងខាងវិញ្ញាណចេញ ទាំងខំឲ្យបានបរិសុទ្ធទាំងស្រុង ដោយ
កោតខ្លាចដល់ព្រះ។ ១ពេត្រុស ២:២៤ ...ព្រះអង្គបានផ្ទុកអំពើបាបរបស់យើង ក្នុងព្រះកាយព្រះអង្គ
ដែលជាប់លើឈើឆ្កាង ដើម្បីឲ្យយើងបានស្លាប់ខាងអំពើបាប ហើយរស់ខាងសេចក្តីសុចរិត។
អ្នករាល់គ្នាបានជាសះស្បើយ ដោយសារស្នាមរបួសរបស់ព្រះអង្គ។

៣៦. សំ- តើមានផលប្រយោជន៍ណាខ្លះទៀតនៅក្នុងជីវិតនេះ ដែលមកជាមួយ ឬហូរចេញពីការរាប់ជាសុចរិត ការទទួលជាកូនចិញ្ចឹមរបស់ព្រះ និងការញែកចេញជាបរិសុទ្ធ?

ចំ- ផលប្រយោជន៍ផ្សេងៗទៀត នៅក្នុងជីវិតនេះ ដែលមកជាមួយ ឬហូរចេញពី ការរាប់ជាសុចរិត ការទទួលជាកូនចិញ្ចឹមរបស់ព្រះ និងការញែកចេញជាបរិសុទ្ធ មានដូចជា ការធានានូវសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះចំពោះយើង^{១០១} សន្តិភាពនៅក្នុងមនសិការរបស់យើង^{១០២} សេចក្តីអំណរនៅក្នុងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ^{១០៣} ការរីកចម្រើនធំធេងឡើង^{១០៤} និងការតស៊ូទ្រាំទ្រនៅក្នុងព្រះគុណរបស់ព្រះ រហូតដល់ចុងបំផុតនៃជីវិតយើង^{១០៥}។

^{១០១} រ៉ូម ៥:៥ សេចក្តីសង្ឃឹមមិនធ្វើឲ្យយើងខកចិត្តឡើយ ព្រោះសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះបានបង្ហាញមកក្នុងចិត្តយើង តាមរយៈព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ ដែលព្រះបានប្រទានមកយើង។

^{១០២} រ៉ូម ៥:១ ដូច្នោះ ដោយព្រះរាប់យើងជាសុចរិត ដោយសារជំនឿ នោះយើងមានសន្តិភាពជាមួយព្រះ តាមរយៈព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់នៃយើង។

^{១០៣} រ៉ូម ១៤:១៧ ដ្បិតព្រះរាជ្យរបស់ព្រះមិនមែនជារឿងស៊ីផឹកនោះទេ គឺជាសេចក្តីសុចរិត សេចក្តីសុខសាន្ត និងអំណរ នៅក្នុងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធវិញ។

^{១០៤} ២ពេត្រុស ៣:១៨ ផ្ទុយទៅវិញ សូមអ្នករាល់គ្នាចម្រើនឡើងក្នុងព្រះគុណ និងការស្គាល់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់ និងជាព្រះសង្គ្រោះរបស់យើង។ សូមថ្វាយសិរីល្អដល់ព្រះអង្គ នៅពេលឥឡូវនេះ និងដរាបដល់អស់កល្បជានិច្ច។ អាម៉ែន។:២៣-

^{១០៥} ភីលីព ១:៦ ...ខ្ញុំជឿជាក់ថា ព្រះអង្គដែលបានចាប់ផ្តើមធ្វើការល្អក្នុងអ្នករាល់គ្នា ទ្រង់នឹងធ្វើឲ្យការល្អនោះកាន់តែពេញខ្នាតឡើង រហូតដល់ថ្ងៃរបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។ ១ពេត្រុស ១:៥ ... អ្នករាល់គ្នាមានព្រះចេស្ដារបស់ព្រះកំពុងថែរក្សា តាមរយៈជំនឿ ដើម្បីទទួលបានការសង្គ្រោះ ដែលប្រុងប្រៀបនឹងសម្តែងមកនៅគ្រាចុងក្រោយបង្អស់។

៣៧. សំ- តើពួកអ្នកជឿ ទទួលបាននូវផលប្រយោជន៍អ្វីខ្លះពីព្រះគ្រីស្ទ នៅពេលដែលពួកគេស្លាប់ទៅ?

ចំ នៅពេលដែលពួកអ្នកជឿស្លាប់ទៅ ព្រលឹងរបស់ពួកគេត្រូវបានប្រោសឲ្យបានត្រូវទៅជាបរិសុទ្ធតិតខ្លះ^{១០៦} ហើយបានចូលទៅក្នុងសិរីរុងរឿងនៃព្រះមួយរំពេច^{១០៧}។ រីឯរូបកាយរបស់ពួកគេដែលរួមជាមួយនិងព្រះគ្រីស្ទនៅឡើយ^{១០៨} នឹងសម្រាកនៅក្នុងផ្លូវរហូតដល់ថ្ងៃដែលមនុស្សទាំងអស់រស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ^{១០៩}។

^{១០៦} ហេព្រើរ ១២:២៣ ...មកដល់ក្រុមជំនុំនៃពួកកូនច្បងដែលកត់ទុកនៅស្ថានសួគ៌ មកដល់ព្រះដែលជាចៅក្រមនៃមនុស្សទាំងអស់ មកដល់វិញ្ញាណនៃពួកសុចរិតដែលបានគ្រប់លក្ខណ៍។

^{១០៧} លូកា ២៣:៤៣ ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលទៅថា៖ «ខ្ញុំប្រាប់អ្នកជាប្រាកដថា ថ្ងៃនេះ អ្នកនឹងនៅក្នុងស្ថានបរមសុខជាមួយខ្ញុំ»។ ២កូរិនថូស ៥:៦, ៨ ដូច្នោះ យើងមានចិត្តជឿជាក់ជានិច្ច ហើយដឹងថា ដរាបណាយើងជ្រកកោនក្នុងរូបកាយនេះនៅឡើយ នោះយើងនៅឃ្លាតពីព្រះអម្ចាស់... យើងមានចិត្តជឿជាក់ ហើយយើងសុខចិត្តឃ្លាតពីរូបកាយនេះ ទៅនៅជាមួយព្រះអម្ចាស់ជាជាង។ ភីលីព ១:២៣ ខ្ញុំមានការរាក់ទាំងសងខាង ម្យ៉ាងមានចិត្តចង់ចេញទៅនៅជាមួយព្រះគ្រីស្ទ ដែលប្រសើរជាងឆ្ងាយណាស់។

^{១០៨} ១ថែសាឡូនីថ ៤:១៤ ប្រសិនបើយើងជឿថា ព្រះយេស៊ូវបានសុគត ព្រមទាំងរស់ឡើងវិញមែន នោះត្រូវជឿថា តាមរយៈព្រះយេស៊ូវ ព្រះនឹងនាំអស់អ្នកដែលបានដេកលក់ទៅហើយ ឲ្យបាននៅជាមួយព្រះអង្គដែរ។

^{១០៩} ដានីយ៉ែល ១២:២ មនុស្សជាច្រើន ក្នុងចំណោមអស់អ្នកដែលដេកលក់នៅក្នុងផ្ទះដី នឹងភ្ញាក់ឡើង ខ្លះភ្ញាក់ខាងឯជីវិតអស់កល្បជានិច្ច ហើយខ្លះទៀតភ្ញាក់ខាងឯសេចក្តីអាម៉ាស់ ហើយអាប័យសអស់កល្បជានិច្ច។ យ៉ូហាន ៥:២៨-២៩ កុំឲ្យឆ្ងល់ពីសេចក្តីនេះឡើយ ដ្បិតពេលវេលានោះ នឹងមកដល់ ដែលអស់ទាំងខ្មោចនៅក្នុងផ្លូវនឹងឮសំឡេងព្រះអង្គ ហើយចេញមក។ អ្នកដែលបានប្រព្រឹត្តល្អ គេនឹងរស់ឡើងវិញឲ្យបានជីវិត ហើយពួកអ្នកដែលបានប្រព្រឹត្តអាក្រក់ គេនឹងរស់ឡើង

វិញ្ញាណជាប់មានទោស»។ កិច្ចការ ២៤:១៥ ដោយសង្ឃឹមដល់ព្រះ ដែលអស់លោកទាំងនេះក៏យល់
ព្រមដែរ គឺថា នឹងមានការរស់ឡើងវិញទាំងអស់ ទាំងមនុស្សសុចរិត និងមនុស្សទុច្ចរិត។

៣៨. សំ- តើពួកអ្នកជឿទទួលបាននូវផលប្រយោជន៍អ្វីខ្លះពីព្រះគ្រីស្ទ នៅថ្ងៃដែលមនុស្ស
ទាំងអស់រស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ ?

ចំ- នៅថ្ងៃដែលមនុស្សទាំងអស់រស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ ពួកអ្នកជឿ ដែលត្រូវបាន
ប្រោសឲ្យចូលទៅក្នុងសិរីរុងរឿងនៃព្រះ^{១១០} នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់ ហើយ
ប្រកាស ជាសាធារណៈថាគ្មានទោសសោះ ក្នុងថ្ងៃជំនុំជម្រះនោះ^{១១១} ព្រមទាំង
ទទួលបាននូវព្រះពរដ៏ល្អឥតខ្ចោះ នៅក្នុងសេចក្តីអំណរដ៏ពោរពេញ
របស់ព្រះ^{១១២} ជារៀងរាល់ថ្ងៃទៅ^{១១៣}។

^{១១០} ១កូរិនថូស ១៥:៤២-៤៣ ចំណែកឯមនុស្សស្លាប់ដែលរស់ឡើងវិញ ក៏ដូច្នោះដែរ រូបកាយដែល
បានកប់ទៅ ជារូបកាយពុករលួយ តែរូបកាយដែលរស់ឡើងវិញ ជារូបកាយមិនចេះពុករលួយ។ រូប
កាយដែលបានកប់ទៅ ជារូបកាយអាប់ឱន តែរូបកាយដែលរស់ឡើងវិញ ជារូបកាយប្រកបដោយ
សិរីល្អ។ រូបកាយដែលបានកប់ទៅ ជារូបកាយទន់ខ្សោយ តែរូបកាយដែលរស់ឡើងវិញ ជារូបកាយ
ប្រកបដោយចេស្ដា។

^{១១១} ម៉ាថាយ ២៥:៣៣-៣៤, ៤៦ លោកនឹងដាក់ចៀមនៅខាងស្តាំ ហើយពពែនៅខាងឆ្វេង។ ពេល
នោះ ព្រះមហាក្សត្រនឹងមានព្រះបន្ទូលទៅកាន់អស់អ្នកដែលនៅខាងស្តាំថា "អស់អ្នកដែលព្រះវរ
បិតាយើងបានប្រទានពរអើយ! ចូរមកទទួលព្រះរាជ្យ ដែលបានរៀបចំទុកជាមរតកសម្រាប់អ្នករាល់
គ្នាតាំងពីកំណើតពិភពលោកមក...ពួកអ្នកទាំងនេះនឹងចេញទៅទទួលទោសអស់កល្បជានិច្ច រីឯ
ពួកមនុស្សសុចរិតនឹងចូលទៅទទួលជីវិតអស់កល្បជានិច្ចវិញ»។

^{១១២} រ៉ូម ៨:២៩ ដ្បិតអស់អ្នកដែលព្រះអង្គបានស្គាល់ជាមុន ទ្រង់ក៏តម្រូវទុកជាមុន ឲ្យបានត្រឡប់
ដូចជារូបអង្គនៃព្រះរាជបុត្រាព្រះអង្គ ដើម្បីឲ្យព្រះរាជបុត្រាបានធ្វើជាកូនច្បង ក្នុងចំណោមបងប្អូនជា
ច្រើន។ ១យ៉ូហាន ៣:២ ពួកស្នូនភ្នាក់ងារ ឥឡូវនេះ យើងជាកូនព្រះ ហើយដែលយើងនឹងបានទៅ
យ៉ាងណា នោះមិនទាន់បានសម្តែងមកនៅឡើយទេ ប៉ុន្តែ យើងដឹងថា នៅពេលព្រះអង្គលេចមក
នោះយើងនឹងបានដូចព្រះអង្គ ដ្បិតដែលព្រះអង្គយ៉ាងណា នោះយើងនឹងឃើញព្រះអង្គយ៉ាងនោះ
ឯង។

^{១១៣} ទំនុកតម្កើង ១៦:១១ ព្រះអង្គនឹងបង្ហាញឲ្យទូលបង្គំឃើញផ្លូវជីវិត នៅចំពោះព្រះអង្គមានអំណរ
ពោរពេញ នៅព្រះហស្តស្តាំរបស់ព្រះអង្គមានសេចក្តីរីករាយ ជាដរាបតទៅ។ ១ថ្ងៃស្សាឡូនីច ៤:១៧
បន្ទាប់មក យើងដែលកំពុងរស់នៅ គឺអ្នកដែលនៅរស់ នឹងបានលើកឡើងទៅក្នុងពពកជាមួយអ្នក
ទាំងនោះ ដើម្បីជួបព្រះអម្ចាស់នៅលើអាកាស ហើយយើងនឹងនៅជាមួយព្រះអម្ចាស់រហូតទៅ។

៣៩. សំ- តើព្រះតម្រូវឲ្យមនុស្សលោកទាំងអស់ធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ព្រះតម្រូវឲ្យមនុស្សលោកទាំងអស់ ស្តាប់បង្គាប់តាមបំណងព្រះហឫទ័យដែល ទ្រង់បានបើកសម្តែងឲ្យពួកគេបានស្គាល់រួចហើយ^{១១៤}។

^{១១៤} ចោទិយកថា ២៩:២៩ សេចក្តីលាក់កំបាំង នោះស្រេចនៅព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់យើងរាល់គ្នា តែសេចក្តីដែលបានបើកសម្តែងមក នោះស្រេចនៅយើងរាល់គ្នា និងកូនចៅរបស់យើងជារៀងរហូត ដើម្បីឲ្យយើងបានប្រព្រឹត្តតាមអស់ទាំងពាក្យក្នុងក្រឹត្យវិន័យនេះ»។ មីកា ៦:៨ មនុស្សអើយ ព្រះបាន បង្ហាញឲ្យឯងស្គាល់សេចក្តីដែលល្អ តើព្រះយេហូវ៉ាសព្វព្រះហឫទ័យឲ្យឯងប្រព្រឹត្តដូចម្តេច? បើ មិនឲ្យប្រព្រឹត្តដោយសុចរិត ឲ្យស្រឡាញ់សេចក្តីសប្បុរស ហើយឲ្យដើរជាមួយព្រះរបស់ខ្លួនដោយ សុភាពប៉ុណ្ណោះ។ ១យ៉ូហាន ៥:២-៣ កាលណាយើងស្រឡាញ់ព្រះ ហើយកាន់តាមបទបញ្ជា របស់ព្រះអង្គ នោះយើងដឹងថា យើងស្រឡាញ់ពួកកូនរបស់ព្រះ។ ដ្បិតនេះហើយជាសេចក្តី ស្រឡាញ់របស់ព្រះ គឺឲ្យយើងកាន់តាមបទបញ្ជារបស់ព្រះអង្គ ឯបទបញ្ជារបស់ព្រះអង្គ មិនមែនជា បន្ទុកធ្ងន់ទេ។

៤០. សំ- តើព្រះបានបើកសម្តែងបទបញ្ញត្តិណាខ្លះមុនគេបង្អស់ ដើម្បីឲ្យមនុស្សបានស្តាប់បង្គាប់តាម?

ចំ- បទបញ្ញត្តិដែលទ្រង់បានបើកសម្តែងមុនគេបង្អស់ ដើម្បីឲ្យមនុស្សបានស្តាប់បង្គាប់តាម គឺ ក្រឹត្យវិន័យខាងផ្នែកសីលធម៌^{១១៥}។

^{១១៥} រ៉ូម ២:១៤-១៥ អស់អ្នកដែលបានធ្វើបាបដោយមិនស្គាល់ក្រឹត្យវិន័យ នោះនឹងត្រូវវិនាសទៅទាំងគ្មានក្រឹត្យវិន័យ ហើយអស់អ្នកបានធ្វើបាបនៅក្រោមក្រឹត្យវិន័យ នោះនឹងត្រូវក្រឹត្យវិន័យជំនុំជម្រះដែរ។ ដ្បិតអ្នកដែលសុចរិតនៅចំពោះព្រះ មិនមែនពួកអ្នកដែលគ្រាន់តែឮក្រឹត្យវិន័យនោះទេ គឺអ្នកដែលប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យនោះវិញ ដែលព្រះអង្គរាប់ជាសុចរិត។ ពេលពួកសាសន៍ដទៃ ដែលគ្មានក្រឹត្យវិន័យ ប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យដោយឯកឯង ខ្លួនគេនោះហើយជាក្រឹត្យវិន័យ ទោះជាគេគ្មានក្រឹត្យវិន័យក៏ដោយ។ រ៉ូម ១០:៥ លោកម៉ូសេបានចែងពីសេចក្តីសុចរិត ដែលមកពីក្រឹត្យវិន័យថា «អ្នកដែលប្រព្រឹត្តតាមសេចក្តីទាំងនេះ អ្នកនោះនឹងរស់នៅដោយសារសេចក្តីទាំងនោះឯង»។

៤១. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យខាងផ្នែកសីលធម៌ត្រូវបានសង្ខេបទុកនៅឯណា ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យខាងផ្នែកសីលធម៌ ត្រូវបានសង្ខេបទុកនៅក្នុងក្រឹត្យវិន័យទាំង ១០ ប្រការ^{១១៦}។

^{១១៦} ចោទិយកថា ៤:១៣ ព្រះអង្គប្រកាសប្រាប់អ្នករាល់គ្នាពីសេចក្តីសញ្ញារបស់ព្រះអង្គ ដែលព្រះអង្គបានបង្ហាញឲ្យអ្នករាល់គ្នាប្រព្រឹត្តតាម គឺជាក្រឹត្យវិន័យទាំងដប់ប្រការ។ ព្រះអង្គបានចារឹកបញ្ញត្តិទាំងនោះនៅលើបន្ទះថ្មពីរផ្ទាំង។ ម៉ាថាយ ១៩:១៧-១៩ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅគាត់ថា៖ «ហេតុអ្វីបានជាអ្នកសួរខ្ញុំអំពីអ្វីដែលល្អដូច្នោះ ? មានតែម្នាក់ប៉ុណ្ណោះដែលល្អ។ បើអ្នកចង់ចូលទៅក្នុងជីវិត ចូរកាន់តាមបទបញ្ជាទៅ»។ គាត់ទូលសួរថា៖ «តើបទបញ្ជាណាខ្លះ ?» ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលថា៖ «កុំសម្លាប់មនុស្ស កុំប្រព្រឹត្តអំពើធិតក្បត់ កុំលួច កុំធ្វើបន្ទាល់ក្លែងក្លាយ ចូរគោរពឪពុកម្តាយ ហើយចូរស្រឡាញ់អ្នកជិតខាងរបស់អ្នកដូចខ្លួនឯង»។

៤២. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទាំង ១០ប្រការ ត្រូវបានសង្ខេបមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទាំង ១០ប្រការត្រូវបានសង្ខេបមកយ៉ាងដូច្នោះថា អ្នកត្រូវស្រឡាញ់
ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះរបស់អ្នកឲ្យអស់ពីចិត្ត អស់ពីព្រលឹងវិញ្ញាណ អស់ពី
កម្លាំង និងអស់ពីគំនិតរបស់អ្នក ហើយអ្នកត្រូវស្រឡាញ់អ្នកជិតខាងរបស់អ្នក
ឲ្យដូច ជាខ្លួនឯង^{១១៧}។

^{១១៧} ម៉ាថាយ ២២:៣៧-៤០ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅគាត់ថា៖ «"ត្រូវស្រឡាញ់ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះ
របស់អ្នក ឲ្យអស់ពីចិត្ត អស់ពីព្រលឹង និងអស់ពីគំនិតរបស់អ្នក" នេះជាបទបញ្ជាទីមួយ ហើយ
សំខាន់ជាងគេ។ ហើយបទបញ្ជាទីពីរក៏សំខាន់ដូចគ្នា គឺ "ត្រូវស្រឡាញ់អ្នកជិតខាងរបស់អ្នកដូច
ខ្លួនឯង" គ្រប់ទាំងគម្ពីរក្រឹត្យវិន័យ និងគម្ពីរហោរាមានឫសគល់ចេញពីបទបញ្ជាទាំងពីរនេះឯង»។

៤៣. សំ- តើអ្វីទៅ គឺជា លំនាំសេចក្តីនៃក្រឹត្យវិន័យទាំង ១០ ប្រការ?

ចំ- លំនាំសេចក្តីនៃក្រឹត្យវិន័យទាំង ១០ប្រការ គឺស្ថិតនៅក្នុងព្រះបន្ទូលប៉ុន្មានម៉ាត់
នេះ «អញនេះគឺយេហូវ៉ា ជាព្រះនៃឯង ដែលបាននាំឯងចេញពីផ្ទះពួកបារាំង
នៅស្រុកអេស៊ីព្យមក។»^{១១៨}

^{១១៨} និក្ខមនំ ២០:២ យើងជាយេហូវ៉ា ជាព្រះរបស់អ្នក ដែលបាននាំអ្នកចេញពីស្រុកអេស៊ីព្យ ពីផ្ទះដែលអ្នក
ធ្វើជាទាសករ។ ចោទិយកថា ៥:៦ យើងជាព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ដែលបាននាំអ្នកចេញពីស្រុក
អេស៊ីព្យ ពីផ្ទះដែលអ្នកធ្វើជាទាសករ។

៤៤. សំ- តើលំនាំសេចក្តីនៃក្រឹត្យវិន័យទាំង ១០ ប្រការ បង្រៀនយើងអំពីអ្វីខ្លះ ?

ចំ- លំនាំសេចក្តីនៃក្រឹត្យវិន័យទាំង ១០ប្រការ បង្រៀនយើងថា ដោយសារព្រះ គឺជា ព្រះអម្ចាស់ និងជាព្រះរបស់យើង ហើយជាព្រះដ៏ប្រោសលោះ ដូច្នោះហើយបាន ជាយើងត្រូវតែប្រតិបត្តិតាមក្រឹត្យវិន័យទាំងអស់របស់ទ្រង់^{១១៩}។

^{១១៩} លូកា ១:៧៤-៧៥ ទ្រង់នឹងសង្គ្រោះយើងឲ្យរួចពីកណ្តាប់ដៃ ពួកខ្មាំងសត្រូវរបស់យើង ដើម្បីឲ្យ យើងអាចគោរពបម្រើ ព្រះអង្គដោយឥតភ័យខ្លាច ដោយបរិសុទ្ធ និងសុចរិតនៅចំពោះព្រះអង្គ អស់ មួយជីវិតរបស់យើង។ ១ពេត្រុស ១:១៤-១៩ ចូរធ្វើដូចជាកូនដែលស្តាប់បង្គាប់ គឺមិនត្រូវគ្រាប់តាម សេចក្តីបង្គាប់ប្រាថ្នា ដែលពីដើមអ្នករាល់គ្នានៅល្ងង់នោះឡើយ ផ្ទុយទៅវិញ ដូចព្រះអង្គដែលបាន ត្រាស់ហៅអ្នករាល់គ្នា ទ្រង់បរិសុទ្ធយ៉ាងណា ចូរឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានបរិសុទ្ធក្នុងគ្រប់កិរិយាទាំងអស់ យ៉ាងនោះដែរ។ ដ្បិតមានចែងទុកមកថា៖ «អ្នករាល់គ្នាត្រូវបរិសុទ្ធ ដ្បិតយើងបរិសុទ្ធ»។ ប្រសិនបើ អ្នករាល់គ្នាអំពាវនាវរកព្រះ ទុកដូចជាព្រះវរបិតាដែលជំនុំជម្រះ តាមការដែលគេប្រព្រឹត្តរៀងខ្លួន ឥត រើសមុខអ្នកណា នោះត្រូវរស់នៅដោយកោតខ្លាច ក្នុងកាលដែលស្នាក់នៅក្នុងជីវិតនេះចុះ។ អ្នករាល់ គ្នាបានដឹងហើយថា ព្រះបានលោះអ្នករាល់គ្នាឲ្យរួចពីកិរិយាឥតប្រយោជន៍ ដែលជាដំណែលពីដូន ការរបស់អ្នករាល់គ្នា មិនមែនដោយរបស់ពុករលួយ ដូចជាប្រាក់ ឬមាសនោះទេ គឺបានលោះដោយ សារព្រះលោហិតដ៏ថ្លៃវិសេសរបស់ព្រះគ្រីស្ទវិញ ដែលប្រៀបដូចជាឈាមរបស់កូនចៀមឥតខ្ចោះ ឥតស្លាកស្នាម។

៤៥. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីមួយបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីមួយបានចែងមកថា «កុំឲ្យមានព្រះឯណាទៀតនៅចំពោះអញឲ្យសោះ។»^{១២០}

^{១២០} និក្ខមនំ ២០:៣ មិនត្រូវមានព្រះណាផ្សេងនៅចំពោះយើងឡើយ។ ចោទិយកថា ៥:៧ មិនត្រូវមានព្រះឯណាផ្សេងនៅចំពោះយើងឡើយ។

៤៦. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីមួយតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីមួយតម្រូវឲ្យយើងដឹង និងទទួលស្គាល់ថា ព្រះគឺជាព្រះដ៏ពិតតែមួយ និងជាព្រះរបស់យើង ហើយយើងត្រូវថ្វាយបង្គំ និងថ្វាយសិរីរុងរឿងដល់ទ្រង់ឲ្យសាកសមនឹងឋានៈរបស់ទ្រង់។^{១២១}

^{១២១} ១រោក្សត្រ ២៨:៩ ឯង ឱសាឡូម៉ូន ជាកូនអើយ ចូរឲ្យឯងបានស្គាល់ព្រះនៃឪពុកឯងចុះ ព្រមទាំងប្រតិបត្តិតាមព្រះអង្គ ដោយអស់ពីចិត្ត ហើយស្ម័គ្រស្មោះផង ដ្បិតព្រះយេហូវ៉ាស្ទង់អស់ទាំងចិត្តក៏យល់អស់ទាំងសេចក្តីដែលយើងគិតដែរ បើឯងរកព្រះអង្គ នោះនឹងបានឃើញមែន តែបើឯងបោះបង់ចោលព្រះអង្គវិញ ព្រះអង្គក៏នឹងបោះបង់ចោលឯងជាដរាបទៅ។ អេសាយ ៤៥:២០-២៥ ពួកអ្នកដែលរួចពីសាសន៍ដទៃអើយ ចូរប្រមូលគ្នាមក ហើយចូលឲ្យជិតពួកអ្នកដែលលើកយកដុំឈើធ្វើជារូបព្រះឆ្លាក់របស់គេ ហើយអធិស្ឋានដល់ព្រះដែលជួយសង្គ្រោះខ្លួនមិនបាន នោះជាអ្នកអាប័ត្តប្រាជ្ញាទេ។ ចូរថ្លែងប្រាប់ ហើយសម្តែងហេតុចេញចុះ ត្រូវប្រឹក្សាគ្នា តើអ្នកណាបានប្រាប់ពីការនេះតាំងពីចាស់បុរាណមក? តើអ្នកណាបានថ្លែងទំនាយទុក តាំងពីយូរមកហើយ? តើមិនមែនយើងជាយេហូវ៉ាទេឬ? ក្រៅពីយើង គ្មានព្រះឯណាទៀត ដែលជាព្រះសុចរិត ហើយជាព្រះអង្គសង្គ្រោះទេ គ្មានណាមួយក្រៅពីយើងឡើយ។ មនុស្សទាំងអស់នៅចុងផែនដីអើយ ចូរមើលមកយើង ហើយទទួលសេចក្តីសង្គ្រោះចុះ ដ្បិតយើងនេះជាព្រះ ឥតមានព្រះណាទៀតឡើយ។ យើងបានស្តាប់ដោយខ្លួនយើង ពាក្យនោះបានចេញពីមាត់យើង ដោយសេចក្តីសុចរិតហើយ ក៏មិនដែលប្រែប្រួលដែរ គឺថាគ្រប់ទាំងជង្គង់នឹងលុតចុះនៅមុខយើង ហើយគ្រប់ទាំងអណ្តាតនឹងស្បថពីដំណើរយើង។ សេចក្តីសុចរិត និងអានុភាព មាននៅក្នុងព្រះយេហូវ៉ាតែមួយទេ មនុស្សទាំងឡាយនឹងមករកព្រះអង្គ ហើយអស់អ្នកដែលបានក្តៅក្រហាយនឹងព្រះអង្គគេនឹងត្រូវខ្មាសវិញ។ ឯអស់ទាំងពូជពង្សនៃអីស្រាអែលនឹងបានសុចរិតក្នុងព្រះយេហូវ៉ា ហើយមានគេសរសើរ។ ម៉ាថាយ ៤:១០ ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលទៅវាថា៖ «សាតាំង ចូរឯងថយចេញទៅ ដ្បិតមានសេចក្តីចែងទុកមកថា "ត្រូវថ្វាយបង្គំព្រះអម្ចាស់ជាព្រះរបស់អ្នក ហើយត្រូវគោរពបម្រើព្រះអង្គតែមួយប៉ុណ្ណោះ"»។

៤៧. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីមួយបានហាមមិនឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីមួយបានហាមមិនឲ្យយើងបដិសេធ ឬមិនថ្វាយបង្គំ^{១២២} និងមិន
ថ្វាយសិរីរុងរឿងចំពោះព្រះដ៏ពិតតែមួយជាព្រះ^{១២៣} និងជាព្រះរបស់យើង^{១២៤}
ហើយបែរទៅថ្វាយបង្គំ និងថ្វាយសិរីរុងរឿងដល់ព្រះណាផ្សេងទៀត ឬអ្វីផ្សេង
ទៀត ដ្បិតមានតែទ្រង់មួយអង្គប៉ុណ្ណោះ^{១២៥} ដែលសាកសមនឹងទទួលនូវការ
ថ្វាយបង្គំ និងសិរីរុងរឿងពីយើង។

^{១២២} ទំនុកតម្កើង ១៤:១ មនុស្សល្ងង់ខ្លៅគិតក្នុងចិត្តថា «គ្មានព្រះទេ» គេជាមនុស្សខូចអាក្រក់ គេ
ប្រព្រឹត្តអំពើដែលគួរស្អប់ខ្ពើម ឥតមានអ្នកណាម្នាក់ដែលប្រព្រឹត្តល្អសោះ។

^{១២៣} រ៉ូម ១:២០-២១ តាំងពីកំណើតពិភពលោកមក ព្រះចេស្ដាដ៏អស់កល្ប និងនិស្ស័យជាព្រះរបស់
ព្រះអង្គ ដែលទោះជាគេមើលមិនឃើញក្តី នោះក៏បានបង្ហាញឲ្យឃើញច្បាស់ ហើយយល់បាន តាម
រយៈអ្វីៗដែលព្រះអង្គបង្កើតមកដែរ។ ដូច្នោះ គេមិនអាចដោះសាបានឡើយ ដ្បិតទោះជាគេបាន
ស្គាល់ព្រះ ក៏គេមិនបានតម្កើងព្រះអង្គជាព្រះ ឬអរព្រះគុណព្រះអង្គដែរ ផ្ទុយទៅវិញ គេបែរជាមាន
គំនិតឥតប្រយោជន៍ ហើយចិត្តល្ងង់ខ្លៅរបស់គេ ក៏ត្រឡប់ជាងងឹត។

^{១២៤} ទំនុកតម្កើង ៨១:១០-១១ យើងជាព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ដែលបាននាំអ្នកចេញពីស្រុក
អេស៊ីព្យូ ចូរហាមាត់អ្នកឲ្យធំ នោះយើងនឹងបំពេញឲ្យ។ ប៉ុន្តែ ប្រជារាស្ត្ររបស់យើងមិនបានស្តាប់តាម
សំឡេងយើងឡើយ អីស្រាអែលមិនព្រមចុះចូលចំពោះយើងទេ។

^{១២៥} អេសេគាល ៨:១៦-១៨ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គនាំខ្ញុំចូលទៅទីលានខាងក្នុងរបស់ព្រះវិហារនៃព្រះ
យេហូវ៉ា ត្រង់មាត់ទ្វារព្រះវិហារនៃព្រះយេហូវ៉ា នៅកណ្តាលថែវ និងអាសនា មានមនុស្សប្រហែលជា
ម្ភៃប្រាំនាក់ បែរខ្នងទៅខាងព្រះវិហារនៃព្រះយេហូវ៉ា ហើយមុខទៅខាងកើត គេកំពុងតែថ្វាយបង្គំព្រះ
អាទិត្យ នៅទិសខាងកើតនោះ។ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលសួរខ្ញុំថា៖ «កូនមនុស្សអើយ អ្នកឃើញឬ
ទេ? ពួកវាង្សយូដាវាបំពានការគួរស្អប់ខ្ពើមទាំងនោះ ដែលគេប្រព្រឹត្តនៅទីនេះថា ជាការស្រាល ដ្បិតគេ
បានធ្វើឲ្យស្រុកនេះមានពេញដោយសេចក្តីច្រឡោត ហើយបានបែរជាបណ្តាលឲ្យយើងខឹងម្តង
ទៀត ហើយមើល គេលើកមែកឈើប្រណម្យនៅច្រមុះគេផង ដូច្នោះ យើងនឹងប្រព្រឹត្តដោយសេចក្តី
ក្រោធដែរ ភ្នែកយើងនឹងមិនប្រណីឡើយ យើងនឹងមិនអាណិតមេត្តាទេ ទោះបីគេអំពាវនាវ ដោយ

សម្លេងយ៉ាងខ្លាំងដាក់ត្រចៀកយើងក៏ដោយ គង់តែយើងមិនព្រមស្តាប់ឡើយ»។ រ៉ូម ១:២៥ ...ព្រោះ
គេបានប្តូរសេចក្តីពិតអំពីព្រះ យកសេចក្តីភូតករ ហើយថ្វាយបង្គំ និងគោរពបម្រើរបស់ដែលកើតមក
ជាជាងព្រះដែលបង្កើតរបស់ទាំងនោះ ជាព្រះដែលប្រកបដោយព្រះពរអស់កល្បជានិច្ច! អាម៉ែន។

៤៨. សំ- តើពាក្យទាំងនេះ «នៅចំពោះអញ» ក្នុងក្រឹត្យវិន័យទីមួយបានបង្រៀនអ្វីជាពិសេសដល់យើង?

ចំ- ពាក្យទាំងនេះ «នៅចំពោះអញ» ក្នុងក្រឹត្យវិន័យទីមួយ បានបង្រៀនយើងថា ព្រះដែលទតឃើញគ្រប់ការទាំងអស់ ជ្រាបគ្រប់ការទាំងអស់ ទ្រង់ខ្ចាស់ ជាខ្ចាស់ចំពោះអំពើបាបនៃការដែលមនុស្សមានព្រះឯណាផ្សេងទៀតក្រៅពីទ្រង់។^{១២៦}
(ខ្ចាស់ - ខឹង)

^{១២៦} ចោទិយកថា ៣០:១៧-១៨ ប៉ុន្តែ បើចិត្តរបស់អ្នកបែរចេញ មិនព្រមស្តាប់តាម តែបណ្តោយឲ្យគេ ទាញទៅថ្វាយបង្គំព្រះដទៃ ហើយគោរពប្រតិបត្តិតាមដល់ព្រះទាំងនោះ នោះខ្ញុំប្រកាសប្រាប់អ្នកនៅថ្ងៃនេះថា អ្នកនឹងត្រូវវិនាសជាមិនខាន។ អ្នកនឹងមិនបានរស់នៅយូរអង្វែង នៅក្នុងស្រុកដែលអ្នកនឹងឆ្លងទន្លេយ៉ាងជាន់ ចូលទៅចាប់យកនោះឡើយ។ ទំនុកតម្កើង ៤៤:២០-២១ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំបានភ្លេចព្រះនាមព្រះរបស់យើងខ្ញុំ ឬប្រទូលដៃទៅរកព្រះដទៃណាមួយ នោះតើព្រះមិនទតឃើញទេឬ? ដ្បិតព្រះអង្គជ្រាបពីសេចក្តី ដែលលាក់ទុកនៅក្នុងចិត្ត។ អេសេគាល ៨:១២ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលសួរខ្ញុំថា៖ «កូនមនុស្សអើយ តើឃើញអំពើដែលពួកចាស់ទុំសាសន៍អីស្រាអែល ធ្វើដោយសម្ងាត់នៅក្នុងគំនិតគេរៀងខ្លួនឬទេ? ដ្បិតគេថា "ព្រះយេហូវ៉ាមិនឃើញយើងទេ ព្រះយេហូវ៉ាបានបោះបង់ចោលស្រុកនេះហើយ"»។

៤៩. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីពីរបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីពីរបានចែងមកថា «កុំឲ្យឆ្លាក់ធ្វើរូបណាសម្រាប់ឯងឲ្យសោះក៏កុំឲ្យធ្វើរូបណាឲ្យដូចជាអ្វីនៅស្ថានសួគ៌ខាងលើ ឬនៅផែនដីខាងក្រោម ឬនៅក្នុងទឹកដែលទាបជាងដីផង។ ក៏កុំឲ្យក្រាបសំពះនៅចំពោះរបស់ទាំងនោះ ឬគោរពប្រតិបត្តិតាមនោះឡើយ ដ្បិតអញដែលជាយេហូវ៉ាជាព្រះនៃឯងអញមានសេចក្តីប្រថុណ្ណក៏ទម្លាក់ការទុច្ចរិតរបស់ឪពុកទៅលើកូនចៅរហូតដល់៣ហើយ៤ដំណាចងចំពោះអស់អ្នកណាដែលស្អប់អញ។ តែអញផ្តល់សេចក្តីសប្បុរសដល់ទាំងពាន់ដំណានៃពួកអ្នកដែលស្រឡាញ់ ហើយកាន់តាមបញ្ញត្តិរបស់អញទាំងប៉ុន្មានវិញ។»^{១២៧}

^{១២៧} និក្ខមនំ ២០:៤-៦ មិនត្រូវឆ្លាក់ធ្វើរូបណាសម្រាប់អ្នក ក៏មិនត្រូវធ្វើរូបណាឲ្យដូចជាអ្វីនៅស្ថានសួគ៌ខាងលើ ឬនៅផែនដីខាងក្រោម ឬនៅក្នុងទឹកដែលទាបជាងដីឡើយ។ មិនត្រូវក្រាបសំពះនៅមុខរបស់ទាំងនោះ ឬគោរពប្រតិបត្តិតាមឡើយ ដ្បិតយើង គឺព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក យើងជាព្រះប្រថុណ្ណ យើងទម្លាក់ការទុច្ចរិតរបស់ឪពុកទៅលើកូនចៅរហូតបីបួនតំណ ចំពោះអស់អ្នកដែលស្អប់យើង តែយើងផ្តល់សេចក្តីសប្បុរសរហូតដល់ពាន់តំណ ចំពោះអស់អ្នកដែលស្រឡាញ់ ហើយកាន់តាមបញ្ញត្តិរបស់យើង។ ចោទិយកថា ៥:៨-១០ មិនត្រូវឆ្លាក់ធ្វើរូបណាសម្រាប់អ្នក ក៏មិនត្រូវធ្វើរូបណាឲ្យដូចជាអ្វីនៅស្ថានសួគ៌ខាងលើ ឬនៅផែនដីខាងក្រោម ឬនៅក្នុងទឹកដែលទាបជាងដីឡើយ។ មិនត្រូវក្រាបសំពះនៅមុខរបស់ទាំងនោះ ឬគោរពប្រតិបត្តិតាមឡើយ ដ្បិតយើង គឺព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក យើងជាព្រះប្រថុណ្ណ យើងទម្លាក់ការទុច្ចរិតរបស់ឪពុកទៅលើកូនចៅ រហូតបីបួនតំណចំពោះអស់អ្នកដែលស្អប់យើង តែយើងផ្តល់សេចក្តីសប្បុរសរហូតដល់ពាន់តំណ ចំពោះអស់អ្នកដែលស្រឡាញ់ ហើយកាន់តាមបញ្ញត្តិរបស់យើង។

៥០. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីពីរតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីពីរតម្រូវឲ្យយើងទទួលប្រតិបត្តិតាមដោយគោរពកោតខ្លាច ព្រម
ទាំងរក្សាឲ្យបានគ្រប់លក្ខណ៍ និងឥតសៅហ្មងនូវបទបញ្ញត្តិខាង
ឯសាសនានិងការថ្វាយបង្គំទាំងអស់ដែលព្រះជាម្ចាស់បានចែងទុកនៅ
ក្នុងព្រះបន្ទូលទ្រង់។^{១២៨}
(ប្រតិបត្តិ - បដិបត្តិ ការប្រព្រឹត្ត កាន់ ធ្វើតាម)

^{១២៨} ចោទិយកថា ១២:៣២ អស់ទាំងសេចក្តីដែលខ្ញុំបង្គាប់ដល់អ្នករាល់គ្នា នោះត្រូវប្រយ័ត្ននឹង
ប្រព្រឹត្តតាមចុះ មិនត្រូវបន្ថែម ឬបន្ថយអ្វីឡើយ»។ ម៉ាថាយ ២៨:២០ ហើយបង្រៀនឲ្យគេកាន់តាម
គ្រប់ទាំងសេចក្តីដែលខ្ញុំបានបង្គាប់អ្នករាល់គ្នា ហើយមើល ខ្ញុំក៏នៅជាមួយអ្នករាល់គ្នាជារៀងរាល់ថ្ងៃ
រហូតដល់គ្រាចុងបំផុត»។ អាម៉ែន ១:២៣-

៥១. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីពីរបានហាមមិនឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីពីរបានហាមមិនឲ្យយើងថ្វាយបង្គំព្រះ ដោយប្រើរូបចម្លាក់ រូប
បដិមាករ^{១២៩} ឬក្នុងរូបភាពណាផ្សេងទៀតដែលមិនបានចែងទុកនៅក្នុងព្រះ
បន្ទូលទ្រង់។^{១៣០}

^{១២៩} ចោទិយកថា ៤:១៥-១៩ ដូច្នោះ ចូរប្រយ័ត្នខ្លួនឲ្យមែនទែន ដ្បិតអ្នករាល់គ្នាមិនបានឃើញរូបអង្គ
បែបយ៉ាងណា នៅថ្ងៃដែលព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលមកអ្នករាល់គ្នា ពីក្នុងភ្លើងនៅភ្នំហោរ៉ែបនោះ
ឡើយ ក្រែងអ្នករាល់គ្នាបង្កូចខ្លួន ដោយធ្លាក់ធ្វើរូបមានរាងដូចជាអង្គណាមួយ ទោះជាប្រុស ឬស្រីក្តី
ឬជារូបសត្វណាដែលនៅលើផែនដី ឬជារូបសត្វស្លាបណាដែលហើរនៅលើអាកាស ឬរូបសត្វណា
ដែលលូនវាលើដី ឬរូបត្រីណាដែលនៅក្នុងទឹកក្តី ហើយក្រែងអ្នករាល់គ្នាងើបភ្នែកទៅលើមេឃ
ហើយឃើញថ្ងៃ ខែ និងអស់ទាំងផ្កាយ គឺគ្រប់ទាំងអស់នៅលើមេឃ នោះមិនត្រូវបណ្តោយខ្លួនទៅ
ថ្វាយបង្គំ ហើយគោរពប្រតិបត្តិរបស់ទាំងនោះ ដែលព្រះយេស៊ូវជាព្រះរបស់អ្នករាល់គ្នាបាន
បណ្តោយឲ្យគ្រប់ទាំងសាសន៍នៅក្រោមមេឃវិញ។ រ៉ូម ១:២២-២៣ គេអ្នកអាងថាខ្លួនមានប្រាជ្ញា
តែគេបែរជាល្ងីល្ងី គេបានប្តូរសិរីល្អរបស់ព្រះដែលមិនចេះខូច យករូបសំណាក មើលទៅដូចជា
មនុស្សដែលតែងតែស្លាប់ ឬដូចជាសត្វស្លាប សត្វជើងបួន និងសត្វលូនវាវែជំនួសវិញ។

^{១៣០} លើវិវិន័យ ១០:១-២ កូនប្រុសរបស់លោកអឺរីន ឈ្មោះណាដាប និងអំប៊ីហ្ស៊ីវ បានយកជើងពាន
រៀងខ្លួនទៅដាក់ភ្លើង ហើយឆោយគ្រឿងក្រអូបពីលើ គឺបានយកភ្លើងពីក្រៅទៅថ្វាយនៅចំពោះព្រះ
យេស៊ូវ ដែលព្រះអង្គមិនបានបង្គាប់ឡើយ។ ពេលនោះ ស្រាប់តែមានភ្លើងចេញពីព្រះយេស៊ូវ មក
បញ្ឆេះអ្នកទាំងពីរនោះ ឲ្យស្លាប់នៅចំពោះព្រះយេស៊ូវទៅ។ យេរេមា ១៩:៤-៥ ដ្បិតគេបានបោះបង់
យើង ហើយបានបង្គាប់ទីនេះ ព្រមទាំងដុតកំញាននៅទីនេះថ្វាយដល់ព្រះដទៃ ជាព្រះដែល ទោះ
ទាំងខ្លួនគេ បុព្វបុរសគេ ឬពួកស្តេចសាសន៍យូដា ក៏មិនបានស្គាល់ផង ហើយបានធ្វើឲ្យទីនេះពេញ
ដោយឈាមមនុស្ស ដែលឥតមានទោសដែរ។ គេបានស្តាប់អស់ទាំងទីខ្ពស់របស់ព្រះបាលសម្រាប់
ដុតកូនប្រុសៗរបស់គេ ទុកជាតង្វាយដុតថ្វាយព្រះបាល ជាការដែលយើងមិនបានបង្គាប់ដល់គេ ឬ
និយាយឡើយ ក៏មិនបានចូលក្នុងគំនិតយើងដែរ។ កូឡុស ២:១៤-២៣ មិនត្រូវឲ្យអ្នកណាមក
បញ្ឆោតយករង្វាន់របស់អ្នករាល់គ្នាឡើយ គេធ្វើបូកជាដាក់ខ្លួន ហើយថ្វាយបង្គំពួកទេវតា ទាំង
សៀតសិកចូលទៅក្នុងនិមិត្តដែលខ្លួនមើលមិនឃើញ ហើយមានចិត្តប៉ោងឡើងដោយឥតហេតុ

ដោយគំនិតខាងសាច់ឈាមរបស់គេ គេមិននៅជាប់នឹងព្រះអង្គដែលជាព្រះសិរសាទេ គឺដោយសារសិរសានោះហើយដែលព្រះកាយទាំងមូលបានផ្គត់ផ្គង់ ហើយបានតភ្ជាប់គ្នាដោយសារសន្លាក់ និងសរសៃ ទាំងចម្រើនឡើង ដោយសេចក្តីចម្រើនដែលមកពីព្រះ។ ប្រសិនបើអ្នករាល់គ្នាបានស្លាប់ជាមួយព្រះគ្រីស្ទ ខាងវិញ្ញាណបឋមសិក្សារបស់លោកីយ៍នេះមែន ចុះហេតុអ្វីបានជាអ្នករាល់គ្នាធ្វើដូចជារស់នៅជាប់ក្នុងលោកីយ៍នៅឡើយដូច្នោះ? ហេតុអ្វីបានជាអ្នករាល់គ្នាចុះចូលនឹងបញ្ញត្តិទាំងឡាយ ដូចជាថា «កុំកាន់ កុំភ្ជក់ កុំប៉ះពាល់» ដូច្នោះ? បញ្ញត្តិទាំងនោះជាអ្វីៗដែលវិនាសបាត់ទៅដោយការប្រើប្រាស់ ជាបទបញ្ជា និងសេចក្តីបង្រៀនរបស់មនុស្ស។ សេចក្តីទាំងនេះមើលទៅទំនងដូចជាមានប្រាជ្ញា ដោយបង្ខំខ្លួនឲ្យមានការគោរពថ្វាយបង្គំដោយស្ម័គ្រចិត្ត ការដាក់ខ្លួន និងការលត់ជំរុបកាយ តែគ្មានតម្លៃនឹងទប់ទល់សេចក្តីប៉ងប្រាថ្នារបស់សាច់ឈាមឡើយ។

៥២. សំ- តើអ្វីទៅគឺជាហេតុផលដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីពីរ ?

ចំ- ហេតុផលដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីពីរ គឺថាព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់គ្រប់គ្រង លើយើងទាំងស្រុង^{១៣១} យើងគឺជាកម្មសិទ្ធិរបស់ទ្រង់^{១៣២} ហើយទ្រង់សព្វព្រះ ហឫទ័យឲ្យយើងថ្វាយបង្គំទ្រង់ឲ្យបានត្រឹមត្រូវ^{១៣៣}។

^{១៣១} ទំនុកតម្កើង ៩៥:២-៣, ៦-៧ ចូរយើងនាំគ្នាចូលមកចំពោះព្រះវត្តមានព្រះអង្គ ដោយអរព្រះ គុណ ចូរយើងបន្លឺសម្លេងថ្វាយព្រះអង្គដោយបទសរសើរ! ដ្បិតព្រះយេហូវ៉ា ជាព្រះដ៏ធំអស្ចារ្យ ហើយជាព្រះមហាក្សត្រដ៏ធំលើអស់ទាំងព្រះ។ ...ចូលមក ចូរយើងឱនកាយថ្វាយបង្គំទាំងអស់គ្នា ចូរយើងលុតជង្គង់នៅចំពោះព្រះយេហូវ៉ា ជាព្រះដែលបង្កើតយើងមក! ដ្បិតព្រះអង្គជាព្រះនៃយើង ហើយយើងជាប្រជារាស្ត្រនៅក្នុងវាលស្មៅរបស់ព្រះអង្គ និងជាចៀមនៅក្នុងព្រះហស្តរបស់ព្រះអង្គ។ នៅថ្ងៃនេះ បើអ្នករាល់គ្នាឮសំឡេងព្រះអង្គ ទំនុកតម្កើង ៩៦:៩-១០ ចូរថ្វាយបង្គំព្រះយេហូវ៉ា ដោយ ពាក់គ្រឿងដ៏បរិសុទ្ធ ឱផែនដីទាំងមូលអើយ ចូរញាប់ញ័រនៅចំពោះព្រះអង្គចុះ! ចូរពោលនៅក្នុង ចំណោមជាតិសាសន៍នានាថា «ព្រះយេហូវ៉ាសោយរាជ្យ! អើ ពិភពលោកបានតាំងឡើងយ៉ាងមាំ មួន ឥតរង្វើសោះឡើយ ព្រះអង្គនឹងជំនុំជម្រះប្រជាជនទាំងឡាយ ដោយយុត្តិធម៌»។

^{១៣២} និក្ខមនំ ១៩:៥ ដូច្នោះ បើអ្នករាល់គ្នាស្តាប់តាមពាក្យរបស់យើង ហើយកាន់តាមសេចក្តីសញ្ញា របស់យើង នោះអ្នករាល់គ្នានឹងបានជាប្រជារាស្ត្ររបស់យើងផ្ទាល់ ក្នុងចំណោមជាតិសាសន៍ទាំង អស់ ដ្បិតផែនដីទាំងមូលជារបស់យើង។ ទំនុកតម្កើង ៤៥:១១ នោះព្រះមហាក្សត្រនឹងគាប់ព្រះ ហឫទ័យ ដោយសោភ័ណភាពរបស់បុត្រី ដ្បិតព្រះអង្គជាម្ចាស់របស់បុត្រី ចូរចុះចូលនឹងព្រះរាជា ទៅ! អេសាយ ៥៤:៥ ដ្បិតព្រះដែលបង្កើតអ្នកមក ព្រះអង្គជាប្តីរបស់អ្នកហើយ ព្រះនាមព្រះអង្គ គឺ យេហូវ៉ានៃពួកពលបរិវារ ហើយព្រះដ៏ប្រោសលោះអ្នក គឺជាព្រះដ៏បរិសុទ្ធនៃសាសន៍អ៊ីស្រាអែល គេ នឹងហៅព្រះអង្គថា ជាព្រះនៃលោកីយទាំងមូល។

^{១៣៣} និក្ខមនំ ៣៤:១៤ (ដ្បិតអ្នករាល់គ្នាមិនត្រូវក្រាបថ្វាយបង្គំព្រះណាទៀតឡើយ ព្រោះព្រះ យេហូវ៉ាដែលព្រះនាមជាព្រះប្រចណ្ណ ព្រះអង្គជាព្រះទ្រង់មានព្រះហឫទ័យប្រចណ្ណ)។ ១កូរិនថូស ១០:២២ ឬមួយយើងចង់ឲ្យព្រះអម្ចាស់ប្រចណ្ណ ? តើយើងខ្លាំងពូកែជាងព្រះអង្គឬ ?

៥៣. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីបីបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីបីបានចែងមកថា «កុំឲ្យចេញព្រះនាមរបស់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃ ឯងជាអសារឥតការឡើយ ដ្បិតព្រះយេហូវ៉ាទ្រង់នឹងមិនរាប់ជាឥតទោសដល់ អ្នកណាដែលចេញព្រះនាមទ្រង់ជាអសារឥតការនោះទេ។»^{១៣៤}

^{១៣៤} និក្ខមនំ ២០:៧ មិនត្រូវចេញព្រះនាមព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ជាអសារឥតការឡើយ ដ្បិត ព្រះយេហូវ៉ានឹងមិនរាប់ជាឥតទោសដល់អ្នកណា ដែលចេញព្រះនាមរបស់ព្រះអង្គ ជាអសារឥតការ នោះឡើយ។ ចោទិយកថា ៥:១១ មិនត្រូវចេញព្រះនាមព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ជាអសារឥត ការឡើយ ដ្បិតព្រះយេហូវ៉ានឹងមិនរាប់ជាឥតទោស ដល់អ្នកណាដែលចេញព្រះនាមរបស់ព្រះអង្គ ជាអសារឥតការនោះឡើយ។

៥៤. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីបីតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីបីតម្រូវឲ្យយើងប្រើព្រះបរមនាមព្រះបរមងារ^{១៣៥}

លក្ខណៈសម្បត្តិ^{១៣៦} បទបញ្ញត្តិ^{១៣៧} ព្រះបន្ទូល^{១៣៨} និងព្រះរាជកិច្ច^{១៣៩}

របស់ព្រះអង្គក្នុងផ្លូវដ៏ បរិសុទ្ធ និងដោយការគោរពកោតខ្លាច។

^{១៣៥} ចោទិយកថា ១០:២០ «ត្រូវកោតខ្លាចដល់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ត្រូវគោរពប្រតិបត្តិដល់ព្រះអង្គ នៅជាប់នឹងព្រះអង្គ ហើយអ្នកត្រូវស្បថក្នុងនាមព្រះអង្គ។ ទំនុកតម្កើង ២៩:២ ចូរថ្វាយសិរីល្អដល់ព្រះនាមព្រះអង្គ គឺដល់ព្រះយេហូវ៉ា ចូរថ្វាយបង្គំព្រះយេហូវ៉ា ដោយពាក់គ្រឿងលម្អបរិសុទ្ធ។ ម៉ាថាយ ៦:៩ ដូច្នោះ ចូរអធិស្ឋានបែបយ៉ាងនេះថា ឱព្រះវរបិតានៃយើងខ្ញុំ ដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌ អើយ សូមឲ្យព្រះនាមព្រះអង្គបានបរិសុទ្ធ។

^{១៣៦} ១រកាប្បត្រ ២៩:១០-១៣ ព្រះបាទដាវីឌទូលដល់ព្រះយេហូវ៉ា នៅចំពោះក្រុមជំនុំទាំងអស់គ្នាថា៖ «ឱព្រះយេហូវ៉ា ជាព្រះនៃអីស្រាអែល បុព្វបុរសយើងរាល់គ្នាអើយ សូមឲ្យព្រះអង្គបានព្រះពរនៅអស់កល្បជានិច្ច។ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ ភាពធំឧត្តម និងព្រះចេស្ដា សិរីល្អ ជ័យជម្នះ និងតេជានុភាពនោះសុទ្ធតែជារបស់ព្រះអង្គ ដ្បិតគ្រប់ទាំងអស់ដែលនៅលើមេឃ និងនៅផែនដី ជារបស់ព្រះអង្គ។ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ រាជ្យនេះក៏ជារបស់ព្រះអង្គដែរ ហើយព្រះអង្គបានតម្កើងឡើង ជាប្រធានលើទាំងអស់។ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងកេរ្តិ៍ឈ្មោះក៏មកពីព្រះអង្គ គឺព្រះអង្គដែលគ្រប់គ្រងលើទាំងអស់ នៅព្រះហស្តរបស់ព្រះអង្គមានទាំងព្រះចេស្ដា និងឥទ្ធិប្បទិ ហើយព្រះអង្គមានអំណាចនឹងលើកជាធំ ប្រោសឲ្យមានកម្លាំងដល់មនុស្សទាំងអស់។ ដូច្នោះ ឱព្រះនៃយើងរាល់គ្នាអើយ យើងខ្ញុំអរព្រះគុណដល់ព្រះអង្គ ហើយក៏លើកសរសើរព្រះនាមព្រះអង្គដ៏មានសិរីល្អ។ វិវរណៈ ១៥:៣-៤ គេច្រៀងទំនុករបស់លោកម៉ូសេ ជាអ្នកបម្រើរបស់ព្រះ និងទំនុករបស់កូនចៀមថា៖ «ឱព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះដ៏មានព្រះចេស្ដាបំផុតអើយ កិច្ចការរបស់ព្រះអង្គសុទ្ធតែធំ ហើយអស្ចារ្យ! ឱស្ដេចនៃជាតិសាសន៍ទាំងឡាយអើយ ផ្លូវរបស់ព្រះអង្គសុចរិត និងពិតត្រង់! ឱព្រះអម្ចាស់អើយ តើមានអ្នកណាមិនកោតខ្លាច ហើយលើកតម្កើងព្រះនាមព្រះអង្គ? ដ្បិតមានតែព្រះអង្គមួយប៉ុណ្ណោះដែលបរិសុទ្ធ ហើយគ្រប់ទាំងសាសន៍នឹងមកក្រាបថ្វាយបង្គំព្រះអង្គ ដ្បិតការជំនុំជម្រះរបស់ព្រះអង្គ បានសម្ដែងមកឲ្យឃើញហើយ»។

១៣៧ កិច្ចការ ២:៤២ ពួកគេព្យាយាមនៅជាប់ក្នុងសេចក្តីបង្រៀនរបស់ពួកសាវ័ក ក្នុងការប្រកបគ្នា ធ្វើ ពិធីកាច់នំប៉័ង និងការអធិស្ឋាន។ ១ កូរិនថូស ១១:២៧-២៨ ដូច្នោះ អ្នកណាបរិភោគនំប៉័ងនេះ ឬផឹក ពីពែងរបស់ព្រះអម្ចាស់បែបមិនគួរសម អ្នកនោះនឹងមានទោសចំពោះព្រះកាយ និងព្រះលោហិត របស់ព្រះអម្ចាស់។ ត្រូវឲ្យម្នាក់ៗពិនិត្យមើលខ្លួនឯងសិន សឹមបរិភោគនំប៉័ង ហើយផឹកពីពែងនេះ។

១៣៨ ទំនុកតម្កើង ១៣៨:២ ទូលបង្គំក្រាបថ្វាយបង្គំ តម្រង់ទៅឯព្រះវិហារបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គ ហើយ អរព្រះគុណដល់ព្រះនាមព្រះអង្គ ដោយព្រោះព្រះហឫទ័យសប្បុរស និងព្រះហឫទ័យស្មោះត្រង់ របស់ព្រះអង្គ ដ្បិតព្រះអង្គបានលើកតម្កើងព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គខ្ពស់លើសជាងព្រះនាមរបស់ព្រះ អង្គទៅទៀត។ វិវរណៈ ២២:១៨-១៩ ខ្ញុំសូមប្រាប់អស់អ្នកដែលព្យាបាទទំនាយនៅក្នុងគម្ពីរនេះថា បើអ្នកណាបន្ថែមអ្វីទៅក្នុងសេចក្តីទាំងនេះ ព្រះនឹងបន្ថែមគ្រោះកាច ដែលមានរៀបរាប់នៅក្នុងគម្ពីរ នេះ ដល់អ្នកនោះ ហើយបើអ្នកណាដកអ្វីចេញពីព្រះបន្ទូលនៅក្នុងគម្ពីរទំនាយនេះ ព្រះក៏នឹងដក ចំណែករបស់អ្នកនោះ ចេញពីដើមជីវិត និងពីទីក្រុងបរិសុទ្ធ ដូចបានរៀបរាប់ក្នុងគម្ពីរនេះដែរ។

១៣៩ ទំនុកតម្កើង ១០៧:២១-២២ ត្រូវឲ្យគេអរព្រះគុណដល់ព្រះយេហូវ៉ា ដោយព្រោះព្រះហឫទ័យ សប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ និងដោយព្រោះការដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះអង្គដល់មនុស្សជាតិ។ ត្រូវឲ្យគេថ្វាយ យញ្ញបូជានៃការអរព្រះគុណ ហើយប្រកាសពីស្នាព្រះហស្តរបស់ព្រះអង្គដោយបទចម្រៀងយ៉ាងអរ សប្បាយ។ វិវរណៈ ៤:១១ «ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ទ្រង់ស័ក្តិសមនឹងទទួលសិរីល្អ ព្រះកិត្តិ នាម និងព្រះចេស្ដា ដ្បិតព្រះអង្គបានបង្កើតរបស់សព្វសារពើមក ហើយរបស់ទាំងនោះសុទ្ធតែបាន កើតមក និងស្ថិតស្ថេរនៅ ដោយសារព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គ»។

៥៥. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីបីបានហាមមិនឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីបីបានហាមមិនឲ្យយើងប្រមាថមើលងាយឬរំលោភបំពានទៅ លើអ្វីមួយដែលព្រះជាម្ចាស់ប្រើដើម្បីបើកសម្តែងអំពីអង្គទ្រង់^{១៤០}។

^{១៤០} លេខវិន័យ ១៩:១២ ហើយមិនត្រូវស្បថបំពានដោយនូវឈ្មោះយើង ទាំងបង្គាប់ដល់ព្រះនាមរបស់អ្នកឡើយ យើងនេះជាព្រះយេហូវ៉ា។ ម៉ាថាយ ៥:៣៣-៣៧ «មួយទៀត អ្នករាល់គ្នាបានឮសេចក្តីដែលថ្លែងប្រាប់ដល់មនុស្សពីបុរាណថា "កុំស្បថកុហកឲ្យសោះ ប៉ុន្តែ ត្រូវធ្វើតាមសម្បថដែលអ្នកបានស្បថនឹងព្រះអម្ចាស់"។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា កុំស្បថឲ្យសោះ ទោះជាស្បថនឹងស្ថានសួគ៌ក្តី ព្រោះស្ថានសួគ៌ជាបល្ល័ង្ករបស់ព្រះ ឬស្បថនឹងផែនដីក្តី ព្រោះផែនដីជាកំណល់កល់ព្រះបាទាព្រះអង្គ ទោះជាស្បថនឹងក្រុងយេរូសាឡឹមក្តី ព្រោះយេរូសាឡឹមជាក្រុងរបស់ស្តេចដ៏ធំ។ កុំស្បថនឹងក្បាលរបស់អ្នក ដ្បិតអ្នកមិនអាចធ្វើឲ្យសក់មួយសរសៃទៅជាស ឬជាខ្មៅបានឡើយ ត្រូវឲ្យពាក្យរបស់អ្នក មែនគឺមែន ទេគឺទេ សេចក្តីណាដែលលើសពីនេះ សុទ្ធតែមកពីអាកំណាចទាំងអស់»។ យ៉ាកុប ៥:១២ ប៉ុន្តែ លើសពីនេះទៅទៀត បងប្អូនអើយ កុំស្បថឲ្យសោះ ទោះជាស្បថនឹងស្ថានសួគ៌ ឬនឹងផែនដីក្តី ឬស្បថនឹងអ្វីផ្សេងទៀតក៏ដោយ តែសូមឲ្យពាក្យ «បាទ» របស់អ្នករាល់គ្នាប្រាកដជា «បាទ» ហើយពាក្យ «ទេ» ប្រាកដជា «ទេ» ដើម្បីកុំឲ្យអ្នករាល់គ្នាធ្លាក់ទៅជាមានទោស។

៥៦. សំ- តើអ្វីទៅគឺហេតុផលដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីបី ?

ចំ- ហេតុផលដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីបី គឺថាព្រះអម្ចាស់ដ៏ជាព្រះនៃ យើង ទ្រង់នឹងមិនអនុញ្ញាតឱ្យនរណាម្នាក់ ដែលប្រព្រឹត្តរំលងក្រឹត្យវិន័យនេះ រួច ខ្លួនពីការជំនុំជម្រះដ៏សុចរិតរបស់ទ្រង់ឡើយ ទោះបីជាពួកគេអាចនឹងរួចខ្លួន ពី ការដាក់ទោសរបស់មនុស្សក៏ដោយ^{១៤១}។

^{១៤១} ចោទិយកថា ២៨:៥៨-៥៩ ប្រសិនបើអ្នកមិនប្រយ័ត្នធ្វើតាមអស់ទាំងពាក្យក្នុងក្រឹត្យវិន័យ ដែល បានកត់ទុកក្នុងគម្ពីរនេះ ដើម្បីឱ្យអ្នកបានកោតខ្លាចដល់ព្រះនាមដ៏មានសិរីល្អ និងគួរស្វែងខ្លាចនេះ គឺព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក នោះព្រះយេហូវ៉ានឹងទម្លាក់សេចក្តីវេទនាយ៉ាងចំឡែកមកលើអ្នក និង ពូជពង្សរបស់អ្នក គឺជាសេចក្តីវេទនាយ៉ាងធំ ហើយនៅជាប់ជាយូរ និងជំងឺធ្ងន់ៗ ហើយនៅជាប់ជា យូរ។ ១សាំយ៉ូអែល ៣:១៣ យើងបានប្រាប់លោកហើយថា យើងនឹងដាក់ទោសគ្រួសាររបស់លោក ជារៀងរហូត ដោយព្រោះកំហុសដែលលោកបានដឹងពីពួកកូនរបស់លោក ដ្បិតកូនរបស់លោកបាន ប្រមាថដល់ព្រះហើយលោកមិនបានហាមឃាត់ដល់គេសោះ។ ១សាំយ៉ូអែល ៤:១១ ឯហិបរបស់ ព្រះ គេក៏ចាប់នាំយកទៅ ចំណែកហុបនី និងភីនេហាស ជាកូនលោកអេលីទាំងពីរក៏ស្លាប់ដែរ។

៥៧. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីបួនបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីបួនបានចែងមកថា «ចូរឲ្យនឹកចាំពីថ្ងៃឈប់សម្រាក ដើម្បីញែកថ្ងៃនោះចេញជាបរិសុទ្ធ។ ក្នុងរវាង៦ថ្ងៃ នោះត្រូវឲ្យឯងធ្វើអស់ទាំងការរបស់ឯងចុះតែ៦ថ្ងៃទី ៧ នោះគឺជាថ្ងៃឈប់សម្រាកថ្វាយព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃឯងវិញ នៅថ្ងៃនោះ មិនត្រូវធ្វើអ្វីឲ្យសោះ ទោះខ្លួនឯង ឬកូនប្រុស កូនស្រីឯងក្តី ទោះបាវប្រុស ឬបាវស្រីឯងក្តី ទោះសត្វរបស់ឯង ឬអ្នកដទៃដែលនៅផ្ទះឯងក្តី។ ត្បិត ក្នុង៦ថ្ងៃ ព្រះយេហូវ៉ាទ្រង់បានធ្វើផ្ទៃមេឃ ផែនដី ហើយនិងសមុទ្រ ព្រមទាំង របស់សព្វសារពើនៅស្ថានទាំងនោះដែរ រួចដល់ថ្ងៃទី៧ ទ្រង់ឈប់សម្រាក ហេតុនោះបានជាព្រះយេហូវ៉ាទ្រង់ប្រទានពរដល់ថ្ងៃឈប់សម្រាក ហើយក៏ញែកចេញជាបរិសុទ្ធ។»^{១៤២}

^{១៤២} និក្ខមនំ ២០:៨-១១ ចូរនឹកចាំពីថ្ងៃសប្តិមួយ ហើយញែកថ្ងៃនោះចេញជាថ្ងៃបរិសុទ្ធ។ ក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ ត្រូវធ្វើអស់ទាំងកិច្ចការរបស់អ្នកចុះ តែដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ ជាថ្ងៃសប្តិមួយរបស់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក នៅថ្ងៃនោះ មិនត្រូវធ្វើការអ្វីឡើយ ទោះខ្លួនអ្នក កូនប្រុស ឬកូនស្រីរបស់អ្នកក្តី ទោះបាវប្រុស បាវស្រី ទោះសត្វរបស់អ្នក ឬអ្នកដទៃដែលនៅក្នុងផ្ទះរបស់អ្នកក្តី។ ដ្បិតក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ ព្រះយេហូវ៉ាបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ ផែនដី និងសមុទ្រ ព្រមទាំងរបស់សព្វសារពើនៅស្ថានទាំងនោះដែរ ហើយដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ ព្រះអង្គឈប់សម្រាក ហេតុនេះហើយបានជាព្រះយេហូវ៉ាប្រទានពរដល់ថ្ងៃសប្តិមួយ ហើយញែកថ្ងៃនោះចេញជាបរិសុទ្ធ។ ចោទិយកថា ៥:១២-១៥ ចូរគោរពថ្ងៃសប្តិមួយ ហើយញែកថ្ងៃនោះជាបរិសុទ្ធ ដូចព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកបានបង្គាប់ដល់អ្នក។ ក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ ត្រូវធ្វើអស់ទាំងកិច្ចការរបស់អ្នកចុះ តែដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ ជាថ្ងៃសប្តិមួយរបស់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក នៅថ្ងៃនោះ មិនត្រូវធ្វើការអ្វីឡើយ ទាំងអ្នក ឬកូនប្រុសកូនស្រីរបស់អ្នក ទាំងបាវប្រុស ឬបាវស្រី ទាំងគោ ឬលា ឬសត្វរបស់អ្នកណាមួយក្តី ឬអ្នកប្រទេសក្រៅ ដែលនៅជាមួយអ្នកក្តី ដើម្បីឲ្យបាវប្រុស និងបាវស្រីរបស់អ្នក បានសម្រាកដូចអ្នកដែរ។ ចូរនឹកចាំថា អ្នកធ្លាប់ជាទាសករនៅស្រុកអេស៊ីព្យ តែព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកបាននាំអ្នកចេញពីស្រុកនោះមកដោយព្រះហស្តដ៏ខ្លាំងពូកែ និងព្រះពាហុលើកសម្រេច ហេតុនេះហើយបានជាព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកបានបង្គាប់ឲ្យអ្នកគោរពថ្ងៃសប្តិមួយ។

៥៨. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីបួនតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីបួនតម្រូវឲ្យយើង រក្សាពេលវេលាដែលព្រះបានកំណត់ទុកនៅក្នុងព្រះ
បន្ទូលទ្រង់ជាបរិសុទ្ធ ជាពិសេស គឺ១ថ្ងៃពេញក្នុងរវាង ៧ថ្ងៃដែលត្រូវញែកទុកជា
ថ្ងៃសប្បិទបរិសុទ្ធផ្ទាយដល់ទ្រង់។^{១៤៣}

^{១៤៣} និក្ខមនំ ៣១:១៣, ១៦-១៧ «ចូរប្រាប់កូនចៅអីស្រាអែលថា "អ្នករាល់គ្នាត្រូវគោរពថ្ងៃសប្បិទ
របស់យើងកុំខាន ដ្បិតនេះជាទីសម្គាល់រវាងយើងនឹងអ្នករាល់គ្នាគ្រប់ជំនាន់តរៀងទៅ ដើម្បីឲ្យបាន
ដឹងថា យើងនេះជាព្រះយេហូវ៉ា ដែលញែកអ្នករាល់គ្នាចេញជាបរិសុទ្ធ។...ហេតុនេះហើយបានជា
កូនចៅអីស្រាអែលត្រូវគោរពថ្ងៃសប្បិទ ដោយកាន់តាមថ្ងៃសប្បិទនៅគ្រប់ជំនាន់តរៀងទៅ ទុកជា
សេចក្តីសញ្ញាអស់កល្បជានិច្ច។ ថ្ងៃសប្បិទនេះជាទីសម្គាល់រវាងយើង និងកូនចៅអីស្រាអែល ជា
រៀងរហូត ដ្បិតយើងជាព្រះយេហូវ៉ាបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ និងផែនដីក្នុងរយៈពេលប្រាំមួយថ្ងៃ ហើយថ្ងៃ
ទីប្រាំពីរយើងឈប់សម្រាក ក៏ឲ្យបានលំហើយព្រះអង្គ"»។

- ៥៩. សំ- តើថ្ងៃណាក្នុងរវាង ៧ថ្ងៃដែលព្រះបានកំណត់ទុកជាថ្ងៃសប្បិទប្រចាំសប្តាហ៍ ?
- ចំ- ចាប់តាំងពីកំណកំណើតផែនដីរហូតដល់ព្រះគ្រីស្ទមានព្រះជន្មរស់ពីសុគត ឡើងវិញ ព្រះជាម្ចាស់បានកំណត់ថ្ងៃទី៧ ដែលត្រូវនឹងថ្ងៃសៅរ៍ ទុកជាថ្ងៃសប្បិទប្រចាំសប្តាហ៍^{១៤៤} ហើយថ្ងៃទី១ ដែលត្រូវនឹងថ្ងៃអាទិត្យទុកជាថ្ងៃសប្បិទសម្រាប់គ្រីស្ទបរិស័ទ^{១៤៥} ចាប់តាំងពីព្រះគ្រីស្ទមានព្រះជន្មរស់ពីសុគតឡើងវិញរហូតដល់ចុងបំផុតនៃផែនដី។

^{១៤៤} លោកុប្បត្តិ ២:២-៣ នៅថ្ងៃទីប្រាំពីរ ព្រះទ្រង់បានបញ្ចប់កិច្ចការដែលព្រះអង្គបានធ្វើ ហើយព្រះអង្គក៏ឈប់សម្រាកពីគ្រប់ទាំងកិច្ចការទាំងនោះនៅថ្ងៃទីប្រាំពីរ។ ដូច្នោះ ព្រះទ្រង់ក៏ប្រទានពរថ្ងៃទីប្រាំពីរ ហើយព្រះព្រាហ្មណ៍ថ្ងៃនោះជាបរិសុទ្ធ ព្រោះនៅថ្ងៃនោះ ព្រះបានឈប់សម្រាកពីគ្រប់កិច្ចការដែលព្រះអង្គបានបង្កើត។ និក្ខមនំ ២០:១១ ដ្បិតក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ ព្រះយេហូវ៉ាបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ ផែនដី និងសមុទ្រ ព្រមទាំងរបស់សព្វសារពើនៅស្ថានទាំងនោះដែរ ហើយដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ ព្រះអង្គឈប់សម្រាក ហេតុនេះហើយបានជាព្រះយេហូវ៉ាប្រទានពរដល់ថ្ងៃសប្បិទ ហើយព្រះព្រាហ្មណ៍ថ្ងៃនោះចេញជាបរិសុទ្ធ។

^{១៤៥} ម៉ាកុស ២:២៧-២៨ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅពួកផារីស៊ីថា៖ «ព្រះបានបង្កើតថ្ងៃសប្បិទសម្រាប់មនុស្ស មិនមែនមនុស្សសម្រាប់ថ្ងៃសប្បិទទេ។ ដូច្នោះ កូនមនុស្សនេះហើយជាម្ចាស់នៃថ្ងៃសប្បិទ»។ កិច្ចការ ២០:៧ នៅថ្ងៃទីមួយក្នុងសប្តាហ៍នោះ ពេលយើងជួបជុំគ្នាដើម្បីធ្វើពិធីកាច់នំប៉័ង លោកប៉ូលក៏មានប្រសាសន៍ទៅកាន់ពួកគេ ដោយបម្រុងនឹងចេញដំណើរនៅថ្ងៃស្អែក ហើយលោកអធិប្បាយរហូតដល់ពាក់កណ្តាលអធ្រាត្រ។ ១កូរិនថូស ១៦:២ គឺរាល់ថ្ងៃទីមួយក្នុងសប្តាហ៍ ចូរអ្នករាល់គ្នាសន្សំទុកដោយឡែករៀងខ្លួន តាមអ្វីៗដែលព្រះបានចម្រើនឲ្យ កុំចាំពេលខ្ញុំមកដល់ទើបរំអង្កាសនោះឡើយ។ វិវរណៈ ១:១០ នៅថ្ងៃរបស់ព្រះអម្ចាស់ ខ្ញុំបានលង់ក្នុងវិញ្ញាណ ហើយពូសម្លេងបន្លឺឡើង ដូចជាសូរត្រែនៅខាងក្រោយខ្ញុំ។

៦០. សំ- តើយើងត្រូវញែកថ្ងៃសប្បិទចេញជាបរិសុទ្ធយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- យើងត្រូវញែកថ្ងៃសប្បិទចេញជាបរិសុទ្ធ ដោយឈប់សម្រាកក្នុងភាពបរិសុទ្ធឲ្យបានពេញៗថ្ងៃ ពីគ្រប់ការងារ និងការកម្សាន្តទាំងអស់ក្នុងលោកិយនេះ ដែលយើងអាចធ្វើនៅក្នុងថ្ងៃណាផ្សេងទៀតបាន^{១៤៦} ហើយចំណាយពេលទាំងអស់របស់យើងនៅក្នុងថ្ងៃនេះ ដើម្បីថ្វាយបង្គំព្រះជាម្ចាស់^{១៤៧} ជាសាធារណៈ និងថ្វាយបង្គំទ្រង់ជាឯកជន លើកលែងតែមានធុរៈចាំបាច់និងកិច្ចការខាង ឯសេចក្តីមេត្តាករុណា^{១៤៨} ដែលត្រូវបំពេញដោយខានមិនបានតែប៉ុណ្ណោះ។

(ការងារនិងការកំសាន្តទាំងអស់ក្នុងលោកិយនេះ - ការងារឬការកំសាន្តទាំងឡាយណាដែលយើងអាចធ្វើនៅថ្ងៃផ្សេងទៀតក្នុងសប្តាហ៍បាន)

(ថ្វាយបង្គំព្រះជាម្ចាស់ជាសាធារណៈ - នៅព្រះវិហារជាមួយបងប្អូនគ្រីស្ទបរិស័ទដទៃទៀត)

(ថ្វាយបង្គំទ្រង់ជាឯកជន - តែម្នាក់ឯង)

^{១៤៦} និក្ខមនំ ២០:១០ តែដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ ជាថ្ងៃសប្បិទរបស់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក នៅថ្ងៃនោះមិនត្រូវធ្វើការអ្វីឡើយ ទោះខ្លួនអ្នក កូនប្រុស ឬកូនស្រីរបស់អ្នកក្តី ទោះបារបម្រើប្រុស បារបម្រើស្រី ទោះសត្វរបស់អ្នក ឬអ្នកដទៃដែលនៅក្នុងផ្ទះរបស់អ្នកក្តី។ នេហេមា ១៣:១៥-២២ នៅគ្រានោះ ខ្ញុំបានឃើញមនុស្សខ្លះនៅស្រុកយូដាកំពុងជាន់ជុំផ្លូវទំពាំងបាយជូរ នៅថ្ងៃសប្បិទ ព្រមទាំងដឹកកណ្តាប់ស្រូវចូលមក និងផ្ទុកសត្វលា ដោយស្រាទំពាំងបាយជូរ ផ្លែទំពាំងបាយជូរ ផ្លែល្វា និងបន្ទុកគ្រប់មុខដែលគេដឹកមកក្នុងក្រុងយេរូសាឡឹម នៅថ្ងៃសប្បិទ ខ្ញុំបានធ្វើបន្ទាល់ដល់គេ នៅថ្ងៃដែលគេលក់ស្បៀងអាហារ ក៏មានមនុស្សពីក្រុងទីរ៉ុស នៅក្នុងទីក្រុងដែរ គេតែងយកត្រី និងទំនិញគ្រប់មុខ មកលក់ឲ្យពួកកូនចៅយូដា នៅក្រុងយេរូសាឡឹមក្នុងថ្ងៃសប្បិទ។ ដូច្នោះ ខ្ញុំបន្ទោសពួកអភិជននៃសាសន៍យូដាថា៖ «ម្តេចបានជាអ្នករាល់គ្នាប្រព្រឹត្តអំពើអាក្រក់ ដោយបង្គាប់ថ្ងៃសប្បិទដូច្នោះ ? តើបុព្វបុរសរបស់អ្នករាល់គ្នា មិនបានប្រព្រឹត្តបែបនេះ ហើយព្រះនៃយើងមិនបាននាំអស់ទាំងសេចក្តីអាក្រក់នេះមកលើយើង និងមកលើទីក្រុងនេះទេឬ ? ឥឡូវនេះ អ្នករាល់គ្នាបង្គាប់ថ្ងៃសប្បិទ ហើយនាំឲ្យមានសេចក្តីក្រោធ ធ្លាក់មកលើពួកអ៊ីស្រាអែលថែមទៀត»។ កាលចាប់ផ្តើមឯងនៅក្នុងយេរូសាឡឹម នៅល្ងាចថ្ងៃសប្បិទ ខ្ញុំបង្គាប់ឲ្យគេបិទទ្វារ ហើយហាមមិនឲ្យគេបើក

រហូតដល់ផុតថ្ងៃសប្តិហ៍។ ខ្ញុំដាក់អ្នកបម្រើរបស់ខ្ញុំខ្លះនៅតាមទ្វារក្រុង ដើម្បីកុំឲ្យអ្នកណាមកបន្ទុក អ្វីចូលមកនៅថ្ងៃសប្តិហ៍ឡើយ។ ដូច្នោះ ពួកឈ្មួញ និងពួកអ្នកលក់ដូរទំនិញគ្រប់ប្រភេទ ក៏ដេកនៅ ខាងក្រៅក្រុងយេរូសាឡឹមម្តង ឬពីរដែរ។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំបានព្រមានពួកគេថា៖ «ហេតុអ្វីបានជាអ្នករាល់គ្នា ដេកនៅក្រៅកំផែងក្រុងដូច្នោះ? ប្រសិនបើអ្នករាល់គ្នានៅតែធ្វើដូច្នោះទៀត ខ្ញុំនឹងចាប់អ្នករាល់គ្នាមិន ខាន»។ ចាប់ពីពេលនោះ ទៅ ពួកគេក៏លែងមកនៅថ្ងៃសប្តិហ៍ទៀត។ បន្ទាប់មក ខ្ញុំបង្គាប់ពួកលេវី ឲ្យគេធ្វើពិធីសម្ពាធខ្លួនជាបរិសុទ្ធ ហើយឲ្យគេមកចាំយាមនៅតាមទ្វារក្រុង ដើម្បីញែកថ្ងៃសប្តិហ៍ជា បរិសុទ្ធ។ ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមនឹកចាំពីទូលបង្គំក្នុងការនេះផង ហើយសូមអាណិតមេត្តាទូល បង្គំ ដោយព្រះហឫទ័យសប្បុរសដ៏ធំធេងរបស់ព្រះអង្គ។ អេសាយ ៥៨:១៣-១៤ បើអ្នកយាត់ជើង អ្នក មិនឲ្យបែរចេញពីថ្ងៃសប្តិហ៍ គឺមិនឲ្យធ្វើតាមអំពើចិត្តនៅថ្ងៃបរិសុទ្ធរបស់យើង បើអ្នករាប់ថ្ងៃឈប់ សម្រាកទុកជាទីរីករាយចិត្ត ហើយលើកថ្ងៃបរិសុទ្ធរបស់ព្រះយេហូវ៉ា ទុកជាថ្ងៃគួរគោរព ព្រមទាំង ប្រតិបត្តិតាម ឥតធ្វើតាមអំពើចិត្តរបស់ខ្លួន ឬស្វែងរកអំណរដល់ខ្លួនអ្នក ឬពោលតែពាក្យរបស់ខ្លួន គ្រានោះ អ្នកនឹងបានចិត្តរីករាយក្នុងព្រះយេហូវ៉ា ហើយយើងនឹងបញ្ជិះអ្នកនៅលើទីខ្ពស់នៃផែនដី ហើយនឹងចិញ្ចឹមអ្នកដោយមរតករបស់យ៉ាកុប ជាបុព្វបុរសអ្នក ដ្បិតព្រះឧស្ម័ននៃព្រះយេហូវ៉ាបាន ចេញវាចាហើយ។

^{១៤៧} និក្ខមនំ ២០:៨ ចូរនឹកចាំពីថ្ងៃសប្តិហ៍ ហើយញែកថ្ងៃនោះចេញជាថ្ងៃបរិសុទ្ធ។ លេវីវិន័យ ២៣:៣ ត្រូវឲ្យធ្វើការក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ តែដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ នោះជាថ្ងៃសប្តិហ៍សម្រាប់ប្រជុំជំនុំបរិសុទ្ធវិញ អ្នក រាល់គ្នាមិនត្រូវធ្វើការអ្វីនៅថ្ងៃនោះឡើយ ដ្បិតជាថ្ងៃសប្តិហ៍របស់ព្រះយេហូវ៉ានៅក្នុងគ្រប់ទាំងទីលំ នៅរបស់អ្នករាល់គ្នា។ លូកា ៤:១៦ កាលព្រះអង្គយាងទៅណាសារ៉ែត ជាស្រុកដែលព្រះអង្គគង់នៅ ពីកុមារ ព្រះអង្គយាងចូលទៅក្នុងសាលាប្រជុំនៅថ្ងៃសប្តិហ៍ តាមទម្លាប់របស់ព្រះអង្គ។ ព្រះអង្គក្រោក ឈរឡើង ដើម្បីអានគម្ពីរ។ កិច្ចការ ២០:៧ នៅថ្ងៃទីមួយក្នុងសប្តាហ៍នោះ ពេលយើងជួបជុំគ្នាដើម្បី ធ្វើពិធីកាច់នំប៉័ង លោកប៉ូលក៏មានប្រសាសន៍ទៅកាន់ពួកគេ ដោយបម្រុងនឹងចេញដំណើរនៅថ្ងៃ ស្អែកហើយលោកអធិប្បាយរហូតដល់ពាក់កណ្តាលអធ្រាត្រ។

^{១៤៨} ម៉ាថាយ ១២:១-១៣ នៅវេលានោះ ព្រះយេស៊ូវយាងកាត់ស្រែនៅថ្ងៃសប្តិហ៍ ពួកសិស្សរបស់ព្រះ អង្គឃ្លាន ហើយគេចាប់ផ្តើមបូតគួរស្រូវបរិភោគ។ ពេលពួកជាវិស៊ីឃើញ គេទូលព្រះអង្គថា៖ «មើល ពួកសិស្សរបស់លោកកំពុងធ្វើអ្វីដែលច្បាប់ហាមមិនឲ្យធ្វើ នៅថ្ងៃសប្តិហ៍!»។ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូល ទៅគេថា៖ «តើអ្នករាល់គ្នាមិនបានអានអំពីការដែលព្រះបាទដាវីឌបានធ្វើ ពេលព្រះអង្គ និងពួកអ្នក

រួមដំណើរជាមួយបានឃ្លានទេឬ? ស្តេចបានយាងចូលទៅក្នុងដំណាក់របស់ព្រះ ហើយសោយនំ ប៉ុងតាំងថ្វាយព្រះ ដែលច្បាប់ហាមមិនឲ្យស្តេចសោយ ឬពួកអ្នកដែលនៅជាមួយបរិភោគទេ គឺ សម្រាប់តែពួកសង្ឃប៉ុណ្ណោះ។ តើអ្នករាល់គ្នាមិនបានអានគម្ពីរក្រឹត្យវិន័យដែលថា នៅថ្ងៃសប្តិហែ ពួកសង្ឃនៅក្នុងព្រះវិហារប្រព្រឹត្តរំលងច្បាប់ថ្ងៃសប្តិហែ តែគ្មានទោសទេឬ? ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា នៅទីនេះ មានម្នាក់វិសេសជាងព្រះវិហារទៅទៀត ប៉ុន្តែ បើអ្នករាល់គ្នាយល់អត្ថន័យនៃសេចក្តីដែល ចែងថា "យើងចង់បានសេចក្តីមេត្តាករុណា មិនមែនយញ្ញបូជាទេ" នោះអ្នករាល់គ្នាមិនបន្ទោសពួក អ្នកដែលគ្មានទោសឡើយ ដ្បិតកូនមនុស្សជាម្ចាស់លើថ្ងៃសប្តិហែ»។ ព្រះអង្គយាងចេញពីទីនោះ ហើយចូលទៅក្នុងសាលាប្រជុំរបស់គេ។ មានបុរសស្និទ្ធដែម្នាក់នៅទីនោះ ហើយគេទូលសួរព្រះអង្គ ថា៖ «តើមានច្បាប់នឹងប្រោសឲ្យជា នៅថ្ងៃសប្តិហែទេ?» គេសួរនេះដើម្បីឲ្យមានរឿងចោទប្រកាន់ ព្រះអង្គ។ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅគេថា៖ «ក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នា បើអ្នកណាម្នាក់មានចៀមតែ មួយ ហើយចៀមនោះធ្លាក់រណ្តៅនៅថ្ងៃសប្តិហែ តើអ្នកនោះមិនចាប់ស្រង់វាចេញពីរណ្តៅទេឬ? ចុះ មនុស្សវិញ តើមានតម្លៃលើសជាងចៀមមួយក្បាលអម្បាលម៉ានទៅទៀត? ដូច្នោះ មានច្បាប់នឹងធ្វើ ការល្អនៅថ្ងៃសប្តិហែបាន»។ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅបុរសនោះថា៖ «ចូរលាតដៃអ្នក ទៅ!»។ គាត់ក៏លាតដៃហើយដៃគាត់ក៏បានដាច់ដៃម្ខាងទៀត។

៦១. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីបួនបានហាមមិនឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីបួនបានហាមមិនឲ្យយើងខកខានក្នុងការបំពេញ ឬបំពេញនូវ កាតព្វកិច្ចដែលព្រះតម្រូវឲ្យយើងធ្វើដោយធ្វេសប្រហែស ឬមិនគោរពថ្ងៃនេះ ដោយសារសេចក្តីខ្ជិលច្រអូស ឬធ្វើបាប ឬគិត និយាយ ឬធ្វើការងារ ឬការ កម្សាន្តទាំងឡាយណាដែលមិនចាំបាច់។^{១៤៩}

(ឬការកំសាន្តទាំងឡាយណាដែលមិនចាំបាច់ - ដែលអាចធ្វើពីថ្ងៃច័ន្ទ ដល់ថ្ងៃសៅរ៍បាន)

^{១៤៩} នេហេមា ១៣:១៥-២២ នៅគ្រានោះ ខ្ញុំបានឃើញមនុស្សខ្លះនៅស្រុកយូដាក់ំពុងជាន់ជុំផ្លូវ ទំពាំងបាយជូរ នៅថ្ងៃសប្តិហែ ព្រមទាំងដឹកកណ្តាប់ស្រូវចូលមក និងផ្ទុកសត្វលា ដោយស្រាទំពាំង បាយជូរ ផ្លែទំពាំងបាយជូរ ផ្លែល្វា និងបន្ទុកគ្រប់មុខដែលគេដឹកមកក្នុងក្រុងយេរូសាឡឹម នៅថ្ងៃ សប្តិហែ ខ្ញុំបានធ្វើបន្ទាល់ដល់គេ នៅថ្ងៃដែលគេលក់ស្បៀងអាហារ ក៏មានមនុស្សពីក្រុងទីរ៉ុស នៅ ក្នុងទីក្រុងដែរ គេតែងយកត្រី និងទំនិញគ្រប់មុខ មកលក់ឲ្យពួកកូនចៅយូដា នៅក្រុងយេរូសាឡឹម ក្នុងថ្ងៃសប្តិហែ។ ដូច្នោះ ខ្ញុំបន្ទោសពួកអភិជននៃសាសន៍យូដាថា៖ «ម្តេចបានជាអ្នករាល់គ្នាប្រព្រឹត្ត អំពើអាក្រក់ ដោយបង្គាប់ថ្ងៃសប្តិហែដូច្នោះ? តើបុព្វបុរសរបស់អ្នករាល់គ្នា មិនបានប្រព្រឹត្តបែបនេះ ហើយព្រះនៃយើងមិនបាននាំអស់ទាំងសេចក្តីអាក្រក់នេះមកលើយើង និងមកលើទីក្រុងនេះទេឬ? ឥឡូវនេះ អ្នករាល់គ្នាបង្គាប់ថ្ងៃសប្តិហែ ហើយនាំឲ្យមានសេចក្តីក្រោធ ធ្លាក់មកលើពួកអ៊ីស្រាអែល ថែមទៀត»។ កាលចាប់ផ្តើមងងឹតនៅទ្វារក្រុងយេរូសាឡឹម នៅល្ងាចថ្ងៃសប្តិហែ ខ្ញុំបង្គាប់ឲ្យគេបិទ ទ្វារ ហើយហាមមិនឲ្យគេបើក រហូតដល់ផុតថ្ងៃសប្តិហែ។ ខ្ញុំដាក់អ្នកបម្រើរបស់ខ្ញុំខ្លះនៅតាមទ្វារក្រុង ដើម្បីកុំឲ្យអ្នកណាមកបន្ទុកអ្វីចូលមកនៅថ្ងៃសប្តិហែឡើយ។ ដូច្នោះ ពួកល្អប្លែក និងពួកអ្នកលក់ដូរ ទំនិញគ្រប់ប្រភេទ ក៏ដេកនៅខាងក្រៅក្រុងយេរូសាឡឹមម្តង ឬពីរដែរ។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំបានព្រមានពួកគេថា៖ «ហេតុអ្វីបានជាអ្នករាល់គ្នាដេកនៅក្រៅកំផែងក្រុងដូច្នោះ? ប្រសិនបើអ្នករាល់គ្នានៅតែធ្វើដូច្នោះ ទៀត ខ្ញុំនឹងចាប់អ្នករាល់គ្នាមិនខាន»។ ចាប់ពីពេលនោះ ទៅ ពួកគេក៏លែងមកនៅថ្ងៃសប្តិហែទៀត។ បន្ទាប់មក ខ្ញុំបង្គាប់ពួកលើវី ឲ្យគេធ្វើពិធីសម្ពាធខ្លួនជាបរិសុទ្ធ ហើយឲ្យគេមកចាំយាមនៅតាមទ្វារ ក្រុង ដើម្បីញែកថ្ងៃសប្តិហែជាបរិសុទ្ធ។ ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមនឹកចាំពីទូលបង្គំក្នុងការនេះផង ហើយសូមអាណិតមេត្តាទូលបង្គំ ដោយព្រះហឫទ័យសប្បុរសដ៏ធំធេងរបស់ព្រះអង្គ។ សូមមើល នៅក្នុងកំណត់ចំណាំ១៤៨ខាងលើនេះ។ អេសាយ ៥៨:១៣-១៤ បើអ្នកយាត់ជើងអ្នក មិនឲ្យបែរ

ចេញពីថ្ងៃសប្តិហ៍ គឺមិនឲ្យធ្វើតាមអំពើចិត្តនៅថ្ងៃបរិសុទ្ធរបស់យើង បើអ្នករាប់ថ្ងៃឈប់សម្រាកទុក
ជាទីករាយចិត្ត ហើយលើកថ្ងៃបរិសុទ្ធរបស់ព្រះយេស៊ូវ ទុកជាថ្ងៃគួរគោរពព្រមទាំងប្រតិបត្តិតាម
ឥតធ្វើតាមអំពើចិត្តរបស់ខ្លួន ឬស្វែងរកអំណរដល់ខ្លួនអ្នក ឬពេលតែពាក្យរបស់ខ្លួន គ្រានោះ អ្នក
នឹងបានចិត្តរីករាយក្នុងព្រះយេស៊ូវ ហើយយើងនឹងបញ្ជិះអ្នកនៅលើទីខ្ពស់នៃផែនដី ហើយនឹង
ចិញ្ចឹមអ្នកដោយមរតករបស់យ៉ាកុបជាបុព្វបុរសអ្នក ដ្បិតព្រះខ្ពស់នៃព្រះយេស៊ូវបានចេញវាចា
ហើយ។

៦២. សំ- តើអ្វីទៅគឺហេតុផលដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីបួន ?

ចំ- ហេតុផលបួនយ៉ាងដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីបួន គឺថាព្រះជាម្ចាស់ បានអនុញ្ញាតឱ្យយើងបំពេញការងារទាំងអស់របស់យើងក្នុងរយៈពេល ៦ថ្ងៃ^{១៥០} ទ្រង់ទាមទារថ្ងៃទី៧ ទុកជាកម្មសិទ្ធិពិសេសរបស់ទ្រង់ ទ្រង់បានបន្សល់ទុកនូវគំរូ នេះសម្រាប់យើង ហើយទ្រង់បានប្រទានពរដល់ថ្ងៃសប្តិ១^{១៥១}

^{១៥០} និក្ខមនំ ២០:៩ ក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ ត្រូវធ្វើអស់ទាំងកិច្ចការរបស់អ្នកចុះ។ និក្ខមនំ ៣១:១៥ ក្នុង រយៈពេលប្រាំមួយថ្ងៃ អ្នករាល់គ្នាត្រូវធ្វើការ តែថ្ងៃទីប្រាំពីរ គឺជាថ្ងៃសប្តិ១ ជាថ្ងៃបរិសុទ្ធដល់ព្រះ យេហូវ៉ា។ អ្នកណាដែលធ្វើការអ្វីនៅថ្ងៃសប្តិ១ អ្នកនោះនឹងត្រូវស្លាប់។ លេវីវិន័យ ២៣:៣ ត្រូវឱ្យធ្វើ ការក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ តែដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ នោះជាថ្ងៃសប្តិ១សម្រាប់ប្រជុំជំនុំបរិសុទ្ធវិញ អ្នករាល់គ្នា មិនត្រូវធ្វើការអ្វីនៅថ្ងៃនោះឡើយ ដ្បិតជាថ្ងៃសប្តិ១របស់ព្រះយេហូវ៉ានៅក្នុងគ្រប់ទាំងទីលំនៅរបស់ អ្នករាល់គ្នា។

^{១៥១} លោកុប្បត្តិ ២:២-៣ នៅថ្ងៃទីប្រាំពីរ ព្រះទ្រង់បានបញ្ចប់កិច្ចការដែលព្រះអង្គបានធ្វើ ហើយព្រះ អង្គក៏ឈប់សម្រាកពីគ្រប់ទាំងកិច្ចការទាំងនោះនៅថ្ងៃទីប្រាំពីរ។ ដូច្នោះ ព្រះទ្រង់ក៏ប្រទានពរថ្ងៃទី ប្រាំពីរ ហើយញែកថ្ងៃនោះជាបរិសុទ្ធ ព្រោះនៅថ្ងៃនោះ ព្រះបានឈប់សម្រាកពីគ្រប់កិច្ចការដែលព្រះ អង្គបានបង្កើត។ និក្ខមនំ ២០:១១ ដ្បិតក្នុងរវាងប្រាំមួយថ្ងៃ ព្រះយេហូវ៉ាបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ ផែនដី និងសមុទ្រ ព្រមទាំងរបស់សព្វសារពើនៅស្ថានទាំងនោះដែរ ហើយដល់ថ្ងៃទីប្រាំពីរ ព្រះអង្គឈប់ សម្រាក ហេតុនេះហើយបានជាព្រះយេហូវ៉ាប្រទានពរដល់ថ្ងៃសប្តិ១ ហើយញែកថ្ងៃនោះចេញជា បរិសុទ្ធ។ និក្ខមនំ ៣១:១៧ ថ្ងៃសប្តិ១នេះជាទីសម្គាល់រវាងយើង និងកូនចៅអ៊ីស្រាអែល ជារៀង រហូត ដ្បិតយើងជាព្រះយេហូវ៉ាបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ និងផែនដីក្នុងរយៈពេលប្រាំមួយថ្ងៃ ហើយថ្ងៃទី ប្រាំពីរយើងឈប់សម្រាក ក៏ឱ្យបានលំហើយព្រះអង្គ"»។

៦៣. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបានចែងមកថា «ចូរឲ្យគោរពប្រតិបត្តិមាតាបិតា ដើម្បីឲ្យបាន
អាយុវែងនៅក្នុងស្រុកដែលព្រះយេហូវ៉ា ជាព្រះនៃឯងទ្រង់ប្រទានឲ្យ។»^{១៥២}

^{១៥២} និក្ខមនំ ២០:១២ ចូរឲ្យគោរពឪពុកម្តាយរបស់អ្នក ដើម្បីឲ្យអ្នកបានអាយុវែងនៅក្នុងស្រុក ដែល
ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកប្រទានដល់អ្នក។ ចេទិយកថា ៥:១៦ ចូរឲ្យគោរពឪពុកម្តាយរបស់អ្នក
ដូចព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកបានបង្គាប់អ្នក ដើម្បីឲ្យអ្នកមានអាយុវែង ហើយឲ្យបានសប្បាយ
នៅក្នុងស្រុកដែលព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកប្រទានដល់អ្នក។

៦៤. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំតម្រូវឲ្យមនុស្សគ្រប់វ័យ គ្រប់ឋានៈ គ្រប់មុខងារ គ្រប់តួនាទី គ្រប់សាច់សន្តាន គ្រប់ទំនាក់ទំនង មិនថាជាចៅហ្វាយ កូនចៅ ភ្នំ ឬមានសមភាពនឹងគ្នាក្នុងប្រការណាមួយ ត្រូវរក្សាឲ្យបាននូវការគោរព និងការបំពេញនូវកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួនចំពោះគ្នាទៅវិញទៅមក។^{១៥៣}

^{១៥៣} រ៉ូម ១៣:១, ៧ ចូរឲ្យមនុស្សទាំងអស់ចុះចូលចំពោះអាជ្ញាធរ ដ្បិតបើមិនមកពីព្រះទេ នោះគ្មានអំណាចណាឡើយ គឺព្រះបានតាំងអស់លោកទាំងនោះឲ្យមានអំណាច។...ដូច្នោះ ចូរបង់ជូនអស់លោកទាំងនោះ តាមអ្វីដែលអ្នកត្រូវបង់ចុះ គឺបង់ពន្ធជូនលោកណាដែលអ្នកត្រូវបង់ បង់អាករដល់លោកណាដែលអ្នកត្រូវបង់ ត្រូវកោតខ្លាចចំពោះលោកណាដែលអ្នកត្រូវកោតខ្លាច ហើយត្រូវគោរពដល់លោកណាដែលអ្នកត្រូវគោរព។ អេភេសូរ ៥:២១-២២, ២៤ ត្រូវចុះចូលគ្នាទៅវិញទៅមកដោយកោតខ្លាចដល់ព្រះគ្រីស្ទ។ ប្រពន្ធរាល់គ្នាអើយ ត្រូវចុះចូលនឹងប្តីរបស់ខ្លួន ដូចជាចុះចូលនឹងព្រះអម្ចាស់ចុះ។...ដូចជាក្រុមជំនុំចុះចូលនឹងព្រះគ្រីស្ទយ៉ាងណា ប្រពន្ធក៏ត្រូវចុះចូលនឹងប្តីរបស់ខ្លួនក្នុងគ្រប់ការទាំងអស់យ៉ាងនោះដែរ។ អេភេសូរ ៦:១, ៤-៥, ៩ ក្មេងរាល់គ្នាអើយ ចូរស្តាប់បង្គាប់មាតាបិតារបស់ខ្លួនក្នុងព្រះអម្ចាស់ ដ្បិតធ្វើដូច្នោះទើបត្រឹមត្រូវ។...ឪពុករាល់គ្នាអើយ កុំធ្វើឲ្យកូនរបស់ខ្លួនម្ល៉េងឡើយ តែត្រូវអប់រំទៅតាមជំនួន និងសេចក្តីដាស់តឿនរបស់ព្រះអម្ចាស់វិញ។ អ្នកបម្រើរាល់គ្នាអើយ ចូរស្តាប់បង្គាប់ចៅហ្វាយរបស់ខ្លួនខាងសាច់ឈាម ដោយគោរពកោតខ្លាចហើយញាប់ញ័រ ទាំងមានចិត្តទៀងត្រង់ ដូចស្តាប់បង្គាប់ព្រះគ្រីស្ទ។...ចៅហ្វាយរាល់គ្នាអើយ ចូរប្រព្រឹត្តចំពោះបាវបម្រើដូច្នោះដែរ ត្រូវឈប់គំរាមកំហែងទៅ ដោយដឹងថា ចៅហ្វាយរបស់គេដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌ ក៏ជាចៅហ្វាយរបស់អ្នករាល់គ្នាដែរ ហើយព្រះអង្គមិនរើសមុខអ្នកណាឡើយ។ ១ពេត្រុស ២:១៧ ចូរគោរពមនុស្សគ្រប់គ្នា ចូរស្រឡាញ់បងប្អូនរួមជំនឿ ចូរកោតខ្លាចព្រះ ហើយគោរពស្តេចផង។

៦៥. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបានហាមមិនឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបានហាមមិនឲ្យយើងព្រងើយកន្តើយ ឬប្រព្រឹត្តដោយរំលោភ ទៅលើកិត្តិយស និងកាតព្វកិច្ចរបស់មនុស្សគ្រប់វ័យ គ្រប់ឋានៈ គ្រប់មុខងារ គ្រប់តួនាទី គ្រប់សាច់សន្តាន គ្រប់ទំនាក់ទំនង។^{១៥៤}

^{១៥៤} ម៉ាថាយ ១៥:៤-៦ ដ្បិតព្រះបានបង្ហាបង្ហាតាម៖ "ចូរគោរពឪពុកម្តាយរបស់អ្នក" ហើយថា "អ្នកណា និយាយអាក្រក់ពីឪពុកម្តាយ នឹងត្រូវស្លាប់ជាមិនខាន"។ តែអ្នករាល់គ្នាបែរជានិយាយថា "បើអ្នក ណាប្រាប់ឪពុកម្តាយរបស់ខ្លួនថា អ្វីៗដែលខ្ញុំត្រូវជូនលោកឪពុកអ្នកម្តាយ នោះបានថ្វាយដល់ព្រះ ហើយ អ្នកនោះមិនបាច់គោរពឪពុកម្តាយទេ"។ ដូច្នេះ ដោយសារតែទំនៀមទម្លាប់របស់អ្នករាល់គ្នា អ្នករាល់គ្នាបំបាត់តម្លៃព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ។ រ៉ូម ១៣:៨ មិនត្រូវជំពាក់អ្វីដល់អ្នកណា ក្រៅពីសេចក្តី ស្រឡាញ់ដល់គ្នាទៅវិញទៅមកឡើយ ដ្បិតអ្នកណាដែលស្រឡាញ់អ្នកដទៃ នោះបានសម្រេចតាម ក្រឹត្យវិន័យហើយ។

៦៦. សំ- តើអ្វីទៅគឺហេតុផលដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំ ?

ចំ- ហេតុផលដែលស្ថិតនៅពីក្រោយក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំ គឺសេចក្តីសន្យារបស់ព្រះដែល ថា ទ្រង់នឹងប្រទាននូវអាយុវែង និងភាពចម្រុងចម្រើនរុងរឿង ប្រសិនបើសេចក្តី ទាំងនេះថ្វាយសិរីរុងរឿងដល់ព្រះ និងផ្តល់ជាគុណប្រយោជន៍ទៅដល់អស់អ្នក ដែលរក្សាតាមក្រឹត្យវិន័យនេះ។^{១៥៥}

^{១៥៥} និក្ខមនំ ២០:១២ ចូរឲ្យគោរពឪពុកម្តាយរបស់អ្នក ដើម្បីឲ្យអ្នកបានអាយុវែងនៅក្នុងស្រុក ដែល ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកប្រទានដល់អ្នក។ ចោទិយកថា ៥:១៦ ចូរឲ្យគោរពឪពុកម្តាយរបស់អ្នក ដូចព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកបានបង្គាប់អ្នក ដើម្បីឲ្យអ្នកមានអាយុវែង ហើយឲ្យបានសប្បាយនៅ ក្នុងស្រុកដែលព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកប្រទានដល់អ្នក។ អេភេសូរ ៦:២-៣ «ចូរគោរពឪពុក ម្តាយរបស់ខ្លួន (នេះជាព្រះឱវាទទីមួយ ដែលជាប់មានទាំងសេចក្តីសន្យាផង) ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នា បានសេចក្តីសុខ ហើយមានអាយុវែងនៅផែនដី។»

៦៧. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំមួយបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំមួយបានចែងមកថា «កុំឲ្យសម្លាប់មនុស្សឲ្យសោះ។»^{១៥៦}

^{១៥៦} និក្ខមនំ ២០:១៣ កុំសម្លាប់មនុស្ស។ ចោទិយកថា ៥:១៧ កុំសម្លាប់មនុស្ស។

៦៨. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំមួយតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំមួយតម្រូវឲ្យយើងខ្លះខ្លួនធ្វើគ្រប់កិច្ចការស្របច្បាប់ ដើម្បីរក្សា
នូវអាយុជីវិតរបស់យើងផ្ទាល់ និងអាយុជីវិតរបស់អ្នកដទៃទៀត។^{១៥៧}

^{១៥៧} អេភេសូរ ៥:២៨-២៩ អ្នកណាដែលធ្លាប់លួច ត្រូវឈប់លួចទៀត ផ្ទុយទៅវិញ ត្រូវឲ្យអ្នកនោះខំ
ប្រឹងដោយចិត្តទៀងត្រង់ ទាំងធ្វើការល្អដោយដៃខ្លួនវិញ ដើម្បីឲ្យមានអ្វីចែកដល់អ្នកដែលខ្វះខាត
ផង។ មិនត្រូវឲ្យមានពាក្យអាក្រក់ណាមួយចេញពីមាត់អ្នករាល់គ្នាឡើយ ផ្ទុយទៅវិញ ត្រូវនិយាយ
តែពាក្យល្អ។ សម្រាប់ស្តងចិត្តតាមត្រូវការ ដើម្បីឲ្យបានផ្តល់ព្រះគុណដល់អស់អ្នកដែលស្តាប់។

៦៩. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំមួយបានហាមមិនឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំមួយបានហាមមិនឲ្យយើងផ្តាច់ជីវិតខ្លួនឯង ឬជីវិតរបស់អ្នក
ដទៃទៀតដោយអយុត្តិធម៌ ឬធ្វើអ្វីមួយដែលនាំទៅរកការធ្វើអត្តឃាត ឬ មនុស្ស
ឃាត។^{១៥៨}

^{១៥៨} លោកុប្បត្តិ ៩:៦ អ្នកណាដែលកម្លាយឈាមរបស់មនុស្ស អ្នកនោះនឹងត្រូវគេកម្លាយឈាមវិញ
ដ្បិតព្រះទ្រង់បានបង្កើតមនុស្សមកឲ្យដូចរូបអង្គទ្រង់។ ម៉ាថាយ ៥:២២ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា
ប្រសិនបើអ្នកណាខឹងនឹងបងប្អូន នោះនឹងត្រូវជាប់ជំនុំជម្រះ ហើយអ្នកណាជេរប្រមាថបងប្អូនថា
"អាចោលម្សៀត" នោះនឹងត្រូវគេនាំទៅជួបក្រុមប្រឹក្សា ហើយបើអ្នកណាថា "អាឆ្នុត" នោះនឹងត្រូវ
ធ្លាក់ទៅក្នុងភ្លើងនរក។ ១យ៉ូហាន ៣:១៥ អ្នកណាដែលស្អប់បងប្អូនរបស់ខ្លួន អ្នកនោះជាឃាតក
ហើយអ្នករាល់គ្នាដឹងហើយថា គ្មានឃាតកណាមួយមានជីវិតរស់អស់កល្បជានិច្ចនៅក្នុងខ្លួន
ឡើយ។

៧០. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំពីរបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំពីរបានចែងមកថា «កុំឲ្យជិតគ្នាឲ្យសោះ»។^{១៥៩}

^{១៥៩} និក្ខមនំ ២០:១៤ កុំប្រព្រឹត្តអំពើជិតក្បត់។ ចោទិយកថា ៥:១៨ កុំប្រព្រឹត្តអំពើជិតក្បត់។

៧១. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំពីរតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំពីរតម្រូវឲ្យយើង និងមនុស្សគ្រប់ៗគ្នារក្សាឲ្យបាននូវភាពបរិសុទ្ធ
ខាងផ្នែកផ្លូវភេទដោយកាយ វាចា ចិត្ត។^{១៦០}

^{១៦០} ១កូរិនថូស ៧:២-៣, ៥ ប៉ុន្តែ ដោយព្រោះមានអំពើសហាយស្មន់កើតឡើង បុរសម្នាក់ៗត្រូវមាន
ប្រពន្ធជារបស់ខ្លួន ហើយស្ត្រីម្នាក់ៗ ក៏ត្រូវមានប្តីជារបស់ខ្លួនដែរ។ ប្តីត្រូវបំពេញករណីយកិច្ចជាប្តី
ចំពោះប្រពន្ធរបស់ខ្លួន ហើយប្រពន្ធក៏ត្រូវធ្វើដូច្នោះចំពោះប្តីរបស់ខ្លួនដែរ...មិនត្រូវបង្កត់គ្នាឡើយ
លើកលែងតែមានការយល់ព្រមគ្នាទុកពេលមួយឲ្យទំនេរសម្រាប់អធិស្ឋាន រួចត្រូវវិលមកនៅជាមួយ
គ្នាវិញ ក្រែងអារក្សសាតាំងល្បួងអ្នករាល់គ្នា ដោយព្រោះមិនចេះអត់ទ្រាំ។ ១ថែស្សាឡូនីច ៤:៣-៥
ព្រះសព្វព្រះហឫទ័យ ឲ្យអ្នករាល់គ្នាញែកជាបរិសុទ្ធ ដើម្បីឲ្យបានចៀសពីអំពើសហាយស្មន់ អ្នក
រាល់គ្នាម្នាក់ៗត្រូវចេះគ្រប់គ្រងរូបកាយរបស់ខ្លួន ដោយបរិសុទ្ធ និងថ្លៃថ្នូរ មិនមែនដោយរំជួលតាម
តណ្ហា ដូចជាសាសន៍ដទៃដែលមិនស្គាល់ព្រះនោះឡើយ។

៧២. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំពីរបានហាមមិនឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំពីរបានហាមមិនឲ្យយើងគិត និយាយ ឬធ្វើអ្វីមួយដែលមិន
បរិសុទ្ធខាងផ្នែកផ្លូវភេទ។^{១៦១}

^{១៦១} ម៉ាថាយ ៥:២៨ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា អ្នកណាដែលសម្លឹងមើលស្រ្តីណាម្នាក់ដោយចិត្ត
ស្រើបស្រាល នោះឈ្មោះថា បានប្រព្រឹត្តសេចក្តីកំផិតនឹងនាងនៅក្នុងចិត្តរបស់ខ្លួនរួចទៅហើយ។
អេភេសូរ ៥:៣-៤ ឯអំពើសហាយស្មន់ សេចក្តីស្នាក់គ្រាកគ្រប់យ៉ាង និងសេចក្តីលោភលន់ នោះ
មិនត្រូវឲ្យឈ្មោះក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នាផង ព្រោះមិនគួរគប្បីក្នុងពួកបរិសុទ្ធឡើយ។ ឯរឿងគួរ
ខ្មាស ពាក្យសម្តីចម្លង និងពាក្យសម្តីអាសគ្រាម ក៏មិនត្រូវឲ្យមានដែរ គឺត្រូវពោលពាក្យអព្រះគុណ
វិញ។

៧៣. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបីបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបីបានចែងមកថា «កុំឲ្យលួចឲ្យសោះ»។^{១៦២}

^{១៦២} និក្ខមនំ ២០:១៥ កុំលួចប្លន់គេ។ ចោទិយកថា ៥:១៩ កុំលួចប្លន់គេ។

៧៤. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបីតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបីតម្រូវឲ្យយើង និងអ្នកដទៃទៀតរក និងចម្រើននូវលុយកាក់ មាសប្រាក់ និងទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ខ្លួនក្នុងផ្លូវស្របច្បាប់។^{១៦៣}

^{១៦៣} លើវិន័យ ២៥:៣៥ បើបង ឬប្អូនដែលនៅជិតអ្នក ធ្លាក់ខ្លួនទៅជាក្រ ហើយបែរជាស្ថិតនៅក្រោម បន្ទុករបស់អ្នកនោះត្រូវជួយគាត់ផង ដើម្បីឲ្យគាត់បានរស់នៅជាមួយអ្នក ដូចជាអ្នកប្រទេសក្រៅ ឬ ជាអ្នកស្នាក់អាស្រ័យដែរ។ អេភេសូរ ៤:២៨ខ ...ផ្ទុយទៅវិញ ត្រូវឲ្យអ្នកនោះខំប្រឹងដោយចិត្តទៀង ត្រង់ ទាំងធ្វើការល្អដោយដៃខ្លួនវិញ ដើម្បីឲ្យមានអ្វីចែកដល់អ្នកដែលខ្វះខាតផង។ ភីលីព ២:៤ កុំឲ្យ ម្នាក់ៗស្វែងរកតែប្រយោជន៍ផ្ទាល់ខ្លួនឡើយ គឺត្រូវស្វែងរកប្រយោជន៍សម្រាប់អ្នកដទៃផង។

៧៥.សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបីបានហាមមិនឲ្យធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបីបានហាមមិនឲ្យនរណាម្នាក់ ឬអ្វីមួយ យក ឬគែបន្លំយក លុយកាក់ មាសប្រាក់ ឬទ្រព្យសម្បត្តិពីយើង ឬអ្នកដទៃទៀតដោយ អយុត្តិធម៌។^{១៦៤}

^{១៦៤} សុភាសិត ២៨:១៩ អ្នកណាដែលធ្វើស្រែខ្លួន នោះនឹងបានអាហារជាបរិបូរ តែអ្នកណាដែល ជាប់តាមមនុស្សចោលម្សៀត នោះនឹងបានសេចក្តីកម្សត់យ៉ាងឆ្អែតវិញ។ មនុស្សស្មោះត្រង់នឹងបាន ពរជាបរិបូរ តែអ្នកណាដែលប្រញាប់ប្រញាល់ ឲ្យបានជាអ្នកមាន នោះនឹងមិនរួចចាកពីទោស ឡើយ។ ការដែលយោគយល់ខាងមនុស្សណានោះមិនល្អទេ ហើយដែលប្រព្រឹត្តរំលងច្បាប់ឲ្យតែ បានអាហារបន្តិចបន្តួច នោះក៏មិនល្អដូចគ្នា។ អ្នកណាដែលមានភ្នែកអាក្រក់ នោះកំពុងតែរូសរាន់ ដេញតាមទ្រព្យសម្បត្តិ ឥតដឹងឡើយថា សេចក្តីខ្វះខាតនឹងតាមខ្លួនទាន់។ អ្នកណាដែលបន្ទោស ដល់មនុស្ស នោះនៅជាន់ក្រោយនឹងមានគេរាប់អានខ្លួន ជាជាងអ្នកដែលបញ្ជើច ដោយអណ្តាតទៅ ទៀត។ អ្នកណាដែលលួចយករបស់ឪពុកឬម្តាយខ្លួន រួចពោលថា «មិនមែនជាបាបទេ» អ្នកនោះ ឯងជាសម្លាញ់ នឹងពួកអ្នកបំផ្លាញហើយ។ អេភេសូរ ៤:២៨ក ...អ្នកណាដែលធ្លាប់លួច ត្រូវឈប់ លួចទៀត។ ២ថៃស្យាឡូនីច ៣:១០ កាលយើងនៅជាមួយអ្នករាល់គ្នា យើងបានបង្គាប់អ្នករាល់គ្នា ថា បើអ្នកណាមិនព្រមធ្វើការ មិនត្រូវឲ្យអ្នកនោះបរិភោគឡើយ។ ១ធីម៉ូថេ ៥:៨ បើអ្នកណាមិនផ្គត់ ផ្គង់ញាតិសន្តានរបស់ខ្លួន ជាពិសេសក្រុមគ្រួសាររបស់ខ្លួន អ្នកនោះឈ្មោះថាបានបោះបង់ចោល ជំនឿ ហើយអាក្រក់ជាងអ្នកមិនជឿទៅទៀត។

៧៦. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបួនបានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបួនបានចែងមកថា «កុំឲ្យធ្វើជាទីបន្ទាល់ក្លែងទាស់នឹងអ្នកជិតខាងខ្លួនឲ្យសោះ»។^{១៦៥}

^{១៦៥} និក្ខមនំ ២០:១៦ កុំធ្វើបន្ទាល់ក្លែងក្លាយទាស់នឹងអ្នកជិតខាងរបស់ខ្លួន។ ចោទិយកថា ៥:២០ កុំធ្វើបន្ទាល់ក្លែងក្លាយទាស់នឹងអ្នកជិតខាងរបស់អ្នក។

៧៧. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបួនតម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបួនតម្រូវឲ្យយើងនិយាយសេចក្តីពិត ហើយរក្សា និងលើកកម្ពស់សេចក្តីពិតចំពោះគ្នានិងគ្នា និងរក្សាកេរ្តិ៍ឈ្មោះផ្ទាល់របស់យើងក៏ដូចជា កេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់អ្នកជិតខាងរបស់យើង^{១៦៦} ជាពិសេសនៅពេលធ្វើជាសាក្សី។^{១៦៧}

^{១៦៦} សាក្សី ៨:១៦ នេះជាការដែលឯងរាល់គ្នាត្រូវធ្វើ គឺគ្រប់គ្នាត្រូវនិយាយសេចក្តីពិតនឹងអ្នកជិតខាងខ្លួន ហើយត្រូវសម្រេចសេចក្តីយុត្តិធម៌ និងសេចក្តីសុខ នៅក្នុងទ្វារក្រុងរបស់ឯងរាល់គ្នា។ កិច្ចការ ២៥:១០ ប៉ុន្តែ លោកប៉ូលមានប្រសាសន៍ថា៖ «ខ្ញុំបាទកំពុងឈរនៅមុខសាលាក្តីរបស់សេសារ ជាកន្លែងដែលគួរកាត់ក្តីខ្ញុំបាទ។ ខ្ញុំបាទមិនបានប្រព្រឹត្តខុសនឹងពួកសាសន៍យូដាទេ ដូចឯកឧត្តមជ្រាបស្រាប់ហើយ។ ៣យ៉ូហាន ១២ មនុស្សទាំងអស់ ព្រមទាំងសេចក្តីពិត ក៏ធ្វើបន្ទាល់យ៉ាងល្អពីដេមេទ្រាស ឯយើងក៏ធ្វើបន្ទាល់ពីគាត់ដែរ ហើយអ្នករាល់គ្នាដឹងថា បន្ទាល់របស់យើងជាសេចក្តីពិត។

^{១៦៧} សុភាសិត ១៤:៥, ២៥ សាក្សីស្មោះត្រង់នឹងមិនកុហកឡើយ តែសាក្សីក្លែងក្លាយតែងតែពោលពាក្យភូតភរវិញ។...សាក្សីទៀងត្រង់រមែងដោះព្រលឹងមនុស្សឲ្យរួច តែសាក្សីមិនទៀងត្រង់នោះពោលពាក្យភូតភរវិញ។

៧៨.សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបួនបានហាមមិនឲ្យធ្វើអ្វីខ្លះ ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីប្រាំបួនបានហាមមិនឲ្យនរណាម្នាក់ ឬអ្វីមួយនិយាយបង្កូសសេចក្តីពិត ឬបង្កូចកេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់នរណាម្នាក់។^{១៦៨}

^{១៦៨} លេខវិន័យ ១៩:១៦ មិនត្រូវដើរចុះឡើងនិយាយដើមពីគេក្នុងពួកសាសន៍អ្នកឡើយ មិនត្រូវឈរទាស់នឹងជីវិតអ្នកជិតខាងអ្នកដែរ យើងនេះជាព្រះយេហូវ៉ា។ ទំនុកតម្កើង ១៥:៣ ជាអ្នកដែលមិននិយាយមូលបង្កាច់ដោយអណ្តាត ហើយមិនធ្វើអាក្រក់ដល់មិត្តសម្លាញ់ ក៏មិនហែកកេរ្តិ៍ទាស់នឹងអ្នកជិតខាងខ្លួនឡើយ។ សុភាសិត ៦:១៦-១៩ មានប្រាំមួយមុខ ដែលព្រះយេហូវ៉ាស្អប់មានប្រាំពីរផង ដែលព្រះអង្គខ្ពើមឆ្លើម គឺភ្នែកឆ្លើងឆ្លែ អណ្តាតភូតភរ ដៃដែលកម្លាយឈាមមនុស្សឥតទោស ចិត្តដែលគិតគូរបង្កើតអំពើអាក្រក់ ជើងដែលហើសរត់ទៅប្រព្រឹត្តអាក្រក់ និងសាក្សីក្លែងក្លាយ ដែលពោលពាក្យកំភូត ហើយមនុស្សដែលសាបព្រោះសេចក្តី ទាស់ទែងគ្នាក្នុងពួកបងប្អូនមួយដែរ។ លូកា ៣:១៤ ពួកទាហានក៏សួរលោកដែរថា៖ «ចុះយើងខ្ញុំវិញ តើយើងត្រូវធ្វើដូចម្តេច ?» លោកឆ្លើយទៅគេថា៖ «កុំគម្រាមកំហែង ឬមូលបង្កាច់អ្នកណាម្នាក់ដើម្បីប្រាក់ឡើយ ចូរស្តាប់ចិត្តតែនឹងប្រាក់ខែរបស់អ្នករាល់គ្នាប៉ុណ្ណោះចុះ»។

៧៩. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីដប់បានចែងមកយ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីដប់បានចែងមកថា «កុំឲ្យលោកចង់បានផ្ទះអ្នកជិតខាងខ្លួនឲ្យសោះ ក៏កុំឲ្យលោកចង់បានប្រពន្ធតេ ឬបារមីប្រុស បារមីស្រីគេក្តី ឬគោ លា ឬរបស់អ្វីផងអ្នកជិតខាងខ្លួនឲ្យសោះ»។^{១៦៩}

^{១៦៩} និក្ខមនំ ២០:១៧ កុំលោភចង់បានផ្ទះរបស់អ្នកជិតខាងខ្លួន កុំលោភចង់បានប្រពន្ធតេ ឬបារមីប្រុស ប្រុសស្រីរបស់គេ គោ លា ឬអ្វីផ្សេងទៀតដែលជារបស់អ្នកជិតខាងខ្លួនឡើយ»។ ចោទិយកថា ៥:២១ កុំលោភចង់បានប្រពន្ធអ្នកជិតខាងរបស់អ្នក។ កុំចង់បានផ្ទះអ្នកជិតខាងរបស់អ្នក ឬចម្ការ ឬអ្នកបម្រើប្រុស ឬអ្នកបម្រើស្រីរបស់គេ ឬគោ លា ឬរបស់អ្វីរបស់អ្នកជិតខាងអ្នកឡើយ"។

៨០. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីដប់តម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីដប់តម្រូវឲ្យយើងស្តាប់ចិត្តទាំងស្រុង ចំពោះស្ថានភាពជីវិតរបស់ខ្លួន^{១៧០} ហើយប្រព្រឹត្តដោយត្រឹមត្រូវ និងពេញទៅដោយសេចក្តីស្រឡាញ់ចំពោះអ្នកដទៃទៀត និងទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ពួកគេ។^{១៧១}

^{១៧០} ទំនុកតម្កើង ៣៤:១ ខ្ញុំនឹងថ្វាយព្រះពរព្រះយេហូវ៉ា គ្រប់ពេលវេលា ខ្ញុំនឹងសរសើរព្រះអង្គនៅក្នុងមាត់ខ្ញុំជានិច្ច។ ភីលីព ៤:១១ ខ្ញុំនិយាយដូច្នោះ មិនមែនដោយខ្ញុំខ្វះខាតទេ ដ្បិតខ្ញុំបានរៀនឲ្យចេះស្តាប់ចិត្តចំពោះអ្វីដែលខ្ញុំមាន។ ១ធីម៉ូថេ ៦:៦ ប៉ុន្តែ ការគោរពប្រតិបត្តិដល់ព្រះ ដែលមានទាំងចិត្តស្តាប់ស្តល់ នោះពិតជាកម្រមួយយ៉ាងធំមែន។ ហេព្រើរ ១៣:៥ កុំបណ្តោយឲ្យជីវិតអ្នករាល់គ្នាឈ្នាក់នឹងការស្រឡាញ់ប្រាក់ឡើយ ហើយសូមឲ្យស្តាប់ចិត្តនឹងអ្វីដែលខ្លួនមានចុះ ដ្បិតព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលថា «យើងនឹងមិនចាកចេញពីអ្នកក៏មិនបោះបង់ចោលអ្នកឡើយ»។

^{១៧១} លូកា ១៥:៦, ៩, ១១-៣២ លុះពេលមកដល់ផ្ទះវិញ អ្នកនោះហៅមិត្តសម្លាញ់ និងពួកអ្នកជិតខាងរបស់ខ្លួនមក ប្រាប់ថា "ចូរអរសប្បាយជាមួយខ្ញុំ ដ្បិតចៀមខ្ញុំដែលបាត់ នោះខ្ញុំបានរកឃើញវិញហើយ"។...កាលរកឃើញហើយ នាងក៏ហៅមិត្តសម្លាញ់ និងអ្នកជិតខាង ប្រាប់ថា "ចូរអរសប្បាយជាមួយខ្ញុំ ដ្បិតប្រាក់ខ្ញុំដែលបាត់ នោះរកឃើញវិញហើយ"។...ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលថា៖ «មានបុរសម្នាក់មានកូនប្រុសពីរនាក់។ កូនពៅនិយាយទៅឪពុកថា "លោកឪពុក សូមប្រគល់ចំណែកមរតក ដែលត្រូវចែកឲ្យខ្ញុំនោះមក"។ ឪពុកក៏ចែកទ្រព្យឲ្យកូន។ ក្រោយបន្តិចមក កូនពៅប្រមូលទ្រព្យទាំងអស់ ចេញទៅស្រុកឆ្ងាយ ហើយក៏បង្កើនទ្រព្យរបស់ខ្លួន ដោយការរស់នៅយ៉ាងខ្លះខ្លាយ។ កាលបានចាយអស់រលីងហើយ នោះកើតមានអំណត់ជាខ្លាំងនៅស្រុកនោះ ហើយគាត់ក៏ចាប់ផ្តើមខ្វះខាត។ ដូច្នោះ គាត់ក៏ទៅបម្រើអ្នកស្រុកនោះម្នាក់ ហើយគេប្រើគាត់ឲ្យទៅឃ្វាលហ្វូងជ្រូកនៅឯវាល។ គាត់មានចិត្តចង់ចម្លែកពោះ ដោយសម្បកដែលជ្រូកស៊ីណាស់ តែគ្មានអ្នកណាឲ្យសោះ។ ពេលគាត់ភ្ញាក់ដឹងខ្លួន នោះក៏គិតថា "អ្នកបម្រើដែលស៊ីឈ្នួលរបស់ឪពុកខ្ញុំទាំងប៉ុន្មាន សុទ្ធតែមានអាហារបរិបូរគ្រប់គ្នា តែនៅទីនេះ ខ្ញុំជិតដាច់ពោះស្លាប់ហើយ។ ខ្ញុំនឹងក្រោកឡើង ទៅនិយាយជាមួយគាត់ថា លោកឪពុក ខ្ញុំបានធ្វើបាបនឹងព្រះ និងចំពោះលោកឪពុក ខ្ញុំនេះមិនសមឲ្យគេហៅជាកូនលោកឪពុកទៀតទេ សូមទទួលខ្ញុំ ទុកដូចជាអ្នកបម្រើស៊ីឈ្នួលរបស់លោកឪពុកចុះ"។ ដូច្នោះ គាត់ក៏ក្រោកឡើង ហើយទៅរកឪពុកវិញ។ កាលឪពុកឃើញពីចម្ងាយ គាត់ក៏មានចិត្តអាណិតមេត្តា ហើយរត់ទៅឱបថើបកូន។ កូនពៅនិយាយទៅឪពុកថា "លោកឪពុក កូនបានប្រព្រឹត្តអំពើបាបចំពោះព្រះ និងចំពោះលោកឪពុក កូនមិនសមឲ្យគេហៅជាកូនរបស់លោកឪពុកទៀតទេ"។ តែឪពុកប្រាប់ទៅពួកបម្រើរបស់គាត់ថា "ចូរប្រញាប់យកអាវល្អបំផុតចេញមកបំពាក់ឲ្យកូនយើង ហើយយក

ចិញ្ចៀន និងស្បែកជើងមកបំពាក់ឲ្យផង។ ចូរយកកូនគោដែលបានបំប៉នទុក មកកាប់ដប់លៀង ហើយ
បរិភោគឲ្យសប្បាយចុះ ដ្បិតកូនយើងនេះបានស្លាប់ ឥឡូវរស់ឡើងវិញ ក៏បាត់ទៅ តែបានឃើញវិញហើយ"
។ គេក៏ចាប់ផ្តើមដប់លៀងសប្បាយ។ ឯកូនច្បងនៅឯចម្ការ កាលត្រឡប់មកជិតដល់ផ្ទះ នោះក៏ឮសូរភ្លេង
និងរបាំ គាត់ហៅបាវបម្រើម្នាក់មកសួរថា តើគេធ្វើអ្វីហ្នឹង? បាវបម្រើនោះជម្រាបថា "ប្អូនលោកត្រឡប់មក
វិញ ហើយឪពុករបស់លោកបានសម្លាប់កូនគោដែលបំប៉ន ព្រោះកូនរបស់លោកបានត្រឡប់មកវិញដោយ
សុខសាន្ត"។ ដូច្នោះ គាត់ក៏ខឹង មិនព្រមចូលផ្ទះទេ ហើយឪពុកចេញមកអង្វរគាត់។ តែគាត់ឆ្លើយថា "ខ្ញុំ
បានបម្រើលោកឪពុកប៉ុន្មានឆ្នាំមកហើយ មិនដែលធ្វើខុសបង្គាប់អ្វីសោះ លោកឪពុកមិនដែលឲ្យកូនពពៃ
សូម្បីតែមួយ ឲ្យខ្ញុំបានអរសប្បាយជាមួយមិត្តសម្លាញ់របស់ខ្ញុំសោះ។ ឯកូនលោកឪពុក ដែលបានបំផ្លាញ
ទ្រព្យសម្បត្តិទាំងអស់របស់លោកឪពុក ជាមួយស្រីញី ពេលវាត្រឡប់មកវិញ លោកឪពុកបែរជាសម្លាប់
កូនគោ ដែលបំប៉នទទួលវាទៅវិញ"។ ឪពុកក៏តបថា "កូនអើយ កូនបាននៅជាមួយឪពុករហូតមក ហើយ
របស់ឪពុកទាំងប៉ុន្មានក៏ជាប់របស់កូនដែរ។ គួរតែសប្បាយរីករាយឡើង ព្រោះប្អូនឯងនេះបានស្លាប់ ឥឡូវ
រស់ឡើងវិញ វាបានរង្វេងបាត់ តែបានឃើញវិញហើយ"»។ រ៉ូម ១២:១៥ ចូរអរសប្បាយជាមួយអ្នកដែលអរ
សប្បាយ ចូរយំជាមួយអ្នកណាដែលយំ។ ភីលីពី ២:៤ កុំឲ្យម្នាក់ៗស្វែងរកតែប្រយោជន៍ផ្ទាល់ខ្លួនឡើយ គឺ
ត្រូវស្វែងរកប្រយោជន៍សម្រាប់អ្នកដទៃផង។

៨១. សំ- តើក្រឹត្យវិន័យទីដប់បានហាមមិនឲ្យធ្វើអ្វីខ្លះ?

ចំ- ក្រឹត្យវិន័យទីដប់បានហាមមិនឲ្យយើងមានចិត្ត មិនស្តប់ស្តល់ចំពោះអ្វីដែល យើងមាន^{១៧២} កើតមានចិត្តច្រណែន ឬមានទុក្ខបុកម្នេញដោយព្រោះឃើញ ដទៃទៀតបានជោគជ័យ ឬមានសេចក្តីប៉ងប្រាថ្នាមិនត្រឹមត្រូវចំពោះអ្វីដែលជា ទ្រព្យ សម្បត្តិរបស់អ្នកដទៃទៀត។^{១៧៣}

^{១៧២} ១កូរិនថូស ១០:១០ ក៏មិនត្រូវអ្វីទាំង ដូចពួកលោកខ្លះបានអ្វីទាំង ហើយត្រូវវិនាសដោយមេបំផ្លាញ នោះឡើយ។ យ៉ាកុប ៣:១៤-១៦ ប៉ុន្តែ ប្រសិនបើអ្នកមានចិត្តច្រណែន និងមានគំនុំគុំក្នុងចិត្ត នោះមិន ត្រូវអួតខ្លួន ឬកុហកទាស់នឹងសេចក្តីពិតឡើយ។ ប្រាជ្ញាបែបនោះមិនមែនមកពីស្ថានលើទេ គឺជាប្រាជ្ញា របស់លោកីយ៍ របស់សាច់ឈាម និងរបស់អារក្សវិញ។ ដ្បិតកន្លែងណាដែលមានសេចក្តីច្រណែន និងគំនុំ គុំក្នុង ទីនោះក៏មានភាពវឹកវរ និងអំពើអាក្រក់គ្រប់យ៉ាង។

^{១៧៣} កាឡាទី ៥:២៦ យើងមិនត្រូវរកកេរ្តិ៍ឈ្មោះដែលឥតប្រយោជន៍ ទាំងរករឿងគ្នា ហើយឈ្នានីសគ្នាទៅ វិញទៅមកឡើយ។ កូឡុស ៣:៥ ដូច្នោះ ចូរសម្លាប់និស្ស័យសាច់ឈាមរបស់អ្នករាល់គ្នា ដែលនៅផែនដី នេះចេញ គឺអំពើសហាយស្មន់ ស្មោកគ្រោក ចិត្តស្រើបស្រាល បំណងប្រាថ្នាអាក្រក់ និងចិត្តលោភលន់ ដែលរាប់ទុកដូចជាការថ្វាយបង្គំប្រះ។

៨២. សំ- តើមាននរណាម្នាក់អាចប្រតិបត្តិតាមក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់បានយ៉ាង
គ្រប់លក្ខណ៍ដែរឬទេ ?

ចំ- ចាប់តាំងពីមនុស្សដំបូងបានធ្លាក់ទៅក្នុងអំពើបាបមក គ្មានមនុស្សធម្មតាណា
ម្នាក់អាចប្រតិបត្តិតាមក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់បានយ៉ាងគ្រប់លក្ខណ៍នៅ
ក្នុងជីវិតនេះនោះទេ ប៉ុន្តែគ្រប់គ្នាបានប្រព្រឹត្តល្មើសនឹងក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះជា
ម្ចាស់ជារៀងរាល់ថ្ងៃនៅក្នុង កាយ វាចា ចិត្ត។^{១៧៤}

^{១៧៤} លោកុប្បត្តិ ៨:២១ កាលព្រះយេហូវ៉ាជុំក្លិនឈ្មួយ ព្រះអង្គសម្រេចក្នុងព្រះហឫទ័យថា៖ «យើងនឹងមិន
ដាក់បណ្តាសាដី ព្រោះតែមនុស្សទៀតទេ ដ្បិតគំនិតក្នុងចិត្តមនុស្សអាក្រក់តាំងតែពីក្មេងមកម៉្លេះ។ យើង
នឹងមិនវាយប្រហារជីវិតទាំងឡាយ ដូចយើងបានធ្វើមកហើយនោះទៀតទេ។ រ៉ូម ៣:៩, ២៣ បើដូច្នោះ តើ
យើងល្អជាងគេឬ ? ទេ មិនមែនទាល់តែសោះ! ដ្បិតយើងបានចោទប្រកាន់រួចហើយថា ទាំងសាសន៍យូដា
និងសាសន៍ក្រិក សុទ្ធតែស្ថិតនៅក្រោមអំណាចបាបទាំងអស់ ដូចមានសេចក្តីចែងទុកមកថា៖ «គ្មានអ្នក
ណាសុចរិតឡើយ សូម្បីតែម្នាក់ក៏គ្មានផង គ្មានអ្នកណាម្នាក់ដែលយល់ គ្មានអ្នកណាម្នាក់ដែលស្វែងរក
ព្រះ។...ព្រោះគ្រប់គ្នាបានធ្វើបាប ហើយខ្លះមិនដល់សិរីល្អរបស់ព្រះ។

៨៣. សំ- តើអំពើបាបទាំងអស់សុទ្ធតែអាក្រក់ដូចគ្នាមែនទេ ?

ចំ- នៅក្នុងព្រះនេត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់^{១៧៥} អំពើបាបខ្លះអាក្រក់ជាងអំពើបាបខ្លះ ទៀត ដោយព្រោះតែទំហំនៃសេចក្តីអន្តរាយដែលវាហុចផលឲ្យ។

^{១៧៥} អេសេគាល ៨:៦, ១៣, ១៥ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលមកខ្ញុំថា៖ «កូនមនុស្សអើយ អ្នកឃើញការដែល គេប្រព្រឹត្តឬទេ? គឺជាការគួរស្អប់ខ្ពើមយ៉ាងណា ដែលពូជពង្សអីស្រាអែលធ្វើនៅទីនេះ ដើម្បីឲ្យយើងបាន ឃ្លាតឆ្ងាយពីទីបរិសុទ្ធរបស់យើង តែចាំមើល អ្នកនឹងឃើញការគួរស្អប់ខ្ពើម យ៉ាងសម្បើមជាងនេះទៅ ទៀត»។...ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលមកខ្ញុំទៀតថា៖ «ចាំមើល អ្នកនឹងឃើញការគួរស្អប់ខ្ពើមដែលគេប្រព្រឹត្ត ច្រើនទៀត»។...ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលសួរខ្ញុំថា៖ «កូនមនុស្សអើយ អ្នកឃើញឬទេ? ចាំមើល អ្នកនឹង ឃើញការគួរស្អប់ខ្ពើមយ៉ាងសម្បើមជាងនេះទៅទៀត»។ ម៉ាថាយ ១១:២០-២៤ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គក៏ចាប់ ផ្តើមបន្ទោសក្រុងនានា ដែលព្រះអង្គបានធ្វើការអស្ចារ្យជាច្រើន ដោយព្រោះគេមិនបានប្រែចិត្ត។ «វេទនា ដល់ឯងហើយ ក្រុងខ្យ៉ាស៊ីនអើយ! វេទនាដល់ឯងហើយ ក្រុងបេតសៃដាអើយ! ព្រោះបើការអស្ចារ្យដែល បានធ្វើនៅកណ្តាលឯង បានធ្វើនៅក្រុងទីរ៉ុស និងក្រុងស៊ីដូនវិញ ម៉្លេះសមគេប្រែចិត្តតាំងពីយូរមកហើយ ទាំងស្លៀកសំពត់ធ្នៃ ហើយបាចដេះទៀតផង។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា នៅថ្ងៃជំនុំជម្រះ ក្រុងទីរ៉ុស និង ក្រុងស៊ីដូន នឹងងាយទ្រាំជាជាងឯងរាល់គ្នាវិញ។ រីឯឯង ក្រុងកាពើណិមអើយ! តើឯងចង់លើកតម្កើងខ្លួន ដល់ស្ថានសួគ៌ឬ? ឯងនឹងត្រូវទាញទម្លាក់ដល់ស្ថានឃុំព្រលឹងមនុស្សស្លាប់វិញ ព្រោះបើការអស្ចារ្យដែល បានធ្វើនៅកណ្តាលឯង បានធ្វើនៅក្រុងសូដុមវិញ ម៉្លេះសមក្រុងនោះនឹងបានគង់វង្សរហូតដល់ថ្ងៃនេះមិន ខាន។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា នៅថ្ងៃជំនុំជម្រះ ក្រុងសូដុមនឹងងាយទ្រាំជាជាងឯងវិញ»។ យ៉ូហាន ១៩:១១ ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលតបថា៖ «ប្រសិនបើមិនបានទទួលអំណាចមកពីស្ថានលើទេ លោក គ្មានអំណាចលើខ្ញុំឡើយ ហេតុនោះបានជាអ្នកដែលបញ្ជូនខ្ញុំមកលោក មានបាបធ្ងន់ជាងលោកទៅ ទៀត»។

៨៤. សំ- តើអំពើបាបនីមួយៗសាកសមនឹងទទួលនូវលទ្ធផលអ្វីខ្លះ?

ចំ- អំពើបាបនីមួយៗសាកសមនឹងទទួលនូវសេចក្តីក្រោធ និងបណ្តាសារបស់ព្រះ
ជាម្ចាស់ ទាំងនៅក្នុងជីវិតនេះ និងជីវិតខាងមុខ។^{១៧៦}

^{១៧៦} ម៉ាថាយ ២៥:៤១ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គនឹងមានព្រះបន្ទូលទៅកាន់អស់អ្នកដែលនៅខាងឆ្វេងថា "ពួក
ត្រូវបណ្តាសាអើយ! ចូរចេញពីយើង ទៅក្នុងភ្លើងដែលឆេះអស់កល្បជានិច្ច ដែលបានរៀបចំទុក
សម្រាប់អារក្ស និងពួកទេវតារបស់វានោះទៅ! កាឡាទី ៣:១០ រីឯអស់អ្នកដែលអាងលើការប្រព្រឹត្តតាម
ក្រឹត្យវិន័យ គេត្រូវបណ្តាសាហើយ ដ្បិតមានសេចក្តីចែងទុកមកថា «ត្រូវបណ្តាសាហើយអស់អ្នកដែលមិន
កាន់ខ្ជាប់ និងប្រព្រឹត្តតាមគ្រប់ទាំងសេចក្តីដែលចែងទុកក្នុងគម្ពីរក្រឹត្យវិន័យ»។ អេភេសូរ ៥:៦ កុំឲ្យអ្នក
ណាម្នាក់បញ្ជាត្រូវអ្នករាល់គ្នា ដោយពាក្យសម្តីឥតប្រយោជន៍ឡើយ ដ្បិតគឺដោយព្រោះសេចក្តីទាំងនេះ
ហើយ ដែលសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះធ្លាក់មកលើអស់អ្នកដែលមិនស្តាប់បង្គាប់។ យ៉ាកុប ២:១០ ដ្បិតអ្នក
ណាដែលកាន់តាមក្រឹត្យវិន័យទាំងមូល តែភ្នាក់ដំពប់នឹងបទណាមួយ នោះក៏ត្រឡប់ជាមានកំហុសនឹង
ក្រឹត្យវិន័យទាំងមូលហើយ។

៨៥. សំ- តើព្រះជាម្ចាស់តម្រូវឲ្យយើងធ្វើអ្វី ដើម្បីឲ្យយើងបានរួចពីសេចក្តីក្រោធ និង
បណ្តាសារបស់ទ្រង់ ដែលយើងសាកសមនឹងទទួលសម្រាប់អំពើបាបរបស់
យើង ?

ចំ- ដើម្បីឲ្យយើងបានរួចពីសេចក្តីក្រោធ និងបណ្តាសារបស់ទ្រង់ ដែលយើងសាក
សមនឹងទទួលសម្រាប់អំពើបាបរបស់យើង ព្រះជាម្ចាស់តម្រូវឲ្យយើងមាន
សេចក្តីជំនឿលើព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ហើយប្រែចិត្តបែរទៅរកជីវិតថ្មី^{១៧៧} ទាំងខិតខំ
ប្រឹងប្រែងអនុវត្តតាមគ្រប់មធ្យោបាយទាំងឡាយដែលព្រះគ្រីស្ទទ្រង់ប្រើដើម្បី ឲ្យ
យើងអាចទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍នៃសេចក្តីសង្គ្រោះ។^{១៧៨}

^{១៧៧} ម៉ាកុស ១:១៥... ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ពេលវេលាបានសម្រេចហើយ ឯព្រះរាជ្យរបស់ព្រះក៏មក
ជិតបង្ហើយ ដូច្នោះ ចូរប្រែចិត្ត ហើយជឿដំណឹងល្អចុះ»។ កិច្ចការ ២០:២១...ខ្ញុំបានធ្វើបន្ទាល់ប្រាប់ទាំង
សាសន៍យូដា ទាំងសាសន៍ក្រិក អំពីការប្រែចិត្តទៅរកព្រះ និងអំពីជំនឿដល់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះ
អម្ចាស់នៃយើង។

^{១៧៨} កិច្ចការ ២:៣៨ លោកពេត្រុសឆ្លើយទៅគេថា៖ «ចូរប្រែចិត្ត ហើយទទួលពិធីជ្រមុជទឹកទាំងអស់គ្នា ក្នុង
ព្រះនាមព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទទៅ ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានទទួលការអត់ទោសបាប ហើយអ្នកនឹងទទួលបាន
អំណោយទានជាព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។ ១កូរិនថូស ១១:២៤-២៥ លុះទ្រង់បានអរព្រះគុណរួចហើយ ទ្រង់
ក៏កាច់នំប៉័ង ហើយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «នេះជារូបកាយខ្ញុំដែលត្រូវបូជាសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា ចូរធ្វើដូច្នោះទុក
ជាការរំលឹកខ្ញុំ»។ ក្រោយពីបរិភោគរួចហើយ ព្រះអង្គក៏យកពែងធ្វើបែបដូច្នោះដែរ ដោយមានព្រះបន្ទូល
ថា៖ «ពែងនេះជាសញ្ញាថ្មី តាំងឡើងដោយឈាមរបស់ខ្ញុំ។ ចូរធ្វើដូច្នោះរាល់ពេលដែលអ្នករាល់គ្នាផឹក ដើម្បី
រំលឹកខ្ញុំ»។ កូរិនថូស ៣:១៦ ចូរឲ្យព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះគ្រីស្ទសណ្ឋិតនៅក្នុងអ្នករាល់គ្នាជាបរិបូរ។ ចូរបង្រៀន
ហើយទូន្មានគ្នាទៅវិញទៅមក ដោយប្រាជ្ញាគ្រប់យ៉ាង។ ចូរអរព្រះគុណដល់ព្រះនៅក្នុងចិត្ត ដោយច្រៀង
ទំនុកតម្កើង ទំនុកបរិសុទ្ធ និងចម្រៀងខាងវិញ្ញាណចុះ។

៨៦. សំ- តើអ្វីទៅដែលហៅថាសេចក្តីជំនឿលើព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ?

ចំ- សេចក្តីជំនឿលើព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ គឺជាសេចក្តីសង្គ្រោះដែលកើតឡើងពីព្រះគុណនៃព្រះ^{១៧៩} ដោយហេតុនោះយើងបានទទួល ហើយពឹងផ្អែកលើទ្រង់តែមួយគត់ដើម្បីឲ្យបានសង្គ្រោះដូចដែលទ្រង់បានប្រទានឲ្យយើងនៅក្នុង ដំណឹងល្អ។^{១៨០}

^{១៧៩} អេភេសូរ ២:៨-៩ ដ្បិតដោយសារព្រះគុណ អ្នករាល់គ្នាបានសង្គ្រោះតាមរយៈជំនឿ ហើយសេចក្តីនេះមិនមែនមកពីអ្នករាល់គ្នាទេ គឺជាអំណោយទានរបស់ព្រះវិញ ក៏មិនមែនដោយការប្រព្រឹត្តិផង ដើម្បីកុំឲ្យអ្នកណាម្នាក់អួតខ្លួន។ សូមប្រៀបធៀបជាមួយកណ្តាតម្ហូរ រ៉ូម ៤:១៦ ដូច្នោះ សេចក្តីសន្យាអាងលើជំនឿ ហើយស្របតាមព្រះគុណ គឺសម្រាប់ពូជពង្សរបស់លោកទាំងអស់ មិនត្រឹមតែពួកអ្នកដែលអាងក្រឹត្យវិន័យប៉ុណ្ណោះ តែសម្រាប់ពួកដែលមានជំនឿដូចលោកអំប្រាហាំ ដែលជាឪពុករបស់យើងទាំងអស់គ្នាដែរ។

^{១៨០} យ៉ូហាន ២០:៣០-៣១ ព្រះយេស៊ូវបានធ្វើទិសម្តាល់ជាច្រើនទៀតនៅមុខពួកសិស្ស ដែលមិនបានកត់ត្រាទុកក្នុងសៀវភៅនេះ តែសេចក្តីដែលបានកត់ត្រាទុកនេះ គឺដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានជឿថា ព្រះយេស៊ូវពិតជាព្រះគ្រីស្ទ ជាព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះមែន ហើយឲ្យអ្នករាល់គ្នាដែលជឿបានជឿវិញ ដោយសារព្រះនាមព្រះអង្គ។ កាឡាទី ២:១៥-១៦ ឯយើងវិញ យើងជាសាសន៍យូដាពិភពលោក ហើយមិនមែនជាអ្នកមានបាបក្នុងសាសន៍ដទៃនោះទេ តែយើងដឹងថា ព្រះមិនបានរាប់មនុស្សជាសុចរិត ដោយប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យឡើយ គឺដោយសារជំនឿដល់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទវិញ ហេតុនេះហើយបានយើងជឿដល់ព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ ដើម្បីឲ្យព្រះបានរាប់យើងជាសុចរិតដោយសារជំនឿក្នុងព្រះគ្រីស្ទ មិនមែនដោយប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យទេ ព្រោះគ្មានអ្នកណាបានសុចរិតដោយប្រព្រឹត្តតាមក្រឹត្យវិន័យឡើយ។ ភីលីព ៣:៣-១១ ដ្បិតយើងជាពួកកាត់ស្បែកពិតប្រាកដ ដែលថ្វាយបង្គំព្រះដោយវិញ្ញាណ ហើយអ្នកពីព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ ឥតទុកចិត្តនឹងសាច់ឈាមឡើយ។ តាមពិត ខ្ញុំក៏មានហេតុនឹងទុកចិត្តខាងសាច់ឈាមខ្លះដែរ។ បើមានអ្នកណាទៀតស្មានថា ខ្លួនទុកចិត្តខាងសាច់ឈាមបាននោះ ខ្ញុំលើសជាងអ្នកនោះទៅទៀត។ ខ្ញុំបានទទួលកាត់ស្បែកនៅថ្ងៃទីប្រាំបី ខ្ញុំជាសាសន៍អ៊ីស្រាអែល ក្នុងពូជអំបូរបេនយ៉ាមីន ជាសាសន៍ហេព្រើរ កើតពីពួកហេព្រើរ ឯខាងក្រឹត្យវិន័យ នោះខ្ញុំជាពួកផារីស៊ី ខាងសេចក្តីឧស្សាហ៍ នោះខ្ញុំជាអ្នកដែលបានធ្វើទុក្ខបៀតបៀនដល់ក្រុមជំនុំ ចំណែកខាងសេចក្តីសុចរិតក្នុងក្រឹត្យវិន័យ នោះខ្ញុំគ្មានទោសសោះ។ តែអ្វីៗដែលមានប្រយោជន៍ដល់ខ្ញុំពីមុននោះ ខ្ញុំបានរាប់ជាខាតវិញ ព្រោះតែព្រះគ្រីស្ទ។ លើសពីនេះទៀត ខ្ញុំរាប់អ្វីៗទាំងអស់ទុកដូចជា

ខាត ដោយសារតែសេចក្តីដែលប្រសើរជាង គឺដោយស្គាល់ព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ ជាព្រះអម្ចាស់នៃខ្ញុំ។ ដោយ
យល់ដល់ព្រះអង្គ ខ្ញុំបានខាតគ្រប់ទាំងអស់ ហើយខ្ញុំរាប់ទាំងអស់ទុកដូចជាសំរាម ប្រយោជន៍ឲ្យខ្ញុំបាន
ព្រះគ្រីស្ទវិញ និងឲ្យគេបានឃើញខ្ញុំនៅក្នុងព្រះអង្គ មិនមែនដោយសេចក្តីសុចរិតរបស់ខ្លួនខ្ញុំ ដែលមកពី
ក្រឹត្យវិន័យនោះទេ តែដោយសារជំនឿដល់ព្រះគ្រីស្ទ គឺជាសេចក្តីសុចរិតដែលមកពីព្រះ ដោយសារជំនឿ។
ខ្ញុំចង់ស្គាល់ព្រះគ្រីស្ទ និងព្រះចេស្ដានៃការរស់ឡើងវិញរបស់ព្រះអង្គ ព្រមទាំងរួមចំណែកក្នុងការរងទុក្ខ
ដូចជាព្រះអង្គរងទុក្ខក្នុងការសុគតដែរ ប្រសិនបើអាចបាន ខ្ញុំចង់ឲ្យមានជីវិតរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ។

៨៧. សំ- តើអ្វីទៅដែលហៅថា ការប្រែចិត្តបែរទៅរកជីវិតថ្មី ?

ចំ- ការប្រែចិត្តបែរទៅរកជីវិតថ្មី គឺជាសេចក្តីសង្គ្រោះដែលកើតឡើងពីព្រះគុណនៃ
ព្រះ^{១៨១} ដោយហេតុនោះមនុស្សមានបាបស្គាល់នូវអំពើបាបរបស់ខ្លួនយ៉ាងពិត
ប្រាកដ យល់ពីសេចក្តីមេត្តាករុណារបស់ព្រះជាម្ចាស់នៅក្នុងព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ
^{១៨២} សោកស្តាយ និងស្តាប់អំពើបាបរបស់ខ្លួន ហើយបែរចេញពីអំពើបាបនោះទៅ
រកព្រះជាម្ចាស់វិញ^{១៨៣} ទាំងតាំងចិត្ត ហើយខិតខំប្រឹងប្រែងប្រតិបត្តិតាមទ្រង់ជា
ថ្មី។^{១៨៤}

^{១៨១} កិច្ចការ ១១:១៨ កាលគេបានឮសេចក្តីទាំងនេះ គេក៏ស្ងាត់មាត់ ហើយបែរជាលើកតម្កើងព្រះ ដោយ
ពោលថា "ដូច្នោះ សូម្បីតែសាសន៍ដទៃ ក៏ព្រះប្រទានឱកាសឲ្យប្រែចិត្ត ឲ្យគេមានជីវិតដែរហ្ន៎!"។ ២ធីម៉ូថេ
២:២៥...ត្រូវប្រដៅតម្រង់ពួកអ្នកប្រឆាំងដោយចិត្តស្ងួតបូត ក្រែងព្រះប្រោសប្រទានឲ្យគេប្រែចិត្ត និងឲ្យគេ
ស្គាល់សេចក្តីពិត។

^{១៨២} ទំនុកតម្កើង ៥១:១-៤ ឱព្រះអើយ សូមអាណិតមេត្តាទូលបង្គំ តាមព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះ
អង្គ ហើយសូមលុបអំពើរំលងរបស់ទូលបង្គំចេញ តាមព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណា ដ៏បរិបូររបស់ព្រះអង្គ។
សូមលាងទូលបង្គំឲ្យបានស្អាត ពីអំពើទុច្ចរិតរបស់ទូលបង្គំ ហើយសូមសម្អាតទូលបង្គំពីអំពើបាបផង!
ដ្បិតទូលបង្គំទទួលស្គាល់អំពើរំលងរបស់ទូលបង្គំហើយ ឯអំពើបាបរបស់ទូលបង្គំ នៅចំពោះមុខទូលបង្គំ
ជានិច្ច។ ទូលបង្គំបានប្រព្រឹត្តអំពើបាបទាស់នឹងព្រះអង្គ គឺទាស់នឹងព្រះអង្គតែមួយគត់ ហើយបានប្រព្រឹត្ត
អំពើអាក្រក់ នៅចំពោះព្រះនេត្រព្រះអង្គ ដើម្បីឲ្យដឹងថា ព្រះអង្គសុចរិត ពេលព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូល ហើយ
ព្រះអង្គឥតសៅហ្មងពេលព្រះអង្គជំនុំជម្រះ។ យ៉ូអែល ២:១៣ មិនត្រូវហែកអាវខ្លួនទេ គឺត្រូវហែកចិត្ត
ហើយវិលមករកព្រះយេស៊ូវជាព្រះរបស់អ្នកវិញ ដ្បិតព្រះអង្គប្រកបដោយព្រះគុណ និងព្រះហឫទ័យមេត្តា
ករុណាព្រះអង្គយឺតនឹងខ្មាស់ ហើយមានព្រះហឫទ័យសប្បុរសជាបរិបូរ ព្រះអង្គមិនសព្វព្រះហឫទ័យនឹង
ដាក់ទោសទេ។ លូកា ១៥:៧, ១០ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា នៅស្ថានសួគ៌នឹងមានសេចក្តីត្រេកអរយ៉ាងនោះ
ដែរ ដោយសារមនុស្សបាបតែម្នាក់ដែលប្រែចិត្ត ជាងមនុស្សសុចរិតកៅសិបប្រាំបួននាក់ ដែលមិនត្រូវការ
ប្រែចិត្ត»។...ដូច្នោះ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា ក៏មានសេចក្តីត្រេកអរ នៅមុខពួកទេវតានៃព្រះយ៉ាងនោះដែរ

ដោយសារមនុស្សបាបតែម្នាក់ដែលប្រែចិត្ត»។ កិច្ចការ ២:៣៧ កាលគេបានឮ នោះគេមានការចាក់ចុចក្នុង
ចិត្ត ហើយសួរលោកពេត្រុស និងពួកសាវ័កដទៃទៀតថា៖ «បងប្អូនអើយ តើយើងខ្ញុំត្រូវធ្វើដូចម្តេច?»

^{១៨៣} យេរេមា ៣១:១៨-១៩ ពិតប្រាកដជាយើងបានឮពួកអេប្រាអិម កំពុងតែត្អូញត្អែរថា៖ ព្រះអង្គបានវាយ
ផ្ទាល់ទូលបង្គំ គឺទូលបង្គំត្រូវវាយពង្រាបដូចជាកូនគោដែលមិនធ្លាប់ទឹម សូមព្រះអង្គទាញញាក់ទូលបង្គំ
មកវិញ នោះទូលបង្គំនឹងរិលបែរមកហើយ ដ្បិតគឺព្រះអង្គហើយជាព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃទូលបង្គំ។ ក្រោយ
ដែលព្រះអង្គបានទាញញាក់ទូលបង្គំមកវិញ នោះទូលបង្គំបានប្រគំនិតឡើងជាពិត កាលទូលបង្គំបាន
ទទួលសេចក្តីប្រៀនប្រដៅហើយ នោះក៏វាយទះក្តៅខ្លួន ទូលបង្គំមានសេចក្តីខ្មាស អើ ក៏ជ្រប់មុខផង ពី
ព្រោះទូលបង្គំធន់រងសេចក្តីអាម៉ាស់ខ្មាសនៃវ័យក្មេង។ លូកា ១:១៦-១៧ កូននោះនឹងបង្វែរកូនចៅ
សាសន៍អ៊ីស្រាអែលជាច្រើន ឲ្យត្រឡប់វិលមករកព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះរបស់គេវិញ។ កូននោះនឹងនាំមុខព្រះ
អង្គ ដោយវិញ្ញាណ និងអំណាចរបស់លោកអេលីយ៉ា ដើម្បីបំបែរចិត្តឪពុកមករកកូន និងពួកចចេសមករក
ប្រាជ្ញារបស់មនុស្សសុចរិត ហើយរៀបចំប្រជារាស្ត្រមួយជាស្រេច ទុកសម្រាប់ព្រះអម្ចាស់»។
១ថែស្យាឡូនីច ១:៩ មនុស្សជាច្រើនបានរៀបរាប់អំពីយើង ពីរបៀបដែលអ្នករាល់គ្នាបានទទួលយើង និង
ពីរបៀបដែលអ្នករាល់គ្នាបែរចេញពីរូបព្រះ មករកព្រះដ៏ពិត ដើម្បីគោរពប្រតិបត្តិដល់ព្រះដ៏មានព្រះជន្ម
រស់នៅ។

^{១៨៤} ២រូបាក្សត្រ ៧:១៤ នោះបើប្រជារាស្ត្ររបស់យើង ដែលបានហៅតាមឈ្មោះយើង បន្ទាបខ្លួន ហើយ
អធិស្ឋានរកមុខយើង ព្រមទាំងងាកបែរចេញពីផ្លូវអាក្រក់របស់គេ នោះយើងនឹងស្តាប់ពីលើស្ថានសួគ៌
ហើយអត់ទោសអំពើបាបរបស់គេ ទាំងមើលស្រុកគេឲ្យជាផង។ ទំនុកតម្កើង ១១៩:៥៧-៦៤ ព្រះយេហូវ៉ា
ជាចំណែករបស់ទូលបង្គំ ទូលបង្គំសន្យានឹងប្រតិបត្តិតាម ព្រះបន្ទូលព្រះអង្គ។ ទូលបង្គំសូមអង្វរដល់ព្រះ
អង្គយ៉ាងអស់ពីចិត្ត សូមប្រណីសន្តោសទូលបង្គំតាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គផង។ កាលទូលបង្គំគិតអំពី
ផ្លូវប្រព្រឹត្តរបស់ខ្លួន នោះជើងទូលបង្គំក៏បែរទៅរក សេចក្តីបន្ទាល់របស់ព្រះអង្គ ទូលបង្គំប្រញាប់ប្រញាល់
ហើយមិនបង្អង់នឹងប្រតិបត្តិតាមបទបញ្ជារបស់ព្រះអង្គឡើយ។ ទោះជាមនុស្សអាក្រក់ដាក់អន្ទាក់ចាំចាប់
ទូលបង្គំក៏ដោយក៏ទូលបង្គំមិនភ្លេចក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះអង្គឡើយ។ នៅពាក់កណ្តាលអធ្រាត្រ ទូលបង្គំ
ក្រោកឡើង ហើយសរសើរតម្កើងព្រះអង្គដោយព្រោះវិន័យដ៏សុចរិតរបស់ព្រះអង្គ។ ទូលបង្គំជាមិត្តភក្តិ
នៃអស់អ្នក ដែលកោតខ្លាចព្រះអង្គនិងអស់អ្នកដែលកាន់តាមព្រះឱវាទរបស់ព្រះអង្គ។ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ
ផែនដីមានពេញដោយព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ សូមបង្រៀនឲ្យទូលបង្គំស្គាល់ច្បាប់របស់ព្រះ
អង្គផង! ម៉ាថាយ ៣:៨ ចូរអ្នករាល់គ្នាបង្កើតផលឲ្យសមនឹងការប្រែចិត្តចុះ។ ២ កូរិនថូស ៧:១០ ដ្បិតទុក្ខ

ព្រួយដែលគាប់ព្រះហឫទ័យព្រះ បង្កើតឲ្យមានការប្រែចិត្តដែលនាំទៅរកការសង្គ្រោះ ហើយមិនស្តាយ
ក្រោយឡើយ តែទុក្ខព្រួយរបស់លោកីយ៍ នោះបង្កើតជាសេចក្តីស្លាប់វិញ។

៨៨. សំ- តើអ្វីទៅគឺជាមធ្យោបាយដ៏សាមញ្ញ ខាងក្រៅ ដែលព្រះគ្រីស្ទទ្រង់ប្រើដើម្បីផ្តល់
នូវអត្ថប្រយោជន៍នៃការប្រោសលោះដល់យើង ?

ចំ- មធ្យោបាយដ៏សាមញ្ញ ខាងក្រៅដែលព្រះគ្រីស្ទទ្រង់ប្រើដើម្បីផ្តល់នូវអត្ថ
ប្រយោជន៍នៃការប្រោសលោះដល់យើង គឺបទបញ្ញត្តិរបស់ទ្រង់ ជាពិសេស ព្រះ
បន្ទូលនៃព្រះ ពិធីពិសិដ្ឋ និងសេចក្តីអធិស្ឋានដែលទាំងអស់នេះមានប្រសិទ្ធិ
ភាពចំពោះសេចក្តីសង្គ្រោះរបស់អ្នកដែលទ្រង់បានជ្រើសតាំង។^{១៨៥}

(ពិធីពិសិដ្ឋ - ពិធីបង្ហូរព្រះគុណ)

^{១៨៥} ម៉ាថាយ ២៨:១៨-២០ ព្រះយេស៊ូវយាងមកជិតគេ ហើយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «គ្រប់ទាំងអំណាចនៅ
ស្ថានសួគ៌ និងនៅលើផែនដី បានប្រគល់មកខ្ញុំហើយ។ ដូច្នេះ ចូរទៅបង្កើតឲ្យមានសិស្សនៅគ្រប់ទាំង
សាសន៍ ព្រមទាំងធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកឲ្យគេ ក្នុងព្រះនាមព្រះវរបិតា ព្រះរាជបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ
ហើយបង្រៀនឲ្យគេកាន់តាមគ្រប់ទាំងសេចក្តីដែលខ្ញុំបានបង្គាប់អ្នករាល់គ្នា ហើយមើល ខ្ញុំក៏នៅជាមួយ
អ្នករាល់គ្នាជារៀងរាល់ថ្ងៃ រហូតដល់គ្រាចុងបំផុត»។ អាម៉ែន។:២១-២២ កិច្ចការ ២:៤១-៤២ ដូច្នេះ អស់អ្នក
ដែលទទួលពាក្យរបស់លោក ក៏បានទទួលពិធីជ្រមុជទឹក ហើយនៅថ្ងៃនោះ មានប្រមាណជាបីពាន់នាក់
កើនឡើងថែមទៀត។ ពួកគេព្យាយាមនៅជាប់ក្នុងសេចក្តីបង្រៀនរបស់ពួកសាវ័ក ក្នុងការប្រកបគ្នា ធ្វើពិធី
កាច់នំប៉័ងនិងការអធិស្ឋាន។

៨៩. សំ- តើអ្វីដែលធ្វើឲ្យព្រះបន្ទូលនៃព្រះមានប្រសិទ្ធិភាពចំពោះសេចក្តីសង្គ្រោះ?

ចំ- ព្រះវិញ្ញាណនៃព្រះបណ្តាលឲ្យការអាន ហើយជាពិសេស ការអធិប្បាយនូវព្រះបន្ទូលនៃព្រះ មានអំណាចក្នុងការញ៉ាំងឲ្យមនុស្សមានបាប ជឿ ហើយប្រែចិត្ត ព្រមទាំងស្តងពួកគេឡើងក្នុងភាពបរិសុទ្ធ និងការកម្សាន្តចិត្តតាមរយៈសេចក្តីជំនឿដើម្បីឲ្យបានសេចក្តីសង្គ្រោះ។^{១៨៦}

^{១៨៦} នេហេមា ៨:៨-៩ ឯលោកនេហេមាដែលជាទេសាភិបាល និងសង្ឃអែស៊ីរ៉ាដែលជាស្មៀន ព្រមទាំងពួកលើវីដែលបង្រៀនប្រជាជន ពោលទៅកាន់ប្រជាជនទាំងមូលថា៖ «ថ្ងៃនេះជាថ្ងៃបរិសុទ្ធច្បាយព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នករាល់គ្នា មិនត្រូវកាន់ទុក្ខ ឬយំសោកឡើយ»។ ដ្បិតប្រជាជនទាំងឡាយយំ ពេលគេឮពាក្យក្នុងក្រឹត្យវិន័យ។ កិច្ចការ ២០:៣២ ឥឡូវនេះ ខ្ញុំសូមផ្ញើអ្នករាល់គ្នាទុកនឹងព្រះ និងព្រះបន្ទូលនៃព្រះគុណរបស់ព្រះអង្គ ដែលអាចនឹងស្តងចិត្ត ហើយឲ្យអ្នករាល់គ្នាមានមរតកក្នុងចំណោមអស់អ្នកដែលបានញែកជាបរិសុទ្ធ។ រ៉ូម ១០:១៤-១៧ ប៉ុន្តែ ធ្វើដូចម្តេចឲ្យគេអំពាវនាវរកព្រះអង្គបាន បើគេមិនជឿ? ធ្វើដូចម្តេចឲ្យគេជឿដល់ព្រះអង្គបាន បើគេមិនដែលឮ? ហើយធ្វើដូចម្តេចឲ្យគេឮបាន បើគ្មានអ្នកណាប្រកាស? មួយទៀត ធ្វើដូចម្តេចឲ្យមានអ្នកប្រកាសបាន បើគ្មានអ្នកណាចាត់គេឲ្យទៅ? ដូចមានសេចក្តីចែងទុកមកថា៖ «ដើររបស់អស់អ្នកដែលនាំដំណឹងល្អ ពីសេចក្តីសុខសាន្ត ហើយនាំដំណឹងដែលបណ្តាលឲ្យចិត្តរីករាយ នោះល្អណាស់ហ្ន៎!»។ ប៉ុន្តែ មិនមែនមនុស្សគ្រប់គ្នាបានស្តាប់តាមដំណឹងល្អទេ ដ្បិតលោកអេសាយថ្លែងថា «ឱព្រះអម្ចាស់អើយ តើអ្នកណាបានជឿសេចក្តីដែលយើងនិយាយ»។ ដូច្នោះ ជំនឿកើតឡើងដោយសេចក្តីដែលបានឮ ហើយសេចក្តីដែលបានឮនោះ គឺដោយសារព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។ ២ធីម៉ូថេ ៣:១៥-១៧... ហើយថា តាំងពីក្មេងមក អ្នកបានស្គាល់បទគម្ពីរបរិសុទ្ធ ដែលអាចធ្វើឲ្យអ្នកមានប្រាជ្ញាដើម្បីទទួលការសង្គ្រោះ តាមរយៈជំនឿដល់ព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ។ គ្រប់ទាំងបទគម្ពីរ ព្រះទ្រង់បានបញ្ចេញព្រះវិញ្ញាណបណ្តាលឲ្យតែង ហើយមានប្រយោជន៍សម្រាប់ការបង្រៀន ការរំលឹកឲ្យដឹងខ្លួន ការកែតម្រូវ និងការបង្ហាត់ខាងសេចក្តីសុចរិត ដើម្បីឲ្យអ្នកសំណូមរបស់ព្រះបានគ្រប់លក្ខណ៍ ហើយមានចំណេះសម្រាប់ធ្វើការល្អគ្រប់ជំពូក។

៩០. សំ- តើយើងត្រូវអាន និងស្តាប់ព្រះបន្ទូលនៃព្រះយ៉ាងដូចម្តេច ដើម្បីឲ្យព្រះបន្ទូល នោះមានប្រសិទ្ធិភាពចំពោះសេចក្តីសង្គ្រោះ?

ចំ- ដើម្បីឲ្យព្រះបន្ទូលនៃព្រះ មានប្រសិទ្ធិភាពចំពោះសេចក្តីសង្គ្រោះ យើងត្រូវយក ចិត្តទុកដាក់ស្តាប់ព្រះបន្ទូលនៃព្រះដោយប្រុងប្រយ័ត្ន រៀបចំខ្លួន ហើយ អធិស្ឋាន^{១៨៧} ទូលសូមឲ្យយើងអាចយល់បាន។ ជាមួយគ្នាផងដែរ យើងត្រូវតែ ទទួលនូវព្រះបន្ទូលនៃព្រះដោយសេចក្តីជំនឿ និងសេចក្តីស្រឡាញ់ រក្សាទុកនូវ ព្រះបន្ទូលនៃព្រះនៅក្នុងដួងចិត្តរបស់យើង ព្រមទាំងអនុវត្តតាមនៅក្នុងជីវិត របស់យើង។^{១៨៨}

^{១៨៧} ចោទិយកថា ៦:១៦ មិនត្រូវល្បួងលព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នក ដូចអ្នកបានល្បួងលព្រះអង្គ នៅម៉ាសានោះឡើយ។ ត្រូវកាន់តាមបទបញ្ជារបស់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះរបស់អ្នកឲ្យអស់ពីចិត្ត ព្រម ទាំងបន្ទាល់ និងច្បាប់ទាំងឡាយដែលព្រះអង្គបានបង្គាប់មក។ ត្រូវប្រព្រឹត្តអ្វីដែលត្រឹមត្រូវ ហើយល្អ នៅព្រះនេត្រព្រះយេហូវ៉ា ដើម្បីឲ្យបានសប្បាយ ហើយឲ្យបានចូលទៅកាន់កាប់ស្រុកដ៏ល្អដែលព្រះ អង្គបានស្បថនឹងបុព្វបុរសរបស់អ្នកថានឹងប្រគល់ឲ្យអ្នក ដោយបណ្តេញអស់ទាំងខ្មាំងសត្រូវចេញ ពីមុខអ្នក ដូចព្រះយេហូវ៉ាបានសន្យា។ ទំនុកតម្កើង ១១៩:១៨ សូមបំភ្លឺភ្នែកទូលបង្គំ ឲ្យបានឃើញ ការដ៏អស្ចារ្យនៅក្នុងក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះអង្គ។ ១ពេត្រុស ២:១-២ ដូច្នោះ ចូរលះបង់អស់ទាំងការ អាក្រក់ កិច្ចកល ពុតត្បូត ចិត្តច្រណែន និងពាក្យនិយាយដើមគេទាំងប៉ុន្មានចេញទៅ។ ត្រូវសង្វាត រកទឹកដោះសុទ្ធខាងវិញ្ញាណវិញ ដូចទារកដែលទើបនឹងកើត ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាចម្រើនឡើងដល់ ការសង្គ្រោះ។

^{១៨៨} ទំនុកតម្កើង ១១៩:១១ ទូលបង្គំបានរក្សាព្រះបន្ទូលព្រះអង្គ ទុកនៅក្នុងចិត្ត ដើម្បីកុំឲ្យទូលបង្គំ ប្រព្រឹត្តអំពើបាប ទាស់នឹងព្រះអង្គ។ ២ថៃស្យាឡូនីច ២:១០...និងដោយគ្រប់ទាំងការបោកបញ្ឆោត ដ៏អាក្រក់គ្រប់បែបយ៉ាង ដល់អស់អ្នកដែលកំពុងតែវិនាស ព្រោះគេមិនព្រមស្រឡាញ់សេចក្តីពិត ដើម្បីឲ្យខ្លួនបានសង្គ្រោះទេ។ ហេព្រើរ ៤:២ ដ្បិតដំណឹងល្អបានមកដល់យើង ដូចជាគេដែរ ប៉ុន្តែ ព្រះបន្ទូលដែលគេបានឮ គ្មានប្រយោជន៍ដល់គេសោះ ព្រោះមិនបានភ្ជាប់នឹងជំនឿ រួមជាមួយអស់ អ្នកដែលបានស្តាប់។ យ៉ាកុប ១:២២-២៥ ចូរអ្នករាល់គ្នាប្រព្រឹត្តតាមព្រះបន្ទូល កុំគ្រាន់តែស្តាប់

ហើយបញ្ជាក់ខ្លួនឯងប៉ុណ្ណោះនោះឡើយ។ ដ្បិតបើអ្នកណាស្តាប់ព្រះបន្ទូលហើយ តែមិនប្រព្រឹត្តតាម អ្នកនោះធៀបដូចជាមនុស្សដែលឆ្លុះមុខក្នុងកញ្ចក់ អ្នកនោះគ្រាន់តែឆ្លុះមើល រួចចេញបាត់ទៅទាំងភ្លេចពីរូបភាពរបស់ខ្លួនយ៉ាងណាភ្លាម។ រីឯអ្នកដែលពិនិត្យមើលក្នុងក្រឹត្យវិន័យដ៏គ្រប់លក្ខណ៍ គឺជាក្រឹត្យវិន័យខាងឯសេរីភាព ហើយជាប់ចិត្ត ឥតមានភ្លេចនឹងសេចក្តីដែលស្តាប់ គឺប្រព្រឹត្តតាម អ្នកនោះនឹងមានពរក្នុងគ្រប់ទាំងកិច្ចការដែលខ្លួនធ្វើជាមិនខាន។

៩១. សំ- តើពិធីពិសិដ្ឋក្លាយជាមធ្យោបាយដ៏មានប្រសិទ្ធភាពសម្រាប់សេចក្តីសង្គ្រោះ
យ៉ាងដូចម្តេច ?

ចំ- ពិធីពិសិដ្ឋក្លាយជាមធ្យោបាយដ៏មានប្រសិទ្ធភាពសម្រាប់សេចក្តីសង្គ្រោះ មិន
មែនអាស្រ័យលើអំណាចពិសេសណាមួយនៃពិធីនេះ ឬគ្រូគង្វាលដែលដឹកនាំ
នៅក្នុងការធ្វើពិធីនេះនោះទេ តែអាស្រ័យលើព្រះពររបស់ព្រះគ្រីស្ទ និងព្រះរាជ
កិច្ចរបស់ព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធនៅក្នុងពួកអ្នកដែលទទួលពិធីនេះដោយសេចក្តី
ជំនឿតែមួយមុខប៉ុណ្ណោះ។^{១៨៩}

^{១៨៩} ១កូរិនថូស ៣:៧ ដូច្នោះ អ្នកដាំ និងអ្នកដែលស្រោចទឹក មិនមែនជាអ្វីទេ គឺមានតែព្រះដែលធ្វើ
ឲ្យដុះប៉ុណ្ណោះទើបសំខាន់។ សូមប្រៀបធៀបជាមួយកណ្តាគម្ពីរ ១កូរិនថូស ១:១២-១៧ គឺអ្នករាល់
គ្នាម្នាក់ៗនិយាយថា៖ «ខ្ញុំជារបស់លោកប៉ុល» ខ្លះថា៖ «ខ្ញុំជារបស់លោកអ័ប៉ូឡូស» ឬ «ខ្ញុំជារបស់
លោកកេផាស» ឬ «ខ្ញុំជារបស់ព្រះគ្រីស្ទ»។ តើព្រះគ្រីស្ទបានបាក់បែកឬ? តើប៉ុលត្រូវគេឆ្កាង
សម្រាប់អ្នករាល់គ្នាឬ? ឬមួយអ្នករាល់គ្នាបានទទួលពិធីជ្រមុជទឹកក្នុងនាមប៉ុល? ខ្ញុំអរព្រះគុណ
ព្រះ ដែលខ្ញុំមិនបានជ្រមុជទឹកឲ្យអ្នកណាម្នាក់ ក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នា លើកលែងតែគ្រីស្ទប៉ុល និង
កែយុសប៉ុណ្ណោះ ដើម្បីកុំឲ្យអ្នកណាម្នាក់និយាយថា ខ្លួនបានទទួលពិធីជ្រមុជទឹកក្នុងនាមខ្ញុំ។ (ខ្ញុំ
ក៏បានធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកឲ្យពួកផ្ទះស្នេដាណាសដែរ លើសពីនោះ ខ្ញុំមិនដឹងថាខ្ញុំបានធ្វើពិធីជ្រមុជទឹក
ឲ្យអ្នកណាទៀតទេ)។ ដ្បិតព្រះគ្រីស្ទមិនបានចាត់ខ្ញុំឲ្យមកធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកទេ គឺឲ្យប្រកាសដំណឹង
ល្អវិញ តែមិនមែនដោយប្រាជ្ញាខត្តងខត្តមឡើយ ក្រែងឈឺឆ្កាងរបស់ព្រះគ្រីស្ទទៅជាអសារ
ឥតការ។

៩២. សំ- តើអ្វីទៅគឺជាពិធីពិសិដ្ឋ?

ចំ- ពិធីពិសិដ្ឋ គឺជាបទបញ្ញត្តិដ៏បរិសុទ្ធ ដែលព្រះគ្រីស្ទបានតាំងឡើង^{១៩០} ហើយ តាមរយៈពិធីនេះព្រះគ្រីស្ទ និងអត្ថប្រយោជន៍នៃការតាំងសញ្ញាថ្មីត្រូវបានលើក យកមកតំណាង ប្រថាប់ត្រា និងអនុវត្តទៅលើពួកអ្នកជឿ^{១៩១} ដោយទិសម្កាល់ ដែលអាចស្គាល់និងយល់បានដោយញាណទាំងប្រាំ។

(ញាណទាំងប្រាំ - កាយវិញ្ញាណ យានវិញ្ញាណ ជួរវិញ្ញាណ ចក្ខុវិញ្ញាណ សោតវិញ្ញាណ)

^{១៩០} ម៉ាថាយ ២៨:១៩ ដូច្នោះ ចូរទៅបង្កើតឲ្យមានសិស្សនៅគ្រប់ទាំងសាសន៍ ព្រមទាំងធ្វើពិធីជ្រមុជ ទឹកឲ្យគេ ក្នុងព្រះនាមព្រះវរបិតា ព្រះរាជបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។ ម៉ាថាយ ២៦:២៦-២៨ កាលគេកំពុងបរិភោគ ព្រះយេស៊ូវយកនំប៉័ងមក ហើយអរព្រះគុណ រួចកាច់ប្រទានឲ្យពួកសិស្ស ដោយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ចូរយក ហើយបរិភោគចុះ នេះជារូបកាយខ្ញុំ»។ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គយក ពែងមក ហើយអរព្រះគុណ រួចប្រទានឲ្យពួកគេ ដោយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ចូរបរិភោគពីពែងនេះ ទាំងអស់គ្នាចុះ ដ្បិតនេះជាឈាមរបស់ខ្ញុំ គឺជាឈាមនៃសេចក្តីសញ្ញា ថ្មី ដែលបានបង្ហូរចេញ ដើម្បី អត់ទោសបាបដល់មនុស្សជាច្រើន។ ម៉ាកុស ១៤:២២-២៥ កាលកំពុងបរិភោគ ព្រះយេស៊ូវយកនំ ប៉័ងមក ហើយអរព្រះគុណ រួចកាច់ប្រទានដល់ពួកគេ ដោយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ចូរបរិភោគចុះ នេះ ជារូបកាយខ្ញុំ»។ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គយកពែងមក ហើយអរព្រះគុណ រួចប្រទានដល់ពួកគេ គេក៏ដឹកពី ពែងនោះទាំងអស់គ្នា។ ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទៅគេថា៖ «នេះជាឈាមរបស់ខ្ញុំ ជាឈាមនៃសេចក្តី សញ្ញា ដែលត្រូវបង្ហូរចេញសម្រាប់មនុស្សជាច្រើន។ ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាជាប្រាកដថា ខ្ញុំនឹងមិនដឹកពី ផលផ្លែទំពាំងបាយជូរទៀតទេ រហូតដល់ថ្ងៃដែលខ្ញុំនឹងដឹកវាជាថ្មី នៅក្នុងព្រះរាជ្យរបស់ព្រះ»។ លូកា ២២:១៩-២០ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គយកនំប៉័ងមកអរព្រះគុណ ហើយកាច់ប្រទានដល់គេ ដោយ មានព្រះបន្ទូលថា៖ «នេះជារូបកាយខ្ញុំ ដែលបានប្រទានមកសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា។ ចូរធ្វើពិធីនេះ ដើម្បីរំលឹកពីខ្ញុំ»។ ក្រោយពីបានបរិភោគរួចហើយ ព្រះអង្គយកពែងមកធ្វើបែបដូច្នោះដែរ ដោយមាន ព្រះបន្ទូលថា៖ «ពែងនេះជាសញ្ញាថ្មី ដែលតាំងដោយឈាមរបស់ខ្ញុំ ដែលត្រូវច្រូចចេញសម្រាប់អ្នក រាល់គ្នា។ ១កូរិនថូស ១:២២-២៦ ព្រោះសាសន៍យូដាចង់ឃើញទិសម្កាល់ ហើយសាសន៍ក្រិក ស្វែងរកប្រាជ្ញា តែយើងប្រកាសអំពីព្រះគ្រីស្ទដែលត្រូវត្រាស់ ជាហេតុនាំឲ្យដំបាប់ចិត្តដល់សាសន៍យូ ដា និងជាសេចក្តីល្អល្មើដល់សាសន៍ក្រិក ប៉ុន្តែ ចំពោះអស់អ្នកដែលព្រះអង្គត្រាស់ហៅ ទាំងសាសន៍

យូដា ទាំងសាសន៍ក្រិក ព្រះគ្រីស្ទជាព្រះចេស្ដារបស់ព្រះ និងជាប្រាជ្ញារបស់ព្រះ។ ដ្បិតសេចក្ដីល្អិល្អី របស់ព្រះ នោះមានប្រាជ្ញាលើសជាងប្រាជ្ញារបស់មនុស្ស ហើយភាពទន់ខ្សោយរបស់ព្រះ ក៏មាន កម្លាំងលើសជាងកម្លាំងរបស់មនុស្សដែរ។ បងប្អូនអើយ សូមពិចារណាមើលចុះ ក្នុងចំណោមអ្នក រាល់គ្នាដែលព្រះបានត្រាស់ហៅ មិនសូវមានអ្នកប្រាជ្ញច្រើនខាងសាច់ឈាម មិនសូវមានអ្នកមាន អំណាចច្រើន និងអ្នកមានត្រកូលខ្ពស់ច្រើនទេ។

^{១៩១} កាឡាទី ៣:២៧ ដ្បិតអស់ដែលបានទទួលពិធីជ្រមុជរួមជាមួយព្រះគ្រីស្ទ នោះបានប្រដាប់ខ្លួន ដោយព្រះគ្រីស្ទហើយ។ ១កូរិនថូស ១០:១៦-១៧ ពែងនៃព្រះពរ ដែលយើងអព្រះគុណ តើមិន មែនជាចំណែកនៅក្នុងលោហិតរបស់ព្រះគ្រីស្ទទេឬ? ហើយនំប៉័ងដែលយើងកាច់ តើមិនមែនជា ចំណែកនៅក្នុងព្រះកាយរបស់ព្រះគ្រីស្ទទេឬ? ព្រោះមាននំប៉័ងតែមួយប៉ុណ្ណោះ ហើយយើងដែល មានគ្នាច្រើន គឺជារូបកាយតែមួយ ដ្បិតយើងទាំងអស់គ្នាទទួលទានពីជុំនំប៉័ងតែមួយនោះឯង។

៩៣. សំ- តើពិធីពិសិដ្ឋនៅក្នុងសញ្ញាថ្មីមានអ្វីខ្លះ?

ចំ- ពិធីពិសិដ្ឋនៅក្នុងសញ្ញាថ្មីមាន ពិធីបុណ្យជ្រមុជទឹក^{១៩២} និងពិធីលៀងព្រះ
អម្ចាស់។^{១៩៣}

^{១៩២} ម៉ាថាយ ២៨:១៩ ដូច្នោះ ចូរទៅបង្កើតឲ្យមានសិស្សនៅគ្រប់ទាំងសាសន៍ ព្រមទាំងធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកឲ្យ
គេ ក្នុងព្រះនាមព្រះវរបិតា ព្រះរាជបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។

^{១៩៣} ១កូរិនថូស ១១:២៣-២៦ ដ្បិតសេចក្តីដែលខ្ញុំបានបង្រៀនអ្នករាល់គ្នា នោះខ្ញុំបានទទួលពីព្រះអម្ចាស់
មកថា នៅយប់ដែលព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវត្រូវគេបញ្ជូន ទ្រង់បានយកនំប៉័ងមក លុះទ្រង់បានអរព្រះគុណរួច
ហើយ ទ្រង់ក៏កាច់នំប៉័ង ហើយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «នេះជារូបកាយខ្ញុំដែលត្រូវបូជាសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា ចូរ
ធ្វើដូច្នោះទុកជាការរំលឹកខ្ញុំ»។ ក្រោយពីបរិភោគរួចហើយ ព្រះអង្គក៏យកពែងធ្វើបែបដូច្នោះដែរ ដោយមាន
ព្រះបន្ទូលថា៖ «ពែងនេះជាសញ្ញាថ្មី តាំងឡើងដោយឈាមរបស់ខ្ញុំ។ ចូរធ្វើដូច្នោះរាល់ពេលដែលអ្នករាល់
គ្នាផឹក ដើម្បីរំលឹកខ្ញុំ»។ ដ្បិតរាល់ពេលដែលអ្នករាល់គ្នាបរិភោគនំប៉័ងនេះ ហើយផឹកពែងនេះ នោះអ្នក
រាល់គ្នាប្រកាសពីការសុគតរបស់ព្រះអម្ចាស់ រហូតដល់ព្រះអង្គយាងមក។

៩៤. សំ- តើអ្វីទៅគឺជាពិធីបុណ្យជ្រមុជទឹក ?

ចំ- ពិធីបុណ្យជ្រមុជទឹក គឺជាពិធីពិសិដ្ឋ ដែលក្នុងនោះ ការលាងសម្អាតដោយទឹក នៅក្នុងព្រះនាមព្រះវរបិតា ព្រះរាជបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ^{១៩៤} គឺជាទីសម្គាល់ និងការប្រថាប់ត្រាបញ្ជាក់ថា យើងបានរួមសម្ព័ន្ធភាពជាមួយនិង ព្រះគ្រីស្ទហើយថាយើងបានទទួលនូវអត្ថប្រយោជន៍នៃការតាំងសញ្ញា នៃព្រះគុណ និងបានភ្ជាប់ពាក្យធ្វើជាកម្មសិទ្ធិរបស់ព្រះជាម្ចាស់។^{១៩៥}

(ការតាំងសញ្ញា - ការតាំងសម្ព័ន្ធមេត្រី)

^{១៩៤} ម៉ាថាយ ២៨:១៩ ដូច្នោះ ចូរទៅបង្កើតឲ្យមានសិស្សនៅគ្រប់ទាំងសាសន៍ ព្រមទាំងធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកឲ្យគេ ក្នុងព្រះនាមព្រះវរបិតា ព្រះរាជបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។

^{១៩៥} កិច្ចការ ២:៣៨-៤២ លោកពេត្រុសឆ្លើយទៅគេថា៖ «ចូរប្រើចិត្ត ហើយទទួលពិធីជ្រមុជទឹកទាំងអស់គ្នា ក្នុងព្រះនាមព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទទៅ ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានទទួលការអត់ទោសបាប ហើយអ្នកនឹងទទួលបានអំណោយទានជាព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។ ដ្បិតសេចក្តីសន្យានោះ គឺសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា និងកូនចៅរបស់អ្នករាល់គ្នា ព្រមទាំងអស់អ្នកដែលនៅឆ្ងាយដែរ គឺដល់អស់អ្នកណាដែលព្រះអម្ចាស់ជាព្រះរបស់យើងត្រាស់ហៅ»។ លោកបានធ្វើបន្ទាល់ដោយពាក្យជាច្រើន ហើយបានបន្តដាស់តឿនពួកគេទៀតថា៖ «សូមអ្នករាល់គ្នាសង្គ្រោះខ្លួនចេញពីតំណាមនុស្សរៀងនេះទៅ»។ ដូច្នោះ អស់អ្នកដែលទទួលពាក្យរបស់លោក ក៏បានទទួលពិធីជ្រមុជទឹក ហើយនៅថ្ងៃនោះ មានប្រមាណជាបីពាន់នាក់កើនឡើងថែមទៀត។ ពួកគេព្យាយាមនៅជាប់ក្នុងសេចក្តីបង្រៀនរបស់ពួកសាវ័ក ក្នុងការប្រកបគ្នា ធ្វើពិធីកាច់នំប៉័ង និងការអធិស្ឋាន។ កិច្ចការ ២២:១៦ ឥឡូវនេះ តើបងនៅចាំអ្វីទៀត? ចូរក្រោកឡើង ទទួលពិធីជ្រមុជទឹក ហើយអំពាវនាវរកព្រះនាមព្រះអម្ចាស់ ដើម្បីលាងបាបរបស់បងទៅ!"។ រ៉ូម ៦:៣-៤ តើអ្នករាល់គ្នាមិនដឹងថា យើងទាំងអស់គ្នាដែលបានជ្រមុជទៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ នោះយើងបានជ្រមុជទៅក្នុងការសុគតរបស់ព្រះអង្គដែរទេឬ? ដូច្នោះ យើងត្រូវបានបញ្ចុះជាមួយព្រះអង្គហើយ ដោយការជ្រមុជទៅក្នុងសេចក្តីស្លាប់ ដើម្បីឲ្យយើងបានដើរក្នុងជីវិតបែបថ្មី ដូចព្រះគ្រីស្ទមានព្រះជន្មរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ ដោយសារសិរីល្អរបស់ព្រះវរបិតាដែរ។ កាឡាទី ៣:២៦-២៧ ដ្បិតនៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ អ្នករាល់គ្នាសុទ្ធតែជាកូនរបស់ព្រះ។ ដ្បិតអស់ដែលបានទទួលពិធីជ្រមុជជាមួយព្រះគ្រីស្ទ នោះបានប្រដាប់ខ្លួនដោយព្រះគ្រីស្ទហើយ។ ១ពេត្រុស ៣:២១

ទឹកនោះហើយជាគំរូពីពិធីជ្រមុជ ដែលសង្គ្រោះអ្នករាល់គ្នាសព្វថ្ងៃនេះ មិនមែនជាការសម្អាតក្តែលចេញពី រូបកាយនោះទេ គឺជាការថ្វាយជីវិតទាំងស្រុងទៅព្រះ ដោយមនសិការល្អ ដោយសារការមានព្រះជន្មរស់ ឡើងវិញរបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។

៩៥. សំ- តើអ្នកណាខ្លះត្រូវទទួលនូវពិធីបុណ្យជ្រមុជទឹក ?

ចំ- ពួកអ្នកដែលមិនទាន់ជាសមាជិកក្រុមជំនុំនៅឡើយ មិនត្រូវទទួលនូវពិធីបុណ្យជ្រមុជទឹក រហូតទាល់តែពួកគេថ្លែងប្រាប់ជាសាធារណៈថាពួកគេបានជឿលើព្រះគ្រីស្ទ ហើយស្តាប់បង្គាប់តាមព្រះបន្ទូលទ្រង់^{១៩៦} ប៉ុន្តែទារកដែលជាកូនរបស់សមាជិកក្រុមជំនុំត្រូវទទួលនូវពិធីបុណ្យជ្រមុជទឹក។^{១៩៧}

^{១៩៦} កិច្ចការ ២:៤១ ដូច្នោះ អស់អ្នកដែលទទួលពាក្យរបស់លោក ក៏បានទទួលពិធីជ្រមុជទឹក ហើយនៅថ្ងៃនោះ មានប្រមាណជាបីពាន់នាក់កើនឡើងថែមទៀត។ កិច្ចការ ៨:១២, ៣៦, ៣៨ ប៉ុន្តែ ពេលគេបានជឿតាមលោកភីលីព ដែលបានប្រកាសដំណឹងល្អពីព្រះរាជ្យរបស់ព្រះ និងពីព្រះនាមព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ គេក៏ទទួលពិធីជ្រមុជទឹក ទាំងប្រុសទាំងស្រី។...កាលកំពុងធ្វើដំណើរតាមផ្លូវ គេក៏មកដល់កន្លែងមានទឹក ហើយអ្នកកម្រៀវនោះមានប្រសាសន៍ថា៖ «មើល! ទីនេះមានទឹក តើមានអ្វីរាំងរាខ្ញុំមិនឲ្យទទួលពិធីជ្រមុជទឹកឬទេ?»...លោកបង្គាប់ឲ្យបញ្ឈប់រទេះ ហើយអ្នកទាំងពីរ ទាំងលោកភីលីព និងអ្នកកម្រៀវ ក៏ចុះទៅក្នុងទឹក រួចលោកក៏ជ្រមុជទឹកឲ្យអ្នកកម្រៀវនោះ។ កិច្ចការ ១៨:៨ ឯលោកគ្រីស្ទប៉ុស ជាមេសាណាប្រជុំ បានជឿដល់ព្រះអម្ចាស់ ព្រមទាំងក្រុមគ្រួសាររបស់លោកទាំងអស់។ មានអ្នកក្រុងកូរិនថូសជាច្រើនបានស្តាប់ ហើយជឿរួចបានទទួលពិធីជ្រមុជទឹក។

^{១៩៧} លោកុប្បត្តិ ១៧:៧, ៩-១១ យើងនឹងតាំងសញ្ញាជាមួយអ្នក និងជាមួយពូជពង្សរបស់អ្នកគ្រប់តំណរបស់គេតទៅ ទុកជាសេចក្តីសញ្ញានៅអស់កល្បជានិច្ច ដើម្បីឲ្យយើងធ្វើជាព្រះដល់អ្នក និងដល់ពូជពង្សរបស់អ្នកដែលកើតមកតាមក្រោយ។...ព្រះទ្រង់មានព្រះបន្ទូលមកកាន់លោកអំប្រាហាំ ថា៖ «ចំណែកឯអ្នកវិញ អ្នកត្រូវកាន់តាមសេចក្តីសញ្ញារបស់យើង ទាំងអ្នក និងពូជពង្សរបស់អ្នកដែលកើតមកតាមក្រោយ គ្រប់តំណរបស់គេតទៅ។ នេះជាសេចក្តីសញ្ញារបស់យើង ដែលយើងតាំងជាមួយអ្នក និងពូជពង្សរបស់អ្នកដែលកើតមកតាមក្រោយ អ្នកត្រូវកាន់តាម គឺថា ប្រុសៗទាំងប៉ុន្មានក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នា ត្រូវតែកាត់ស្បែក។ អ្នករាល់គ្នាត្រូវកាត់ស្បែកចុងស្វាស ទុកជាទីសម្គាល់នៃសេចក្តីសញ្ញាដែលយើងបានតាំងជាមួយអ្នករាល់គ្នា។ កិច្ចការ ២:៣៨-៣៩ លោកពេត្រុសឆ្លើយទៅគេថា៖ «ចូរប្រែចិត្ត ហើយទទួលពិធីជ្រមុជទឹកទាំងអស់គ្នា ក្នុងព្រះនាមព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទទៅ ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានទទួលការអត់ទោសបាប ហើយអ្នកនឹងទទួលបានអំណោយទានជាព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។ ដ្បិតសេចក្តីសន្យានោះ គឺសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា និងកូនចៅរបស់អ្នករាល់គ្នា

ព្រមទាំងអស់អ្នកដែលនៅឆ្ងាយដែរ គឺដល់អស់អ្នកណាដែលព្រះអម្ចាស់ជាព្រះរបស់យើងត្រាស់
ហៅ»។ កិច្ចការ ១៦:៣២-៣៣ ពួកលោកក៏ប្រកាសព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអម្ចាស់ប្រាប់គាត់ និងដល់
មនុស្សទាំងប៉ុន្មានដែលនៅក្នុងផ្ទះរបស់គាត់។ នៅវេលាយប់នោះឯង គាត់បានយកលោកទាំងពីរ
ទៅលាងស្នាមរបួសចេញ ហើយគាត់ និងក្រុមគ្រួសារគាត់ទាំងអស់ក៏បានទទួលពិធីជ្រមុជទឹកភ្លា
ម។ កូឡូស ២:១១-១២...នៅក្នុងព្រះអង្គ អ្នករាល់គ្នាបានទទួលកាត់ស្បែក ដែលមិនមែនធ្វើដោយ
ដៃមនុស្សទេ គឺជាការកាត់ស្បែកខាងព្រះគ្រីស្ទ ដោយដោះរូបកាយខាងសាច់ឈាមនេះចេញ។
ពេលអ្នករាល់គ្នាបានកប់ជាមួយព្រះអង្គនៅក្នុងពិធីជ្រមុជ នោះអ្នករាល់គ្នាក៏បានរស់ឡើងវិញជា
មួយព្រះអង្គដែរ ដោយសារជំនឿលើព្រះចេស្ដារបស់ព្រះ ដែលបានប្រោសព្រះគ្រីស្ទឲ្យមានព្រះជន្ម
រស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ។

៩៦. សំ- តើអ្វីទៅគឺជាពិធីលៀងព្រះអម្ចាស់ ?

ចំ- ពិធីលៀងព្រះអម្ចាស់ គឺជាពិធីពិសិដ្ឋ ដែលក្នុងនោះនំប៉័ង ហើយនិងស្រាទំពាំង បាយជូរដែលបានចែក និងទទួល ដូចដែលព្រះគ្រីស្ទបានបង្ហាប សម្តែងនូវការ សុគតរបស់ទ្រង់។^{១៩៨} ពួកអ្នកដែលទទួលនូវពិធីលៀងព្រះអម្ចាស់ដោយសម រម្យ មានចំណែកនៅក្នុងរូបកាយ និងព្រះលោហិតរបស់ទ្រង់ជាមួយនិងអត្ត ប្រយោជន៍ទាំងអស់របស់ទ្រង់ ដែលមិនមែនជាសាច់ឈាមមែនទែនរបស់ទ្រង់ តែដោយសេចក្តីជំនឿវិញ ហើយនឹងរឹតតែរឹងមាំឡើងខាងឯព្រលឹងវិញ្ញាណ និង រឹកចម្រើនធំធេងឡើងនៅក្នុងព្រះគុណ។^{១៩៩}

^{១៩៨} លូកា ២២:១៩-២០ បន្ទាប់មក ព្រះអង្គយកនំប៉័ងមកអរព្រះគុណ ហើយកាច់ប្រទានដល់គេ ដោយ មានព្រះបន្ទូលថា៖ «នេះជារូបកាយខ្ញុំ ដែលបានប្រទានមកសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា។ ចូរធ្វើពិធីនេះ ដើម្បីរំលឹក ពីខ្ញុំ»។ ក្រោយពីបានបរិភោគរួចហើយ ព្រះអង្គយកពែងមកធ្វើបែបដូច្នោះដែរ ដោយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ពែងនេះជាសញ្ញាថ្មី ដែលតាំងដោយឈាមរបស់ខ្ញុំ ដែលត្រូវច្រូចចេញសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា។ ១កូរិនថូស ១១:២៣-២៦ ដ្បិតសេចក្តីដែលខ្ញុំបានបង្រៀនអ្នករាល់គ្នា នោះខ្ញុំបានទទួលពីព្រះអម្ចាស់មកថា នៅយប់ ដែលព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវត្រូវគេបញ្ជូន ទ្រង់បានយកនំប៉័ងមក លុះទ្រង់បានអរព្រះគុណរួចហើយ ទ្រង់ក៏ កាច់នំប៉័ង ហើយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «នេះជារូបកាយខ្ញុំដែលត្រូវបូជាសម្រាប់អ្នករាល់គ្នា ចូរធ្វើដូច្នោះទុកជា ការរំលឹកពីខ្ញុំ»។ ក្រោយពីបរិភោគរួចហើយ ព្រះអង្គក៏យកពែងធ្វើបែបដូច្នោះដែរ ដោយមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ពែងនេះជាសញ្ញាថ្មី តាំងឡើងដោយឈាមរបស់ខ្ញុំ។ ចូរធ្វើដូច្នោះរាល់ពេលដែលអ្នករាល់គ្នាផឹក ដើម្បីរំលឹក ពីខ្ញុំ»។ ដ្បិតរាល់ពេលដែលអ្នករាល់គ្នាបរិភោគនំប៉័ងនេះ ហើយផឹកពែងនេះ នោះអ្នករាល់គ្នាប្រកាសពី ការសុគតរបស់ព្រះអម្ចាស់ រហូតដល់ព្រះអង្គយាងមក។

^{១៩៩} ១កូរិនថូស ១០:១៦-១៧ ពែងនៃព្រះពរ ដែលយើងអរព្រះគុណ តើមិនមែនជាចំណែកនៅក្នុង លោហិតរបស់ព្រះគ្រីស្ទទេឬ? ហើយនំប៉័ងដែលយើងកាច់ តើមិនមែនជាចំណែកនៅក្នុងព្រះកាយរបស់ ព្រះគ្រីស្ទទេឬ? ព្រោះមាននំប៉័ងតែមួយប៉ុណ្ណោះ ហើយយើងដែលមានគ្នាច្រើន គឺជារូបកាយតែមួយ ដ្បិត យើងទាំងអស់គ្នាទទួលបានពីជំនុំនំប៉័ងតែមួយនោះឯង។

៩៧. សំ- តើអ្វីទៅគឺជារបៀបសមរម្យនៅក្នុងការទទួលនូវពិធីលៀងព្រះអម្ចាស់ ?

ចំ- របៀបសមរម្យនៅក្នុងការទទួលនូវពិធីលៀងព្រះអម្ចាស់ គឺការពិនិត្យមើលខ្លួន ឯងថាតើយើងបានពិចារណាយល់ពីរូបអង្គនៃព្រះអម្ចាស់ដែរឬទេ ហើយថាតើ សេចក្តីជំនឿរបស់យើងស្រេកឃ្លានក្នុងការស្គាល់ទ្រង់ដែរឬទេ ហើយថាយើង បានប្រែចិត្តចេញពីបាប មានសេចក្តីស្រឡាញ់ និងការស្តាប់បង្គាប់ទ្រង់ជាថ្មីដែរ ឬទេ ដើម្បីកុំឲ្យយើងបរិភោគ ហើយផឹកដោយមិនសមរម្យ ដែលនាំឲ្យយើង បរិភោគ ហើយផឹកនូវសេចក្តីជំនុំជម្រះដល់ខ្លួនឯង។^{២០០}

^{២០០} ១កូរិនថូស ១១:២៧-៣២ ដូច្នោះ អ្នកណាបរិភោគនំប៉័ងនេះ ឬផឹកពីពែងរបស់ព្រះអម្ចាស់បែប មិនគួរសម អ្នកនោះនឹងមានទោសចំពោះព្រះកាយ និងព្រះលោហិតរបស់ព្រះអម្ចាស់។ ត្រូវឲ្យ ម្នាក់ៗពិនិត្យមើលខ្លួនឯងសិន សឹមបរិភោគនំប៉័ង ហើយផឹកពីពែងនេះ ដ្បិតអ្នកណាដែលបរិភោគ ដោយមិនយល់ដល់ព្រះកាយរបស់ព្រះអម្ចាស់ អ្នកនោះបរិភោគ និងផឹកសេចក្តីជំនុំជម្រះដល់ខ្លួន ឯងហើយ។ ហេតុនេះហើយបានជាមានអ្នករាល់គ្នាជាច្រើនខ្សោយ មានជំងឺ ហើយខ្លះបានស្លាប់។ ប្រសិនបើយើងរាល់គ្នាពិចារណាមើលខ្លួនយើង នោះយើងមិនជាប់ជំនុំជម្រះទេ។ ប៉ុន្តែ ពេលព្រះ អម្ចាស់ជំនុំជម្រះយើង នោះទ្រង់វាយផ្ទាល់យើង ដើម្បីកុំឲ្យយើងជាប់ទោសជាមួយលោកីយ៍។

៩៨. សំ- តើអ្វីទៅគឺជា សេចក្តីអធិស្ឋាន ?

ចំ- សេចក្តីអធិស្ឋាន គឺជាការទូលថ្វាយនូវបំណងចិត្តរបស់យើងទៅដល់ព្រះ
ជាម្ចាស់^{២០១} សម្រាប់គ្រប់ការទាំងអស់ដែលស្របនឹងបំណងព្រះហឫទ័យ
ទ្រង់^{២០២} ទាំងសារភាពនូវអំពើបាបរបស់យើង^{២០៣} ហើយទទួលស្គាល់នូវសេចក្តី
មេត្តា ករុណារបស់ទ្រង់ដោយចិត្តកត្តញ្ញ^{២០៤} នៅក្នុងព្រះនាមព្រះយេស៊ូវ
គ្រីស្ទ។^{២០៥}

^{២០១} ទំនុកតម្កើង ១០:១៧ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ ព្រះអង្គទ្រង់ព្រះសណ្តាប់បំណងរបស់មនុស្សទន់
ទាប ព្រះអង្គនឹងលើកទឹកចិត្តគេ ហើយនឹងផ្ទៀងព្រះកាណ៍ស្តាប់។ ទំនុកតម្កើង ៦២:៨ ឱប្រជាជន
អើយ ចូរទុកចិត្តដល់ព្រះអង្គគ្រប់ពេលវេលា ចូរច្នៃរៀបរាប់នៅចំពោះព្រះអង្គចុះ ដ្បិតព្រះជាទីពឹង
ជ្រកសម្រាប់យើង។ ម៉ាថាយ ៧:៧-៨ «ចូរសូម នោះនឹងឲ្យមកអ្នក ចូរស្វែងរក នោះអ្នកនឹងបាន
ឃើញ ចូរគោះ នោះនឹងបើកឲ្យអ្នក។ ដ្បិតអស់អ្នកណាដែលសូម នោះនឹងបានទទួល អ្នកណាដែល
រក នោះនឹងបានឃើញ ក៏នឹងបើកឲ្យអ្នកណាដែលគោះដែរ។

^{២០២} ១យ៉ូហាន ៥:១៤ នេះជាទំនុកចិត្តដែលយើងមានចំពោះព្រះអង្គ គឺថា បើយើងទូលសូមអ្វីស្រប
តាមព្រះហឫទ័យព្រះអង្គ នោះព្រះអង្គនឹងស្តាប់យើង។

^{២០៣} ទំនុកតម្កើង ៣២:៥-៦ ទូលបង្គំបានសារភាពអំពើបាបរបស់ទូលបង្គំ នៅចំពោះព្រះអង្គឥត
លាក់លៀមអំពើទុច្ចរិតរបស់ទូលបង្គំឡើយ ទូលបង្គំពោលថា «ទូលបង្គំនឹងលន់តួអំពីរលងរបស់
ទូលបង្គំចំពោះព្រះយេហូវ៉ា» ហើយព្រះអង្គក៏បានអត់ទោសអំពើបាបឲ្យទូលបង្គំ។ ដូច្នេះ ត្រូវឲ្យអស់
អ្នកដែលកោតខ្លាចដល់ព្រះបានអធិស្ឋានដល់ព្រះអង្គ នៅពេលដែលអាចរកព្រះអង្គឃើញ យ៉ាង
នោះ កាលណាមានទឹកជំនន់ធំជំនន់ឡើង ប្រាកដជានឹងមិនលិចលង់ដល់អ្នកនោះឡើយ។
ដានីយ៉ែល ៩:៤-១៩ ខ្ញុំបានអធិស្ឋានដល់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃខ្ញុំ ក៏លន់តួ ដោយពាក្យថា៖ «ឱព្រះ
អម្ចាស់ ជាព្រះដ៏ធំ ហើយគួរស្វែងខ្លាច ជាព្រះដែលរក្សាសេចក្តីសញ្ញា និងសេចក្តីសប្បុរស ចំពោះ
អស់អ្នកដែលស្រឡាញ់ព្រះអង្គ ហើយកាន់តាមបទបញ្ជារបស់ព្រះអង្គអើយ យើងខ្ញុំបានប្រព្រឹត្ត
អំពើបាប បានប្រព្រឹត្តខុស បានប្រព្រឹត្តយ៉ាងអាក្រក់ ហើយបះបោរ ព្រមទាំងងាកបែរចេញពីបទ
បញ្ជា និងវិន័យរបស់ព្រះអង្គ។ យើងខ្ញុំមិនបានស្តាប់តាមពួកហោរា ជាអ្នកបម្រើរបស់ព្រះអង្គ ដែល

បានថ្លែងក្នុងនាមព្រះអង្គ ប្រាប់ស្តេច ពួកនាមីន ពួកបុព្វបុរសរបស់យើងខ្ញុំ និងប្រជាជនទាំងប៉ុន្មាន នៅក្នុងស្រុកទេ។ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សេចក្តីសុចរិតជាប់របស់ព្រះអង្គ តែចំពោះយើងខ្ញុំវិញ ដូចសព្វថ្ងៃនេះ មានតែសេចក្តីអាម៉ាស់មុខ គឺទាំងអ្នកស្រុកយូដា អ្នកនៅក្រុងយេរូសាឡឹម និងសាសន៍អ៊ីស្រាអែលទាំងអស់គ្នា ដែលនៅជិតនៅឆ្ងាយ គឺនៅអស់ទាំងស្រុកដែលព្រះអង្គបានបណ្តេញគេទៅ ព្រោះតែអំពើវលង ដែលគេបានប្រព្រឹត្តទាស់នឹងព្រះអង្គ។ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សេចក្តីអាម៉ាស់មុខជា របស់យើងខ្ញុំ គឺរបស់ស្តេចយើងខ្ញុំ ពួកនាមីន និងពួកបុព្វបុរសរបស់យើងខ្ញុំ ព្រោះយើងខ្ញុំបានប្រព្រឹត្ត អំពើបាបទាស់នឹងព្រះអង្គ។ ឯសេចក្តីមេត្តាករុណា និងការអត់ទោស នោះជាប់របស់ព្រះអម្ចាស់ ជា ព្រះរបស់យើងខ្ញុំ ដ្បិតយើងខ្ញុំបានបះបោរប្រឆាំងនឹងព្រះអង្គ យើងខ្ញុំមិនបានស្តាប់តាមព្រះ សូរសៀងរបស់ព្រះយេហូវ៉ា ជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ដើម្បីដើរតាមក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះអង្គ ដែលព្រះអង្គ បានតាំងនៅមុខយើងខ្ញុំ ដោយសារពួកហោរា ជាអ្នកបម្រើរបស់ព្រះអង្គឡើយ។ អ៊ីស្រាអែលទាំង មូលបានប្រព្រឹត្តវលងក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះអង្គ ហើយបានងាកបែរ មិនព្រមស្តាប់តាមព្រះបន្ទូល របស់ព្រះអង្គទេ។ ហេតុនេះហើយបានជាបណ្តាសា និងសម្បូរដែលបានចែងទុកក្នុងក្រឹត្យវិន័យ របស់លោកម៉ូសេ ជាអ្នកបម្រើរបស់ព្រះ បានធ្លាក់មកលើយើងខ្ញុំ ព្រោះយើងខ្ញុំបានប្រព្រឹត្តអំពើបាប ទាស់នឹងព្រះអង្គ។ ព្រះអង្គបានបញ្ជាក់ព្រះបន្ទូល ដែលព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលទាស់នឹងយើងខ្ញុំ ហើយទាស់នឹងពួកមេដឹកនាំ ដែលគ្រប់គ្រងយើងខ្ញុំ ដោយនាំសេចក្តីអាក្រក់យ៉ាងធំនេះមកលើយើង ខ្ញុំ ដ្បិតនៅក្រោមមេឃទាំងមូល មិនដែលមានហេតុការណ៍អ្វីកើតឡើង ដូចជាទុក្ខវេទនាដែលបាន កើតដល់ក្រុងយេរូសាឡឹមឡើយ។ សេចក្តីអាក្រក់ទាំងប៉ុន្មាននេះ បានធ្លាក់មកលើយើងខ្ញុំ ដូចបាន ចែងទុកមកនៅក្នុងក្រឹត្យវិន័យរបស់លោកម៉ូសេហើយ ប៉ុន្តែ យើងខ្ញុំមិនបានទូលអង្វរស្វែងរកព្រះ គុណរបស់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ក៏មិនបានបែរចេញពីអំពើទុច្ចរិតរបស់យើងខ្ញុំ ដើម្បីឲ្យមាន គំនិតវាងវៃ ដោយសារសេចក្តីពិតរបស់ព្រះអង្គឡើយ។ ហេតុនេះហើយបានជាព្រះយេហូវ៉ាបានរាំង មើល ហើយបាននាំអំពើអាក្រក់នេះទម្លាក់មកលើយើងខ្ញុំ ដ្បិតព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ព្រះអង្គ សុចរិតក្នុងគ្រប់កិច្ចការដែលព្រះអង្គបានធ្វើ តែយើងខ្ញុំមិនបានស្តាប់តាមព្រះសូរសៀងរបស់ព្រះអង្គ ឡើយ។ ឥឡូវនេះ ឱព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ដែលបាននាំប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះអង្គចេញពីស្រុក អេស៊ីព្វ ដោយព្រះហស្តដ៏ខ្លាំងពូកែ ហើយបានធ្វើឲ្យព្រះនាមរបស់ព្រះអង្គល្បីរន្ទី ដូចសព្វថ្ងៃនេះ អើយ យើងខ្ញុំបានប្រព្រឹត្តអំពើបាប យើងខ្ញុំបានប្រព្រឹត្តយ៉ាងអាក្រក់។ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ តាមគ្រប់ ទាំងសេចក្តីសុចរិតរបស់ព្រះអង្គ សូមឲ្យសេចក្តីខ្មាស់ និងសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះអង្គ បានបែរចេញ ពីក្រុងយេរូសាឡឹម ជាភ្នំបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គទៅ ដ្បិតក្រុងយេរូសាឡឹម និងប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះអង្គ

បានត្រឡប់ជាទីគួរតិះដៀល ដល់មនុស្សទាំងអស់ដែលនៅជុំវិញយើងខ្ញុំ ព្រោះតែអំពើបាបរបស់យើងខ្ញុំ និងអំពើទុច្ចរិតរបស់បុព្វបុរសយើងខ្ញុំ។ ដូច្នោះ ឱព្រះនៃយើងខ្ញុំអើយ សូមព្រះអង្គទ្រង់ព្រះសណ្តាប់សេចក្តីអធិស្ឋាន និងពាក្យទូលអង្វររបស់អ្នកបម្រើព្រះអង្គផង ហើយដោយយល់ដល់ព្រះអង្គ សូមធ្វើឲ្យព្រះភក្ត្រព្រះអង្គភ្លឺមកលើទីបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គ ដែលនៅស្ងាត់ច្រៀបនេះផង។ ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមផ្ទៀងព្រះកាណ៍ស្តាប់ សូមបើកព្រះនេត្រទតមើលសេចក្តីវេទនារបស់យើងខ្ញុំ និងទីក្រុងដែលបានហៅតាមព្រះនាមព្រះអង្គផង ដ្បិតយើងខ្ញុំមិនមែនទូលអង្វរនៅចំពោះព្រះអង្គដោយព្រោះសេចក្តីសុចរិតរបស់យើងខ្ញុំទេ គឺដោយព្រោះព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណាដ៏ធំរបស់ព្រះអង្គវិញ។ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គព្រះសណ្តាប់ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គអត់ទោស ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គព្រះសណ្តាប់ ហើយប្រោសមេត្តាផង! ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមកុំបង្កង់ឡើយ ដោយយល់ដល់ព្រះអង្គ ដ្បិតទីក្រុងរបស់ព្រះអង្គ និងប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះអង្គ មានឈ្មោះហៅតាមព្រះនាមព្រះអង្គ»។ ១យ៉ូហាន ១:៩ ប្រសិនបើយើងលន់ត្អូបរបស់យើង នោះព្រះអង្គមានព្រះហឫទ័យស្មោះត្រង់ ហើយសុចរិត ព្រះអង្គនឹងអត់ទោសបាបឲ្យយើង ហើយសម្អាតយើងពីគ្រប់អំពើទុច្ចរិតទាំងអស់។

^{២០៤} ទំនុកតម្កើង ១០៣:១-៥ ព្រលឹងខ្ញុំអើយ ចូរថ្វាយព្រះពរព្រះយេហូវ៉ា ហើយគ្រប់ទាំងអស់ដែលនៅក្នុងខ្ញុំ ចូរសរសើរតម្កើងព្រះនាមដ៏បរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គ! ឱព្រលឹងខ្ញុំអើយ ចូរថ្វាយព្រះពរព្រះយេហូវ៉ា ហើយកុំឲ្យភ្លេចអស់ទាំងព្រះគុណរបស់ព្រះអង្គ ដែលព្រះអង្គអត់ទោសគ្រប់ទាំងអំពើទុច្ចរិតរបស់ឯង ក៏ប្រោសជំងឺទាំងប៉ុន្មានរបស់ឯងឲ្យបានជា ព្រះអង្គជួយជីវិតឯងឲ្យរួចពីរណ្តៅ ហើយយកព្រះហឫទ័យសប្បុរស និងព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណាបំពាក់ជាមកដល់ឯង ព្រះអង្គប្រោសប្រទានឲ្យជីវិតឯងបានស្តប់ស្តល់ដោយរបស់ល្អ ដើម្បីឲ្យវ័យក្មេងរបស់ឯងបានកែឡើងជាថ្មីដូចសត្វត្រី។ ទំនុកតម្កើង ១៣៦ សូមអរព្រះគុណដល់ព្រះយេហូវ៉ា ដ្បិតព្រះអង្គល្អ ព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច។ សូមអរព្រះគុណដល់ព្រះដ៏ធំលើអស់ទាំងព្រះ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច។ សូមអរព្រះគុណដល់ព្រះអម្ចាស់ដ៏ធំលើអស់ទាំងព្រះអម្ចាស់ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះអង្គដែលធ្វើការអស្ចារ្យធំៗតែមួយព្រះអង្គឯង ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះអង្គដែលបានបង្កើតផ្ទៃមេឃ ដោយប្រាជ្ញាញាណ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះអង្គដែលបានក្រាលផែនដីនៅលើទឹក ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះអង្គដែលបានបង្កើតត្រូ

ពន្លឺៗធំ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺព្រះអាទិត្យ ឲ្យគ្រប់គ្រង នៅពេលថ្ងៃ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច ព្រះចន្ទ និងហ្វូង ផ្កាយ ឲ្យគ្រប់គ្រងនៅពេលយប់ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះអង្គដែលបានប្រហារ អស់ទាំងកូនច្បងរបស់ពួកអេស៊ីព្វ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច ព្រះអង្គបាននាំសាសន៍អឺស្រាអែលចេញពីក្នុងចំណោមពួកគេ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច ដោយព្រះហស្តខ្លាំងពូកែ និងព្រះ ពាហុលើកសម្រេច ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះ អង្គដែលបានញែកសមុទ្រក្រហមចេញជាពីរ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់ កល្បជានិច្ច ព្រះអង្គឲ្យសាសន៍អឺស្រាអែល ដើរកាត់កណ្តាលសមុទ្រនោះ ដ្បិតព្រះហឫទ័យ សប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច តែព្រះអង្គបានបោះទម្លាក់ជាងាន ព្រមទាំងពលទ័ព របស់ស្តេច ទៅក្នុងសមុទ្រក្រហម ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះអង្គដែលបាននាំប្រជារាស្ត្រ របស់ព្រះអង្គដើរកាត់ទីរហោស្ថាន ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរស របស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺដល់ព្រះអង្គដែលបានប្រហារស្តេចធំៗ ដ្បិតព្រះហឫទ័យ សប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច ព្រះអង្គបានសម្លាប់ពួកស្តេចដ៏ខ្លាំងពូកែ ដ្បិតព្រះ ហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺស៊ីហុន ជាស្តេចនៃសាសន៍អាម៉ូរី ដ្បិត ព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច និងអុក ជាស្តេចស្រុកបាសាន ដ្បិត ព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច ហើយប្រគល់ស្រុករបស់គេ ទុកជា មរតក ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច គឺជាមរតកដល់ អឺស្រាអែលជាអ្នកបម្រើរបស់ព្រះអង្គ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្ប ជានិច្ច។ គឺព្រះអង្គហើយដែលបាននឹកចាំពីយើង កាលយើងនៅក្នុងសណ្ឋានទាបថោកនៅឡើយ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច ហើយបានសង្គ្រោះយើងឲ្យរួចពី ខ្មាំងសត្រូវ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ច ព្រះអង្គជាព្រះដែល ប្រទានអាហារដល់អស់ទាំងសាច់ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជា និច្ច។ សូមអរព្រះគុណដល់ព្រះនៃស្ថានសួគ៌ ដ្បិតព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គស្ថិតស្ថេរអស់ កល្បជានិច្ច។ ភីលីព ៤:៦ កុំខ្វល់ខ្វាយអ្វីឡើយ ចូរទូលដល់ព្រះ ឲ្យជ្រាបពីសំណូមរបស់អ្នករាល់គ្នា ក្នុងគ្រប់ការទាំងអស់ ដោយសេចក្តីអធិស្ឋាន និងពាក្យទូលអង្វរ ទាំងពេលពាក្យអរព្រះគុណផង។

^{២០៥} យ៉ូហាន ១៦:២៣-២៤ នៅថ្ងៃនោះ អ្នករាល់គ្នានឹងមិនសូមអ្វីពីខ្ញុំទៀតទេ ប្រាកដមែន ខ្ញុំប្រាប់ អ្នករាល់គ្នាជាប្រាកដថា អ្វីៗដែលអ្នករាល់គ្នាសូមព្រះវរបិតាក្នុងនាមខ្ញុំ ព្រះអង្គនឹងប្រទានឲ្យអ្នក រាល់គ្នាមិនខាន។ មកទល់ពេលនេះ អ្នករាល់គ្នាមិនបានទូលសូមអ្វីក្នុងនាមខ្ញុំទេ។ ចូរទូលសូមចុះ អ្នករាល់គ្នានឹងបានទទួល ដើម្បីឲ្យអំណររបស់អ្នករាល់គ្នាបានពោរពេញ»។

៩៩. សំ- តើព្រះជាម្ចាស់ដឹកនាំយើងយ៉ាងដូចម្តេចនៅក្នុងការអធិស្ឋាន ?

ចំ- ព្រះបន្ទូលទាំងមូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ប៉ុន្តែជាពិសេសសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ព្រះ
អម្ចាស់^{២០៦} ដែលព្រះគ្រីស្ទបានបង្រៀនដល់ពួកសាវ័ករបស់ទ្រង់ ដឹកនាំយើង
នៅក្នុងការអធិស្ឋាន។^{២០៧}

^{២០៦} ម៉ាថាយ ៦:៩-១៣ ដូច្នោះ ចូរអធិស្ឋានបែបយ៉ាងនេះថា ឱព្រះវរបិតានៃយើងខ្ញុំ ដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌
អើយ សូមឲ្យព្រះនាមព្រះអង្គបានបរិសុទ្ធ សូមឲ្យព្រះរាជ្យរបស់ព្រះអង្គបានមកដល់ សូមឲ្យព្រះហឫទ័យ
ព្រះអង្គបានសម្រេចនៅផែនដីដូចនៅស្ថានសួគ៌ដែរ។ សូមប្រទានអាហារដែលយើងខ្ញុំត្រូវការនៅថ្ងៃនេះ។
សូមអត់ទោសកំហុសរបស់យើងខ្ញុំដូចយើងខ្ញុំបានអត់ទោសដល់អស់អ្នកដែលធ្វើខុសនឹងយើងខ្ញុំដែរ។
សូមកុំនាំយើងខ្ញុំទៅក្នុងសេចក្តីល្អឡើយ តែសូមប្រោសយើងខ្ញុំឲ្យរួចពីអាកំណាចវិញ [ដ្បិតរាជ្យ
ព្រះចេស្ដា និងសិរីល្អជាប់របស់ព្រះអង្គនៅអស់កល្បជានិច្ច។ អាម៉ែន។]

^{២០៧} ១យ៉ូហាន ៥:១៤ នេះជាទំនុកចិត្តដែលយើងមានចំពោះព្រះអង្គ គឺថា បើយើងទូលសូមអ្វីស្របតាម
ព្រះហឫទ័យព្រះអង្គ នោះព្រះអង្គនឹងស្តាប់យើង។

១០០.សំ- តើសេចក្តីផ្តើមនៃសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ព្រះអម្ចាស់បង្រៀនយើងអំពីអ្វីខ្លះ ?

ចំ- សេចក្តីផ្តើមនៃសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ព្រះអម្ចាស់ដែលថា «ឱព្រះវរបិតានៃយើងខ្ញុំ ដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌អើយ» បង្រៀនយើងឲ្យចូលមកជិតព្រះជាម្ចាស់ដោយ ការគោរពកោតខ្លាច និងមានទំនុកចិត្តទាំងស្រុង^{២០៨} លើព្រះដ៏បរិសុទ្ធ^{២០៩} ដូច ជាកូនដែលចូលមករកឪពុក^{២១០} ដែលមានគ្រប់ទាំងព្រះចេស្ដា ហើយត្រៀមជា ស្រេចដើម្បីនឹងជួយយើង។^{២១១} មិនត្រឹមតែប៉ុណ្ណោះ សេចក្តីផ្តើម នេះបង្រៀន យើងឲ្យអធិស្ឋានជាមួយ និងសម្រាប់អ្នកដទៃទៀត។^{២១២}

^{២០៨} អេភេសូរ ៣:១២...នៅក្នុងព្រះអង្គ យើងមានផ្លូវចូលទៅរកព្រះដោយក្លាហាន ទាំងទុកចិត្ត តាម រយៈជំនឿដល់ព្រះអង្គ។

^{២០៩} ទំនុកតម្កើង ៩៥:៦ ចូលមក ចូរយើងឱនកាយថ្វាយបង្គំទាំងអស់គ្នា ចូរយើងលុតជង្គង់នៅ ចំពោះព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះដែលបង្កើតយើងមក!

^{២១០} ម៉ាថាយ ៧:៩-១១ នៅក្នុងព្រះអង្គ ក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នា បើកូនសូមនំប៉័ង តើមានអ្នកណា នឹងឲ្យចូរទៅកូន? ឬបើកូនសូមត្រី តើនឹងឲ្យពស់ទៅកូនឬ? ដូច្នោះ បើអ្នករាល់គ្នាជាមនុស្សអាក្រក់ ចេះឲ្យរបស់ល្អដល់កូនរបស់ខ្លួនទៅហើយ ចុះចំណង់បើព្រះវរបិតារបស់អ្នក ដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌ ទ្រង់នឹងប្រទានរបស់ល្អដល់អស់អ្នកដែលសូម លើសជាងអម្បាលម៉ានទៅទៀត!»។ សូមប្រៀប ធៀបជាមួយនិងកណ្តាតម្លី លូកា ១១:១១-១៣ ក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នាដែលជាឪពុក បើកូនសូម នំប៉័ង តើអ្នកណានឹងឲ្យចូរទៅកូន ឬបើសូមត្រី តើនឹងឲ្យពស់វិញឬ? បើកូនសូមពងមាន់ តើនឹងឲ្យ ខ្សាដំរីឬ? បើអ្នករាល់គ្នាដែលជាមនុស្សអាក្រក់ អ្នកចេះឲ្យរបស់ល្អទៅកូនយ៉ាងដូច្នោះ ចុះចំណង់បើ ព្រះវរបិតាដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌ តើព្រះអង្គនឹងប្រទានព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ មកអស់អ្នកដែលសូម ជាជាងអម្បាលម៉ានទៅទៀត?»។ រ៉ូម ៨:១៥ ដ្បិតអ្នករាល់គ្នាមិនបានទទួលវិញ្ញាណជាបាវបម្រើ ដែលនាំឲ្យភ័យខ្លាចទៀតឡើយ គឺអ្នករាល់គ្នាបានទទួលវិញ្ញាណជាកូនវិញ។ ពេលយើងស្រែក ឡើងថា ឱអំប្បា!ព្រះវរបិតា!

^{២១១} អេភេសូរ ៣:២០ ឯព្រះដែលអាចនឹងធ្វើហួសសន្លឹក លើសជាងអ្វីៗដែលយើងសូម ឬគិត ដោយព្រះចេស្ដាដែលធ្វើការនៅក្នុងយើង។

^{២១២} អេភេសូរ ៦:១៨...ចូរអធិស្ឋានដោយព្រះវិញ្ញាណគ្រប់ពេលវេលា ដោយពាក្យអធិស្ឋាន និង ពាក្យទូលអង្វរគ្រប់យ៉ាង ហើយចាំយាមក្នុងសេចក្តីនោះឯង ដោយគ្រប់ទាំងសេចក្តីខ្ជាប់ខ្ជួន និង សេចក្តីទូលអង្វរឲ្យពួកបរិសុទ្ធទាំងអស់។ ១ធីម៉ូថេ ២:១-២ ដូច្នោះ ជាដំបូងខ្ញុំសូមដាស់តឿនថា ចូរ ទូលសូម អធិស្ឋាន ទូលអង្វរ ហើយពោលពាក្យអរព្រះគុណសម្រាប់មនុស្សទាំងអស់ សម្រាប់ស្តេច និងអ្នកកាន់អំណាចទាំងប៉ុន្មានផង ដើម្បីឲ្យយើងបានរស់នៅដោយសុខសាន្ត និងស្ងប់ស្ងាត់ ទាំង គោរពប្រតិបត្តិដល់ព្រះ ហើយមានជីវិតថ្លៃថ្នូរគ្រប់ជំពូក។

១០១.សំ- តើយើងអធិស្ឋានទូលសូមអ្វីនៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានដំបូង ?

ចំ- នៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានដំបូងដែលថា «សូមឲ្យព្រះនាមទ្រង់បានបរិសុទ្ធ»
យើងអធិស្ឋានទូលសូមព្រះជាម្ចាស់ឲ្យជួយយើង និងអ្នកដទៃទៀត ថ្វាយសិរីរុង
រឿងដល់ទ្រង់ក្នុងគ្រប់ការទាំងអស់ដែលទ្រង់ប្រើដើម្បីបើកសំដែងអង្គទ្រង់ឲ្យ
យើងស្គាល់^{២១៣} ហើយសូមឲ្យទ្រង់សម្រេចនូវព្រះរាជកិច្ចទាំងអស់របស់ទ្រង់
សម្រាប់ជាសិរីរុងរឿង ដល់អង្គទ្រង់ផ្ទាល់។^{២១៤}

^{២១៣} ទំនុកតម្កើង ៦៧:១-៣ សូមព្រះប្រណីសន្តោសដល់យើង ហើយប្រទានពរយើង សូមព្រះករុណាព្រះអង្គ
រះលើយើងខ្ញុំ។ ដើម្បីឲ្យមនុស្សលោកបានស្គាល់ផ្លូវរបស់ព្រះអង្គ ស្គាល់ព្រះចេស្ដាសង្គ្រោះរបស់ព្រះអង្គនៅ
កណ្តាលអស់ទាំងជាតិសាសន៍។ ឱព្រះអើយ សូមឲ្យប្រជាជនទាំងឡាយសរសើរតម្កើងព្រះអង្គ សូមឲ្យ
ប្រជាជនទាំងអស់សរសើរតម្កើងព្រះអង្គ! ទំនុកតម្កើង ៩៩:៣ ចូរឲ្យគេសរសើរតម្កើងព្រះនាមដ៏ធំ ហើយ
គួរឲ្យស្វែងខ្លាចរបស់ព្រះអង្គ ដ្បិតព្រះអង្គបរិសុទ្ធ។ ទំនុកតម្កើង ១០០:៣-៤ ត្រូវឲ្យដឹងថា ព្រះយេហូវ៉ាជា
ព្រះ គឺព្រះអង្គហើយដែលបានបង្កើតយើងមក ហើយយើងជាបស់ព្រះអង្គ យើងជាប្រជាសាស្ត្ររបស់ព្រះ
អង្គ និងជាបង្កើតនៅក្នុងវាលស្មៅរបស់ព្រះអង្គ។ ចូរនាំគ្នាចូលតាមទ្វារព្រះអង្គ ដោយអរព្រះគុណ
ហើយចូលទៅក្នុងទីលានព្រះអង្គ ដោយសរសើរ! ចូរអរព្រះគុណព្រះអង្គ ចូរសរសើរព្រះនាមព្រះអង្គ!

^{២១៤} រ៉ូម ១១:៣៣-៣៦ អើហ្ន៎ ព្រះហឫទ័យទូលាយ ប្រាជ្ញា និងព្រះតម្រិះរបស់ព្រះជ្រៅណាស់ទេតើ! ការ
សម្រេចរបស់ព្រះអង្គតើអ្នកណាអាចស្វែងយល់បាន! ហើយផ្លូវរបស់ព្រះអង្គ តើអ្នកណាអាចស្វែងរក
បាន! ដ្បិតតើអ្នកណាបានស្គាល់គំនិតរបស់ព្រះអម្ចាស់? ឬតើអ្នកណាបានធ្វើជាអ្នកជួយគំនិតដល់ព្រះ
អង្គ? តើអ្នកណាបានថ្វាយអ្វីមួយដល់ព្រះអង្គជាមុន ដើម្បីឲ្យព្រះអង្គតបស្នងវិញ? ដ្បិតអ្វីៗទាំងអស់សុទ្ធ
តែមកពីព្រះអង្គ ដោយសារព្រះអង្គ ហើយសម្រាប់ព្រះអង្គ។ សូមលើកតម្កើងសិរីល្អរបស់ព្រះអង្គ អស់
កល្បជានិច្ច! អាម៉ែន! វិវរណៈ ៤:១១ «ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះនៃយើងខ្ញុំ ទ្រង់ស័ក្តិសមនឹងទទួលសិរីល្អ ព្រះ
កិត្តិនាម និងព្រះចេស្ដា ដ្បិតព្រះអង្គបានបង្កើតរបស់សព្វសារពើមក ហើយរបស់ទាំងនោះសុទ្ធតែបានកើត
មក និងស្ថិតស្ថេរនៅ ដោយសារព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គ»។

១០២.សំ- តើយើងអធិស្ឋានទូលសូមអ្វីនៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីពីរ ?

ចំ- នៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីពីរដែលថា «សូមឲ្យរាជ្យទ្រង់បានមកដល់» យើង
អធិស្ឋានទូលសូមឲ្យនគរបស់អារក្សសាតាំងត្រូវវិនាសអន្តរធាន^{២១៥} ហើយ
សូមឲ្យនគរនៃព្រះគុណបានរីកចម្រើនធំឡើង^{២១៦} ដើម្បីឲ្យព្រះជាម្ចាស់នាំ យើង
និងអ្នកដទៃទៀតចូលទៅរស់នៅក្នុងនគរនោះ^{២១៧} ហើយសូមឲ្យនគរនៃ
សិរីរុងរឿងបានឆាប់មកដល់។^{២១៨}

^{២១៥} ម៉ាថាយ ១២:២៥-២៨ ដោយជ្រាបគំនិតរបស់គេ ព្រះអង្គក៏មានព្រះបន្ទូលទៅគេថា៖ «អស់ទាំងនគរ
ណាដែលបែកបាក់ទាស់ទែងគ្នាឯង នឹងត្រូវវិនាសមិនខាន ហើយក្រុងណា ឬផ្ទះណាដែលបែកបាក់ទាស់
ទែងគ្នាឯង នោះក៏មិនអាចស្ថិតស្ថេរនៅបានដែរ ហើយបើសាតាំង ដេញសាតាំង វាបែកបាក់ទាស់ទែងនឹង
ខ្លួនវា នោះធ្វើដូចម្តេចឲ្យរាជ្យរបស់វាស្ថិតស្ថេរនៅបាន ? ប្រសិនបើខ្ញុំដេញអារក្សដោយសារបេលសេប៊ូល
មែន តើកូនរបស់អ្នករាល់គ្នាដេញអារក្ស ដោយសារអ្នកណាទៅវិញ ? ដូច្នោះ ពួកគេនឹងធ្វើជាចៅក្រមរបស់
អ្នករាល់គ្នា។ ប៉ុន្តែ បើខ្ញុំដេញអារក្ស ដោយសារព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះ នោះបានសេចក្តីថា ព្រះរាជ្យរបស់ព្រះ
បានមកដល់អ្នករាល់គ្នាហើយ។ រ៉ូម ១៦:២០ ព្រះនៃសេចក្តីសុខសាន្តនឹងកម្ទេចអារក្សសាតាំង នៅក្រោម
ជើងអ្នករាល់គ្នាក្នុងពេលឆាប់ៗនេះ។ សូមឲ្យអ្នកបានប្រកបដោយព្រះគុណរបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះ
អម្ចាស់នៃយើង។ ១យ៉ូហាន ៣:៨ អ្នកណាប្រព្រឹត្តអំពើបាប អ្នកនោះមកពីអារក្ស ដ្បិតអារក្សបានធ្វើបាប
ចាប់តាំងពីដើមរៀងមក។ ដោយហេតុនេះហើយបានជាព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះបានលេចមក គឺដើម្បី
បំផ្លាញកិច្ចការរបស់អារក្ស។

^{២១៦} ទំនុកតម្កើង ៧២:៨-១១ សូមឲ្យព្រះរាជាមានអំណាច ចាប់តាំងពីសមុទ្រម្ខាង រហូតដល់សមុទ្រម្ខាង
ហើយចាប់ពីទន្លេអឺប្រាតរហូតដល់ចុងបំផុតផែនដី! សូមឲ្យមនុស្សដែលរស់នៅទីរហោស្ថាន នាំគ្នាក្រាប
ចុះនៅចំពោះព្រះអង្គ ហើយខ្មាំងសត្រូវរបស់ព្រះអង្គ ក្រាបលិណ្ឌធូលីដី សូមឲ្យស្តេចទាំងឡាយនៅស្រុកតើ
ស៊ីស និងកោះនានានាំសួយអាករមកថ្វាយព្រះអង្គ សូមឲ្យស្តេចទាំងឡាយនៅស្រុកសេបា និងស្រុក
សាបា នាំបណ្ណាការមកថ្វាយដែរ! សូមឲ្យស្តេចទាំងប៉ុន្មានក្រាបចុះ នៅចំពោះព្រះអង្គ ហើយជាតិសាសន៍
ទាំងអស់នាំគ្នាបម្រើព្រះអង្គ! ម៉ាថាយ ២៤:១៤ ដំណឹងល្អអំពីព្រះរាជ្យនេះ នឹងត្រូវប្រកាសពាសពេញ
ពិភពលោកទាំងមូល ជាទីបន្ទាល់ដល់អស់ទាំងសាសន៍ ហើយពេលនោះ ទើបចុងបញ្ចប់មកដល់»។

១កូរិនថូស ១៥:២៤-២៥ ពេលនោះ ចូលដល់ចុងបំផុតហើយ ជាពេលដែលព្រះអង្គប្រគល់ព្រះរាជ្យថ្វាយ ព្រះ ជាព្រះវរបិតា ក្រោយពីព្រះអង្គបានបំផ្លាញអស់ទាំងរាជ្យ អំណាច និងឥទ្ធិប្បទិទាំងប៉ុន្មានរួចហើយ។ ដ្បិតព្រះគ្រីស្ទត្រូវសោយរាជ្យ រហូតទាល់តែព្រះបានដាក់ខ្លាំងសត្រូវទាំងអស់នៅក្រោមព្រះបាទរបស់ព្រះ អង្គ។

^{២១៧} ទំនុកតម្កើង ១១៩:៥ ឱប្រសិនបើផ្លូវទាំងប៉ុន្មានរបស់ទូលបង្គំ បានខ្ជាប់ខ្ជួនដោយប្រតិបត្តិតាមច្បាប់ របស់ព្រះអង្គទៅអេះ! លូកា ២២:៣២ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំបានអធិស្ឋានឲ្យអ្នក ដើម្បីកុំឲ្យជំនឿរបស់អ្នកវិនាសបាត់ ឡើយ។ កាលណាអ្នកបានប្រែចិត្តវិលមកវិញ ចូរចម្រើនកម្លាំងឲ្យបងប្អូនអ្នកបានខ្ជាប់ខ្ជួនផង»។ ២ថែស្សាឡូនីច ៣:១-៥ ជាទីបញ្ចប់ បងប្អូនអើយ សូមអធិស្ឋានឲ្យយើងផង ដើម្បីឲ្យព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ អម្ចាស់បានផ្សាយចេញទៅ ហើយបានតម្កើងឡើង ដូចនៅក្នុងចំណោមអ្នករាល់គ្នាដែរ ហើយឲ្យយើងបាន រួចពីមនុស្សពាល និងពីមនុស្សអាក្រក់ ដ្បិតមិនមែនមនុស្សទាំងអស់សុទ្ធតែមានជំនឿទេ។ ប៉ុន្តែ ព្រះ អម្ចាស់ទ្រង់ស្មោះត្រង់ ព្រះអង្គនឹងតាំងអ្នករាល់គ្នាឲ្យមាំមួនឡើង ហើយការពារអ្នករាល់គ្នាពីមេកំណាច។ យើងមានចិត្តជឿជាក់ក្នុងព្រះអម្ចាស់អំពីអ្នករាល់គ្នាថា អ្នករាល់គ្នាកំពុងតែប្រព្រឹត្ត ហើយក៏នឹងប្រព្រឹត្តតាម សេចក្តីដែលយើងបង្គាប់តទៅមុខទៀតដែរ។ សូមព្រះអម្ចាស់តម្រង់ចិត្តអ្នករាល់គ្នា ទៅរកសេចក្តី ស្រឡាញ់របស់ព្រះ និងសេចក្តីខ្ជាប់ខ្ជួនរបស់ព្រះគ្រីស្ទកុំបីខាន។

^{២១៨} វិវរណៈ ២២:២០ ព្រះអង្គដែលធ្វើបន្ទាល់ពីសេចក្តីទាំងនេះ ទ្រង់មានព្រះបន្ទូលថា៖ «ពិតមែនហើយ យើងនឹងមកជាឆាប់»។ អាម៉ែន ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវអើយ សូមយាងមក!។

១០៣.សំ- តើយើងអធិស្ឋានទូលសូមអ្វីនៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីបី ?

ចំ- នៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីបីដែលថា «សូមឲ្យបំណងព្រះហឫទ័យទ្រង់បានសម្រេចនៅផែនដីដូចនៅស្ថានសួគ៌ដែរ» យើងអធិស្ឋានទូលសូមថា ដោយព្រះគុណទ្រង់ នោះសូមទ្រង់ប្រទានឲ្យយើងមានលទ្ធភាព និងឆន្ទៈក្នុង ការយល់ដឹង ស្តាប់បង្គាប់ និងចុះចូលចំពោះព្រះហឫទ័យទ្រង់ ក្នុងគ្រប់ទាំង អស់^{២១៩} ដូចជាពួកទេវតានៅស្ថានសួគ៌ដែរ។^{២២០}

^{២១៩} ទំនុកតម្កើង ១៩:១៤ ឱព្រះយេហូវ៉ា ជាថ្មដា និងជាអ្នកប្រោសលោះនៃទូលបង្គំអើយ សូមឲ្យពាក្យសម្តីដែលចេញមកពីមាត់ទូលបង្គំ និងការរំពឹងគិតក្នុងចិត្តរបស់ទូលបង្គំបានជាទីគាប់ព្រះហឫទ័យនៅចំពោះព្រះនេត្រព្រះអង្គ។ ទំនុកតម្កើង ១១៩ មានពរហើយ អស់អ្នកដែលផ្លូវប្រព្រឹត្តរបស់ខ្លួនបានគ្រប់លក្ខណ៍ ជាអ្នកដែលដើរតាមក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះយេហូវ៉ា! មានពរហើយ អស់អ្នកដែលកាន់តាមសេចក្តីបន្ទាល់របស់ព្រះអង្គ ជាអ្នកដែលស្វែងរកព្រះអង្គដោយអស់ពីចិត្ត ជាអ្នកដែលមិនប្រព្រឹត្តអំពើទុច្ចរិត គឺដើរតាមផ្លូវរបស់ព្រះអង្គវិញ! ព្រះអង្គបានប្រកាសព្រះឱវាទរបស់ព្រះអង្គមក ដើម្បីឲ្យយើងខ្ញុំបានប្រតិបត្តិតាមដោយយកចិត្តទុកដាក់។ ឱប្រសិនបើផ្លូវទាំងប៉ុន្មានរបស់ទូលបង្គំបានខ្ជាប់ខ្ជួន ដោយប្រតិបត្តិតាមច្បាប់របស់ព្រះអង្គទៅអេះ! នោះទូលបង្គំនឹងមិនត្រូវខ្មាសឡើយដោយភ្នែកទូលបង្គំបានសម្លឹងមើលបទបញ្ជាទាំងប៉ុន្មានរបស់ព្រះអង្គ។ កាលទូលបង្គំរៀនអស់ទាំងវិន័យដ៏សុចរិតរបស់ព្រះអង្គ នោះទូលបង្គំនឹងសរសើរតម្កើងព្រះអង្គដោយចិត្តទៀងត្រង់។ ទូលបង្គំនឹងកាន់តាមច្បាប់របស់ព្រះអង្គ ឱសូមកុំបោះបង់ចោលទូលបង្គំសោះឡើយ...។ ១ថ្ងៃស្អាឡូនីច ៥:២៣ សូមព្រះនៃសេចក្តីសុខសាន្ត ញែកអ្នករាល់គ្នាជាបរិសុទ្ធទាំងស្រុងហើយសូមឲ្យវិញ្ញាណ ព្រលឹង និងរូបកាយរបស់អ្នករាល់គ្នាទាំងមូល បានបម្រុងទុកជាឥតសៅហ្មង រហូតដល់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអម្ចាស់នៃយើងយាងមក។ ហេព្រើរ ១៣:២០-២១ សូមឲ្យព្រះនៃសេចក្តីសុខសាន្ត ដែលបានប្រោសព្រះយេស៊ូវ ជាព្រះអម្ចាស់នៃយើង ឲ្យមានព្រះជន្មរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ ជាគង្វាលដ៏ធំនៃហ្វូងចៀម ដោយសារព្រះលោហិតនៃសេចក្តីសញ្ញា ប្រោសប្រទានឲ្យអ្នករាល់គ្នាមានគ្រប់ទាំងការល្អ ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានធ្វើតាមព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះអង្គ ដោយធ្វើការនៅក្នុងយើង ជាកិច្ចការដែលគាប់ព្រះហឫទ័យនៅចំពោះព្រះអង្គ តាមរយៈព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។ សូមលើកតម្កើងសិរីល្អរបស់ព្រះអង្គ អស់កល្បជានិច្ចរៀងរាបតទៅ។ អាម៉ែន។

^{២២០} ទំនុកតម្កើង ១០៣:២០-២១ ចូរថ្វាយព្រះពរព្រះយេហូវ៉ា ឱពួកទេវតារបស់ព្រះអង្គអើយ អស់លោកជា អ្នកខ្លាំងពូកែដែលប្រតិបត្តិតាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គ ក៏ស្តាប់តាមព្រះសូរសៀងនៃព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ អង្គជានិច្ច! អស់ទាំងពួកពលបរិវាររបស់ព្រះអង្គ ពួកអ្នកបម្រើរបស់ព្រះអង្គ អ្នកដែលធ្វើតាមព្រះហឫទ័យ របស់ព្រះអង្គអើយ ចូរថ្វាយព្រះពរព្រះយេហូវ៉ា! ហេព្រើរ ១:១៤ តើទេវតាទាំងនោះមិនមែនជាវិញ្ញាណបម្រើ ដែលព្រះអង្គបានចាត់ឱ្យមកបម្រើ សម្រាប់អស់អ្នកដែលត្រូវទទួលការសង្គ្រោះជាមរតកទេឬ?

១០៤.សំ- តើយើងអធិស្ឋានទូលសូមអ្វីនៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីបួន ?

ចំ- នៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីបួនដែលថា «សូមប្រទានអាហារដែលយើងខ្ញុំត្រូវការនៅថ្ងៃនេះ» យើងអធិស្ឋានទូលសូមឲ្យយើងបានទទួលនូវចំណែកដ៏ល្អគ្រប់គ្រាន់នៅក្នុងជីវិតនេះ ទុកជាអំណោយដ៏ឥតគិតថ្លៃពីព្រះជាម្ចាស់ ហើយតាមរយៈអំណោយនោះ យើងអាចអរសប្បាយនឹងព្រះពររបស់ទ្រង់។^{២២១}

^{២២១} សុភាសិត ៣០:៨-៩ គឺសូមកម្ចាត់សេចក្តីភូតភរ និងពាក្យកុហកឲ្យឆ្ងាយពីទូលបង្គំទៅ ហើយសូមកុំឲ្យទូលបង្គំមានសេចក្តីទាល់ក្រ ឬជាអ្នកមានដែរ សូមគ្រាន់តែចិញ្ចឹមទូលបង្គំដោយអាហារដែលត្រូវការប៉ុណ្ណោះ ក្រែងទូលបង្គំបានឆ្អែត ហើយបោះបង់ចោលព្រះអង្គដោយពាក្យថា ព្រះយេហូវ៉ាជាអ្នកណាហ្ន៎ ឬក្រែងទូលបង្គំមានសេចក្តីទាល់ក្រ ហើយទៅជាលួចគេព្រមទាំងប្រើព្រះនាមនៃព្រះជាទីមើលងាយផង។ ម៉ាថាយ ៦:៣១-៣៤ ដូច្នេះ កុំខ្វល់ខ្វាយថា តើយើងមានអ្វីបរិភោគមានអ្វីផឹក ឬមានអ្វីស្លៀកពាក់នោះឡើយ ដ្បិតសាសន៍ដទៃទេ ដែលខំស្វះស្វែងរកតែរបស់អស់ទាំងនោះ ឯព្រះវរបិតារបស់អ្នករាល់គ្នាដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌ ទ្រង់ជ្រាបហើយថា អ្នករាល់គ្នាត្រូវការរបស់អស់ទាំងនោះដែរ។ ប៉ុន្តែ ចូរស្វែងរកព្រះរាជ្យរបស់ព្រះ និងសេចក្តីសុចរិតរបស់ព្រះអង្គជាមុនសិន នោះទើបគ្រប់របស់អស់ទាំងនោះ នឹងបានប្រទានមកអ្នករាល់គ្នាថែមទៀតផង។ ដូច្នេះ កុំខ្វល់ខ្វាយនឹងថ្ងៃស្អែកឡើយ ដ្បិតថ្ងៃស្អែកនឹងមានរឿងខ្វល់ខ្វាយរបស់ថ្ងៃនោះ។ រឿងរបស់ថ្ងៃណា ល្មមសម្រាប់ថ្ងៃនោះហើយ»។ ភីលីព ៤:១១, ១៩ ខ្ញុំនិយាយដូច្នោះ មិនមែនដោយខ្ញុំខ្វះខាតទេ ដ្បិតខ្ញុំបានរៀនឲ្យចេះស្តាប់ចិត្តចំពោះអ្វីដែលខ្ញុំមាន។...ព្រះនៃខ្ញុំ ព្រះអង្គនឹងបំពេញគ្រប់ទាំងអស់ដែលអ្នករាល់គ្នាត្រូវការ តាមភោគសម្បត្តិនៃទ្រង់ដ៏ឧត្តម ក្នុងព្រះគ្រីស្ទយេស៊ូវ។ ១ជីម៉ូថេ ៦:៦-៨ ប៉ុន្តែ ការគោរពប្រតិបត្តិដល់ព្រះ ដែលមានទាំងចិត្តស្តាប់ស្តល់ នោះពិតជាកម្រមួយយ៉ាងធំមែន។ ដ្បិតយើងមិនបានយកអ្វីចូលមកក្នុងលោកនេះទេ ហើយយើងក៏មិនអាចយកអ្វីចេញពីលោកនេះទៅបានដែរ។ ប៉ុន្តែ ប្រសិនបើមានអាហារទទួលទាន និងសម្លៀកបំពាក់ នោះល្មមឲ្យយើងស្តាប់ចិត្តហើយ។

១០៥.សំ- តើយើងអធិស្ឋានទូលសូមអ្វីនៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីប្រាំ ?

ចំ- នៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីប្រាំដែលថា «សូមអត់ទោសសេចក្តីកំហុសរបស់យើងខ្ញុំដូចជាយើងខ្ញុំបានអត់ទោសដល់អស់អ្នកដែលធ្វើខុសនឹងយើងខ្ញុំដែរ» បានទទួលនូវការលើកទឹកចិត្តដោយសារតែព្រះគុណនៃព្រះ ដែលបានជួយឲ្យយើងអាចអត់ទោសឲ្យអ្នកដទៃទៀតដោយសុទ្ធចិត្តបាន^{២២២} យើងអធិស្ឋានទូលសូមថា ដោយយល់ដល់ព្រះគ្រីស្ទ សូមព្រះជាម្ចាស់អត់ទោសបាបទាំងប៉ុន្មានរបស់យើងខ្ញុំផងចុះ។^{២២៣}

^{២២២} ទំនុកតម្កើង ៥១:១-២, ៧, ៩ ព្រះអើយ សូមអាណិតមេត្តាទូលបង្គំតាមព្រះហឫទ័យសប្បុរសរបស់ព្រះអង្គ ហើយសូមលុបអំពើវិលងរបស់ទូលបង្គំចេញតាមព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណាដ៏បរិបូររបស់ព្រះអង្គ។ សូមលាងទូលបង្គំឲ្យបានស្អាតពីអំពើទុច្ចរិតរបស់ទូលបង្គំ ហើយសូមសម្អាតទូលបង្គំពីអំពើបាបផង!...សូមជម្រះទូលបង្គំដោយមែកហ៊ីសុប នោះទូលបង្គំនឹងបានជ្រះស្អាត សូមលាងសម្អាតទូលបង្គំ នោះទូលបង្គំនឹងបានសជាងហិមៈ។...សូមបាំងព្រះភក្ត្រព្រះអង្គចេញពីអំពើបាបរបស់ទូលបង្គំ ហើយលុបបំបាត់អំពើទុច្ចរិតទាំងប៉ុន្មានរបស់ទូលបង្គំទៅ។ ជានីយ៉ែល ៩:១៧-១៩ ដូច្នោះ ឱព្រះនៃយើងខ្ញុំអើយ សូមព្រះអង្គទ្រង់ព្រះសណ្តាប់សេចក្តីអធិស្ឋាន និងពាក្យទូលអង្វររបស់អ្នកបម្រើព្រះអង្គផង ហើយដោយយល់ដល់ព្រះអង្គ សូមធ្វើឲ្យព្រះភក្ត្រព្រះអង្គភ្លឺមកលើទីបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គ ដែលនៅស្ងាត់ច្រៀបនេះផង។ ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមផ្ទៀងព្រះកាណ៌ស្តាប់ សូមបើកព្រះនេត្រទតមើលសេចក្តីវេទនារបស់យើងខ្ញុំ និងទីក្រុងដែលបានហៅតាមព្រះនាមព្រះអង្គផង ដ្បិតយើងខ្ញុំមិនមែនទូលអង្វរនៅចំពោះព្រះអង្គ ដោយព្រោះសេចក្តីសុចរិតរបស់យើងខ្ញុំទេ គឺដោយព្រោះព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណាដ៏ធំរបស់ព្រះអង្គវិញ។ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គព្រះសណ្តាប់ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គអត់ទោស ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គព្រះសណ្តាប់ ហើយប្រោសមេត្តាផង! ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមកុំបង្កង់ឡើយ ដោយយល់ដល់ព្រះអង្គ ដ្បិតទីក្រុងរបស់ព្រះអង្គ និងប្រជាពលរដ្ឋរបស់ព្រះអង្គ មានឈ្មោះហៅតាមព្រះនាមព្រះអង្គ»។ ១យ៉ូហាន ១:៧ តែបើយើងដើរក្នុងពន្លឺវិញ ដូចព្រះអង្គដែលគង់នៅក្នុងពន្លឺ នោះយើងមានសេចក្តី

ប្រកបជាមួយគ្នាទៅវិញទៅមក ហើយព្រះលោហិតរបស់ព្រះយេស៊ូវ ជាព្រះរាជបុត្រារបស់ព្រះអង្គ ក៏សម្អាតយើងពីគ្រប់អំពើបាបទាំងអស់។

២២៣ ម៉ាថាយ ១៨:២១-៣៥ ពេលនោះ ពេត្រុសចូលមកជិតព្រះអង្គ ហើយទូលថា៖ «ព្រះអម្ចាស់អើយ បើបងប្អូនរបស់ទូលបង្គំចេះតែប្រព្រឹត្តអំពើបាបមកលើទូលបង្គំ តើទូលបង្គំត្រូវអត់ទោសឲ្យគាត់ប៉ុន្មានដង? រហូតដល់ប្រាំពីរដងឬ?» ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលទៅគាត់ថា៖ «ខ្ញុំប្រាប់អ្នកថា មិនមែនប្រាំពីរដងទេ គឺចិតសិបដងប្រាំពីរដង។ ដូច្នេះ ព្រះរាជ្យនៃស្ថានសួគ៌ប្រៀបបាននឹងស្តេចមួយអង្គ ដែលចង់គិតបញ្ជីជាមួយពួកអ្នកបម្រើ។ ពេលស្តេចចាប់ផ្តើមគិតបញ្ជី មានគេនាំកូនបំណុលម្នាក់ ដែលជំពាក់ប្រាក់ពីរកោដិ មកជួបស្តេច ហើយដោយព្រោះអ្នកនោះគ្មានអ្វីសងចៅហ្វាយរបស់គាត់បញ្ជាឲ្យលក់ខ្លួនគាត់ ទាំងប្រពន្ធ ទាំងកូន ទាំងរបស់របរដែលគាត់មាន ដើម្បីយកប្រាក់មកសងបំណុលនោះ។ ដូច្នេះ អ្នកបម្រើនោះក៏លុតជង្គង់នៅចំពោះស្តេច ទូលអង្វរថា "បពិត្រព្រះករុណា សូមទ្រង់មេត្តាពន្យារពេលឲ្យទូលបង្គំសិន ទូលបង្គំនឹងសងព្រះអង្គគ្រប់ចំនួន"។ ដោយព្រោះមានព្រះហឫទ័យអាណិតអាសូរដល់គាត់ ចៅហ្វាយក៏ដោះលែងគាត់ ទាំងលុបបំណុលរបស់គាត់ចោលទៀតផង។ ប៉ុន្តែ ពេលអ្នកបម្រើនោះចេញទៅ គាត់បានជួបនឹងគូកូនរបស់ខ្លួនម្នាក់ ដែលជំពាក់ប្រាក់គាត់មួយរយដេណារីគាត់ក៏ចាប់ច្របាច់កម្រិតនោះ ទាំងពោលថា "សងប្រាក់ដែលជំពាក់ខ្ញុំនោះមក"។ ដូច្នេះ គូកូនរបស់អ្នកនោះក៏ក្រាបចុះ ហើយអង្វរគាត់ថា "សូមមេត្តាពន្យារពេលឲ្យគ្នាផង គ្នានឹងសងឯង"។ តែគាត់មិនព្រមទេ ផ្ទុយទៅវិញ គាត់បែរជាចាប់អ្នកនោះយកទៅដាក់គុក រហូតទាល់តែបានសងបំណុលរួច។ កាលពួកគូកូនរបស់គាត់ឃើញដូច្នោះ គេមានចិត្តឈឺឆ្កាលជាខ្លាំង ហើយគេនាំគ្នាទៅទូលប្រាប់ចៅហ្វាយរបស់ខ្លួន ពីការទាំងប៉ុន្មានដែលបានកើតឡើង។ ពេលនោះ ចៅហ្វាយក៏ហៅអ្នកនោះមក ហើយសួរអ្នកនោះថា "នែអ្នកបម្រើអាក្រក់! យើងបានលុបបំណុលរបស់ឯងចោលទាំងអស់ ព្រោះឯងបានទទួលអង្វរយើង។ ដូច្នេះ តើមិនគួរឲ្យឯងអាណិតមេត្តាដល់គូកូនរបស់ឯង ដូចយើងបានអាណិតមេត្តាដល់ឯងទេឬ?" ចៅហ្វាយរបស់អ្នកបម្រើនោះមានសេចក្តីក្រោធជាខ្លាំង ក៏បញ្ជូនអ្នកនោះទៅឲ្យគេធ្វើទារុណកម្ម រហូតទាល់តែអ្នកនោះបានសងបំណុលគ្រប់ចំនួន។ ដូច្នេះ ព្រះវរបិតារបស់ខ្ញុំដែលគង់នៅស្ថានសួគ៌ ក៏នឹងប្រព្រឹត្តចំពោះអ្នករាល់គ្នាដូច្នោះដែរ ប្រសិនបើអ្នករាល់គ្នាមិនអត់ទោសឲ្យបងប្អូនរបស់ខ្លួន ដោយស្មោះពីចិត្តទេនោះ»។ អេភេសូរ ៤:៣២ ចូរមានចិត្តសប្បុរសដល់គ្នាទៅវិញទៅមក ទាំងមានចិត្តទន់សន្តោស ហើយអត់ទោសគ្នាទៅវិញទៅមក ដូចជាព្រះបានអត់ទោសឲ្យអ្នករាល់គ្នានៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទដែរ។ កូឡូស ៣:១៣ ចូរទ្រាំទ្រគ្នាទៅវិញទៅមក ហើយប្រសិនបើអ្នកណាម្នាក់មានហេតុទាន់នឹងអ្នក

ណាម្នាក់ទៀត ចូរអត់ទោសឲ្យគ្នាទៅវិញទៅមក ដ្បិតព្រះអម្ចាស់បានអត់ទោសឲ្យអ្នករាល់គ្នាយ៉ាង
ណា អ្នករាល់គ្នាក៏ត្រូវអត់ទោសយ៉ាងនោះដែរ។

១០៦.សំ- តើយើងអធិស្ឋានទូលសូមអ្វីនៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីប្រាំមួយ ?

ចំ- នៅក្នុងសំណូមអធិស្ឋានទីប្រាំមួយដែលថា «សូមកុំនាំយើងខ្ញុំទៅក្នុងសេចក្តីល្អឡើយ តែសូមប្រោសឲ្យយើងខ្ញុំច្រើនពីសេចក្តីអាក្រក់វិញ» យើងអធិស្ឋានទូលសូមព្រះជាម្ចាស់ឲ្យរក្សាយើងដើម្បីកុំឲ្យយើងត្រូវល្អឡើយ^{២២៤} ឬជួយទ្រទ្រង់និងរំដោះយើងនៅពេលយើងត្រូវល្អឡើយ។^{២២៥}

^{២២៤} ទំនុកតម្កើង ១៩:១៣ សូមរាំរាទូលបង្គំជាអ្នកបម្រើព្រះអង្គ ពីអំពើបាបដែលធ្វើដោយល្មើសដែរ សូមកុំឲ្យអំពើបាបនោះមានអំណាចលើទូលបង្គំឡើយ នោះទូលបង្គំនឹងបានឥតសៅហ្មង ហើយរួចផុតពីអំពើរំលងដ៏ធំ។ ម៉ាថាយ ២៦:៤១ ចូរចាំយាម ហើយអធិស្ឋាន ដើម្បីកុំឲ្យធ្លាក់ទៅក្នុងសេចក្តីល្អឡើយ ដ្បិតវិញ្ញាណប្រុងប្រៀបជាស្រេចមែន តែសាច់ឈាមខ្សោយទេ»។ យ៉ូហាន ១៧:១៥ ទូលបង្គំមិនទូលសូមឲ្យព្រះអង្គយកគេចេញពីលោកីយ៍ទេ គឺសូមឲ្យព្រះអង្គការពារគេពីអាកំណាចវិញ។

^{២២៥} លូកា ២២:៣១-៣២ ព្រះអម្ចាស់ក៏មានព្រះបន្ទូលថា៖ «ស៊ីម៉ូន ស៊ីម៉ូនអើយ មើល! សាតាំងទាមទារចង់បានអ្នករាល់គ្នា ដើម្បីរំលោភអ្នករាល់គ្នា ដូចជាផែងអង្ករ។ ប៉ុន្តែ ខ្ញុំបានអធិស្ឋានឲ្យអ្នក ដើម្បីកុំឲ្យជំនឿរបស់អ្នករីនាសបាត់ឡើយ។ កាលណាអ្នកបានប្រែចិត្តវិលមកវិញ ចូរចម្រើនកម្លាំងឲ្យបងប្អូនអ្នកបានខ្ជាប់ខ្ជួនផង»។ ១កូរិនថូស ១០:១៣ គ្មានសេចក្តីល្អឡើយណាមួយកើតដល់អ្នករាល់គ្នា ក្រៅពីសេចក្តីល្អឡើយដែលមនុស្សលោកតែងជួបប្រទះនោះឡើយ។ ព្រះទ្រង់ស្មោះត្រង់ ទ្រង់មិនបណ្តោយឲ្យអ្នករាល់គ្នាត្រូវល្អឡើយ ហួសកម្លាំងអ្នករាល់គ្នាឡើយ គឺនៅវេលាណាដែលត្រូវល្អឡើយ នោះទ្រង់ក៏រៀបផ្លូវឲ្យចៀសរួច ដើម្បីឲ្យអ្នករាល់គ្នាអាចទ្រាំទ្របាន។ ២កូរិនថូស ១២:៧-៩ ហើយក្រែងខ្ញុំកើតមានចិត្តធំ ដោយព្រោះការបើកសម្តែងដ៏ហួសល្បឿននោះ បានជាមានបន្ទាមួយចាក់ចូលក្នុងសាច់ខ្ញុំជាតំណាងរបស់អារក្សសាតាំងមកធ្វើទុក្ខខ្ញុំ ដើម្បីកុំឲ្យខ្ញុំមានចិត្តធំ។ ខ្ញុំបានអង្វរដល់ព្រះអម្ចាស់បីដង ដើម្បីឲ្យបន្ទានេះថយចេញពីខ្ញុំ តែព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលមកខ្ញុំថា៖ «គុណរបស់យើងល្មមដល់អ្នកហើយ ដ្បិតចេស្តារបស់យើងបានពេញខ្នាត នៅក្នុងភាពទន់ខ្សោយ»។ ដូច្នេះ ខ្ញុំនឹងអួតពីភាពទន់ខ្សោយរបស់ខ្ញុំ ដោយអំណរជាខ្លាំង ដើម្បីឲ្យព្រះចេស្តារបស់ព្រះគ្រីស្ទបានសណ្តិតក្នុងខ្ញុំ។ ហេព្រើរ ២:១៨ ដ្បិតដោយព្រះអង្គបានរងទុក្ខលំបាក ទាំងត្រូវល្អឡើយ ព្រះអង្គក៏អាចជួយអស់អ្នក ដែលត្រូវល្អឡើយបានដែរ។

១០៧.សំ- តើសេចក្តីបញ្ចប់នៃសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ព្រះអម្ចាស់បង្រៀនយើងអំពីអ្វីខ្លះ ?

ចំ- សេចក្តីបញ្ចប់នៃសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់ព្រះអម្ចាស់ដែលថា «ដ្បិតរាជ្យ ព្រះចេស្ដា និងសិរីល្អជារបស់ផងទ្រង់ នៅអស់កល្បជានិច្ច អាម៉ែន» បង្រៀនយើងឲ្យទទួល នូវការលើកទឹកចិត្តពីព្រះជាម្ចាស់តែមួយអង្គប៉ុណ្ណោះនៅក្នុងសេចក្តីអធិស្ឋាន របស់យើង^{២២៦} និងសរសើរតម្កើងដល់ទ្រង់ ដោយថ្វាយនូវភាពធំឧត្តមដល់រាជ្យ ព្រះចេស្ដា និងសិរីរុងរឿងរបស់ទ្រង់។^{២២៧} ដើម្បីជាបន្ទាល់ដល់បំណង ចិត្ត និង ទំនុកចិត្តរបស់យើងថាទ្រង់បានលឺនូវសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់យើង យើងនិយាយ ថា អាម៉ែន។^{២២៨}

^{២២៦} ដានីយ៉ែល ៩:៤, ៧-៩, ១៦-១៩ ខ្ញុំបានអធិស្ឋានដល់ព្រះយេហូវ៉ាជាព្រះនៃខ្ញុំ ក៏លន់តូ ដោយ ពាក្យថា៖ «ឱព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះដ៏ធំ ហើយគួរស្វែងខ្លាច ជាព្រះដែលរក្សាសេចក្តីសញ្ញា និងសេចក្តី សប្បុរស ចំពោះអស់អ្នកដែលស្រឡាញ់ព្រះអង្គ ហើយកាន់តាមបទបញ្ជារបស់ព្រះអង្គអើយ...ព្រះ អម្ចាស់អើយ សេចក្តីសុចរិតជារបស់ព្រះអង្គ តែចំពោះយើងខ្ញុំវិញ ដូចសព្វថ្ងៃនេះ មានតែសេចក្តី អាម៉ាស់មុខ គឺទាំងអ្នកស្រុកយូដា អ្នកនៅក្រុងយេរូសាឡឹម និងសាសន៍អ៊ីស្រាអែលទាំងអស់គ្នា ដែលនៅជិតនៅឆ្ងាយ គឺនៅអស់ទាំងស្រុកដែលព្រះអង្គបានបណ្តេញគេទៅ ព្រោះតែអំពើរំលង ដែលគេបានប្រព្រឹត្តទាន់នឹងព្រះអង្គ។ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សេចក្តីអាម៉ាស់មុខជារបស់យើងខ្ញុំ គឺ របស់ស្តេចយើងខ្ញុំ ពួកនាម៉ុន និងពួកបុព្វបុរសរបស់យើងខ្ញុំ ព្រោះយើងខ្ញុំបានប្រព្រឹត្តអំពើបាបទាន់ នឹងព្រះអង្គ។ ឯសេចក្តីមេត្តាករុណា និងការអត់ទោស នោះជារបស់ព្រះអម្ចាស់ ជាព្រះរបស់យើងខ្ញុំ ដ្បិតយើងខ្ញុំបានបះបោរប្រឆាំងនឹងព្រះអង្គ...ឱព្រះអម្ចាស់អើយ តាមគ្រប់ទាំងសេចក្តីសុចរិតរបស់ ព្រះអង្គ សូមឲ្យសេចក្តីខ្មាស់ និងសេចក្តីក្រោធរបស់ព្រះអង្គ បានបែរចេញពីក្រុងយេរូសាឡឹម ជាភ្នំ បរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គទៅ ដ្បិតក្រុងយេរូសាឡឹម និងប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះអង្គបានត្រឡប់ជាទីគួរតិះ ដៀល ដល់មនុស្សទាំងអស់ដែលនៅជុំវិញយើងខ្ញុំ ព្រោះតែអំពើបាបរបស់យើងខ្ញុំ និងអំពើទុច្ចរិត របស់បុព្វបុរសយើងខ្ញុំ។ ដូច្នេះ ឱព្រះនៃយើងខ្ញុំអើយ សូមព្រះអង្គទ្រង់ព្រះសណ្តាប់សេចក្តីអធិស្ឋាន និងពាក្យទូលអង្វររបស់អ្នកបម្រើព្រះអង្គផង ហើយដោយយល់ដល់ព្រះអង្គ សូមធ្វើឲ្យព្រះភក្ត្រព្រះ អង្គភ្លឺមកលើទីបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គ ដែលនៅស្ងាត់ច្រៀបនេះផង។ ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមផ្ទៀង

ព្រះកាណ៍ស្តាប់ សូមបើកព្រះនេត្រទតមើលសេចក្តីវេទនារបស់យើងខ្ញុំ និងទីក្រុងដែលបានហៅ
 តាមព្រះនាមព្រះអង្គផង ដ្បិតយើងខ្ញុំមិនមែនទូលអង្វរនៅចំពោះព្រះអង្គ ដោយព្រះសេចក្តីសុចរិត
 របស់យើងខ្ញុំទេ គឺដោយព្រះព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណាដ៏ធំរបស់ព្រះអង្គវិញ។ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ
 សូមព្រះអង្គព្រះសណ្តាប់ ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គអត់ទោស ឱព្រះអម្ចាស់អើយ សូមព្រះអង្គ
 ព្រះសណ្តាប់ ហើយប្រោសមេត្តាផង! ឱព្រះនៃទូលបង្គំអើយ សូមកុំបង្អង់ឡើយ ដោយយល់ដល់
 ព្រះអង្គ ដ្បិតទីក្រុងរបស់ព្រះអង្គ និងប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះអង្គ មានឈ្មោះហៅតាមព្រះនាមព្រះ
 អង្គ»។ លូកា ១៨:១, ៧-៨ បន្ទាប់មក ព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូលជារឿងប្រៀបធៀបទៅគេ ដើម្បី
 បង្ហាញថា ត្រូវតែអធិស្ឋានជានិច្ច ឥតរសាយចិត្តឡើយ។...តើព្រះមិនរកយុត្តិធម៌ឲ្យពួកវីសតាំង
 របស់ព្រះអង្គ ដែលអំពើវាវកព្រះអង្គទាំងយប់ទាំងថ្ងៃទេឬ? តើព្រះអង្គចេះតែពន្យារពេលមិនជួយ
 ពួកគេឬ? ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាថា ព្រះអង្គនឹងរកយុត្តិធម៌ឲ្យអ្នកទាំងនោះក្នុងពេលឆាប់មិនខាន ប៉ុន្តែ
 ទោះជាយ៉ាងនោះក៏ដោយ កាលណាកូនមនុស្សយាងមក តើព្រះអង្គនឹងឃើញមានជំនឿលើ
 ផែនដីឬទេ? »

^{២២៧} ១រកាគ្យត្រ ២៩:១០-១៣ ព្រះបាទដាវីឌទូលដល់ព្រះយេហូវ៉ា នៅចំពោះក្រុមជំនុំទាំងអស់គ្នា
 ថា៖ «ឱព្រះយេហូវ៉ា ជាព្រះនៃអីស្រាអែល បុព្វបុរសយើងរាល់គ្នាអើយ សូមឲ្យព្រះអង្គបានព្រះពរនៅ
 អស់កល្បជានិច្ច។ ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ ភាពធំខ្ពស់ និងព្រះចេស្ដា សិរីល្អ ជ័យជម្នះ និងគេជានុភាព
 នោះសុទ្ធតែជារបស់ព្រះអង្គ ដ្បិតគ្រប់ទាំងអស់ដែលនៅលើមេឃ និងនៅផែនដី ជារបស់ព្រះអង្គ។
 ឱព្រះយេហូវ៉ាអើយ រាជ្យនេះក៏ជារបស់ព្រះអង្គដែរ ហើយព្រះអង្គបានតម្កើងឡើង ជាប្រធានលើទាំង
 អស់។ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងកេរ្តិ៍ឈ្មោះក៏មកពីព្រះអង្គ គឺព្រះអង្គដែលគ្រប់គ្រងលើទាំងអស់ នៅព្រះ
 ហស្តរបស់ព្រះអង្គមានទាំងព្រះចេស្ដា និងឥទ្ធិបូទិ៍ ហើយព្រះអង្គមានអំណាចនឹងលើកជាធំ ប្រោស
 ឲ្យមានកម្លាំងដល់មនុស្សទាំងអស់។ ដូច្នេះ ឱព្រះនៃយើងរាល់គ្នាអើយ យើងខ្ញុំអរព្រះគុណដល់ព្រះ
 អង្គ ហើយក៏លើកសរសើរព្រះនាមព្រះអង្គដ៏មានសិរីល្អ។ ១ជំម៉ូថេ ១:១៧ សូមព្រះមហាក្យត្រដ៏អស់
 កល្ប ដែលមានព្រះជន្មមិនចេះសាបសូន្យ ហើយមនុស្សមិនអាចមើលឃើញ ជាព្រះតែមួយព្រះអង្គ
 បានប្រកបដោយព្រះកិត្តិនាម និងសិរីល្អអស់កល្បជានិច្ចរៀងរាបតទៅ។ អាម៉ែន។ វិវរណៈ ៥:១១-
 ១៣ បន្ទាប់មក ខ្ញុំបានឃើញ ហើយក៏ឮសំឡេងទេវតាជាច្រើននៅជុំវិញបល្ល័ង្ក ព្រមទាំងសត្វមាន
 ជីវិត និងពួកចាស់ទុំផង ហើយចំនួននៃទេវតានោះ មានទាំងម៉ឺនទាំងសែន ច្រើនអនេកអនន្ត។ គ្រប់
 គ្នាក៏បន្លឺសំឡេងថា៖ «កូនចៀមដែលគេបានសម្លាប់ នោះគួរនឹងបានព្រះចេស្ដា ទ្រព្យសម្បត្តិ ប្រាជ្ញា
 ឥទ្ធិបូទិ៍ កិត្តិនាម សិរីល្អ និងព្រះពរ»។ ពេលនោះ ខ្ញុំគ្រប់ទាំងអស់ដែលមានជីវិត នៅស្ថានសួគ៌ នៅ

ផែនដី នៅក្រោមដី ហើយនៅក្នុងសមុទ្រ និងគ្រប់ទាំងអស់ដែលនៅស្ថានទាំងនោះ ពោលថា៖
«សូមថ្វាយព្រះពរ កិត្តិនាម សិរីល្អ និងព្រះចេស្ដា ដល់ព្រះអង្គដែលគង់លើបល្ល័ង្ក ហើយដល់កូន
ចៀម នៅអស់កល្បជានិច្ចរៀងរាបតទៅ»។

^{២២៨} ១កូរិនថូស ១៤:១៦ ម៉្យាងវិញទៀត បើអ្នកសូមពរដោយវិញ្ញាណតែប៉ុណ្ណោះ ធ្វើម្តេចឲ្យអ្នកចូល
រួមដែលមិនដឹងអាចនឹងពោលពាក្យ «អាម៉ែន» ចំពោះពាក្យអរព្រះគុណរបស់អ្នករាល់គ្នាបាន បើអ្នក
នោះមិនដឹងថាអ្នកនិយាយពីអ្វីផងនោះ? វិវរណៈ ២២:២០ ព្រះអង្គដែលធ្វើបន្ទាល់ពីសេចក្តីទាំង
នេះ ទ្រង់មានព្រះបន្ទូលថា៖ «ពិតមែនហើយ យើងនឹងមកជាឆាប់»។ អាម៉ែន ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ
អើយ សូមយាងមក!។

សំណួរចម្លើយគោលជំនឿគ្រីស្ទានខ្លីជាភាសាខ្មែរ
បកប្រែពី Westminster Shorter Catechism
ដោយ សុខា និង លូកា ស្ទីត

Luke.Bryant.Smith@gmail.com

អានឡើងវិញ និងកែសម្រួលដោយ លោកគ្រូគង្វាល នុត ស៊ីដេត
និងលោក ខែម បូឡុង

Mission to the World Cambodia

<http://www.plantingcambodia.com>



ក្រោយពីហេតុការណ៍ទាំងនេះ ខ្ញុំបានឃើញមនុស្សយ៉ាងច្រើនសន្លឹកដៃលក្ខន្តិកណា អាចរាប់បានឡើយ អ្នកទាំងនោះមកពីគ្រប់ប្រទេស (គ្រប់កុលសម្ព័ន្ធ គ្រប់ជនជាតិ គ្រប់ ភាសា ឈរនៅមុខបន្តិច និងនៅមុខកូនចៀម ទាំងពាក់កាសែត ហើយកាន់ធាងចាក នៅនឹងដៃរបស់ពួកគេដង ពួកគេបានបន្លឺសម្លេងយ៉ាងខ្លាំងថា៖ «សេចក្តីសង្គ្រោះស្រេច លើព្រះជាម្ចាស់របស់យើងដៃលក្ខន្តិក និងស្រេចលើកូនចៀម» នោះទេវតាទាំង អស់ដៃលឃើញបន្តិច ឃើញពួកចាស់ទុំ និងសត្វមានជីវិតទាំងបួន ក៏ក្រាបផ្តាច់មុខ ចុះនៅពីមុខបន្តិច ហើយថ្វាយបង្គំព្រះជាម្ចាស់ ទាំងនិយាយថា៖ «អាម៉ែន! សូមឲ្យព្រះ ជាម្ចាស់របស់យើងបានប្រកបដោយព្រះពរ លឿនឡើយ (ប្រាជ្ញា ការអរព្រះគុណ កិត្តិយស អំណាច និងឥទ្ធិពល) ហូតអស់កល្បជានិច្ច អាម៉ែន!»។

វិវរណៈ ៧:៩-១២

ឯកសារ និងវេបសាយគ្រឹះស្ថានជាភាសាខ្មែរសម្រាប់ស្រាវជ្រាវបន្ថែម៖

ផ្លូវពិត <https://plovpit.com>

ដៃគូរក្នុងដំណឹងល្អ <http://www.dkdl.org/>